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Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.2028
2. Ανακοινώνονται οι συνεδριάσεις των Κοινοβουλευτικών

Επιτροπών, σελ.1985
3. Ανακοινώνεται η έναρξη της 7ης Γενικής Συνέλευσης της

Παγκόσµιας ∆ιακοινοβουλευτικής ‘Ενωσης Ελληνισµού και
ευχαριστήρια αναφορά στα µέλη της για την στήριξη των Ελ-
ληνικών θέσεων, σελ.2012

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.2012
5. Ευχές για καλές διακοπές, σελ.2028

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.1975
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.1978-1984

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί των άρθρων, των τροπολογιών

και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών: «Εταιρεία ιδιωτικών πλοίων αναψυ-
χής, επιβολή ειδικού φόρου και έκτακτης εισφοράς στα πλοία
αναψυχής, ρύθµιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νο-
µικού Συµβουλίου του Κράτους και λοιπές διατάξεις»,
σελ.1986,2020

2. Αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος επί της τροπολογίας µε
γενικό αριθµό 666 και ειδικό 174 του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών, σελ.2018

3. Ονοµαστική ψηφοφορία επί της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 666 και ειδικό 174 του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών, σελ.2018,2019

4. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, Εσωτερικών, Οικονοµίας και

Οικονοµικών, Εξωτερικών και ο Αναπληρωτής Υπουργός
Εσωτερικών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του ∆ιακα-
νονισµού µεταξύ της ∆ιεύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών
Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής Αστυνοµίας εκ µέρους της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Κέντρου
Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερι-
κής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε τρο-
µοκρατικές πράξεις και της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε την ενίσχυση
της συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέµηση του σο-
βαρού εγκλήµατος», σελ.2002

β) Οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης και Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Για την αποζηµίωση των θυ-
µάτων εγκληµάτων βίας από πρόθεση» (Εναρµόνιση της
Ελληνικής νοµοθεσίας µε την Οδηγία 2004/80/ΕΚ του Συµ-
βουλίου της Ευρωπαϊκής ‘Ενωσης της 29ης Απριλίου 2004),
σελ.2009

γ) Οι Υπουργοί Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών,
Εξωτερικών, Ανάπτυξης, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
∆ικαιοσύνης, Μεταφορών και Επικοινωνιών, Εµπορικής Ναυ-
τιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής και Πολιτισµού, κα-

τέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας σχετικά µε τη συνεργασία σε θέ-
µατα εσωτερικής ασφάλειας», σελ.2015
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Αθήνα, σήµερα στις 30 Ιουλίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.46’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΝΕΡΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Αστέριο Ροντούλη,
Βουλευτή Λαρίσης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ (∆ΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί ενηµέρωση για την υπό-
θεση του κ.Σιδηρόπουλου Θεόδωρου, του οποίου εκκρεµεί έν-
σταση στον ΑΣΕΠ.

2) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ (∆ΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί για την
υπόθεση της κ. Κώστου Ελευθερίας, της οποίας εκκρεµεί έν-
σταση στον ΑΣΕΠ.

3) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ (∆ΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί για την
υπόθεση συνταξιοδότησης από τον ΟΓΑ της κ. Αγιαννίδου Μα-
ρίας.

4) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ιοικητικό και Εκπαιδευτικό Προ-
σωπικό της ΕΠΑΣ ΟΤΕΚ Ναυπλίου ζητεί τη µόνιµη στέγαση της
σχολής κ.λπ..

5) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ήµαρχοι Μεγαλόπολης, Τρικολώνων,
Γόρτυνος και Φαλαισίας Νοµού Αρκαδίας ζητούν να µην ακυρω-
θεί ο διαγωνισµός της ∆ΕΗ για την κατασκευή µονάδας φυσικού
αερίου στη Μεγαλόπολη.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιωαννίνων ζητεί την άµεση ψή-
φιση της διευκρινιστικής νοµοθετικής διάταξης για το θέµα των
ηπειρωτικών κληροδοτηµάτων.

7) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το ΤΕΙ Καλαµάτας διαµαρτύρε-
ται για την επιχειρούµενη περικοπή δροµολογίων του ΟΣΕ στο
Νοµό Μεσσηνίας κ.λπ.

8) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆υστίων Νοµού
Εύβοιας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για εργασίες ασφαλτοστρώ-
σεων στην περιοχή.

9) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ελληνική κοινότητα Νυρεµβέρ-
γης ζητεί να συνεχιστεί η λειτουργία του επίτιµου Ελληνικού
Προξενείου στη Νυρεµβέργη µε φορέα το ελληνικό κράτος.

10) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Θεσσαλικών
Συλλόγων Γερµανίας και άλλων κρατών Ευρώπης ζητεί να δια-
τηρηθεί το Προξενείο της Νυρεµβέργης µε φορέα το Ελληνικό
Κράτος.

11) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εφοριακών ∆υτι-
κής Μακεδονίας ζητεί την άµεση στελέχωση της ∆ΟΥ Σερβίων.

12) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγρο-
τικός Σύλλογος Μενηίδος Νοµού Πέλλας ζητεί ελάχιστη εµπο-
ρική τιµή στο βιοµηχανικό ροδάκινο τα 35 λεπτά το κιλό και
επιστροφή ΦΠΑ 12%.

13) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κολυµβαρίου Νοµού Χα-
νίων ζητεί την επισκευή των κτηρίων των σχολικών µονάδων της
περιοχής και την κατασκευή νέων.

14) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Γεωργικοί Συνεταιρισµοί του ∆ήµου Στυ-
λίδας ζητούν την αποζηµίωση των ελαιοπαραγωγών της περιο-
χής εξαιτίας της καρπόπτωσης των δένδρων.

15) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Εκπολιτιστικός Σύλλογος
«Άγιος Κοσµάς ο Αιτωλός» ζητεί την αντικατάσταση των σκε-
πών των κατοικιών στον οικισµό των πρώην εργατικών κατοικιών
Νοµού Μαγνησίας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’
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16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία o Νοµάρχης Λασιθίου ζητεί την
ένταξη του µικρού λιµενικού Μόχλου στο Π∆Ε από εθνικούς πό-
ρους.

17) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προσωπι-
κού Εθνικού Κέντρου Κοινωνικών Ερευνών ζητεί να µη
καταργηθεί το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικών Ερευνών κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Αγροτι-
κών Συλλόγων Ελλάδας ζητεί να αναθεωρηθεί και να παραταθεί
το διάστηµα υποβολής αιτήσεων της προκήρυξης «Συµµετοχή
γεωργών σε σύστηµα για την ποιότητα τροφίµων» έως 30 Σε-
πτεµβρίου κ.λπ..

19) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Καρδί-
τσας ζητεί να διεξαχθούν και στη δυτική Θεσσαλία αγωνίσµατα
των Μεσογειακών αγώνων του 2013.

20) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Νοµάρχες Καρδί-
τσας και Τρικάλων διαµαρτύρονται για τις περικοπές
δροµολογίων του ΟΣΕ.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μπαρδόπουλος Πολυνίκης
και η κ. Παρασκευοπούλου Ελένη ζητούν την άµεση εκδίκαση
υπόθεσή τους που αφορά οικόπεδο στη Νέα Μάκρη από το ∆ι-
οικητικό Πρωτοδικείο Αθηνών.

22) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι ελληνικές εταιρίες επεξεργα-
σίας άλατος ζητούν να µη γίνει εκποίηση του ποσοστού εθνικού
πόρου που κατέχει το ελληνικό δηµόσιο στην εταιρεία «Ελληνικές
Αλυκές Α.Ε.».

23) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ενεργών Πολιτών Αλ-
µωπίας Νοµού Πέλλας ζητεί να µην κλείσει το υποκατάστηµα
της ∆ΕΗ στην πόλη της Αριδαίας.

24) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Τρεσίντη Χρυσή ζητεί τη µετά-
ταξή της στο ∆ήµο Σκύδρας.

25) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σωτηρίου ∆ηµήτριος ζητεί να
ενηµερωθεί για την αξία των τίτλων σπουδών που κατέχει.

26) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιώργος Παναγιωτίδης ζητεί
να γίνει µία ερµηνευτική εγκύκλιος που να αναφέρει ότι η από-
φαση 13729 αφορά µόνο νέους εκπαιδευτικούς κ.λπ..

27) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαδόπουλος Ιορδάνης ζητεί
να ενηµερωθεί για το ζήτηµα των οφειλών του Συνεταιρισµού
στον οποίο ήταν Πρόεδρος.

28) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μυστακίδης Πρόδροµος ζητεί
να πληροφορηθεί σχετικά µε την ένσταση που έκανε στην προ-
κήρυξη του ∆ήµου Γιανιτσών κ.λπ.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ευθυµιάδης Ηρακλής ζητεί τη
ρύθµιση οικονοµικού προβλήµατος.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ασηµήνα Σηµέλη ζητεί οι σύµ-
βουλοι σταδιοδροµίας να έχουν ίση µεταχείριση µε τους
υπόλοιπους ωροµίσθιους εκπαιδευτικούς κ.λπ..

31) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μαζιώτης Αγαµέµνων ζητεί την
επανεξέταση της 182/23-6-09 αναφοράς του.

32) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Καρυπίδης Γεώργιος ζητεί το
διορισµό της κόρης του µε ειδικές διατάξεις.

33) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ολυµπία Τσακιρίδου ζητεί να
πληροφορηθεί εάν µπορεί να επιδοτηθεί για την επίλυση σοβα-
ρών οικονοµικών προβληµάτων της κ.λπ..

34) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ζαρδαβά Ολυµπία ζητεί το µό-
νιµο διορισµό της ως καθηγήτρια Ειδικής Αγωγής.

35) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την παραχώρηση της χρήσης
ΞΕΝΙΑ Άρτας στο ∆ήµο Αρταίων.

36) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το ∆.Σ.
του ΑΣΟ ∆ιαβατού «Άγιος Κωνσταντίνος» ζητεί την άµεση επί-
λυση των προβληµάτων που αντιµετωπίζει.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Εταιρεία Βιοµάζας
ζητεί την επιδότηση δράσεων εξοικονόµησης ενέργειας κ.λπ..

38) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη
διδακτηρίων από το ΤΕΙ Ιεράπετρας.

39) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπο-
λειτουργία του Νοσοκοµείου της Σητείας.

40) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κουκουβαγγέλης Παναγιώτης,
τελωνειακός υπάλληλος ζητεί τη µετακίνησή του στο Τελωνείο
Γέρας.

41) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα του νέου Οργανισµού του Γενικού Νοσοκοµείου Αγίου
Νικολάου Νοµού Λασιθίου.

42) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος ζητεί καλύτερη φορολογική µεταχείριση των
πολύτεκνων µε τέσσερα παιδιά.

43) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρεται ο
Αγροτικός Σύλλογος «Εκτός Εποχής Κηπευτικών» για την ποιό-
τητα των λιπασµάτων κ.λπ.

44) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελλεί-
ψεις που παρουσιάζει η αίθουσα πάλης στην Αµµούδα Λασιθίου.

45) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο γίνεται διαµαρτυρία
για την κατάργηση του Αστυνοµικού Σταθµού Παλαικάστρου
Νοµού Λασιθίου.

1976 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



46) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µα το οποίο ζητείται να γίνουν σο-
βαρές εργασίες συντήρησης του ΒΟΑΚ στο Νοµό Λασιθίου.

47) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος ∆ιπλωµατούχων
Αγρονόµων και Τοπογράφων Μηχανικών διαµαρτύρεται για τις
πράξεις και δηλώσεις του Γενικού ∆ιευθυντή της «ΚΤΗΜΑΤΟ-
ΛΟΓΙΟ Α.Ε.».

48) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Έρευνας και ∆ιδασκα-
λίας Κρητικού Χορού ζητεί οικονοµική ενίσχυση.

49) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Σακκάτου Κόκοτου ∆ιονυσία
ζητεί την αποµάκρυνση αλιευτικού καταφυγίου από τον όρµο
του Αθέρα στο ∆ήµο Παλικής Κεφαληνίας.

50) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων
«ΟΠΑΠ Α.Ε.» επισηµαίνει τα προβλήµατα από την εφαρµογή του
νοµοσχεδίου για την αλλαγή στον τρόπο φορολόγησης των τυ-
χερών παιχνιδιών.

51) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Σιδηρο-
δροµικών Θεσσαλίας διαµαρτύρεται για την κατάργηση
δροµολογίων του ΟΣΕ στο θεσσαλικό δίκτυο.

52) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδι-
οίκηση Τρικάλων διαµαρτύρεται για τη διακοπή δροµολογίων του
ΟΣΕ στη δυτική Θεσσαλία.

53) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Ινστιτούτο Βιολογι-
κών Ερευνών και Βιοτεχνολογίας διαµαρτύρεται για τις αλλαγές
στο χώρο των ερευνητικών κέντρων της Αθήνας.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΗ’ - 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1977



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 16426/19/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Χαλβατζή Σπυρίδωνα, Καζάκου Κωνσταντίνου, Κανέλλη

Γαρυφαλλιάς (Λιάνας), Καφαντάρη Ευθαλίας (Λίλας) δόθηκε µε
το υπ αριθµ. 5297Β /10/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων η ακόλουθη
απάντηση:

1978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΗ’ - 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1979



2. Στην µε αριθµό 16442/19/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Τσιάρα Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 4806/10/04/2009

έγγραφο από την Υπουργό Απασχόλησης και Κοινωνικής Προ-
στασίας η ακόλουθη απάντηση:

1980 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).



3. Στην µε αριθµό 16470/19/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χριστοφιλοπούλου Παρασκευής (Εύης) δόθηκε µε το υπ
αριθµ. 4811 έγγραφο από την Υπουργό Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας κ. Φάνη Πετραλιά - Πάλλη η ακόλουθη
απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΗ’ - 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1981



4. Στην µε αριθµό 16475/19/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σαχινίδη Φίλιππου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 15483/ΕΥΣ 2365

/10/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών η ακόλουθη απάντηση:

1982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



5. Στην µε αριθµό 16478/19/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαϊτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

21/191/ΑΣ994∆Ις /10/04/2009 έγγραφο από την Υπουργό Εξω-
τερικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΗ’ - 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1983



1984 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ροντούλη.

Θα ήθελα να ενηµερώσω το Τµήµα επί των εξής θεµάτων.
Σήµερα, Πέµπτη 30 Ιουλίου του 2009, θα συνεδριάσουν οι ακό-

λουθες κοινοβουλευτικές επιτροπές:
1. Ώρα 9.30’ - Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆η-

µόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης θα συνεδριάσει µε θέµα ηµερή-
σιας διάταξης:

Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Εσωτερικών «Ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού
µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και
άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης».

2. Ώρα 10.00’ - Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆η-
µόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης θα συνεδριάσει µε θέµα ηµερή-
σιας διάταξης:

Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Εσωτερικών: «Ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού
µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και
άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης».

3. Ώρα 13.00’ - Η Ειδική ∆ιαρκής Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υπο-
θέσεων και η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας
Τάξης και ∆ικαιοσύνης θα συνέλθουν σε κοινή συνεδρίαση µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης:

α. Ενηµέρωση από τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Προκόπη Παυ-
λόπουλο για το «Πρόγραµµα της Στοκχόλµης» και τα συµπερά-
σµατα του Άτυπου Συµβουλίου Υπουργών ∆ικαιοσύνης και
Εσωτερικών Υποθέσεων της Ε.Ε., που πραγµατοποιήθηκε στη
Στοκχόλµη 15 - 17 Ιουλίου 2009.

β. ∆ιαβούλευση επί της Ανακοίνωσης της Επιτροπής στο Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συµβούλιο «Ένας χώρος ελευθε-
ρίας, ασφάλειας και δικαιοσύνης στην υπηρεσία του πολίτη»
{COM(2009) 262 τελικό}

4. Ώρα 16.00’ - Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆η-
µόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης θα συνεδριάσει µε θέµα ηµερή-
σιας διάταξης:

Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Εσωτερικών «Ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού
µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και
άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης».

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΗ’ - 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1985



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «
Εταιρεία ιδιωτικών πλοίων αναψυχής, επιβολή ειδικού φόρου και
έκτακτης εισφοράς στα πλοία αναψυχής, ρύθµιση φορολογικών
θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους και λοι-
πές διατάξεις».

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν οι τροπολογίες ως
µία ενότητα.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ. Καλ-
λιώρα, ο κ. Μπέζας θέλει να κάνει κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώ-

σεις.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω προσθήκη-νοµοτε-
χνική διόρθωση στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 665 και ειδικό
αριθµό 173.

Θέλω επίσης να ενηµερώσω το Τµήµα ότι η τροπολογία µε γε-
νικό αριθµό 664 και ειδικό αριθµό 172 αποσύρεται. Θα χρειαστεί
καλύτερη νοµοτεχνική επεξεργασία για τη συγκεκριµένη τροπο-
λογία και θα κατατεθεί σε επόµενο νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ να κα-
τατεθούν οι παρατηρήσεις σας και να καταχωριστούν στα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Αντώνιος Μπέζας καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερ-
θείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

1986 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΗ’ - 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1987



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο ει-
σηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ηλίας Καλλιώρας.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, ίσως σταθώ στην αναφορά µιας και

µόνο τροπολογίας. Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ σε κά-
ποιες από τις υπόλοιπες.

Θέλω να αρχίσω µε το πιο σοβαρό θέµα που έχουµε σήµερα,
που έχει τίτλο –σε ελεύθερη, αν θέλετε, έκφραση- «βαρέα και αν-
θυγιεινά». Πρόκειται, αγαπητοί συνάδελφοι, για µια πολύ-πολύ
σοβαρή µεταρρύθµιση.

Επίσης, πρόκειται για µια σοβαρή πολιτική απόφαση, η οποία
θα έχει πολύ σοβαρές επιπτώσεις µέσα στο κράτος, στην οικο-
νοµία, στον κοινωνικό ιστό, αλλά κυρίως στην ενδυνάµωση της
ελληνικής οικονοµίας και στην ενδυνάµωση του συστήµατος κοι-
νωνικής ασφάλισης και όχι µόνο.

Πρέπει να πω, επίσης, ότι µόνο η Νέα ∆ηµοκρατία –είναι φυ-
σικό αυτό- θα µπορούσε να τολµήσει να κάνει κάποια µεταρ-
ρύθµιση. Το ΠΑΣΟΚ προσπάθησε επανειληµµένα, αλλά δεν τα
κατάφερε σε πολλές περιπτώσεις, τουλάχιστον τέσσερις.

Γιατί είναι αναγκαίο, λοιπόν, γιατί πρέπει να δούµε εκ νέου το
ζήτηµα των βαρέων και ανθυγιεινών; Παράδειγµα, στη Γερµανία
υπάρχει µόνο ένα επάγγελµα, των ανθρακωρύχων και µάλιστα,
κάτω από ένα ορισµένο βάθος, για να υπάγεται στα βαρέα και
ανθυγιεινά. Επίσης, στην Αγγλία είναι µόνο πέντε επαγγέλµατα,
στην Πορτογαλία δέκα, στην Ισπανία περίπου δέκα επαγγέλµατα.

Στη χώρα µας, αν πάρουµε µόνο το ΙΚΑ, θα δούµε περίπου
επτακόσιες χιλιάδες ασφαλισµένους να βρίσκονται στην κατη-
γορία των βαρέων και ανθυγιεινών. Μέσα σε αυτά, για να δώσω
µία διάσταση, µπορεί να βρούµε ράπτριες του ∆ήµου Καλλιθέας,
γιατί κάποιους θέλαµε να εξυπηρετήσουµε -και τότε µπορεί να
ήταν και όντως σοβαρό το πρόβληµα, τα πράγµατα αλλάζουν-
να είναι στα βαρέα και ανθυγιεινά και ταυτόχρονα, εναερίτες, ή,
αν θέλετε, άνθρωποι που βάζουν δέκα κιλά µολύβι και βρίσκο-
νται στα ακτινολογικά εργαστήρια, να µην έχουν την κάλυψη που
προφανώς έπρεπε να έχουν.

Φίλες και φίλοι, η αλήθεια είναι ότι σήµερα θα φροντίσετε -και
το κάνετε συστηµατικά- να παρουσιάσετε το κόµµα της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ένα υπεύθυνο κόµµα που πρέπει να παίρνει αποφά-
σεις, ότι είµαστε οι κακοί και εσείς είστε οι καλοί. Και θα φανεί
στη συνέχεια. ∆ιότι το ίδιο έκανε τις προάλλες, όταν ήρθαν οι
φορείς και ακούσαµε ειδικότερα τον κ. Παναγόπουλο. Του ζή-
τησα: Μπορείτε να µας δώσετε έναν κατάλογο τι προτείνετε σαν
πρώτη εικόνα ή έστω κάποια στιγµή, όταν θα φτάσει αυτό το
θέµα να υπάρξει η κοινή υπουργική απόφαση, τι έχετε να µας
πείτε; Ποιους θεωρείτε εσείς ότι πρέπει να µπουν και ποιους ότι
πρέπει να βγουν;

Βέβαια, εσείς, όλα τα κόµµατα θα πείτε ποιοι πρέπει να µπουν,
για να φανείτε καλοί. Και εµείς που κυβερνάµε πρέπει να πούµε
ποιοι πρέπει να βγουν και να φανούµε κακοί. Αυτό θα προσπα-
θήσετε να παρουσιάσετε. Βεβαίως και το λέω και τώρα, το ίδιο
όπως κινήθηκε και ο κ. Παναγόπουλος θα κινηθεί και το ΠΑΣΟΚ,
γιατί από εκεί ακούµε το µεγαλύτερο µπαράζ των επιχειρηµά-
των, γιατί είναι κόµµα εξουσίας και όχι κόµµα διαµαρτυρίας. Το
λέµε ευθέως και περιµένουµε να µας πει το ΠΑΣΟΚ και να µην κι-
νηθεί, όπως η ΓΣΕΕ, σαν συνδικαλιστική, δηλαδή, οµάδα.

Είστε κυβερνώσα παράταξη τόσα χρόνια, τα τελευταία είκοσι
χρόνια και προσδοκάτε να ξανααναλάβετε τα ηνία της χώρας.
Εφόσον, λοιπόν, έτσι είναι τα πράγµατα, ιδού η Ρόδος, ιδού και
ο κατάλογος µε τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Επίσης, το φόντο της Ευρώπης, µε ένα και µόνο παράδειγµα,
είναι ότι στη Γερµανία όσοι µπαίνουν στην εργασία σήµερα, ξέ-
ρετε ότι και οι άντρες και οι γυναίκες ασφαλίζονται στα εξήντα
επτά τους χρόνια, δηλαδή, φτάνουν στα εξήντα επτά και επανα-
λαµβάνω ότι υπάρχουν πολύ λίγες περιπτώσεις που εξαιρούνται.

Τι συµβαίνει σήµερα; Συµβαίνει να έχουµε ένα σύστηµα το
οποίο είναι από το 1951, ως κατάλογος, δηλαδή, που έχει ισχύ
και η Κυβέρνηση θέλει να άρει ορισµένες αδικίες από τη µία
µεριά, να εξορθολογήσει τον κατάλογο των βαρέων και ανθυγι-
εινών επαγγελµάτων, από την άλλη.

Και πρέπει να πω ξεκάθαρα, για να το ξέρουν οι πολίτες αυτό,
ότι ο νέος κατάλογος, ο νέος πίνακας που θα δηµοσιευθεί µε την

κοινή υπουργική απόφαση για πρώτη φορά -θα πρέπει να το πω
αυτό- γι’ αυτούς οι οποίοι ασφαλίζονται για πρώτη φορά θα είναι
µέσα στη µεταρρύθµιση την οποία κάνουµε. ∆ηλαδή, µε άλλα
λόγια, αυτοί που ήδη είναι στον κατάλογο ή έχουν υπαχθεί στον
Κανονισµό δε θα επηρεαστούν. Προσέξτε, αφορά αυτούς που
θα έλθουν, θα µπουν στο χώρο εργασίας.

Η προσέγγιση που γίνεται εδώ, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι µε
τη σύσταση επιτροπών. ∆εν θα µπω σε λεπτοµέρειες, γιατί το
γνωρίζετε πολύ καλά όλοι σας. Είναι θέµα που µας απασχολεί
χρόνια, δεκαετίες. Θα υπάρξει ειδική επιστηµονική επιτροπή, θα
υπάρχει ένα δίδυµο. Έχουν ήδη υπογραφεί οι υπουργικές απο-
φάσεις. Υπάρχει, για να διαβάσω, το πόρισµα της ειδικής επι-
στηµονικής επιτροπής που θα συσταθεί κ.λπ. και η εισήγηση της
επιτροπής που συστήθηκε µε διάφορους αριθµούς και ηµερο-
µηνίες.

∆ηλαδή, τι θέλω να πω; Ότι η Κυβέρνηση λειτουργεί µε έναν
άξονα καθαρά επιστηµονικό. Θα τεκµηριωθούν οι προτάσεις, είτε
γι’ αυτά τα επαγγέλµατα, τα οποία θα προστεθούν στον κατά-
λογο, είτε γι’ αυτά τα επαγγέλµατα που πρέπει να αφαιρεθούν.

Η αλήθεια είναι ότι αν δεν µεριµνήσουµε ως χώρα, κάνουµε
δύο λάθη. Το ένα είναι ότι οδηγούµαστε στην οικονοµική κατα-
στροφή των ταµείων, τα οποία πρέπει να τα έχουµε ως κόρη
οφθαλµού, ισχυρά, δυνατά, να παρέχουν τις υπηρεσίες που πρέ-
πει να παρέχουν, σε κάθε περίπτωση, σε όλους τους εργαζόµε-
νους.

Από την άλλη µεριά πρέπει να καταλάβουµε κάτι. ∆εν µπορεί
να φαινόµαστε καλοί ως κόµµατα τη στιγµή που άλλες χώρες,
όπως προανέφερα, έχουν προωθήσει την ηλικία των εξήντα επτά
ετών για να βγαίνουν οι πολίτες σε σύνταξη. ∆εν είναι, δηλαδή,
χαζοί οι Γερµανοί και έξυπνοι οι Έλληνες. Πρέπει να καταλά-
βουµε ότι αυτό που έχει κύρια σηµασία είναι µε ορθό, µε δίκαιο
τρόπο να αποτυπώσουµε τις πραγµατικές ανάγκες. Να µην αδι-
κήσουµε εργαζόµενους, οι οποίοι πρέπει να είναι σ’ αυτές τις κα-
τηγορίες, όπως είναι οι εναερίτες που δεν είναι σήµερα και να
είναι άλλες περιπτώσεις –δεν θα αναφερθώ σε λεπτοµέρειες,
γιατί δεν έχω χρόνο- µέσα σε αυτό τον κατάλογο. Πρέπει να εί-
µαστε δίκαιοι και αυτό θα το εκτιµήσει ο ελληνικός λαός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο ένα λεπτό που µου αποµέ-
νει θέλω να πω ότι δυστυχώς το ΠΑΣΟΚ χθες νουθετήθηκε –και
θα το πω ευθέως- από τον κ. Βενιζέλο. Αν θέλετε διαµαρτυρη-
θείτε, δικός σας είναι ο κ. Βενιζέλος και όχι δικός µας, που µάλι-
στα τον εκτιµώ ιδιαιτέρως.

Στο θέµα του Προέδρου –για να καταλάβετε τη φιλοσοφία το
λέω και θα το διαβάσω επί λέξει από την εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕ-
ΡΙΝΗ»- σας είπε: «Το ΠΑΣΟΚ έχει εµπλακεί επί δεκαπέντε µέρες
σε λάθος συζήτηση». ∆ηλαδή, σας κατηγορεί για προεδρική
γρίπη. ∆ηλαδή, ο κ. Βενιζέλος –ακούστε το κι αυτό, αυτό είναι το
πιο σηµαντικό- σας λέει: «Το ΠΑΣΟΚ δεν πρέπει να αντιπολιτεύ-
εται, αλλά να προτείνει και να στηρίζει». Το λέει για το πιο σο-
βαρό θέµα του φόβου του ελληνικού λαού µε το θέµα της
γρίπης. Σκεφθείτε, λοιπόν, πόσο πρέπει υπεύθυνα να σταθείτε
και στο θέµα που συζητούµε σήµερα.

Και ένα τελευταίο. Σας νουθέτησε και στην τρίτη κατηγορία,
στα θέµατα δηµοσιοοικονοµικής πολιτικής και οικονοµίας γενι-
κότερα. Μην τρέχετε –σας είπε- αποτυπώστε την υφιστάµενη κα-
τάσταση, δείτε ποια είναι τα πραγµατικά περιστατικά και µετά
ελάτε να προτείνετε –και ως κόµµα εννοώ και στη ∆ΕΘ που πε-
ριµένετε όλοι να ακούσετε τον κ. Παπανδρέου- για να βοηθήσετε
τις ασθενέστερα οικονοµικά τάξεις.

Αυτά που σας είπε χθες ο κ. Βενιζέλος να τα σκεφθείτε όλοι
όσοι θα µιλήσετε σήµερα σε αυτή την Αίθουσα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε
Καλλιώρα.

Το λόγο έχει η Υπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής Προ-
στασίας κ. Πετραλιά, για να κάνει κάποια παρατήρηση.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
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νάδελφοι, θα ήθελα στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 666 και ει-
δικό 174 που αφορά τα βαρέα και ανθυγιεινά στη δεύτερη πε-
ρίοδο της παραγράφου 3 –στο τέλος δηλαδή- µετά την
παρένθεση αντί τελείας να µπει κόµµα και να προστεθεί, για µε-
γαλύτερη αν θέλετε κατοχύρωση των εργαζοµένων –γι’ αυτό το
προσθέτω- το εξής:

«Βάσει των επιστηµονικών και τεχνικών δεδοµένων, των κρα-
τουσών διεθνών αντιλήψεων και των πραγµατικών συνθηκών ερ-
γασίας».

Θεωρώ ότι ξεκαθαρίζει ακόµη περισσότερο το τοπίο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ να κα-

τατεθούν και να διανεµηθούν οι παρατηρήσεις σας.
(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής

Προστασίας κ. Φάνη Πετραλιά - Πάλλη καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τη προαναφερθείσα προσθήκη, η οποία έχει ως εξής:

«ΠΡΟΣΘΕΣΗ
Για ακόµα µεγαλύτερη κατοχύρωση των εργαζόµενων, θα

ήθελα να προσθέσω στη δεύτερη περίοδο της παραγράφου 3
µετά την παρένθεση: Αντί τελεία να µπει κόµµα και να προστεθεί:
«Βάσει των επιστηµονικών και τεχνικών δεδοµένων, των κρατου-
σών διεθνών αντιλήψεων και των πραγµατικών συνθηκών εργα-
σίας.»»)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριοι συνάδελφοι,
από τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες του ΚΚΕ και του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού ήλθαν στο Προεδρείο επιστολές µε τις
οποίες: Το µεν ΚΚΕ ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο για τη
σηµερινή συζήτηση τον κ. Σκυλλάκο και ως ειδικό αγορητή τον κ.
Καραθανασόπουλο, ο δε Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ορίζει
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ. Μαυρουδή Βο-
ρίδη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο
Βουλευτής κ. Ανδρέας Μακρυπίδης.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα αναφερθώ σε αυτό που

είδαµε προηγουµένως και από το Προεδρείο της Βουλής αλλά
και από την κυρία Υπουργό. Τροποποιούν τις τροπολογίες µέχρι
τελευταία στιγµή. Αν αυτό δεν είναι προχειρότητα όσον αφορά
τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες, τι είναι;

Αν δεν κάνω λάθος, κύριε Πρόεδρε, σήµερα διακόπτονται οι
εργασίες της Βουλής για να συνεχιστούν στις 25 Αυγούστου. Τι
κάνουµε σήµερα, κύριοι συνάδελφοι; Συζητάµε τροπολογίες. Τι
τροπολογίες; Τροπολογίες που είναι ολόκληρα νοµοθετήµατα.
Πότε; Τελευταία στιγµή λίγο πριν κλείσει η Βουλή. Γιατί;

ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Μα, δεν αλλάζει τίποτα, κύριε συνάδελφε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Παρακαλώ. Το σύνολο των τροπο-

λογιών δεν αλλάζει; Η ουσία που θα κουβεντιάσουµε δεν αλλά-
ζει, κύριε Καλλιώρα; Γι’ αυτό λέµε ότι νοµοθετείτε στο πόδι.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): Κύριε συνάδελφε, µε συγχωρείτε. Αν
δεν συµφωνήσετε δεν επιµένω στο να υπάρξει αυτή η προσθήκη.
Απλώς είναι διευκρίνιση. ∆εν επιµένω. Θέλετε να την αποσύρω;
∆εν έχω πρόβληµα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κυρία Υπουργέ, απ’ ό,τι µπόρεσα
να παρακολουθήσω, είναι αυτονόητο ότι ο όποιος προσδιορι-
σµός γίνει θα είναι βάσει των όσων ισχύουν διεθνώς. Αυτό, όµως,
δεν αναιρεί την παρατήρηση που έκανα για την προχειρότητα µε
την οποία νοµοθετείτε.

Όµως, επειδή παρεµβήκατε, κυρία Υπουργέ -και δέχοµαι την
ευαισθησία σας- γιατί δεν φέρατε τη συγκεκριµένη διάταξη µέσα
στο σχέδιο νόµου, για να την ακούσουν και οι εκπρόσωποι των
εργαζοµένων και να το κουβεντιάσουµε και έρχεστε µε τροπο-
λογία την τελευταία µέρα που κλείνει η Βουλή; Αυτή είναι η ευ-
αισθησία σας ως Υπουργός Εργασίας; ∆ιότι νοµίζω ότι κάποια
στιγµή και οι επωνυµίες και τα επίθετα και τα ονόµατα χάνουν το
βάρος τους!

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνεται µία δια-
δικασία ενός νοµοσχεδίου που κατά τη γνώµη µας είχε τρεις στό-
χους. Ο πρώτος ήταν για µία ακόµα φορά η φοροεπιδροµή από
τη µεριά της Κυβέρνησης προς τους εργαζόµενους. Ο δεύτερος
ήταν η επίθεση προς τους θεσµούς, µε την ωµή παρέµβαση στο
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. Και ολοκληρώνεται µε τις τρο-

πολογίες όσον αφορά τα εργασιακά δικαιώµατα, όσον αφορά
τους εργαζόµενους. Άρα και οι εργαζόµενοι έχουν µπει στο στό-
χαστρο της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η συγκεκριµένη τροπολογία κατά τη γνώµη µας είναι µία αντι-
κοινοβουλευτική και αντιδεοντολογική ενέργεια και προσβάλλει
βάναυσα τον Κανονισµό της Βουλής, κύριε Πρόεδρε. Περιφρο-
νείτε τους εργαζόµενους και τους εκπροσώπους τους και µε τον
τρόπο που φέρατε τη συγκεκριµένη τροπολογία, αλλά και ως
προς το χρόνο που επιλέξατε να ψηφιστεί η συγκεκριµένη τρο-
πολογία.

Όµως, δεν είναι µόνο το διαδικαστικό, γιατί ενώ λέτε στο υπό-
µνηµα ότι έγινε αναφορά στην ενηµέρωση που είχαµε από τον
αρµόδιο Υφυπουργό, δεν περιλήφθηκε στο νοµοσχέδιο και έρ-
χεται τροπολογία, όπως είπα προηγουµένως.

Αυτό δεν είναι κοινοβουλευτική πρακτική. Κατά τη γνώµη µας,
αυτό είναι παρέµβαση που έχει να κάνει µε επίθεση στα δικαιώ-
µατα των εργαζοµένων και η Κυβέρνηση έχει την ψευδαίσθηση
ότι επειδή υπάρχει η ραστώνη του καλοκαιριού, θα έχει µειωµέ-
νες και ελάχιστες αντιδράσεις από τη µεριά των εργαζοµένων.

Έχουµε να σας δηλώσουµε, κύριοι της Κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας, ότι οι εργαζόµενοι θα είναι έτοιµοι, θα είναι απέ-
ναντί σας, θα τους βρείτε µπροστά σας και πολύ σύντοµα. Έχετε
κάνει µεγάλο λάθος, αν νοµίζετε ότι δεν θα αντιδράσουν σ’ αυτές
τις πραξικοπηµατικές ενέργειες που αφαιρούν και περιορίζουν
εργασιακά δικαιώµατα και µάλιστα σε εργαζόµενους που δου-
λεύουν κάτω από τις πιο αντίξοες συνθήκες.

Κύριοι της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, «µαγειρεύετε»
χωρίς τον ξενοδόχο. Οι εργαζόµενοι επαγρυπνούν. ∆ικαιώµατα
που κατακτήθηκαν µε αγώνες δεκαετιών, δεν µπορείτε, δεν έχετε
το δικαίωµα µε τον τρόπο αυτό να τα καταστρατηγήσετε και να
τους τα αφαιρέσετε!

Περιφρονείτε τους εργαζόµενους. Και επειδή, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, το έργο σας πλέον το έχουµε δει κατ’ επανάληψη και
σας ξέρουµε, ο καλός, ο κακός και ο άσχηµος δεν θα περάσουν,
δηλαδή ο κακός Υπουργός Οικονοµίας, η καλή Υπουργός Απα-
σχόλησης και οι άσχηµοι εργαζόµενοι.

Και εάν µ’ αυτή τη διαδικασία θέλετε να αποφύγετε, κυρία
Υπουργέ, την όποια αντιπαράθεση θα έχετε για το συγκεκριµένο
ζήτηµα µε τους εργαζόµενους και µε τους εκπροσώπους στη
ΓΣΕΕ, σας λέµε ότι θα τους βρείτε µπροστά σας –και µάλιστα
πιο πολύ το φθινόπωρο- γιατί τους περιφρονήσατε, γιατί δεν κά-
νετε διάλογο µαζί τους, για να ολοκληρώσετε τη διαδικασία που
ήδη έχετε ξεκινήσει όσον αφορά τον προσδιορισµό για τα βαρέα
και ανθυγιεινά επαγγέλµατα.

Και, εν πάση περιπτώσει, τελικά δεν είναι θέµα ούτε του
Υπουργού Οικονοµίας ούτε της Υπουργού Απασχόλησης. Είναι
θέµα συνολικά της Κυβέρνησης. Είναι θέµα του ίδιου του Πρω-
θυπουργού. Είναι ευθύνη του κ. Καραµανλή και πρέπει επιτέλους
για ένα τόσο σοβαρό θέµα που αφορά εργαζόµενους και εργα-
σιακά δικαιώµατα, να σταµατήσει να κρύβεται! Πρέπει να έρθει
στη Βουλή, να µιλήσει, να πάρει το λόγο ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός για το συγκεκριµένο θέµα!

ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Ναι, όπως έκανε και ο κ. Παπανδρέου!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Όσον αφορά τη δεύτερη τροπολο-

γία, που έχει να κάνει µε τον προσδιορισµό των τιµών των φαρ-
µάκων, αλλά και για τη διυπουργική επιτροπή όσον αφορά τις
προµήθειες και το συντονισµό δράσης για τη µηχανοργάνωση
των συστηµάτων παροχής υπηρεσιών υγείας, θα ήθελα να πω,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι και οι δύο αυτές διατάξεις απο-
τελούν την έµπρακτη αποδοχή της Κυβέρνησης για την πλήρη
αποτυχία της πολιτικής της και στο χώρο της υγείας και της κοι-
νωνικής ασφάλισης.

Με τροπολογία σε νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών,
όπως και τώρα, το 2005 -πριν από τέσσερα χρόνια, δηλαδή- µε
το ν. 3408/2005 αλλάξατε το καθεστώς προσδιορισµού της γενι-
κής τιµής των φαρµάκων. ∆ηλαδή, αυτή καθοριζόταν µε βάση τις
τρεις χαµηλότερες τιµές φαρµακευτικών προϊόντων από δύο
κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης πριν από 1/5/2009, στα οποία
συµπεριλαµβάνεται και η Ελβετία και ένα κράτος από τα νέα
µέλη.

Τότε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ισχυριζόσασταν ότι τα κρι-
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τήρια ανταποκρίνονται στη συνταγµατική τάξη –αυτά είναι από τα
Πρακτικά της Βουλής- το Κοινοτικό ∆ίκαιο και τη νοµολογία του
Συµβουλίου της Επικρατείας, ώστε να µη θίγονται τα δικαιώµατα
των φαρµακευτικών επιχειρήσεων που προστατεύονται από κα-
νόνες συνταγµατικού και υπερνοµοθετικού δικαίου.

Ο τότε Υφυπουργός Ανάπτυξης –συναρµόδιος και αυτός για
τα θέµατα των τιµών των φαρµάκων- και νυν Υπουργός Οικονο-
µίας –σύµπτωση- είχε υποστηρίξει στην Ολοµέλεια της Βουλής
ότι µε το νέο τρόπο υπολογισµού, η τιµή των φαρµάκων θα µει-
ωνόταν από 5% µέχρι 7%. Ήταν η εκτίµηση του τότε αρµόδιου
Υφυπουργού Ανάπτυξης και νυν Υπουργού Οικονοµίας. Τέτοιες
εκτιµήσεις έκανε από τότε, όταν εκτινάχθηκαν οι τιµές των φαρ-
µάκων! Τέτοιες εκτιµήσεις κάνει και τώρα για τον προϋπολογι-
σµό, για τα δηµοσιονοµικά και γι’ αυτό έχουµε και πλήρη,
παταγώδη αποτυχία και όσον αφορά την τότε εκτίµηση, αλλά και
όσον αφορά τις εκτιµήσεις σε σχέση µε τα δηµοσιονοµικά σή-
µερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ιαφωνήσαµε τότε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, και µάλιστα
όχι απλώς διαφωνήσαµε αλλά ζητήσαµε και ονοµαστική ψηφο-
φορία για το συγκεκριµένο θέµα, ακριβώς για να σας βάλουµε
προ των ευθυνών σας συνολικά. ∆εν φταίει ο «κακός Υφυπουρ-
γός» και αν τον αλλάξουµε, σηµαίνει ότι µπαίνουµε στην Κολυ-
µπήθρα του Σιλωάµ και εξαγνιζόµαστε. Ήταν συνολική συνειδητή
πολιτική σας επιλογή. Και να η αποτυχία και να πού οδήγησε
αυτή. Έρχεστε σήµερα µετά από τέσσερα χρόνια να οµολογή-
σετε ότι κάνατε λάθος, όπως προκύπτει από την εισηγητική έκ-
θεση.

Λέτε στην εισηγητική έκθεση, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι η
προσδοκία για µείωση των τιµών δεν ικανοποιήθηκε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε συνάδελφε,
πρέπει να ολοκληρώσετε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ολοκληρώσω,
αλλά όταν µας φέρνετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας βλέπω ότι
έχετε ακόµη πάρα πολλά να πείτε, αλλά υπάρχει χρόνος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν µας φέρνει η
Κυβέρνηση…

ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: ∆εν ακούσαµε, όµως, πρόταση!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχετε ένα λεπτό

ακόµα, κύριε Μακρυπίδη. Υπάρχει χρόνος. Αναλώσατε πολύ
χρόνο σε άλλα πράγµατα και κατά τη γνώµη µου, κάνατε κακή
κατανοµή. Παρακαλώ, σε ένα λεπτό, να έχετε ολοκληρώσει. Ήδη
έχετε µιλήσει ένα λεπτό επιπλέον.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Προχωρήστε, σας

παρακαλώ. ∆εν είναι διαπραγµατεύσιµο το θέµα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Πάλι καλά που ο κύριος Πρωθυ-

πουργός χρειάστηκε τέσσερις µήνες για να µάθει τι έγινε στο
Βατοπέδι! Η Κυβέρνηση για το θέµα των φαρµάκων χρειάστηκε
τέσσερα χρόνια!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα επιφυλαχθώ να µιλήσω στη
δευτερολογία µου και για τα άλλα θέµατα.

Όµως, θα ήθελα να κλείσω την παρέµβασή µου µε ένα εξίσου
σοβαρό ζήτηµα που έχει να κάνει µε την τροπολογία µε γενικό
αριθµό 665, η οποία αναφέρεται στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.».

Κατά τη γνώµη µας –και επειδή παρίσταται και ο αρµόδιος
Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης- µε την τροπολογία αυτή επι-
χειρείτε να νοµιµοποιήσετε παράνοµες πράξεις. Αφού η Κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας χρησιµοποίησε την «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.»
στην υπόθεση του Βατοπεδίου για το αποχαρακτηρισµό των επί-
µαχων εκτάσεων, τώρα µε τροπολογία τη χρησιµοποιεί, προκει-
µένου να εξυπηρετήσει υµετέρους εργολάβους αφ’ ενός και να
προχωρήσει προεκλογικά σε ρουσφέτια και σε προσλήψεις ηµε-
τέρων «γαλάζιων παιδιών» αφ’ ετέρου. Και ας δούµε γιατί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

∆ίνονται 4.000.000 στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», προκειµένου να εκτε-
λεστεί το έργο της ψηφιοποίησης των αγροτεµαχίων της χώρας
και της δηµιουργίας αγροτικού κτηµατολογίου, όπως αναφέρε-
ται στην αιτιολογική έκθεση.

Η Κυβέρνηση οφείλει, κύριε Πρόεδρε, να διευκρινίσει τι εννοεί
όταν µιλάει για δηµιουργία αγροτικού κτηµατολογίου. Αυτό δεν
είναι αρµοδιότητα του ΥΠΕΧΩ∆Ε; ∆εν είναι αρµοδιότητα της
«ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.»; Θα υπάρχει επικάλυψη αρµοδιοτήτων;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Πρέπει να κλείσετε,
κύριε συνάδελφε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τελειώνετε, χωρίς

να σταµατάτε όµως!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Θα υπάρχει συνεργασία των δύο

συναρµόδιων Υπουργών; Γιατί δεν το υπογράφει ο κ. Σουφλιάς,
µιας και µιλάµε για Κτηµατολόγιο;

Κατά τη γνώµη µας και µε αυτή τη συγκεκριµένη τροπολογία
η Κυβέρνηση έχει αποκαλυφθεί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: …ότι και µε αυτή την τροπολογία
έρχεται να εξυπηρετήσει τους υµέτερους, έρχεται να κάνει δι-
ευθετήσεις. Για όλους αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε την
τροπολογία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο κ.
Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Είναι βεβαίως πραξικοπηµατικός και αντιδηµοκρατικός ο τρό-
πος µε τον οποίο έρχεται την τελευταία ηµέρα πριν τις θερινές
διακοπές της λειτουργίας της Βουλής να συζητηθεί ένα πολύ σο-
βαρό ζήτηµα, τα θέµατα που αφορούν τον αποχαρακτηρισµό και
ουσιαστικά την κατάργηση του θεσµού των βαρέων και ανθυγι-
εινών επαγγελµάτων στη χώρα µας. Είναι µια συνηθισµένη, µια
διαδεδοµένη πρακτική που αξιοποιείται από το σύνολο των κυ-
βερνήσεων, ακριβώς στην προσπάθειά τους να υπάρχουν πε-
ριορισµένες αντιδράσεις στα αντιλαϊκά νοµοσχέδια, τα οποία
φέρνουν. Από την άλλη µεριά, επιβεβαιώνει και αναδεικνύει την
αυταπάτη της συµµετοχής στους ψευδεπίγραφα λεγόµενους κοι-
νωνικά διαλόγους, που δεν είναι τίποτε άλλο από διάλογοι χει-
ραγώγησης, ενσωµάτωσης και υποταγής της εργατικής τάξης
στα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών.

Από αυτή την άποψη, ακριβώς η συµµετοχή αυτή για ακόµη
µία φορά επιβεβαιώνει την εκτίµηση του ΚΚΕ ότι στην ουσία πρό-
κειται για συνενοχή όλων αυτών, οι οποίοι συµµετέχουν στους
διαλόγους στην κατεύθυνση της κατεδάφισης, της αφαίρεσης
εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων, όπως έγινε τα προη-
γούµενα χρόνια µε τον «κοινωνικό» διάλογο για τις εργασιακές
σχέσεις που οδήγησε στην κατάργηση του οκτάωρου και στη γε-
νίκευση και νοµιµοποίηση της µερικής απασχόλησης των ευέλι-
κτων σχέσεων εργασίας. Το ίδιο ακριβώς έχει να κάνει και µε το
ασφαλιστικό. Και ξέρετε πάρα πολύ καλά πού αυτή τη συµµε-
τοχή η εκάστοτε κυβέρνηση την «γράφει»: στα παλαιότερα των
υποδηµάτων, ακριβώς µόνο και µόνο για να έχει ένα νοµιµοποι-
ητικό χαρακτήρα στην αντεργατική και αντιλαϊκή της επίθεση.

Η συγκεκριµένη διάταξη, η οποία µε πραξικοπηµατικό τρόπο
έρχεται να συζητηθεί στη Βουλή, αποτελεί έναν ακόµη κρίκο στην
αλυσίδα των αντιασφαλιστικών ρυθµίσεων. Και βεβαίως δεν θα
είναι ο τελευταίος κρίκος. Έχουµε να δούµε και άλλους το επό-
µενο διάστηµα, ανεξάρτητα από ποιο κόµµα θα είναι στην κυ-
βέρνηση, ανεξάρτητα από το τι κυβερνητική επιλογή θα υπάρχει
το επόµενο χρονικό διάστηµα. Αυτό γιατί είναι σαφέστατη η αιτία
αυτών των ανατροπών. ∆εν είναι τίποτε άλλο παρά η υπερά-
σπιση, η προάσπιση των ιερών και οσίων του κεφαλαίου. Και από
τη στιγµή που τα κόµµατα, τα οποία εξυπηρετούν τις ανάγκες
του κεφαλαίου, που στηρίζουν τα συµφέροντα του κεφαλαίου,
θεωρούν τους εργαζόµενους ως κόστος, τότε είναι φυσικό ότι
στα πλαίσια της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας, την οποία
έχετε θεοποιήσει ως την πεµπτουσία της οικονοµικής σας πολι-
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τικής, να συµπιέζετε όσο το δυνατόν περισσότερο την τιµή της
εργατικής δύναµης, αφαιρώντας εργασιακά δικαιώµατα και κα-
τακτήσεις, καθώς και ασφαλιστικά δικαιώµατα. Άλλωστε, δεν
είναι τυχαίο ότι όλο αυτό το αντιασφαλιστικό πακέτο δεν αφορά
µόνο την Ελλάδα, δεν αποτελεί ελληνική ιδιοµορφία, δεν έχει να
κάνει απλώς µε αυτό που κατ’ επίφαση, συνεχώς οι κυβερνήσεις
ανεξαρτήτου χρώµατος επικαλούνται στη χώρα µας για τη βιω-
σιµότητα των ασφαλιστικών ταµείων.

Είναι µια επιλογή και το ανέφερε ο εισηγητής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, συνολικότερα της Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλά και των
διεθνών οργανισµών, οι ανατροπές στα ασφαλιστικά συστήµατα.
Και οι ανατροπές στα ασφαλιστικά συστήµατα δεν είναι τυχαίες
επιλογές. Εντάσσονται µέσα στο γενικότερο πλαίσιο των καπι-
ταλιστικών αναδιαρθρώσεων για τη διευκόλυνση της δράσης του
κεφαλαίου και τη διευκόλυνση της αναπαραγωγής του. Είναι
άµεσα συνδεδεµένες µε τις ανατροπές στις εργασιακές σχέσεις.

Ένας ο οποίος δουλεύει τρίωρα, ένας ο οποίος δουλεύει τε-
τράωρα τι ένσηµα θα βάλει; Ένας ο οποίος έχει µερική απασχό-
ληση, τι ένσηµα θα βάλει; Τρεις φορές την εβδοµάδα; Τέσσερις
φορές το χρόνο; Πότε θα µπορεί; Ακόµη και µε το ισχύον καθε-
στώς να θεσµοθετήσει τα ασφαλιστικά δικαιώµατα, θα χρειαστεί
δύο εργάσιµες ζωές.

Και από την άλλη µεριά έχει σχέση και µε την ίδια τη φιλοσο-
φία του ασφαλιστικού συστήµατος και των επιδιώξεων που υπάρ-
χουν, γιατί ακριβώς τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων
αποτελούν ένα τεράστιο φιλέτο που θέλουν να βάλουν στο χέρι
οι κεφαλαιοκράτες. Το έβαζαν στο χέρι όλες τις προηγούµενες
δεκαετίες µε την άτοκη ουσιαστικά τοποθέτησή τους στην Τρά-
πεζα της Ελλάδας, το έβαλαν στο χέρι µε τη συµµετοχή των
ασφαλιστικών ταµείων και των αποθεµατικών στον τζόγο του
χρηµατιστήριου, ανεξαρτήτου χαρακτήρα αυτού του τζόγου. Βε-
βαίως, θέλουν να οδηγήσουν στη δηµιουργία του κεφαλαιοποι-
ητικού συστήµατος στη χώρα µας, στην προώθηση του
τριαξονικού συστήµατος, όπου ο πρώτος πυλώνας θα είναι αυτή
η λεγόµενη εθνική σύνταξη, η σύνταξη φτώχειας και εξαθλίωσης,
ο δεύτερος πυλώνας θα είναι τα επαγγελµατικά ταµεία, που θα
λειτουργούν ακριβώς µε το κεφαλαιοποιητικό σύστηµα και ο τρί-
τος πυλώνας θα είναι της ιδιωτικής ασφάλισης, τα ιδιωτικά ασφα-
λιστικά συµβόλαια.

Αυτό ακριβώς το σύστηµα οικοδοµήθηκε σταδιακά στη χώρα
µας ξεκινώντας από το νόµο Σιούφα, στις αρχές της δεκαετίας
του ’90, προχωρώντας στο νόµο Ρέππα που εγκαθίδρυσε το τρια-
ξονικό σύστηµα και τα επαγγελµατικά ταµεία και βεβαίως µε τον
επόµενο νόµο της κ. Πετραλιά.

Στο στόχαστρο διαχρονικά ήταν τα βαρέα και ανθυγιεινά στην
κατεύθυνση της περικοπής του χτυπήµατος της κατάργησής
του. Και, βεβαίως, αποτελεί πρόκληση να µιλάµε για βιώσιµα
ασφαλιστικά ταµεία από τη στιγµή που υπάρχουν συνεχείς χαρι-
στικές ρυθµίσεις να µειώνεται η εργοδοτική συµµετοχή, να κα-
ταργείται η εργοδοτική συµµετοχή όπως έχει γίνει από το
εφοπλιστικό κεφάλαιο και γι’ αυτό οδηγήθηκε στη χρεοκοπία και
ουσιαστικά το βάρος της ασφάλισης να επικρέµαται στις πλάτες
των εργαζοµένων στις πλάτες των ασφαλισµένων.

Άρα, καµµία λογική δεν έχει στην αντίληψη των κυβερνώντων
περί εκλογίκευσης των δαπανών και βιωσιµότητας των ταµείων.
Άλλωστε αυτή η αντίληψη, η αντίληψη της επιχειρηµατικής δρά-
σης, της εµπορευµατοποίησης της ασφάλειας εµπεριέχεται και
στην ίδια την τροπολογία για το φάρµακο, που ουσιαστικά το
φάρµακο αποτελεί ένα πανάκριβο εµπόρευµα, αποτελεί µοχλό
κερδοσκοπίας των µεγάλων φαρµακευτικών επιχειρήσεων, όπου
µε διάφορους τρόπους τη διασφαλίζουν αυτοί. Χαρακτηριστικό
παράδειγµα είναι ο διαγκωνισµός ο οποίος γίνεται για το ποια
µεγάλη πολυεθνική θα βγάλει πρώτη το εµβόλιο για τη γρίπη, για
να εισπράξει στα ταµεία της τεράστια κέρδη και όχι για να δια-
σφαλιστεί ο κόσµος από την γρίπη.

Απ’ αυτήν την άποψη λοιπόν το ΚΚΕ είναι σαφές ότι όχι µόνο
δεν θα στηρίξει αυτήν την προσπάθεια αλλά θα την αντιπαλέψει
στους δρόµους, στα πεζοδρόµια, καλώντας την εργατική τάξη
να µη νοµιµοποιήσει, να µην αποδεχτεί και στην πράξη να κα-
ταργήσει τη συγκεκριµένη διάταξη, η οποία βάζει ακριβώς τα-
φόπλακα στα βαρέα και ανθυγιεινά. Και το λέµε αυτό γιατί

σήµερα υπάρχει ανάγκη διεύρυνσης των βαρέων και ανθυγιει-
νών, γιατί ακριβώς αναδεικνύει την τεράστια αντίφαση του συ-
στήµατος. Ενώ από τη µια µεριά παράγεται τεράστιος πλούτος,
ενώ υπάρχουν όλα τα τεχνοεπιστηµονικά εργαλεία για να βελ-
τιωθούν οι συνθήκες εργασίας, αυτό δεν γίνεται. Οι θάνατοι αυ-
ξάνονται και στην Ελλάδα και σε πανευρωπαϊκό επίπεδο. Τα
εργασιακά ατυχήµατα αυξάνονται. Νέες ασθένειες εµφανίζονται
στην εργατική τάξη. Όλα αυτά στο πλαίσιο της εντατικοποίησης
της εργασίας, της επίθεσης στα εργασιακά δικαιώµατα και της
ανασφάλειας, την οποία βιώνει ο εργαζόµενος στο όνοµα της
κερδοφορίας του κεφαλαίου.

Εµείς λέµε, λοιπόν, πάρα πολύ απλά ότι θα πρέπει να διευ-
ρυνθεί ο θεσµός των βαρέων και ανθυγιεινών, να ενταχθούν νέα
επαγγέλµατα στον κλάδο αυτόν.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο απορρίπτουµε την τροπολογία της
Κυβέρνησης, θα σταθούµε απέναντι και θα επιδιώξουµε µε κάθε
τρόπο να µην υλοποιηθεί µέσα από τους αγώνες της εργατικής
τάξης.

Έτσι, λοιπόν, οι στόχοι πάλης του ΚΚΕ µπορούν να περιγρα-
φούν σε δέκα βασικούς άξονες.

Πρώτον, να µην αποχαρακτηριστούν τα βαρέα και ανθυγιεινά,
εκτός από αυτών που έχουν φυσικά εκλείψει. Όχι στο διαχωρι-
σµό ανάµεσα στους παλιούς και στους νέους εργαζόµενους.
∆ιότι αυτό ακριβώς ανοίγει το δρόµο στους κεφαλαιοκράτες να
απολύσουν µαζικά τους παλαιούς εργαζόµενους, που δουλεύ-
ουν κάτω από το καθεστώς των βαρέων και ανθυγιεινών και να ει-
σαγάγουν νέους εργαζόµενους, που δεν θα έχουν το καθεστώς
αυτό και να διευρυνθεί ο θεσµός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εύτερον, να καταργηθούν οι ελαστικές µορφές απασχόλη-
σης. ∆ουλειά για όλους µόνιµη και πλήρης.

Τρίτον, για τα βαρέα και ανθυγιεινά να είναι εξάωρη η δουλειά,
πενθήµερο και τριαντάωρο.

Τέταρτον, η µείωση του ορίου συνταξιοδότησης στα πενήντα
πέντε για τους άνδρες και στα πενήντα για τις γυναίκες µε τη γε-
νική µείωση των µη βαρέων και ανθυγιεινών στα εξήντα και πε-
νήντα πέντε αντίστοιχα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ,
κύριε Καραθανασόπουλε, να τελειώσετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πέµπτον, λήψη όλων
των µέτρων υγιεινής και ασφάλειας της εργασίας ανάλογα µε
τον επαγγελµατικό κίνδυνο.

Έκτον, ανάπτυξη των υποδοµών και των διαδικασιών που απαι-
τούνται για την πρόληψη του επαγγελµατικού κινδύνου. ∆ηµι-
ουργία κρατικού σώµατος ιατρών εργασίας και τεχνικών
ασφάλειας στο πλαίσιο αποκλειστικά του δηµόσιου συστήµατος
υγείας. Κατάργηση των ΕΞΥΠ, κάθε, δηλαδή, επιχειρηµατικής
δράσης στο χώρο της προστασίας της υγείας και της ασφάλειας.

Έβδοµον, τακτικές ιατρικές εξετάσεις. Ιδιαίτερη φροντίδα στις
έγκυες και γενικότερα στις εργαζόµενες γυναίκες.

Όγδοον, απαγόρευση της νυχτερινής εργασίας για τις γυναί-
κες στη βιοµηχανία, ενώ και σε άλλα επαγγέλµατα, όπως οι νο-
σηλεύτριες, να απαγορευθεί κατά τη διάρκεια της εγκυµοσύνης
τους η εργασία.

Ένατον, υποχρεωτικός έλεγχος της ασφάλειας των…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε συνάδελφε,

θα πρέπει να ολοκληρώσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ύο…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τι θα πει δύο σελί-

δες; Εδώ δεν κάνουµε ανάγνωση. Έχετε ήδη µιλήσει τρία λεπτά
επιπλέον.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ύο σειρές έχω ακόµη,
κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω.

Υποχρεωτικός έλεγχος της ασφάλειας των υποδοµών και της
υγιεινής.

Κατοχύρωση της ασφαλιστικής κάλυψης του επαγγελµατικού
κινδύνου. Το επασφάλιστρο να βαρύνει αποκλειστικά και µόνο
τον εργοδότη.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε σας
παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Με αυτή τη φράση ολο-
κλήρωσα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε
Καραθανασόπουλε.

Η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Φιλίνη έχει το λόγο για οκτώ
λεπτά.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: ∆υστυχώς θα αναγκαστώ κι εγώ να ξεκινήσω,
καταγγέλλοντας όλη αυτή τη διαδικασία µε την οποία συζητή-
θηκε και ψηφίζεται αυτό το νοµοσχέδιο.

Να θυµίσω ότι χθες, την τελευταία στιγµή, ενώ ψηφίζαµε τη
δεύτερη ενότητα των άρθρων αυτού του νοµοσχεδίου –γιατί
τώρα συζητούµε τις τροπολογίες- µας ήρθε η απόφαση της Γε-
νικής Συνέλευσης του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους όπου
τονιζόταν µε µεγάλη καθαρότητα ότι πρόκειται για αντισυνταγ-
µατικές ρυθµίσεις. Παρ’ όλα αυτά, η Κυβέρνηση συνέχισε τη δια-
δικασία σαν να µη συµβαίνει τίποτα και ήρθαµε να ψηφίσουµε
άρθρα τα οποία είναι κατάφορα αντισυνταγµατικά.

Γενικότερα, όµως, η όλη διαδικασία χαρακτηρίζεται και από
έλλειψη διαφάνειας και δηµοκρατίας.

Είναι, βέβαια, θετικό, πρέπει να πω ότι αποσύρθηκε η τροπο-
λογία σχετικά µε την αλλαγή συντελεστών δόµησης και χρήσεων
γης στην περιοχή των Μεσογείων. Θα ήταν, όµως, εντελώς πα-
ράλογο -και αντιδηµοκρατικό βέβαια- να συζητηθεί µία τέτοια
τροπολογία, τη στιγµή που η διαδικασία διαβούλευσης µε τους
φορείς, σχετικά µε το Ρυθµιστικό Σχέδιο της Αθήνας, βρίσκεται
σε εξέλιξη και να ψηφίζαµε εδώ µία τροπολογία που θα αναι-
ρούσε την εξέλιξη της συζήτησης πάνω σε αυτό.

Ιδιαίτερα, όµως, η συζήτηση σε σχέση µε την τροπολογία για
τα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλµατα δείχνει όχι µόνο την προ-
χειρότητα αλλά και την αδιαφάνεια, µε την οποία λειτουργεί η
Κυβέρνηση.

Ήρθαν φορείς κι έγινε ειδική συζήτηση σχετικά µε τα άρθρα
αυτού του νοµοσχεδίου.

Όµως, δεν είχε κατατεθεί τότε. ∆ηλαδή, κατατέθηκε την τε-
λευταία στιγµή πραγµατικά, αυτή η τροπολογία, την οποία συ-
ζητάµε εδώ και πάρα πολύ καιρό, χωρίς να έχει υπάρξει κάποια
συµφωνία και κάποιο συγκεκριµένο κείµενο.

Θυµίζω ότι ήδη από πέρυσι, όταν είχε έλθει το ασφαλιστικό,
πάρα πολλές οµιλίες συναδέλφων και των κεντρικών εισηγητών
των κοµµάτων είχαν να κάνουν µε το ζήτηµα των βαρέων και αν-
θυγιεινών. Τώρα έρχεται αυτό το θέµα µε µία τροπολογία, χωρίς,
ξαναλέω, στην αρµόδια επιτροπή να έχουν συζητηθεί και να
έχουν υπάρξει συµφωνίες πάνω σε αυτά τα ζητήµατα. Μας το
είπε ο ίδιος ο Πρόεδρος της Γενικής Συνοµοσπονδίας Εργατών
Ελλάδος, ο οποίος είχε κληθεί για να συζητηθεί στο πλαίσιο της
ειδικής επιτροπής της Βουλής το άρθρο σχετικά µε τον ΟΑΕ∆
και παρεµπιπτόντως ρωτήθηκε πού είναι η κατάσταση σε σχέση
µε τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Άρα αιφνιδιαστήκαµε -αυτό πρέπει να είναι σαφέστατο- µέσα
στο καλοκαίρι και εµείς ως Βουλευτές, αλλά αυτό που είναι πολύ
πιο σοβαρό είναι ότι αιφνιδιάστηκε και το σύνολο των κοµµάτων
και η βάση τους που έχει να κάνει µε αυτά τα θέµατα και κυρίως
οι συνδικαλιστικές οργανώσεις, οι φορείς, οι εργαζόµενοι, οι
οποίοι θίγονται από τέτοιου είδους ρυθµίσεις.

Αναφέρθηκε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας στο ότι σε άλλες
χώρες της Ευρώπης υπάρχει πολύ µικρότερος κατάλογος εργα-
ζόµενων στα βαρέα και ανθυγιεινά. Η Ελλάδα έχει µια άλλη ιστο-
ρία σε σχέση µε την ίδια τη βιοµηχανία και σε σχέση µε τα
συνδικαλιστικά δικαιώµατα. Είχαµε ήδη πριν από τη χούντα πολύ
άσχηµες και αντιδηµοκρατικές συνθήκες µέσα στους χώρους ερ-
γασίας. Στη διάρκεια της χούντας βέβαια είχαν καταργηθεί τα
δηµοκρατικά δικαιώµατα.

Πρέπει να τονίσω ότι και σε όλη την περίοδο την αρχική της
Μεταπολίτευσης είχαµε πολύ σκληρές συνθήκες δουλειάς, ιδι-
αίτερα µέσα στις βιοµηχανίες. Θυµάµαι όταν είχε βγει ο εντελώς
αντιδηµοκρατικός ν. 330, πόσα βιοµηχανικά σωµατεία είχαν κα-
τέβει σε απεργίες, είχαν προσπαθήσει να οργανωθούν εργαζό-
µενοι µέσα στις βιοµηχανίες και είχε υπάρξει κύµα απολύσεων,
είχαν υπάρξει απεργοί πείνας για σαράντα µέρες εναντίον εκεί-

νου του νόµου.
Γιατί το αναφέρω; ∆ιότι ακριβώς είναι χαρακτηριστικό ότι µέσα

στους χώρους δουλειάς δεν έχει υπάρξει δηµοκρατία. Αντίθετα,
υπάρχει µια παράδοση αντιδηµοκρατικότητας. ∆υστυχώς και τα
σωµατεία µας δεν έχουν µπορέσει για διάφορους λόγους και πο-
λιτικούς να έχουν εκείνη τη δύναµη που να επιβάλλουν ορισµέ-
νους όρους. Εδώ κάθε τόσο προσπαθεί η Κυβέρνηση να αναιρεί
συλλογικές συµβάσεις. Με µεγάλους αγώνες καταφέρνουν οι ερ-
γαζόµενοι να κρατήσουν τις συµβάσεις αυτές.

Υπάρχουν πληροφορίες ότι έχουν γίνει συζητήσεις για να
αφαιρεθούν από αυτήν την κατηγορία εργαζόµενοι που βρίσκο-
νται σήµερα στα βαρέα και ανθυγιεινά, όπως για παράδειγµα ερ-
γαζόµενοι στη χηµική βιοµηχανία, εργαζόµενοι σε χώρους
παραγωγής καλλυντικών και αντίστοιχων τέτοιων κατηγοριών
βιοµηχανίας, που έχουν σοβαρά προβλήµατα ανθυγιεινών συν-
θηκών εργασίας, γιατί έχουν να κάνουν µε χηµικά και γενικότερα
µε τη χηµική βιοµηχανία η δουλειά τους. Αυτοί απειλούνται να
εξαιρεθούν.

Υπάρχει, επίσης, το χαρακτηριστικό µε τους εργάτες της κα-
πνοβιοµηχανίας. Γίνεται, σωστά νοµίζω, ολόκληρη εκστρατεία
για να µην υπάρχει κάπνισµα στους χώρους δουλειάς. Και οι ερ-
γάτες στην καπνοβιοµηχανία τι θα γίνουν τελικά, όπως και σε
πολλές άλλες περιπτώσεις;

Πιστεύουµε ότι δεν θα έπρεπε να ψηφιστεί, ούτε να έρθει προς
συζήτηση αυτήν τη στιγµή αυτή η τροπολογία. Θα έπρεπε να
αποσυρθεί και γι’ αυτό ζητάµε να γίνει και ονοµαστική ψηφοφο-
ρία.

Τονίσαµε από χθες ότι είναι ιδιαίτερα αρνητικό το γεγονός πως
το ζήτηµα θα ρυθµίζεται από εδώ και µπρος µε υπουργικές απο-
φάσεις. ∆ηλαδή, δεν θα ξαναπεράσει από µία νοµοθετική διαδι-
κασία και από έλεγχο µέσα από το Κοινοβούλιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Αντιστοίχως, θα υπάρξουν ρυθµίσεις µε κοινές υπουργικές

αποφάσεις σε σχέση µε τη σύνθεση της επιτροπής που θα ειση-
γείται το ζήτηµα των βαρέων και ανθυγιεινών.

Επίσης, θέλουµε να τονίσουµε ότι µε τις ρυθµίσεις που εισά-
γονται, όλοι οι νέοι εργαζόµενοι αντιµετωπίζονται µε ένα ρατσι-
στικό, θα µπορούσε κανείς να πει, τρόπο σε σχέση µε τα βαρέα
και ανθυγιεινά, όπως τώρα θα ρυθµιστούν. Αυτό, όµως, έχει βα-
ρύτατες επιπτώσεις για τους µεγαλύτερους εργαζόµενους, γι’
αυτούς που είναι ήδη µέσα στο χώρο εργασίας, όπου η εργοδο-
σία βέβαια θα θέλει να προβεί σε απολύσεις, προκειµένου να
προσλάβει νέους εργαζόµενους, τους οποίους δεν θα είναι ανα-
γκασµένη να θέσει στα βαρέα και ανθυγιεινά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

∆εν έχω χρόνο, θα αναφερθώ και στη δευτερολογία µου.
Όµως, θα ήθελα να πω ότι δυστυχώς όλες οι τροπολογίες που
συζητούµε, για εµάς, δεν είναι αποδεκτές και τις καταψηφίζουµε.

Θα ήθελα να πω ότι και αυτή η τροπολογία σε σχέση µε τα
ασφαλιστικά θεωρούµε ότι έχει φωτογραφικές διατάξεις, ότι
υπάρχουν µεγάλα προβλήµατα γενικότερα στα ασφαλιστικά τα-
µεία και η Κυβέρνηση χρωστάει σε αυτά. Και όµως, ερχόµαστε
εδώ να δούµε ρυθµίσεις χαριστικές προς ασφαλιστικές εται-
ρείες, οι οποίες αντιµετωπίζουν προβλήµατα. Εάν όµως αντιµε-
τωπίζουν προβλήµατα, όπως αντιµετώπισαν και συνεχίζουν να
αντιµετωπίζουν οι τράπεζες, τότε δεν µπορεί η Κυβέρνηση να
ενισχύσει αυτές τις ασθενείς εταιρείες, δίνοντάς τους αφειδώς
κεφάλαια, χωρίς τελικά να ελέγχει το τι θα γίνουν αυτά τα κεφά-
λαια. Αντίθετα, θεωρούµε ότι θα έπρεπε να ενισχυθούν τα κρα-
τικά ασφαλιστικά ταµεία που βρίσκονται σε πολύ µεγάλη κρίση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Επίσης, θα ήθελα να πω και για την εταιρεία «ΑΓΡΟΓΗ» ότι η
ρύθµιση είναι εντελώς αιφνιδιαστική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρία Φιλίνη, πρέ-
πει να τελειώσετε. Μιλάτε τρία λεπτά επιπλέον. Ζητήσατε ένα
λεπτό και έχετε µιλήσει τρία λεπτά. Έχετε και τη δευτερολογία
σας.

1992 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ πολύ.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.
Με την γνωστή συντοµία σας, κύριε Ροντούλη, εσείς θα τηρή-

σετε επακριβώς το χρόνο. Είµαι βέβαιος.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Την ακρίβεια του χρόνου, δηλαδή

οκτώ λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Νασιώκας, που

είναι πατριώτης σας, νοµίζω ότι δεν έχει αντίρρηση.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Καµµία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αλίµονο!
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Απευθυνόµενος στον αξιότιµο Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων, θα πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι σήµερα οι αµπε-
λουργοί βρίσκονται σε κινητοποίηση. Βρίσκονται στην Αχαρνών,
κύριε Υπουργέ. Και βρίσκονται στην Αχαρνών, έχοντας ένα βα-
σικό αίτηµα, να αποδεχθείτε την υλοποίηση του µέτρου που λέ-
γεται «απόσταξη κρίσης». Πρέπει να καταλάβετε ότι αυτό είναι
µια αναγκαιότητα. ∆ηλαδή, δεν είναι στη διακριτική σας ευχέρεια
να το κάνετε αποδεκτό ή όχι, αλλά είναι αναγκαιότητα να προ-
χωρήσετε στην υλοποίηση του µέτρου αυτού, στην αποδοχή του
αιτήµατος των αµπελουργών. ∆ιαφορετικά, η αµπελουργία θα
γονατίσει. Και αυτό θα γίνει σε µια περίοδο που οι ροδακινοπα-
ραγωγοί έχουν γονατίσει ήδη –και ξέρετε πολύ καλά γιατί το λέω
αυτό- ενώ επέρχεται καταστροφή -κρούουµε τον κώδωνα του κιν-
δύνου- και για τους παραγωγούς βιοµηχανικού αχλαδιού. Κρα-
τήστε το αυτό που σας είπα, διότι θα το βρείτε µπροστά σας.

Το δυστύχηµα είναι ότι ενώ, τουλάχιστον από τη δική µας
πλευρά, σας προειδοποιούµε για τα επερχόµενα, οι υπηρεσια-
κοί παράγοντες –ας µην πω η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου,
αλλά τουλάχιστον οι υπηρεσιακοί σας παράγοντες- κοιµούνται.
Φτάνουν τα πράγµατα στο παρά πέντε, η καταστροφή προ των
πυλών ολόκληρων τοµέων της ελληνικής αγροτικής οικονοµίας
και µετά ξυπνάτε, εάν θα ξυπνήσετε.

Έχω να σας κάνω και µία ερώτηση. Αν θέλετε απαντάτε, αν
θέλετε δεν απαντάτε. Στα συρτάρια του Υπουργείου υπάρχει πό-
ρισµα που κάνει λόγο -µετά από έρευνα πόρισµα, υψηλοτάτου
επιπέδου- για οικονοµικές ατασθαλίες στην «ΑΓΡΟΓΗ», πόρισµα
που θα έπρεπε να έχει πάει στον Εισαγγελέα και δεν έχει πάει;
Μπορείτε να πείτε ότι δεν υπάρχει τέτοιο πόρισµα και όλα καλώς.
Εµείς απλώς θέτουµε ένα απλούστατο ερώτηµα.

Έχω να σας κάνω και µία άλλη ερώτηση που χρήζει απαντή-
σεως, διότι η πολιτική σας είναι αντιφατική, κύριε Υπουργέ. Πείτε
µου πώς είναι δυνατόν οι συνταξιούχοι του ΟΓΑ -και καλώς- να
αναγνωρίζονται ως κατά κύριο επάγγελµα αγρότες προκειµένου
να λάβουν την επιστροφή ειδικού φόρου κατανάλωσης καυσίµων
-αναφέροµαι στην επιστροφή για το αγροτικό πετρέλαιο- και από
την άλλη πλευρά οι ίδιοι άνθρωποι να εξαναγκάζονται να κατα-
βάλουν χρήµατα προκειµένου να γίνει ενεργοποίηση των δηλώ-
σεων ΟΣ∆Ε; ∆ηλαδή, αγαπητοί συνάδελφοι, τη µία φορά οι
συνταξιούχοι του ΟΓΑ χαρακτηρίζονται ως κατά κύριο επάγ-
γελµα αγρότες, την άλλη φορά ξεχαρακτηρίζονται! Αυτά είναι
αντιφατικά πράγµατα. ∆εν έχει καµµία λογική συνοχή η πολιτική
σας στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά.
Κατά ευτυχή συγκυρία βρίσκεται και η κ. Πετραλιά στην Αίθουσα
που είναι ο βασικός εµπνευστής του ν. 3655/2008. Έχει περάσει
πάνω από ένας χρόνος από τότε που άρχισε να εφαρµόζεται ο
νόµος και θα πρέπει να κάνουµε ένα συντοµότατο απολογισµό.
Για να δούµε, λοιπόν, αξιότιµη κυρία Υπουργέ, ποια είναι τα απο-
τελέσµατα του περιβόητου αυτού νόµου.

Μας είχατε πει πριν από ένα χρόνο περίπου στη Βουλή, ότι
φέρνετε το νόµο αυτό διότι οι λειτουργικές και διοικητικές δα-
πάνες στο ασφαλιστικό µας σύστηµα, στους ασφαλιστικούς φο-
ρείς, θα µειωθούν. ∆ιαψεύστηκαν παταγωδώς τα επιχειρήµατα
αυτά. ∆ιογκώθηκαν οι λειτουργικές και διοικητικές δαπάνες.

Μας είχατε πει ότι κατεβάζετε το νόµο αυτό για να ενισχυθεί η
βιωσιµότητα των ταµείων. Μα, τα ταµεία έχουν κτυπήσει κόκκινο
ήδη.

Μας είχατε πει ότι θα καταπολεµήσετε την εισφοροδιαφυγή.

Υπήρχε και ειδική πρόβλεψη στο νόµο. Είδατε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, να καταπολεµάται η εισφοροδιαφυγή; Κλιµακώθηκε σε
δυσθεώρητα ύψη.

Μας είχατε πει, δε, ότι θα θεσµοθετούσατε και θεσµοθετήθηκε
το αποθεµατικό που έχει σχέση µε την κοινωνική ασφάλιση, το
περιβόητο ΑΚΑΓΕ. Τι γίνεται µε αυτό το πράγµα; Έχει µείνει στα
χαρτιά. Και βεβαίως µας είχατε πει ότι θα πληρώνει το κράτος
το ΙΚΑ και τα άλλα ασφαλιστικά ταµεία. Μα, τα χρέη του κράτους
έχουν αυξηθεί προς τα ταµεία.

Τέλος, κυρία Υπουργέ, τίθεται ένα ερώτηµα. Ας τα αφήσουµε
όλα αυτά στην άκρη και ας δούµε το εξής. Με το νόµο σας βελ-
τιώθηκαν οι συνθήκες εξυπηρέτησης των πολιτών από τα ασφα-
λιστικά τους ταµεία; ∆ηλαδή, εξυπηρετούνται ταχύτερα και
καλύτερα οι άνθρωποι; ∆υστυχώς θα πρέπει να σας πω ότι όχι
µόνο δεν εξυπηρετούνται καλύτερα, όχι µόνο διαπιστώνεται ένας
εκνευρισµός –για να µην χρησιµοποιήσω βαρύτερη έκφραση-
στις επαφές των πολιτών µε τα ασφαλιστικά τους ταµεία, αλλά
πλέον έχετε δηµιουργήσει ένα δυσκίνητο γραφειοκρατικό µηχα-
νισµό που δεν µπορεί να παράξει έργο. Αυτά είναι τα αποτελέ-
σµατα του περιβόητου ν. 3655.

Έρχοµαι τώρα τα βαρέα και ανθυγιεινά. Όταν µιλάµε για
βαρέα και ανθυγιεινά, µιλάµε για πολύ σοβαρά πράγµατα διότι
πρώτον έχουν σχέση µε το ύψος της αµοιβής, έχουν σχέση µε το
ύψος της σύνταξης δεύτερον και έχουν σχέση µε το χρόνο
λήψης της σύνταξης τρίτον. Άρα, είναι πάρα πολύ σοβαρά πράγ-
µατα για να τα αφήσουµε στα χέρια Υπουργών, όσο αγαθές προ-
θέσεις και αν έχουν οι Υπουργοί αυτοί.

Έρχοµαι, όµως, να θίξω ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα που είναι
και η ουσία της τροπολογίας σας, γιατί εµείς αντιδρούµε µε την
τροπολογία αυτή. Πέραν του ότι υπάρχει η άποψη περί υπουρ-
γικής απόφασης που για εµάς είναι κατακριτέα, η ουσία ποια
είναι;

Ακούστε, αγαπητοί συνάδελφοι. Λέει η τροπολογία ότι όσον
αφορά την απένταξη θα γίνει µία νέα λίστα µε κοινή υπουργική
απόφαση στηριζόµενη στο πόρισµα της ειδικής επιστηµονικής
επιτροπής Μπεχράκη. Μα, το πόρισµα αυτό έχει βληθεί κατ’ επα-
νάληψη ως αντιεπιστηµονικό, ως ατεκµηρίωτο και ως υποκειµε-
νικό. Ξέρετε ότι από τα δέκα άτοµα της περιβόητης αυτής
επιτροπής, δύο µόνο ήταν γιατροί; Οι οκτώ ήταν δικηγόροι, µη-
χανικοί ό,τι θέλετε. Πάντως γιατροί, που να έχουν σχέση µε το
αντικείµενο, δεν ήταν. Άρα, λοιπόν, η επιστηµονική εγκυρότητα
του πορίσµατος αυτού βάλλεται πανταχόθεν και σεις θέλετε να
τη χρησιµοποιήσετε ως βάση για τη νέα λίστα.

Έρχεστε, όµως, και λέτε και κάτι άλλο. Όσον αφορά την
ένταξη νέων επαγγελµάτων και ειδικοτήτων, θα χρησιµοποιήσετε
το πόρισµα µίας άλλης νέας επιτροπής που δηµιουργήθηκε το
2009. ∆ηλαδή, θα χρησιµοποιήσετε τα πορίσµατα δύο επιτρο-
πών για να κάνετε µία λίστα βαρέων και ανθυγιεινών. Μα, η λίστα
των βαρέων και ανθυγιεινών πρέπει να είναι ενιαία και να γίνει µε
βάση ενιαία κριτήρια. Αυτό είναι αυταπόδεικτο που λέω. ∆εν µπο-
ρεί κάποιοι να µπαίνουν µέσα µε άλλα κριτήρια και κάποιοι να
βγαίνουν µε άλλα κριτήρια.

Άρα, λοιπόν, για να καταλήξω και να µην καταχρώµαι το χρόνο,
κύριε Πρόεδρε, γιατί σας έδωσα και µία υπόσχεση, εµείς είµαστε
υπέρ του εξορθολογισµού της λίστας βαρέων και ανθυγιεινών,
αλλά η λίστα αυτή θα πρέπει να γίνει µε κριτήρια επιστηµονικά,
στη βάση επιδηµιολογικών και ιατρικών γνωµατεύσεων. Και πά-
ντως άλλο εξορθολογισµός και άλλο υπουργική αυθαιρεσία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε Ροντούλη.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Χατζηγάκης.
ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παίρνω το λόγο

για να δώσω ορισµένες διευκρινίσεις πάνω στην τροπολογία η
οποία αφορά το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.
Πρόκειται για διευκρινίσεις οι οποίες αποτελούν το αυτονόητο,
είναι αυτόδηλες. Επειδή όµως, εθίγησαν από τον αξιότιµο συνά-
δελφο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ορισµένα ερωτήµατα,
επιτρέψτε µου να κάνω αυτές τις διευκρινίσεις.
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Όπως όλοι γνωρίζουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το
∆εκέµβριο του 2009, αλλάζει το σύστηµα καταβολής των επιδο-
τήσεων από την Ευρωπαϊκή Κοινότητα. Υπάρχει µία γενική ανα-
διάταξη των µηχανισµών η οποία θα δηµιουργήσει µία διαφάνεια
µεγαλύτερη και θα κατανείµει τις επιδοτήσεις σύµφωνα µε ένα
µηχανισµό, ο οποίος έχει προχωρήσει και στήνεται τους τελευ-
ταίους µήνες, τα τελευταία ίσως δύο χρόνια. Ο µηχανισµός
αυτός είναι η αεροφωτογράφηση, η χαρτογράφηση των εδαφών.
Αυτό είναι που λέµε αγροτικό κτηµατολόγιο, όχι υπό την έννοια
απονοµής κυριότητος, αλλά υπό την έννοια ποιο κοµµάτι αντι-
στοιχεί σε ποιον αγρότη, έτσι ώστε να υπάρχει απόλυτη διαφά-
νεια, απόλυτη καθαρότητα και να έρθει η Ευρωπαϊκή Ένωση να
καταβάλλει την επιδότηση.

Με βάση αυτό χρειάζονται ορισµένα εργαλεία, ορισµένοι µη-
χανισµοί. Ήδη ξεκινήσαµε από τον Ιανουάριο που έχω την τιµή να
προΐσταµαι αυτού του Υπουργείου και στήσαµε όλον αυτόν τον
µηχανισµό. Κάναµε την αεροφωτογράφηση, τελειώσαµε και µά-
λιστα πήραµε και τα συγχαρητήρια της Ευρωπαϊκής Ένωσης
διότι εγκαίρως ολοκληρώσαµε αυτό το σχέδιο.

Τώρα µπαίνουµε στη δεύτερη φάση. Η δεύτερη φάση είναι
πώς οι αεροφωτογραφίες και οι εδαφολογικοί χάρτες θα ταυτι-
στούν µε τους δικαιούχους, µε τους αρµόδιους φορείς. Σε αυτήν
την εργασία, η οποία είναι, όπως γνωρίζετε, πάρα πολύ δύσκολη
και δαιδαλώδης, τον πρώτο ρόλο τον έχουν οι ενώσεις των συ-
νεταιρισµών. Αλλά επειδή οι ενώσεις µόνες τους δεν είναι σε
θέση να ανταπεξέλθουν πλήρως σε αυτό το έργο αλλά και φτά-
νουν σε ένα σηµείο από απόψεως ποιότητος και διάρκειας αυτού
του έργου, έρχονται δύο σηµαντικά εργαλεία της πολιτείας, ο
ΟΠΕΚΕΠΕ και η ΑΓΡΟΤΙΚΗ, για να µπορέσει να συµπληρώσει και
να δηµιουργήσει αυτήν την ταύτιση του Κτηµατολογίου.

Ο µεν ΟΠΕΚΕΠΕ θα είναι εκείνος ο οποίος θα κάνει τον έλεγχο
όλων αυτών των πιστοποιήσεων, η δε ΑΓΡΟΤΙΚΗ που θα έχει στα
χέρια της τους εδαφολογικούς χάρτες θα κάνει αυτήν την προ-
σαρµογή, έτσι ώστε να µην υπάρξει πρόβληµα µε τους δικαιού-
χους αγρότες όσον αφορά τις επιδοτήσεις.

Συνεπώς, ήταν αναγκαίο να έρθει αυτή η τροπολογία, η οποία
σηµειωτέον δεν αυξάνει τον προϋπολογισµό του κράτους ούτε
ένα ευρώ, απλώς κάνει µία αναδιάταξη, µία αναδιανοµή κονδυ-
λίων µέσα στο πλαίσιο αυτό, έτσι ώστε σε αυτήν τη δυσµενή συ-
γκυρία η οποία υπάρχει να µην υπάρξουν επιβαρύνσεις οι οποίες
θα δηµιουργήσουν προβλήµατα στην οικονοµία µας.

Με αυτήν, λοιπόν, τη λογική έρχεται η ΑΓΡΟΤΙΚΗ και κατά κά-
ποιο τρόπο αναβαθµίζεται, ώστε να αποτελέσει ένα ισχυρό ερ-
γαλείο µαζί µε τον ΟΠΕΚΕΠΕ, για να µπορέσει να κάνει αυτήν
την πολύ δύσκολη εργασία, την οποία καλούµαστε να κάνουµε
απέναντι στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα. Σε αυτό το έργο πραγµα-
τικά τρέχουµε, διότι δεν θέλουµε να έρθει ο ∆εκέµβριος και να
υπάρξουν αγρότες οι οποίοι δεν θα έχουν ικανοποιηθεί, δεν θα
έχουν πάρει τις επιδοτήσεις τους ή θα καθυστερήσουν οι επιδο-
τήσεις τους και γι’ αυτό το βάρος το οποίο έχουµε αναλάβει είναι
πολύ µεγάλο και προσπαθούµε όσο το δυνατόν γρηγορότερα να
το επιτύχουµε.

Έτσι, λοιπόν, έρχεται αυτή η τροπολογία η οποία αναβαθµίζει
κατά κάποιο τρόπο την ΑΓΡΟΤΙΚΗ, ώστε να αποτελέσει αυτό το
σηµαντικό εργαλείο, αφού έχει στα χέρια της τους κτηµατολογι-
κούς χάρτες, και να κάνει δυνατή όσο το δυνατόν πιο γρήγορα
την καλούµενη ψηφιοποίηση και τη δηµιουργία του χαρτογραφι-
κού υποβάθρου. Εποµένως, δεν υπάρχει τίποτα το οποίο να είναι
µεµπτό, τίποτα το οποίο να είναι πονηρό, τίποτα που να υποκρύ-
πτεται.

∆εν γνωρίζω αν υπάρχει κάποιο πόρισµα εναντίον της ΑΓΡΟ-
ΤΙΚΗΣ. Συνήθως, απ’ ό,τι ξέρω, λειτουργεί εύρυθµα, κάνει αυτό
το οποίο πρέπει να κάνει και κατά συνέπεια το αποκλείω όσον
αφορά εµένα ότι υπάρχει κάποιο επιβαρυντικό πόρισµα. Και θα
έλεγα ότι, πριν κανείς κάνει επικλήσεις για τέτοια πορίσµατα ή
για οποιαδήποτε κατηγορία, καλό είναι να διασταυρώνεται, καλό
είναι να επιβεβαιώνεται και στη συνέχεια, εφ’ όσον υπάρχει, τότε
να γίνεται αναφορά.

Τώρα, πριν κλείσω, κύριε Πρόεδρε, να κάνω µία γενική ανα-
φορά όσον αφορά τα αγροτικά ζητήµατα. ∆εν ξέρω αν ο συνά-
δελφος του ΛΑΟΣ αγνοεί ή εσκεµµένα κάνει ότι δεν γνωρίζει τη

σηµαντική δυσάρεστη συγκυρία που αφορά τα αγροτικά σε ολό-
κληρο τον κόσµο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανειληµµένως στην Αίθουσα
αυτή έχω τονίσει και έχω πει ότι βρισκόµαστε σε µία πραγµατική
αλλαγή της ιστορίας. Είναι η ιστορική στιγµή όπου ολόκληρος ο
κόσµος και οι οικονοµίες και οι κοινωνίες είναι σε µία φάση µε-
τάβασης και είναι επόµενο οι αγροτικές οικονοµίες οι οποίες
υπήρξαν το προηγούµενο διάστηµα να υφίστανται ορισµένους
κλυδωνισµούς και να έχουν ορισµένα προβλήµατα. Αυτό είναι
µία πραγµατικότητα για την οποία δεν χρειάζεται να επιχειρηµα-
τολογήσει κανείς, το βλέπει παντού όπου στρέψει το βλέµµα του,
είτε στην Ευρώπη είτε σε άλλες χώρες, ότι πράγµατι τα αγρο-
τικά προϊόντα και οι αγροτικές οικονοµίες αντιµετωπίζουν σηµα-
ντικά προβλήµατα, προβλήµατα τα οποία θα ήταν µικρόψυχο να
πούµε ότι είναι µόνο προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας.

Με βάση αυτό το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων όλο αυτό το διάστηµα έχει επιδοθεί σε έναν αγώνα ταχύτη-
τας, αλλά και σοβαρότητας έτσι ώστε να µπορέσει να
προσαρµόσει στα καινούργια δεδοµένα τα συγκεκριµένα στοι-
χεία τα οποία χαρακτηρίζουν την αγροτική οικονοµία. Με βάση
αυτό ήµασταν πάντοτε αρωγοί δίπλα στον αγρότη. Και εκεί που
είδαµε ότι υπήρξε πραγµατική δυσκολία διότι, πράγµατι, υπάρ-
χουν πραγµατικές δυσκολίες στον αγροτικό κόσµο, αυτή η Κυ-
βέρνηση στάθηκε δίπλα και, µε συνεχείς διαλόγους και µε
προσεγγίσεις αλλά και µε διάφορες οικονοµικές στηρίξεις-απο-
ζηµιώσεις µέσα στο πλαίσιο του ελληνικού νόµου και µέσα στο
πλαίσιο του γενικότερου ευρωπαϊκού κεκτηµένου, στήριξε και
βοήθησε όλους τους αγρότες.

Νοµίζω ότι είναι κακό παράδειγµα το να κάνει κανείς αναφορά
στους ροδακινοπαραγωγούς. Εάν ρωτήσει κανείς στις περιοχές
της Πέλλας και της Ηµαθίας θα µάθει ότι οι χειρισµοί που έγιναν
απέναντι σε αυτό το ζήτηµα ήταν τέτοιοι που ικανοποίησαν από-
λυτα τους ροδακινοπαραγωγούς. Έτσι µέσα από διάλογο και
µέσα από συνεχή προσπάθεια ένα, πράγµατι, πολύπλοκο ζήτηµα
αφού εµπλέκονται πολλές κοινωνικές οµάδες βρήκε τη λύση του
που άφησε απόλυτα ικανοποιηµένους τους ροδακινοπαραγω-
γούς.

Τέλος, επειδή έγινε αναφορά στις αποστάξεις και στα κρασιά
των οποίων οι παραγωγοί διαδηλώνουν σήµερα έξω από το
Υπουργείο µας, θέλω να καταθέσω στο Τµήµα πως η αναφορά
που έγινε ότι υπάρχει ένα άλυτο πρόβληµα νοµίζω ότι ήταν
λάθος. Ο συνάδελφος δεν είναι καλά πληροφορηµένος. Πρό-
βληµα υπήρξε µέσα στο γενικότερο πλαίσιο των προβληµάτων
αλλά το πρόβληµα αυτό βαίνει προς επίλυσή του. Ήδη προχω-
ράει η κοινή υπουργική απόφαση η οποία θα τακτοποιήσει το ζή-
τηµα. Εποµένως δεν θα υπάρξει θέµα αφού θα διευθετηθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εύκολο σε αυτή την Αί-
θουσα κάποιος να καταστροφολογεί, να σκανδαλολογεί και να
λέει διάφορα πράγµατα. Θεωρώ όµως ότι σήµερα οι ανάγκες του
ελληνικού λαού και της ελληνικής πολιτείας επιζητούν µία σύ-
νεση, µία προσέγγιση στα µεγάλα ζητήµατα τα οποία, πράγµατι,
είναι σοβαρά. Κανείς δεν προσπαθεί να τα αποκρύψει. Όµως
µόνο και µόνο µε µία πλειοδοσία και µε µία άγονη κριτική, η οποία
πολλές φορές είναι άδικη, δε νοµίζω ότι βοηθιέται ο τόπος να
πάει µπροστά και να λυθούν τα προβλήµατα µε τον τρόπο που
επιθυµεί ο ελληνικός λαός.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Ροντούλη,

δεν έχετε το λόγο. Για να δευτερολογήσετε πρέπει να ικανοποι-
ηθεί πρώτα το αίτηµα πρωτολογίας των συναδέλφων. Σας πα-
ρακαλώ να κρατήσετε τις παρατηρήσεις σας για αργότερα.

Εισερχόµεθα στον κατάλογο των πρωτολογιών.
Ο κ. Νασιώκας έχει το λόγο.
ΕΚΤΩΡ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα προ-

σπαθήσω στο χρόνο που µου δίνει ο Κανονισµός να µιλήσω για
µία από τις τροπολογίες. Είναι µια τροπολογία µαµούθ, κύριε
Πρόεδρε και έχει σηµασία και για σας για τον Κανονισµό, γιατί µι-
λάτε για δύο ή τρεις τροπολογίες, αλλά µε τέτοιες τροπολογίες
που πραγµατεύονται θέµατα τεράστια, µπορεί να θεωρηθεί ότι η
συγκεκριµένη τροπολογία συµπεριλαµβάνει τρία νοµοσχέδια.

Τέτοιες τροπολογίες δεν µπορεί να έρχονται στη Βουλή απ’
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ευθείας χωρίς να περάσουν από την επιτροπή και να συζητώνται
ως υπουργική τροπολογία σε µία συνεδρίαση. ∆εν είναι δυνατόν
να γίνεται αυτό αν θέλουµε να πείσουµε τους πολίτες ότι συζη-
τάµε ειλικρινά και σε βάθος και ότι νοµοθετούµε. ∆εν µπορούµε
να µιλήσουµε για το θέµα των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελ-
µάτων και δεν µπορούµε να λύσουµε το θέµα της φαρµακευτικής
πολιτικής της Κυβέρνησης, ούτε και το θέµα των προµηθειών στα
νοσοκοµεία στην κοινωνική ασφάλιση ως τρία θέµατα σε µία τρο-
πολογία. Αυτό δεν πρέπει να ξανασυµβεί. Θα ήταν ευχής έργο να
αποσυρθεί η συγκεκριµένη τροπολογία και να έλθει µε την κα-
νονική διαδικασία για να συζητηθεί.

Θα κάνω δύο σχόλια για τα δύο τµήµατα της συγκεκριµένης
τροπολογίας και θα αναπτύξω την τρίτη. Βαρέα και ανθυγιεινά
επαγγέλµατα. Η Κυβέρνηση επικαλείται το µεγάλο αριθµό των
ενταγµένων, δεν λέει όµως ότι οι µισθοί είναι πάρα πολύ µικροί
και οι συντάξεις πάρα πολύ περιορισµένες, όπως επίσης δεν λέει
ότι ζητάει την εξουσιοδότηση για να µειώσει ακόµη και τους µι-
σθούς και τις συντάξεις σε πολλά απ’ αυτά τα επαγγέλµατα, γιατί
αυτό θα κάνει.

Το λέει εξορθολογισµό. Λέει τι συµβαίνει στις άλλες χώρες,
δεν λέει όµως τους µισθούς, τις συντάξεις και τα εργασιακά δι-
καιώµατα των άλλων χωρών. Έρχεται µε το επιχείρηµα –το επι-
καλέστηκε και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας- ότι θα ισχύσει για
τους νέους εργαζόµενους.

Κατ’ αρχάς, και µόνο αυτό είναι κακό, ένας τεράστιος διαχω-
ρισµός για τους νέους εργαζόµενους, για τα παιδιά µας. Ένα
δεύτερο είναι ότι σε αυτούς τους χαλεπούς καιρούς, τους και-
ρούς που µειώνονται οι θέσεις εργασίας και αυξάνεται η ανεργία,
θα οδηγήσει σε µεγαλύτερη ανεργία και µάλιστα µεγαλυτέρων
ηλικιών και εργαζοµένων εκ των πραγµάτων, όπου ο νόµος θα
τους επιτρέπει για να απολύουν. Άρα, κυρία Υπουργέ, θα λει-
τουργήσει εις βάρος των εργαζοµένων και η άλλη δικαιολόγηση
είναι επίφαση.

∆εύτερο. Τα χρέη των νοσοκοµείων, οι προµήθειες, βρίσκο-
νται σε τραγική κατάσταση. ∆εν είναι ότι χρωστάνε τα νοσοκο-
µεία µας, παραδείγµατος χάριν 6.000.000.000 ευρώ για τα
τελευταία τέσσερα χρόνια και τέσσερις µήνες από τότε που ρυθ-
µίστηκε. ∆εν είναι µόνο ότι ο κλάδος υγείας των ταµείων είναι
στο κόκκινο και τα χρέη των ταµείων, δηλαδή το 52% των χρεών
των νοσοκοµείων που είναι χρέη των ταµείων προς τα νοσοκο-
µεία, δεν µπορούν να αποδοθούν, ιδιαιτέρως από τον ΟΓΑ.

Είναι ότι παράγονται καινούρια χρέη κοντά στα 120.000.000
ευρώ κάθε µήνα. ∆εν υπάρχει προοπτική και το συγκεντρωτικό
σύστηµα προµηθειών που ψήφισε πριν από δυόµισι χρόνια και
δοκίµασε να εφαρµόσει σε µερικές περιπτώσεις ο κ. Αβραµό-
πουλος, µάλλον δηµιούργησαν άσχηµα αποτελέσµατα και όχι κα-
λύτερα.

Εκεί που χρησιµοποιήθηκε –σας το είπα και προχθές στην οµι-
λία µου- στην καθαριότητα των νοσοκοµείων, υπερδιπλασιάστηκε
το κόστος των προµηθειών -σας το εξηγώ- υπέρ κάποιων µεσα-
ζόντων που κερδοσκοπούν εις βάρος των εργαζοµένων, που
τους εκµεταλλεύονται απολύτως. Άρα, το συγκεντρωτικό σύ-
στηµα για το οποίο µιλάτε σήµερα δεν λύνει κανένα πρόβληµα.

Ο εξορθολογισµός θέλει µηχανοργάνωση, διπλογραφικό, ενι-
αίο µητρώο, ενιαίες προδιαγραφές, πλήρη αποκέντρωση και
έλεγχο για να µπορεί ο καθένας να προµηθευτεί, αν έχει τα χρή-
µατα, σε τιµές κάτω των τιµών της αγοράς, όχι σε διπλάσια και
τριπλάσια τιµή που αγοράζουν τώρα και πληρώνουν µετά από
τρία χρόνια. Αυτή είναι και η µόνη λύση.

Πού θα οδηγήσει η δική σας σηµερινή νοµοθετική πρωτοβου-
λία; Σε σταµάτηµα των προµηθειών σε ειδικούς τοµείς, που είναι
ο µηχανολογικός εξοπλισµός, ο εκσυγχρονισµός του σηµερινού
εξοπλισµού και πολλές προµήθειες που τελικά θα περάσουν στις
πλάτες των ασφαλισµένων.

Έρχοµαι στο τρίτο στοιχείο που θεωρώ και σηµαντικότερο, τη
φαρµακευτική πολιτική. Είναι η πέµπτη νοµοθετική πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας για φαρµακευτική πολι-
τική.

Η πρώτη του κ. Παπαθανασίου που άλλαξε το καθεστώς βάσει
του οποίου υπολογιζόταν η τιµή των φαρµάκων. Σήµερα, κυρία
Υπουργέ, επανέρχεστε ακριβώς σε εκείνο που αλλάξατε τότε.

∆εν έκανε, όµως, µόνο αυτό, προέβλεψε και 4% επιστροφές στα
ταµεία, δηλαδή 4% επί της φαρµακευτικής δαπάνης των ταµείων.
Εισπράξατε, κυρία Υπουργέ, από εκείνο το 4% έστω και ένα
ευρώ;

∆εύτερη νοµοθετική πρωτοβουλία ο νόµος του κ. Κακλαµάνη.
Τι έκανε; Έκανε την τιµή αναφοράς, το rebate και βασικά κατήρ-
γησε τη λίστα φαρµάκων. Είµαστε η µόνη χώρα της Ευρώπης
που δεν έχει λίστα φαρµάκων. Όλες έχουν λίστα φαρµάκων, κυ-
ρίως θετική λίστα φαρµάκων, όπως είχαµε και εµείς.

Τρίτη νοµοθετική παρέµβαση του κ. Αβραµόπουλου µε το νόµο
περί προµηθειών για να ελέγξει τα φάρµακα από το Υπουργείο.
Απολύτως ανεφάρµοστο.

Τέταρτη παρέµβαση στο φορολογικό νοµοσχέδιο του κ. Αλο-
γοσκούφη πέρσι το καλοκαίρι εδώ. Αποποιήθηκε της ευθύνης
των εταιρειών να πληρώνουν το 4%, που ούτως ή άλλως δεν απέ-
διδαν στα ταµεία, και θεσµοθέτησε ένα 3% από 1-1-2009. Ούτε
1 ευρώ και από τη νέα ρύθµιση δεν επέστρεψαν στα ταµεία.

Σήµερα επαναφέρετε αυτό, κύριε Υπουργέ. ∆εν οδηγείτε που-
θενά. Οδηγείτε σ’ αυτή την κατάσταση που είµαστε σήµερα, να
είναι η φαρµακευτική δαπάνη στο σύνολό της περίπου
5.000.000.000 ευρώ το 2003 και περίπου 10.000.000.000 ευρώ
το 2009.

Επειδή λέτε διάφορα και µας κάνετε κριτική, εγώ θα σας κάνω
προτάσεις, οι οποίες µπορούν να εφαρµοστούν σήµερα.

Πρώτον, πλήρης µηχανοργάνωση σήµερα φαρµακείων, τα-
µείων, ΕΟΦ –σε βάση υπάρχουν µερικά απ’ αυτά µηχανοργανω-
µένα- και όλων των γιατρών που συνταγογραφούν. Αν θέλετε,
δώστε και ένα πρόγραµµα –είναι πολύ µικρού κόστους- να µην
µπορεί ο γιατρός να συνταγογραφήσει αν δεν ενταχθεί στο πρό-
γραµµα, να οδηγηθεί δηλαδή στο να µηχανοργανώσει το ιατρείο
του και να πάρει την κάρτα που θα δίνει στον κάθε εργαζόµενο
που θα συναλλάσσεται.

∆εύτερον, πραγµατικός έλεγχος από ειδικούς γιατρούς και όχι
από τους γιατρούς που είναι τώρα.

Τρίτον, τα θεραπευτικά πρωτόκολλα και οι οδηγίες που είχατε
βρει και που τότε ήταν προαιρετικά, να γίνουν υποχρεωτικά απο-
λύτως, όπως σε όλες τις χώρες. Να µην µπορεί να συνταγογρα-
φεί ο καθένας κατά το δοκούν.

Τέταρτον, θετική λίστα φαρµάκων για τα ταµεία τώρα. Και αν
έχετε και τα κότσια να κάνετε µεταρρύθµιση –γιατί τα άλλα ήταν
κουβέντες- ορίστε, κύριοι Υπουργοί. Βλέπω τους δύο από τους
τρεις Υπουργούς –λείπει ο Υπουργός Υγείας- που χαράσσουν τη
φαρµακευτική πολιτική, την Υπουργό Απασχόλησης και τον Υφυ-
πουργό Ανάπτυξης. Εντάξτε στη φαρµακευτική µας αγορά τα γε-
νόσηµα, τα generics.

Όταν στις αγορές των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης καλύ-
πτουν περίπου το 35% και όταν το κόστος των γενόσηµων φαρ-
µάκων είναι στο 1/10 των άλλων φαρµάκων, των λεγόµενων
πρωτοτύπων, ιδιαίτερα µετά το τέλος της πατέντας, της περιό-
δου δηλαδή που η έρευνα επιβάλλει να χρηµατοδοτούνται οι
εταιρείες αυτές ακριβότερα, καταλαβαίνετε τι όφελος θα είχαµε.

Θα σας προτείνω και ένα µέτρο που συµπίπτει µε τη συγκυ-
ρία. ∆ιάβασα τη διαµαρτυρία των φαρµακοβιοµηχανιών ότι µε
την καινούργια ρύθµιση πιθανόν να χάνουν χρήµατα γιατί κάποια
φάρµακα µπορεί και να φθηνύνουν.

Η φαρµακευτική δαπάνη είναι 10.000.000.000 ευρώ. Μειώστε
σήµερα την τιµή των φαρµάκων 10% στην πηγή. ∆εν υπάρχει πε-
ρίπτωση εσείς να το ελέγξετε µε άλλον τρόπο. Με το 10% θεω-
ρητικά θα εξοικονοµήσουν τα ταµεία και οι ασφαλισµένοι
1.000.000.000 ευρώ το χρόνο. Λέω θεωρητικά γιατί θα είναι πολύ
κάτω από το µισό.

Απ’ αυτή τη µείωση απαλλάξτε µόνο τα φθηνά, κλασικά και
παλιά φάρµακα και θα δείτε ότι και τα ταµεία µας θα µπορέσουν
να ορθοποδήσουν και πραγµατική πολιτική στη δύσκολη κρίση
που περνάµε τώρα θα κάνετε και αποτελεσµατική θα είναι για τη
χώρα.

Είµαι βέβαιος ότι δεν πρόκειται να κάνετε τίποτα από αυτά και,
δυστυχώς, είµαι βέβαιος ότι η φαρµακευτική δαπάνη θα συνεχί-
ζει να αυξάνεται µε τους ίδιους ρυθµούς, ώστε να φθάσουµε σε
ένα-δυο χρόνια να καταναλώνει κοντά το µισό τοις εκατό των
χρηµάτων που δίνουµε για την υγεία. Και αυτό είναι ένα έγκληµα
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προς την κοινωνία και τους ασφαλισµένους.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ κι εγώ.
Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρακλείου κ. Βασίλης Κε-

γκέρογλου έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες στη χώρα µας, όλοι

οι εργαζόµενοι, οι αγρότες οι µικροµεσαίοι, οι νέοι βιώνουν το
δραµατικό αδιέξοδο που µας έχει οδηγήσει η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η Ελλάδα είναι σε περιπέτεια. Είναι σε µια περιπέτεια, από την
οποία δεν µπορεί να βγει µε τις τροπολογίες. Τα κύρια χαρακτη-
ριστικά της πολιτικής που ακολούθησε η Νέα ∆ηµοκρατία πε-
ντέµισι χρόνια τώρα ήταν µια αλλοπρόσαλλη κατ’ αρχάς
οικονοµική πολιτική που οδήγησε την οικονοµία σε διάλυση. ∆ε-
καέξι χώρες µάς ξεπέρασαν στην ανταγωνιστικότητα µόνο τον
τελευταίο χρόνο! Και αυτές οι χώρες στο ίδιο διεθνές περιβάλ-
λον, το οποίο επικαλείσθε, ζουν και κινούνται. Αυτό σηµαίνει ότι
εµείς µείναµε πίσω, σε σχέση µε άλλες δεκαέξι χώρες της Ευ-
ρώπης και του κόσµου.

∆εύτερο χαρακτηριστικό της πολιτικής ήταν η αποδόµηση του
κοινωνικού κράτους, ένα κράτος που στήθηκε µε τις θυσίες του
ελληνικού λαού, αλλά µε την ύπαρξη πολιτικής βούλησης να
υπάρχει κοινωνικό κράτος.

Το αποδοµήσατε και εντονότερα αυτό φαίνεται στη δηµόσια
υγεία. ∆ιαλύσατε τη δηµόσια υγεία. Τα δηµόσια νοσοκοµεία δεν
λειτουργούν. ∆εν µπορεί ένας πολίτης να έχει περίθαλψη αν δεν
βάλει µέσο για να εισαχθεί σ’ αυτά ή αν δεν έχει την οικονοµική
δυνατότητα να πάει σε ιδιωτικό ή και σε δηµόσιο νοσοκοµείο για
να θεραπευθεί.

Το τρίτο χαρακτηριστικό είναι ότι µαζέψατε όλο το χρήµα από
τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα για να στηρίξετε τους ισχυ-
ρούς, να τους ισχυροποιήσετε περαιτέρω και να υπάρχει δηµό-
σιο χρήµα για τις διευθετήσεις των συµφερόντων που έχετε αλλά
και για να λαφυραγωγούν οι υµέτεροι. Να τρώνε, µε λίγα λόγια,
όχι µόνο τα golden boys και όλοι αυτοί που καταγγέλλουµε κα-
θηµερινά, αλλά και οι υµέτεροι που έχουν να κάνουν µε τις δη-
µόσιες προµήθειες και µε όλα τα κυκλώµατα των κρατικών
προµηθειών.

Με το νοµοσχέδιο που συζητάµε αποτυπώνεται ανάγλυφα
αυτή η πολιτική και θα πάρω µία-µία τις τροπολογίες.

Φέρατε, κατ’ αρχάς, ένα νοµοσχέδιο για να µαζέψετε χρήµα
πάλι από τους πολίτες, να µαζέψετε χρήµα από τον κόσµο. Φέρ-
νετε µία τροπολογία για το φάρµακο. Απέτυχε –λέει- το σύστηµα
που κάναµε το 2004 και πρέπει να το τροποποιήσουµε. Μία κου-
βέντα δεν µπορείτε να πείτε γι’ αυτή την αποτυχία σας; Πέντε δι-
σεκατοµµύρια ήταν η φαρµακευτική δαπάνη το 2003 και
καταφέρατε και την κάνατε 10.000.000.000. Φυσιολογικά τι θα
περίµενε κανείς, όταν διπλασιάζεται µία δηµόσια δαπάνη; Ότι
βελτιώνεται τουλάχιστον σε ίσο ποσοστό –στο διπλάσιο δηλαδή,
στο 100%- και η παρεχόµενη υπηρεσία. Ποιος πολίτης, που θα
τον ρωτήσουµε σήµερα αν η ιατροφαρµακευτική περίθαλψη έχει
βελτιωθεί στο 100%, θα µας πει «ναι»; Αντίθετα όλοι θα µας πουν
ότι υποβαθµίστηκε. Αυτή την υποβάθµιση, λοιπόν, θα την πλη-
ρώσουν µε διπλάσιο κόστος οι πολίτες;

Πού πάνε κάθε χρόνο αυτά τα επιπλέον 5.000.000.000; Πάνε
στους φαρµακοβιοµήχανους, πάνε στους µεγαλοεισαγωγείς και
πάνε σε όλο το ανεξέλεγκτο κύκλωµα των επιτήδειων που απο-
µυζούν σε βάρος των ασφαλιστικών ταµείων και σε βάρος των
ασφαλισµένων και του δηµοσίου. Αυτή είναι η τροπολογία σας.
Θα περίµενε κανείς να ζητήσετε έστω µία συγγνώµη γι’ αυτά που
κάνατε πέντε χρόνια, µε τη µεγάλη αύξηση στο κόστος της ια-
τροφαρµακευτικής περίθαλψης, χωρίς να τη βελτιώσετε σε κα-
νένα ποσοστό.

Το δεύτερο µεγάλο θέµα έχει να κάνει µε τα δηµόσια νοσοκο-
µεία. Ένα τεράστιο χρέος το οποίο αυξάνεται και που η κύρια
πηγή είναι το ίδιο το δηµόσιο. Εδώ, λοιπόν, δεν δίνονται λύσεις
µε τις τροπολογίες. ∆ιευθέτηση συµφερόντων πάτε να κάνετε
πάλι. Το συγκεντρωτικό σύστηµα για να «ελέγξετε» -υποτίθεται-
τις προµήθειες ήταν για να ελέγχουν κάποιοι τις προµήθειες των

προµηθειών. Γι’ αυτό ήταν µόνο.
Έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα που έχει να κάνει µε την τροπολο-

γία για την «ΑΓΡΟΓΗ». Έφυγε ο κ. Χατζηγάκης. Είπε ό,τι ήθελε,
όπως τα ήθελε και έφυγε.

Ξεκινώ κι εγώ έτσι όπως ξεκίνησε. Ή δεν γνωρίζει, πραγµατικά
δεν τον ενηµερώνουν γι’ αυτά τα οποία συµβαίνουν στο Υπουρ-
γείο του, ή κάνει ότι δεν γνωρίζει. Και στη µία περίπτωση και στην
άλλη είναι και υπόλογος απέναντι στους αγρότες, αλλά και ένα-
ντι του Κοινοβουλίου.

Είπε ό,τι είπε και σηκώθηκε και έφυγε. Ε, όχι. Θα πρέπει να
γνωρίζει ότι υπάρχει αµπελουργικό µητρώο, υπάρχει ελαιοκο-
µικό µητρώο και υπάρχει το Ολοκληρωµένο Σύστηµα ∆ιαχείρι-
σης και Ελέγχου το ΟΣ∆Ε, για τα οποία οι παραγωγοί κάθε χρόνο
πληρώνουν για την ανανέωση και για τη συντήρηση αυτών των
µητρώων και που είναι αρµοδιότητα του ΟΠΕΚΕΠΕ.

Τώρα φέρνει µία τροπολογία για να πληρώσουµε τα ίδια πράγ-
µατα µέσα από ένα διαφορετικό µηχανισµό, από την «ΑΓΡΟΓΗ».
Τα ίδια πράγµατα που πληρώνουν οι αγρότες µέσα από τον ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ, που τους παρακρατάνε για την ενεργοποίηση των δικαι-
ωµάτων, θέλουν να τα πληρώσουµε µέσα από την «ΑΓΡΟΓΗ».
Γιατί; Για να προσλάβετε χίλια άτοµα, να τα κάνετε κοµµατικό
στρατό εν όψει εκλογών; Αυτό θέλετε να κάνετε; Αν θέλετε να
κάνετε αγροτικό κτηµατολόγιο, τότε είναι αρµοδιότητα του ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε, δεν είναι του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης.

∆εν κάνει, λοιπόν, αγροτικό µητρώο –αντιστοίχιση δηλαδή των
υποβάθρων που υπάρχουν µε τους αγρότες που καλλιεργούν-
αλλά θέλει να κάνει αγροτικό κτηµατολόγιο. Όµως το αγροτικό
κτηµατολόγιο είναι αρµοδιότητα του ΥΠΕΧΩ∆Ε. ∆εν θέλει να
κάνει ούτε το ένα, ούτε το άλλο. Θέλουν κάποιοι να µασήσουν
τα 4.000.000. Αυτό είναι. Απλά πράγµατα. Το ίδιο έγινε µε τον
ΟΠΕΚΕΠΕ µε τα χίλια άτοµα που πήρε προ ηµερών.

Αυτή είναι η πολιτική σας και δείχνει πραγµατικά ότι µαζεύ-
ουµε χρήµα για διευθέτηση συµφερόντων, για περαιτέρω ενί-
σχυση των ισχυρών και για λαφυραγώγηση από τους
«ηµέτερους».

Και έρχοµαι στο θέµα της απόσταξης κρίσης. Ήταν εδώ και ο
Υφυπουργός Οικονοµικών και ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
κ. Χατζηγάκης. Είναι ένα τεράστιο θέµα. Έχει τεθεί από τον πε-
ρασµένο Οκτώβριο. ∆εν είναι τωρινό θέµα.

Σήµερα υπάρχει η ανάγκη για την απόσταξη είκοσι χιλιάδων
τόνων αποθεµάτων που υπάρχουν κυρίως στην Ένωση Πεζών,
στην Ένωση Ηρακλείου, στην Ένωση Νεµέας και στην Ένωση
Αχαΐας. Αυτά τα αποθέµατα, εάν δεν µπουν µέσω της µεθόδου
της απόσταξης κρίσης, εάν δεν αποσυµφορηθούν, τότε υπάρχει
τεράστιο πρόβληµα σε σχέση µε τη νέα παραγωγή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Άρα, δε µπορεί να µας λέει ο κύριος Υπουργός ότι δεν υπάρ-
χει πρόβληµα και από την άλλη, να λέει ότι είναι προς υπογραφή
η ΚΥΑ. Τώρα πρέπει να λυθεί το θέµα, να αποσυµφορηθούν, να
φύγουν αυτά τα αποθέµατα και η νέα παραγωγή να έχει κάποια
τύχη. ∆ιότι δεν πάνε, όπως µας είπε ψευδώς, όλα τα αγροτικά
προϊόντα σε όλον τον κόσµο κακά. Τα δικά µας πάνε, σε σχέση
µε τα άλλα. Και εµείς έχουµε την ευθύνη ως ελληνική πολιτεία,
αυτός έχει την ευθύνη, ως Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
η Κυβέρνηση συνολικά για να δουν πώς στηρίζουν την ελληνική
παραγωγή, τα ελληνικά αγροτικά προϊόντα.

Απόσταξη, λοιπόν, των είκοσι χιλιάδων τόνων κρασιού τώρα.
Μετά από δέκα µέρες, µετά από είκοσι µέρες δε θα µπορεί να
βοηθήσει, διότι και την παραγωγή των παραγωγών θα έχουν
πάρει φτηνά επιτήδειοι, θα την έχουν απορροφήσει για ένα κοµ-
µάτι ψωµί και στη συνέχεια, µόνο τους βιοµήχανους θα εξυπη-
ρετήσουν. Τώρα, λοιπόν, η απόσταξη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Κεγκέρογλου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταϊκού-
ρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τρέ-
χουσα, βαθιά και παρατεταµένη κρίση που πλήττει τις οικονοµίες

1996 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



παγκοσµίως επηρεάζει την ευηµερία των κοινωνιών και αναδει-
κνύει µε τον πλέον εµφατικό τρόπο διαχρονικές δοµικές αδυνα-
µίες της λειτουργίας αυτών των οικονοµιών. Αδυναµίες που
χαρακτηρίζουν και την ελληνική οικονοµία και που αναδεικνύο-
νται σε ένα ευρύ φάσµα λειτουργιών της, όπως είναι η κοινωνική
ασφάλιση. Ένα σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης που, παρά τη ση-
µαντική µεταρρυθµιστική προσπάθεια που ξεκίνησε η Κυβέρνηση
πρόσφατα, µε τη συγχώνευση των ταµείων -και για την οποία,
επειδή αναφέρθηκε ο εισηγητής του ΛΑΟΣ, να κάνουµε έναν
απολογισµό επί αυτής, θα αναφερθώ στην τελευταία έκθεση του
διεθνούς νοµισµατικού ταµείου, 25-5-2009, που τη χαρακτηρίζω
ως ένα ευπρόσδεκτο βήµα προς τη σωστή κατεύθυνση- εξακο-
λουθεί να παρουσιάζει σηµαντικές στρεβλώσεις.

Πρόκειται για στρεβλώσεις, όπως είναι ο καθορισµός των βα-
ρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων που τροφοδοτούν, αναπα-
ράγουν, διογκώνουν, διαιωνίζουν το ασφαλιστικό πρόβληµα στη
χώρα µας, στρεβλώσεις που πρέπει να αντιµετωπιστούν. Σε
αυτήν την κατεύθυνση κινείται και η υπό συζήτηση και ψήφιση
τροπολογία, η οποία και θέτει τις βάσεις για τον εξορθολογισµό,
αλλά και για την αναθεώρηση του συστήµατος βαρέων και αν-
θυγιεινών επαγγελµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σύστηµα των βαρέων και αν-
θυγιεινών επαγγελµάτων στη χώρα µας χαρακτηρίζεται από την
άναρχη παραχώρηση συνταξιοδοτικών προνοµίων σε ορισµένες
κοινωνικές οµάδες. Σηµαδεύεται, για να δανειστώ φράση του κ.
Τήνιου, από τη συνύπαρξη νησίδων προνοµίων σε ένα πέλαγος
ανεπάρκειας.

Το σύστηµα θεσµοθετήθηκε στη χώρα µας το 1951, µε σκοπό,
πρώτον, να αντισταθµίσει την έλλειψη θεσµοθετηµένης νοµοθε-
σίας για τους κανόνες υγιεινής και ασφάλειας στους χώρους ερ-
γασίας, δεύτερον, να αντιµετωπίσει την αδυναµία της παλιάς
τεχνολογίας να περιορίσει τον κίνδυνο στο χώρο εργασίας και
τρίτον, να προστατεύσει την υγεία των εργαζοµένων.

Σήµερα, όµως, έξι δεκαετίες αργότερα, τα νέα εργασιακά δε-
δοµένα, η σύγχρονη, η αυστηρή νοµοθεσία για το εργασιακό πε-
ριβάλλον, η εξέλιξη της τεχνολογίας και η αθρόα ένταξη
επαγγελµάτων µε µικροπολιτικά και συντεχνιακά κριτήρια έχουν
καταστήσει το εν λόγω σύστηµα αναποτελεσµατικό, µερολη-
πτικό, προνοµιακό, κοινωνικά άδικο. Είναι µια κοινωνική αδικία
και στρέβλωση που διευρύνθηκε τις προηγούµενες δεκαετίες,
µε αποτέλεσµα τα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλµατα να ανέρ-
χονται στα πεντακόσια τριάντα επτά στη χώρα µας, όταν ο αντί-
στοιχος αριθµός στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες δεν υπερβαίνει τα
δέκα.

Είναι µία κοινωνική αδικία που γιγαντώθηκε τις προηγούµενες
δεκαετίες µέσα από τουλάχιστον εβδοµήντα υπουργικές απο-
φάσεις που εκδόθηκαν. Είναι µία κοινωνική αδικία που µετέτρεψε
οµάδες εργαζοµένων µε πολύ διαφορετικό βαθµό δυσκολίας
συνθηκών εργασίας, να αντιµετωπίζονται από κοινού ως ενιαίο
και αδιαφοροποίητο σύνολο.

Είναι µία κοινωνική αδικία και στρέβλωση που κατέστησε τη
χώρα µας τη µόνη ευρωπαϊκή χώρα που στο σύνολο των δύο
εκατοµµυρίων εργαζοµένων που είναι ασφαλισµένοι στο IKA-
ΕΤΑΜ, οι επτακόσιες χιλιάδες απ’ αυτούς να ανήκουν στα βαρέα
και ανθυγιεινά επαγγέλµατα.

Είναι µία κοινωνική αδικία που λειτούργησε αρκετές φορές
ανασταλτικά στην προσπάθεια για τη βελτίωση των συνθηκών
εργασίας, µε αποτέλεσµα να καθυστερεί ο εκσυγχρονισµός και
η ορθολογική αντιµετώπιση των προβληµάτων υγείας και ασφά-
λειας.

Είναι µία κοινωνική αδικία που συντηρήθηκε για δεκαετίες υπό
το φόβο του πολιτικού κόστους και της έλλειψης στόχευσης,
σχεδιασµού, στρατηγικής.

Το κοινωνικό κράτος, όµως, δεν µπορεί να παράγει ανισότη-
τες. ∆εν µπορεί να αναπαράγει το αίσθηµα της κοινωνικής αδι-
κίας. ∆εν µπορεί να λειτουργεί επιλεκτικά ή µε αποκλεισµούς. Η
Κυβέρνηση, µε την παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία, δηµι-
ουργεί τις προϋποθέσεις για τη διευθέτηση αυτής της στρέβλω-
σης του ασφαλιστικού µας συστήµατος.

Ειδικότερα, σύµφωνα µε τις διατάξεις της εν λόγω τροπολο-
γίας, προβλέπονται τα εξής: Πρώτον, η σύσταση ∆ιαρκούς Επι-

τροπής Κρίσεως Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελµάτων µε αρ-
µοδιότητα τη γνωµοδότηση για την επαγωγή εργασιών, ειδικο-
τήτων ή χώρων εργασίας στα βαρέα και ανθυγιεινά
επαγγέλµατα.

∆εύτερον, η συµµετοχή στην επιτροπή εκπροσώπων του
Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, του IKA-
ΕΤΑΜ, κοινωνικών εταίρων, επιστηµονικών φορέων συναφών
προς την εργασία, το περιβάλλον και την ιατρική.

Τρίτον, η ολοκλήρωση της γνωµοδότησης µε βάση τα επιστη-
µονικά και τεχνικά δεδοµένα, τις κρατούσες διεθνώς αντιλήψεις
και τις πραγµατικές συνθήκες εργασίας, όπως εκάστοτε δια-
µορφώνονται.

Τέταρτον, η υποβολή της γνωµοδότησης της επιτροπής στα
Υπουργεία Οικονοµίας και Οικονοµικών και Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας, τα οποία µε κοινές αποφάσεις δύνανται
να αναδιαρθρώσουν τον κατάλογο βαρέων και ανθυγιεινών επαγ-
γελµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση µε την παρούσα
νοµοθετική ρύθµιση καταδεικνύει για άλλη µία φορά την αµετά-
κλητη αποστροφή της στις φυγόπονες επιλογές ανευθυνότητας,
στις κοµµατικές ή συντεχνιακές σκοπιµότητες, στις πρακτικές
δηµοκοπίας, στο φόβο του πολιτικού κόστους, στην ιδεολογία
της βολικής στασιµότητας. Υπογραµµίζει την προσήλωσή της
στο δηµόσιο συµφέρον, στην οικονοµική αποτελεσµατικότητα,
αλλά και την κοινωνική δικαιοσύνη. Λειτουργεί µε υπευθυνότητα
και κυρίως µε διορατικότητα.

Παραµένει αταλάντευτη στη µεταρρυθµιστική της προσπάθεια
που στηρίζει την ανάκαµψη και ενισχύει τη δυνητική ανάκαµψη
της οικονοµίας, γιατί –όπως αναφέρει στο τελευταίο του βιβλίο
και ο κ. Γιαννίτσης, πρώην Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων- ο προοδευτικός χώρος αρνείται να αντιµετωπίσει
τα δύσκολα προβλήµατα της σύγχρονης πραγµατικότητας.
Εγκαταλείπει όλες τις κρίσιµες αποφάσεις στο συντηρητικό
χώρο. Και αυτό δεν αφορά µόνο το ασφαλιστικό. Αφορά τα πε-
ρισσότερα µεγάλα ζητήµατα που απαιτούν σήµερα θυσίες προ-
κειµένου να εξασφαλιστεί ένα καλύτερο µέλλον.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η Υπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής Προ-

στασίας κ. Φάνη Πετραλιά-Πάλλη.
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ: (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω απεριόριστο χρόνο και

ως εκ τούτου θα περιοριστώ στη συγκεκριµένη τροπολογία που
αφορά τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Όµως, θα πω µόνο µία κουβέντα για όσα ακούστηκαν για την
ασφαλιστική µεταρρύθµιση, τις συγχωνεύσεις και τις ενοποιή-
σεις. Η ασφαλιστική µεταρρύθµιση πέτυχε! Η ασφαλιστική µε-
ταρρύθµιση για πρώτη φορά έβαλε µία τάξη, µία νοικοκυροσύνη
σ’ αυτήν την παθογένεια του ασφαλιστικού συστήµατος.

Με το άνοιγµα της Βουλής -της Ολοµέλειας της Βουλής- εί-
µαστε ήδη έτοιµοι και εγώ η ίδια θα ζητήσω –το έχω ήδη πει αλλά
και θα το ζητήσω- να ενηµερώσω την Εθνική Αντιπροσωπεία ανά
ταµείο µε τα στοιχεία –και µέχρι εκείνη τη στιγµή θα είναι και
πολύ περισσότερα εκείνα τα στοιχεία- γιατί για πρώτη φορά -και
αναφέροµαι τώρα στη φαρµακευτική δαπάνη- τα τριάντα πέντε
εκατοµµύρια των συνταγών του ΙΚΑ άρχισαν να περνούν από τη
διαδικασία της διασταύρωσης και του ελέγχου. Επίσης, ήδη ολο-
κληρώθηκε και το πιλοτικό του ΟΑΕ που αφορά τις συνταγές του
2008, ένα εκατοµµύριο οκτακόσιες χιλιάδες συνταγές. Αυτά στην
Ολοµέλεια, όταν θα ζητήσω ειδική συνεδρίαση για να σας φέρω
όλα αυτά τα στοιχεία.

Πάντως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να έρθω στην τρο-
πολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά, νοµίζω ότι δεν υπάρχει συ-
νάδελφος, δεν υπάρχει εχέφρων άνθρωπος που να πιστεύει ότι
δεν χρειάζεται αναθεώρηση ο κατάλογος των βαρέων και ανθυ-
γιεινών, κατάλογος ο οποίος έγινε το 1964 βάσει νόµου –και το
τονίζω το «νόµου»- του 1951.

∆εν νοµίζω, λοιπόν, να υπάρχει Έλληνας ο οποίος να πιστεύει
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ότι πρέπει να παραµένουν στα βαρέα και ανθυγιεινά οι τρίφτες
των χαµάµ, οι ράπτριες της οδού Μαντζαγριωτάκη στην Καλλι-
θέα. ∆εν νοµίζω να υπάρχει κανείς που να πιστεύει ότι πρέπει να
µείνουν στα βαρέα και ανθυγιεινά οι καταµετρητές των κερµά-
των ούτε οι εκφωνητές του ραδιοφώνου, την ώρα που δεν είναι
µέσα οι εναερίτες της ∆ΕΗ.

∆εν µπορεί να είναι στα βαρέα και ανθυγιεινά οι υπάλληλοι της
διοίκησης οι διευθυντές της ∆ΕΗ που είναι σε όλη την Ελλάδα και
εργάζονται µέσα στα κτήρια στο κέντρο της Αθήνας και να µην
είναι, κύριοι συνάδελφοι, οι εναερίτες! Ούτε είναι δυνατόν να µην
είναι στα βαρέα και ανθυγιεινά –και αυτό που σας λέω είναι πολύ
πρόσφατο- οι εργαζόµενοι στην Ψυττάλεια.

Χθες, η Επιστηµονική Επιτροπή –και τονίζω το Επιστηµονική
Επιτροπή- µε την Πρόεδρο κ. Λινού και τα µέλη επισκέφθηκαν
τους εργαζόµενους στην Ψυττάλεια, ακριβώς γιατί στην πρό-
θεσή µας είναι –στην πρόθεση του Υπουργείου Απασχόλησης και
στη δική µου- να ενταχθούν οι εργαζόµενοι στην Ψυττάλεια στα
βαρέα και ανθυγιεινά.

Ε, δεν µπορεί οι εργαζόµενοι στην Ψυττάλεια να µην είναι στα
βαρέα και ανθυγιεινά και να µην είναι κι άλλες κατηγορίες, όπως
επίσης και εκείνοι οι συµπολίτες µας, εκείνοι οι εργαζόµενοι στα
εργαστήρια οι οποίοι χειρίζονται καθηµερινά και σε µεγάλο
βαθµό καρκινογόνα αντιδραστήρια.

Εποµένως, λοιπόν, η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη, είναι
αποφασισµένο το Υπουργείο Απασχόλησης να προχωρήσουµε
στην αναθεώρηση και τον εξορθολογισµό του καταλόγου των
βαρέων και ανθυγιεινών.

Στο σηµείο αυτό, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να καταλάβουµε
όλοι τι ακριβώς εννοούµε όταν λέµε βαρύ και ανθυγιεινό. ∆εν
πρόκειται για τίτλο. ∆εν πρόκειται για γραφειοκρατική διαπί-
στωση ούτε για πολιτική κατάταξη. Όµως, ξέρετε κάτι; ∆εν είναι
και µία κοινωνική κατάκτηση. Τι είναι, λοιπόν, όταν λέµε βαρύ και
ανθυγιεινό;

Τα βαρέα και ανθυγιεινά είναι µία κατάσταση, είναι µία πραγ-
µατικότητα που αφορά αποκλειστικά την υγεία και τη ζωή του
εργαζόµενου και προσδιορίζεται πάλι αποκλειστικά από κριτή-
ρια και στατιστικά υγιεινής και ασφάλειας για τη ζωή του κάθε ερ-
γαζόµενου, υγιεινής και ασφάλειας για το χώρο. ∆ιότι δεν είναι
µόνο επαγγέλµατα τα οποία συνηθίζουµε και έχει επικρατήσει να
λέγονται βαρέα και ανθυγιεινά, αλλά και χώροι. Κρίνουµε, λοι-
πόν, και επαγγέλµατα, όπως κρίνουµε και χώρους.

Αυτή, λοιπόν, την πραγµατικότητα, αυτή την «κατάσταση», η
οποία αποτυπώνεται σε ένα χώρο ή για ένα επάγγελµα, την κρί-
νουν µόνο ειδικοί, όπως γιατροί εργασίας, γιατροί άλλων ειδικο-
τήτων, όπως βιολόγοι, περιβαντολόγοι, εργατολόγοι και άλλοι,
οι οποίοι µπορούν να την προσδιορίσουν.

Είναι µία κατάσταση, η οποία εξελίσσεται συνεχώς; Το θέµα
είναι πρέπει να αντιµετωπίζεται µε σεβασµό στη ζωή και στην
υγεία του εργαζόµενου. Είναι προφανής η ανάγκη να σταθούµε
δίπλα στον εργαζόµενο του σήµερα, έτσι όπως είναι οι συνθή-
κες σήµερα, στο σύγχρονο εργαζόµενο, σε ειδικότητες, επαγ-
γέλµατα και χώρους που πραγµατικά επηρεάζουν την υγεία και
την ασφάλειά του.

Η ένσταση γενικότερα της Αντιπολίτευσης, πέρα από ένα κα-
θαρά κοµµατικό περιεχόµενο, το οποίο κατανοώ, αν θέλετε,
έγκειται κυρίως στον τρόπο µε τον οποίον…

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Είναι πάρα πολύ σοβαρό το θέµα. Επιτρέψτε µου να έχω λίγο
χρόνο.

…θα γίνει η νέα αυτή λίστα, ο νέος κατάλογος των βαρέων και
ανθυγιεινών. ∆ηλαδή αν θα πρέπει να γίνει µε Προεδρικό ∆ιά-
ταγµα ή µε κοινή υπουργική απόφαση, όπως προτείνουµε σή-
µερα.

∆ύο προηγούµενοι νόµοι, ο νόµος Ρέππα και ο νόµος Τσιτου-
ρίδη, ανέφεραν και ο ένας και ο άλλος, προεδρικό διάταγµα.
Στην περίπτωση του νόµου Τσιτουρίδη είχε συγκροτηθεί η επι-
στηµονική επιτροπή Μπεχράκη για αναθεώρηση του καταλόγου.
Και βεβαίως ο νόµος Ρέππα ανέφερε προεδρικό διάταγµα, το
οποίο ουδέποτε εξεδόθη. Τελείωσαν όµως οι προθεσµίες που
έδιναν αυτοί οι νόµοι. Εξαντλήθηκαν, χωρίς να εκδοθεί κανένα

προεδρικό διάταγµα. Εµείς προτιµήσαµε την ΚΥΑ για δύο λό-
γους, έναν ουσιαστικό κι έναν νοµικό, συνταγµατικό.

Ο ουσιαστικός λόγος είναι γιατί πιστεύουµε ότι η νέα λίστα, ο
νέος κατάλογος των βαρέων και ανθυγιεινών δεν είναι –και δεν
πρέπει να είναι- µια «εφάπαξ» διαδικασία. Ο τρόπος της ζωής αλ-
λάζει, ο τρόπος της εργασίας αλλάζει, η επιστήµη κάνει νέες ανα-
καλύψεις κάθε µέρα, οι συνθήκες υγιεινής και ασφάλειας
αλλάζουν. Αυτός πρέπει να είναι ο στόχος µας και αυτά προχω-
ρούµε στο Υπουργείο Απασχόλησης: καλύτερες, δηλαδή, συν-
θήκες ασφάλειας και υγιεινής.

∆εν θα πρέπει λοιπόν να εγκλωβίσουµε σε καµµία περίπτωση
αυτό τον κατάλογο σε ένα προεδρικό διάταγµα, το οποίο θα
θέλει να αλλάξει άλλα σαράντα χρόνια. Γι’ αυτό λοιπόν δηµι-
ουργούµε µια ∆ιαρκή Επιστηµονική Επιτροπή Βαρέων και Ανθυ-
γιεινών Επαγγελµάτων, όπως ήταν και η πρόταση της ΓΣΕΕ και
των άλλων οργανώσεων. Μία, λοιπόν, διαρκής επιτροπή, η οποία
θα µελετά συνεχώς µε επιστηµονικά κριτήρια νέα επαγγέλµατα,
θα µελετά και θα προτείνει λύσεις που µπορούν να υλοποιούνται,
χωρίς καθυστερήσεις µε κοινές υπουργικές αποφάσεις.

Κι έρχοµαι στο νοµικό και συνταγµατικό λόγο: Η παράγραφος
2 του άρθρου 43 του Συντάγµατος επιτάσσει τα τεχνικά και ειδικά
θέµατα να επιλύονται µε υπουργικές αποφάσεις. Και λέει επί
λέξει το Σύνταγµα: «Εξουσιοδότηση για έκδοση κανονιστικών
πράξεων από άλλα» -εκτός από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας,
κάνω εγώ µία παρένθεση- «όργανα της διοίκησης επιτρέπεται,
προκειµένου να ρυθµιστούν ειδικότερα θέµατα ή µε χαρακτήρα
τεχνικό ή λεπτοµερειακό». Και φυσικά, εάν ο επιστηµονικός
προσδιορισµός του βαρέως και ανθυγιεινού επαγγέλµατος δεν
είναι ειδικό και τεχνικό θέµα, θα αναρωτηθεί κανείς τι είναι. Άλ-
λωστε, µετά το 1964 όλα, µα, όλα τα βαρέα και ανθυγιεινά που
εντάχθηκαν, έχουν ενταχθεί µε υπουργικές αποφάσεις.

Έχω, λοιπόν, τέτοιες αποφάσεις, τις οποίες µπορώ να κατα-
θέσω στα Πρακτικά.

Επιπλέον, να πω ότι υπάρχουν και αποφάσεις του Συµβουλίου
της Επικρατείας, οι οποίες νοµιµοποιούν αυτή τη διαδικασία.

Έρχοµαι στην παράγραφο 3 της τροπολογίας, που δίνει τη δυ-
νατότητα έκδοσης της ΚΥΑ, βασισµένης εν µέρει στο πόρισµα
του καθηγητού κ. Μπεχράκη, ένα απόλυτα τεκµηριωµένο –και
επιστηµονικά τεκµηριωµένο- πόρισµα σε µία επιτροπή στην
οποία µετείχαν ειδικοί, πλην του ιδίου του κ. Μπεχράκη που είναι
γνωστό ότι είναι ένας καταξιωµένος επιστήµονας.

Και τώρα η Επιτροπή της κ. Λινού -επίσης καταξιωµένη επι-
στήµονας- η οποία επιτροπή έχει ήδη ξεκινήσει και εξετάζει τα
νέα επαγγέλµατα που πρέπει να ενταχθούν στο νέο κατάλογο
των βαρέων και ανθυγιεινών.

Το πόρισµα Μπεχράκη λαµβάνεται ως βάση.
Εδώ θέλω να πω κάτι το οποίο έχω πει ξανά από το Βήµα της

Βουλής. Αυτό το απόλυτα τεκµηριωµένο -και επιστηµονικά- πό-
ρισµα της επιτροπής Μπεχράκη, προβλέπει την κατάταξη των
βαρέων και ανθυγιεινών –προτείνει, θα έλεγα και θα καταθέσω το
πόρισµα Μπεχράκη, παρόλο που έχει κατατεθεί από τον Ιούλιο
του 2008 και είναι γνωστό- την κατηγοριοποίηση, αν θέλετε, της
βαρύτητας.

Εδώ, λοιπόν, πρέπει να σας πω ότι όσον αφορά την κατηγο-
ριοποίηση της βαρύτητας –κι έχω κάνει και δηλώσεις- ούτε η Κυ-
βέρνηση, αλλά ούτε κι εγώ αποδέχοµαι ακριβώς ως έχει το
πόρισµα. ∆ιότι πιστεύω απόλυτα ότι θα υπάρξουν πολλά γρα-
φειοκρατικά προβλήµατα αν δηµιουργήσουµε «ταχύτητες» στην
κατηγοριοποίηση της βαρύτητας.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι µε καθαρά επιστηµονικό τρόπο, βάσει των
κριτηρίων που ισχύουν σε όλο τον κόσµο για το ποια είναι τα
βαρέα και τα ανθυγιεινά, θα προχωρήσουµε στο νέο κατάλογο
και θα δηµοσιευθεί –αφού υπογραφεί, βεβαίως, από τον
Υπουργό Οικονοµικών και από εµένα- η κοινή υπουργική από-
φαση. ∆ιότι θεωρώ πραγµατικά, ότι είναι επιτακτική ανάγκη να
καταρτίσουµε ένα νέο κατάλογο.

Επίσης, επειδή πολλά ακούστηκαν για το θέµα των µισθών, τις
µειώσεις των µισθών, να ξεκαθαρίσω δύο πράγµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Η κοινή υπουργική απόφαση και το ποιος θα είναι ο νέος κα-
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τάλογος δεν αφορά τους ήδη εργαζόµενους και ασφαλισµένους.
Θα αφορά τους νέους ασφαλισµένους, µε την ηµεροµηνία η
οποία θα αναφέρεται στην υπουργική απόφαση.

Θέλω, όµως, να πω για τις µειώσεις των µισθών, που ακού-
στηκε, ότι οι αποδοχές των εργαζοµένων…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Πετραλιά, ολο-
κληρώνετε;

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): Πρέπει να ολοκληρώσω. Σας παρα-
καλώ, κυρία Πρόεδρε, δεν θα ξαναπάρω το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πόσο χρόνο χρειάζε-
στε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γιατί δεν φέρατε ένα νοµοσχέδιο;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Γιατί δεν φέρατε ένα νοµοσχέδιο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τι χρόνο χρειάζεστε

ακόµη;
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας): Το φέραµε.
Σύµφωνα, λοιπόν, µε το ν.1876/1990 οι αποδοχές των εργαζο-

µένων καθορίζονται µόνον µε συλλογικές συµβάσεις…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Σας παρακαλώ. Είναι πάρα πολύ σοβαρό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι.
Κυρία Πετραλιά, µην απαντάτε. Προσπαθήστε να ολοκληρώ-

σετε παρακαλώ.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας): Κύριοι συνάδελφοι, ακούστε κάτι.
Αυτό που είναι βέβαιο είναι πως οτιδήποτε και να φέρουµε, οτι-
δήποτε και να πούµε, θα υπάρχουν αναιτιολόγητες αντιδράσεις.
∆ιότι όταν εγώ ακούω εδώ περί µειώσεις των µισθών, δεν µπορώ
να µη δώσω την απάντηση και να πω ότι από το ν.1876/1990 κα-
θορίζονται οι αποδοχές µόνο µε συλλογικές συµβάσεις ή µε δι-
αιτητικές αποφάσεις.

Η υπαγωγή, λοιπόν, η µη των εργαζοµένων στην κατηγορία
των βαρέων και ανθυγιεινών, δεν επηρεάζει τις µεικτές αποδοχές
τους. Αυτό είναι δεδοµένο.

Επίσης, άλλο το ανθυγιεινό επίδοµα…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε, για να ολοκληρώσει η κυρία Υπουργός.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): Άλλο το ανθυγιεινό επίδοµα…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριοι συνάδελφοι, µπορώ να σας πω κάτι; Επειδή είναι και

δύσκολες αυτές οι έννοιες και εγώ που αυτήν τη στιγµή τις ανα-
λύω…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Οι µισθοί των νέων εργαζοµένων θα
επηρεαστούν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Ροντούλη, σας
παρακαλώ πολύ!

Κυρία Πετραλιά, σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε. Έχει δι-
πλασιαστεί ο χρόνος σας.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): Αυτά που σας λέω είναι αυτά που και
εγώ έχω µελετήσει σε βάθος. Τα έχω µελετήσει, τα ξέρω και τα
αναλύω εδώ. Είναι πολύ δύσκολες έννοιες.

Θέλω να πω λοιπόν, ότι είναι άλλο πράγµα αυτό που λέµε αν-
θυγιεινό επίδοµα και άλλο η υπαγωγή στην ασφάλειά των στα
βαρέων και ανθυγιεινών. Το να παίρνει κάποιος ανθυγιεινό επί-
δοµα δεν σηµαίνει ότι είναι στα βαρέα και τα ανθυγιεινά, σήµερα
που µιλάµε. Μην εµπλέκουµε τα επιδόµατα µε την υπαγωγή στα
βαρέα και ανθυγιεινά. Όταν εγώ ήµουν Υπουργός Πολιτισµού,
έδωσα ανθυγιεινό επίδοµα στους συντηρητές του Υπουργείου
Πολιτισµού. Μα, δεν είναι ασφαλισµένοι στα βαρέα και ανθυγι-
εινά εκείνοι. Και το λέω, γιατί ακούστηκε εδώ κατά κόρον, ότι
επηρεάζονται όλα τα αφορούντα στις αποδοχές, τους µισθούς ή
τα επιδόµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ σέβοµαι τις απόψεις όλων
σας, αλλά θα µου επιτρέψετε να διαφωνήσω σε πάρα πολλά από
τα όσα υπερβολικά ακούστηκαν. Η χώρα µας είναι µέλος της Ευ-

ρωπαϊκής Ένωσης. Είναι ένα σύγχρονο κράτος. Όσες ιδιορρυθ-
µίες και αν έχει η χώρα µας, που µας χαρακτηρίζουν, δεν µπο-
ρούµε να απέχουµε µίλια από τα όσα συµβαίνουν στον κόσµο.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ να κάνετε ησυχία.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας): Η Ελλάδα του 2009 δεν είναι δυνα-
τόν να παραµένει…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν ακούµε την

Υπουργό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Καλλιώρα, δεν

χρειάζεται να παρεµβαίνετε.
Παρακαλώ όλους τους συναδέλφους να κάνουν ησυχία.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας): ∆εν είναι δυνατόν η Ελλάδα του 2009
να παραµένει στη λίστα του 1951. Αυτό δεν είναι δυνατόν να συµ-
βαίνει και µάλιστα σε µία τέτοια περίοδο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να πάµε µπροστά. Και
θα πάµε µπροστά. Ο νέος κατάλογος για τα βαρέα και ανθυγιεινά
θα είναι εκσυγχρονισµένος, θα είναι υπέρ της υγείας και της
ασφάλειας των εργαζοµένων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής

Προστασίας κυρία Φάνη Πετραλιά – Πάλλη καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκονται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ζητήσει…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Κύριε Ροντούλη, όταν τελειώσετε, µας ενηµερώνετε! Με συγ-
χωρείτε πολύ!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ζητήσει ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Σκυλλάκος.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς είµαστε κάθετα αντίθετοι µε
την τροπολογία που αφορά…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ένα λεπτό, κύριε Σκυλ-

λάκο.
Παρακαλώ πολύ, για όποιον δεν µπορεί να ησυχάσει στην Αί-

θουσα υπάρχουν και άλλες διέξοδοι. Σας παρακαλώ πολύ!
Κύριε Σκυλλάκο, µπορείτε να συνεχίσετε.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς είµαστε κάθε αντίθετοι µε την

τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Και δεν είµαστε κάθετα
αντίθετοι µόνο στη Βουλή, αλλά και εκτός Βουλής κάνουµε ό,τι
µπορούµε, παρ’ όλο που είναι καλοκαιρινοί µήνες, για να υπάρ-
ξουν αντιδράσεις. Το απόγευµα θα υπάρχει συγκέντρωση -πι-
στεύω ότι θα φτάσει και έξω από τη Βουλή- διαµαρτυρίας πάρα
πολλών συνδικάτων για τη συγκεκριµένη τροπολογία.

Το θέµα, όσο και αν πηγαίνει η Κυβέρνηση να το συγκαλύψει,
είναι ότι πάει να «µπει µαχαίρι» στα βαρέα και ανθυγιεινά. Ξεκινά
η Κυβέρνηση, όπως και οι προηγούµενες κυβερνήσεις, από την
εξής λογική: Πώς θα γίνουν πιο ανταγωνιστικές οι επιχειρήσεις
στην Ελλάδα, στην Ευρώπη. Πρέπει να µειωθεί το µισθολογικό
κόστος, να µειωθεί το µη µισθολογικό κόστος. Πρέπει να ανα-
τραπούν ασφαλιστικά δικαιώµατα. Πρέπει να βγαίνουν στη σύ-
νταξη αργότερα οι εργαζόµενοι. Ιδιαίτερα για τα βαρέα και
ανθυγιεινά που έχουν πέντε χρόνια λιγότερο, πρέπει να βγαίνουν
αργότερα. Αυτή είναι η λογική της ανταγωνιστικότητας. Έτσι
βοηθιέται το κεφάλαιο.

Και αυτές οι οδηγίες είναι συµφωνηµένες και από τις σοσιαλ-
δηµοκρατίες και από τα δεξιά κόµµατα στην Ευρώπη. Αυτό αντα-
νακλάται και στην πρακτική των κοµµάτων εξουσίας στην
Ελλάδα. Υπάρχουν ευθύνες από το παρελθόν, από το 1990 επί
Μητσοτάκη, που προσπάθησε να περάσει τέτοια µέτρα, αλλά
υπήρξαν µεγάλες αντιδράσεις και έκανε πίσω.

Έγινε προσπάθεια µε την έκθεση Σπράου επί ΠΑΣΟΚ. Μπήκε
διάταξη στο νόµο Ρέππα για να δηµιουργηθεί επιτροπή.
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Έχω µία προσωπική εµπειρία. Βρέθηκα µε το συνάδελφο Μιλ-
τιάδη Παπαϊωάννου στην τηλεόραση, όταν ήταν Υπουργός Ερ-
γασίας και οξύνθηκαν τα πνεύµατα, διότι είπε ως Υπουργός του
ΠΑΣΟΚ, χωρίς να υπάρχει ακόµη τροπολογία, χωρίς να υπάρχει
νόµος Ρέππα –αργότερα ήρθαν αυτά- ότι είµαστε η µοναδική
χώρα που έχουµε επτακόσιους χιλιάδες στα βαριά και ανθυγι-
εινά. Το ίδιο επιχείρηµα άκουσα από τον εισηγητή της Νέας ∆η-
µοκρατίας σήµερα. Λίγο-πολύ λοιπόν, στο µυαλό και των δύο
µεγάλων κοµµάτων, στο πρόγραµµά τους, είτε το εµφανές είτε
το αφανές, γιατί υπάρχουν και τα δύο, ήταν και από τους δύο να
µπει µαχαίρι στα βαριά και ανθυγιεινά.

Και εδώ υπάρχουν ευθύνες. Και υπάρχουν ευθύνες, γιατί δεν
προετοιµάστηκε η εργατική τάξη µέσω των συνδικάτων των τρι-
τοβάθµιων οργανώσεων, ώστε οι αντιδράσεις να είναι πολύ µε-
γαλύτερες και να µην τολµήσει η Κυβέρνηση να έρθει µε µία
τέτοια διάταξη. Και δεν ευθυνόµαστε εµείς, το δικό µας κόµµα,
οι δικές µας παρατάξεις στο συνδικαλιστικό χώρο, γιατί δεν προ-
ετοιµάστηκε η εργατική τάξη. Θα υπάρξουν αντιδράσεις στο µέλ-
λον.

Η συµµετοχή στους διαλόγους ήταν σοβαρό ολίσθηµα και θα
συνεχιστεί και για µία σειρά άλλα ζητήµατα. ∆εν ξεπλένεται η
ντροπή να συµµετέχεις σε τέτοιες επιτροπές µε το να αποχωρείς
κάποια στιγµή για να µην αναλάβεις την πολιτική ευθύνη, να είσαι
και µέσα και έξω, όταν είναι προδιαγεγραµµένο το αποτέλεσµα
αυτών των γνωστών διαλόγων.

∆ιάλογος µε τα σωµατεία. Στάλθηκε επιστολή στα σωµατεία
να πουν τη γνώµη τους, να κάνουν προτάσεις εάν πρέπει να είναι
στα βαριά ή στα ανθυγιεινά, δεκαπέντε ηµέρες πριν από το νο-
µοσχέδιο.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): ∆εν ήταν δεκαπέντε ηµέρες.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Ένα µήνα.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ – ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας): Από πέρυσι.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς ξέρουµε ότι τώρα έφτασε σε

πολλά σωµατεία.
Εν πάση περιπτώσει, εγώ να δεχθώ αυτό που λέτε. Είναι δυ-

νατόν ένα σωµατείο να έχει τις επιστηµονικές γνώσεις να κάνει
τις µελέτες και τις έρευνες για να πει τη γνώµη του ή να στηρί-
ξει ότι πρέπει να παραµείνει στα βαριά και ανθυγιεινά; Την ευ-
θύνη την έχει η εργοδοσία και οι γιατροί εργασίας, αλλά η
εργοδοσία κάνει τη δουλειά της. Είναι δικοί της οι γιατροί εργα-
σίας. ∆εν υπάρχει σώµα κρατικών γιατρών ή εάν υπάρχει, θα
υπάρχει πολύ περιορισµένος αριθµός ανθρώπων που ασχολού-
νται µε την υγιεινή και την ασφάλεια και µε τους γιατρούς εργα-
σίας του κράτους. Αλλά και πάλι και το κράτος δίνει
συγκεκριµένες κατευθύνσεις αρνητικές για τους εργαζόµενους
και µε τους µηχανισµούς τους οποίους ελέγχει.

Έρχοµαι τώρα στη συγκεκριµένη τροπολογία. Με βάση την
πρόταση της συγκεκριµένης επιτροπής του Μπεχράκη, κρίνουµε
ότι πάνω από το 50% των εργαζοµένων που είναι σήµερα στα
βαριά και ανθυγιεινά θα κοπούν, θα µείνουν απ’ έξω. Άρα, πρό-
κειται όχι απλώς για κάποιες διορθωτικές κινήσεις, αλλά για βαθύ
κτύπηµα στα βαριά και ανθυγιεινά.

∆εύτερο ζήτηµα σε σχέση µε τους εργαζόµενους. Λέει η Κυ-
βέρνηση ότι δεν θίγονται τα κεκτηµένα όσων εργάζονται σήµερα
και ότι αφορά τους νεότερους. Ναι, το λέει η διάταξη. Πώς µας
εξασφαλίζετε, κυρία Υπουργέ, εκ µέρους της Κυβέρνησης ότι
δεν θα διωχθούν οι παλιοί εργαζόµενοι, για να πάρουν νέους,
που να µην έχουν τα ίδια δικαιώµατα; Να µας το εξηγήσετε. Θα
βάλετε κάποια διάταξη που θα λέει ότι στον ιδιωτικό τοµέα δεν
απολύονται όσοι είναι στα βαριά και ανθυγιεινά και δεν θα προ-
σλάβουν νέους; Πώς εξασφαλίζεται αυτό;

Άρα λοιπόν είναι στην καλή θέληση του εργοδότη. Ο εργοδό-
της θα κάνει αυτό που τον συµφέρει. Εποµένως, δεν πρόκειται
περί εξασφάλισης, πέρα από την ντροπή στα παιδιά µας να δη-
µιουργούµε χειρότερες συνθήκες εργασίας και συνθήκες ασφά-
λισης για το πότε θα πάρουν σύνταξη, απ’ ό,τι ήταν στη δικιά µας
τη γενιά.

Τρίτο ζήτηµα: Επιστηµονική επάρκεια της Επιτροπής Μπε-
χράκη. Από πού βρέθηκε αυτή η επάρκεια; Εδώ χρειάζονται χρό-

νια ολόκληρα για να γίνουν ορισµένες έρευνες και µελέτες. Οι
επιδηµιολογικές µελέτες χρειάζονται µεγάλο χρονικό διάστηµα.

Πότε έγιναν αυτές και θα υπάρξουν οι προτάσεις; Απλώς
υπάρχει επιλογή συγκεκριµένη. Θα χρησιµοποιηθεί η «επιστη-
µοσύνη» σαν επιχείρηµα για να κοπούν µία σειρά ειδικότητες και
µία σειρά χώροι.

Άλλο επιχείρηµα της Κυβέρνησης, είναι το τι συµβαίνει σε
άλλες χώρες. Είναι πολύ λίγες οι ειδικότητες και οι εργαζόµενοι
στα βαριά και ανθυγιεινά. Μα, υπάρχουν και χώρες που δεν
έχουν καν τον όρο «βαριά και ανθυγιεινά» ούτε ως επίδοµα ούτε
ότι θα ασφαλίζονται πέντε χρόνια λιγότερο. Υπάρχουν χώρες που
δεν έχουν δώρο Πάσχα και Χριστουγέννων, όπως στις Ηνωµένες
Πολιτείες, στον Καναδά, στην Αυστραλία. ∆εν έχουν καλοκαιρινή
άδεια. Αυτά είναι τα παραδείγµατα που µας φέρνετε; Επειδή
έγινε στη Γερµανία ή στην Αγγλία, θα πάµε σε ίδια µεταχείριση
προς τα κάτω σε βάρος των δικαιωµάτων των εργαζοµένων; Με
αγώνες κατακτήθηκαν αυτά τα δικαιώµατα στην Ελλάδα.

Εµείς είµαστε εντελώς αντίθετοι. Θα κάνουµε ό,τι µπορούµε
στην πράξη για να µην εφαρµοστεί αυτή η τροπολογία.

Με την ευκαιρία θέλω να κάνω δύο παρατηρήσεις, όσον
αφορά το φάρµακο και τις προµήθειες.

Επί δεκαετίες γίνονται διάφορες αποσπασµατικές ρυθµίσεις
για να έχουµε δήθεν πιο φθηνά φάρµακα ή για να γίνει οικονοµία
µε διάφορες µεθόδους στις προµήθειες. Και έχουµε αποτυχία
και στα χρόνια που κυβέρνησε το ΠΑΣΟΚ και στα χρόνια που κυ-
βέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Η λύση είναι µία, αν θέλουµε φθηνά φάρµακα: Εθνική φαρµα-
κοβιοµηχανία, για όσα µπορούµε να βγάλουµε και διαπραγµά-
τευση γι’ αυτά που δεν θα µπορεί να βγάλει η χώρα µας. Σκληρή
διαπραγµάτευση και µε όρους για όσα θα αναγκαστούµε να ει-
σάγουµε, που να βοηθούν το ελληνικό κράτος και τον ελληνικό
λαό.

Όσον αφορά τις προµήθειες του δηµοσίου κ.λπ., εδώ η εµπο-
ρευµατοποίηση έχει υπερβεί κάθε όριο. Τα παιχνίδια που παίζο-
νται και οι µηχανισµοί και τα κυκλώµατα που δηµιουργούνται,
είναι γνωστά. Εµείς θέλουµε αποκλειστικά δηµόσιο τοµέα υγείας.
Όσο υπάρχουν παράλληλα µε αυτό και άλλοι τοµείς και όσον
αφορά τις ιατρικές πράξεις και όσον αφορά τη θεραπεία και
όσον αφορά τους εξοπλισµούς και όσο περισσότερη συναλλαγή
υπάρχει µε τον ιδιωτικό φορέα, δεν θα αντιµετωπίζεται το ζή-
τηµα. Τη µια θα είναι 5.000.000.000 ευρώ, όπως άκουσα από τον
κ. Νασιώκα οι επιβαρύνσεις µικρότερες επί ΠΑΣΟΚ, ή µεγαλύτε-
ρες επί νέας ∆ηµοκρατίας. Άντε να διορθώσετε κάτι µε κάποιες
τροπολογίες. Όµως, δεν θα αντιµετωπιστεί το ζήτηµα.

Είµαστε εντελώς αντίθετοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ, κύριε

Σκυλλάκο.
Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Ξενογιαννακοπού-

λου.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Η οµιλία της Υπουργού Απασχόλησης πραγµατικά προκάλεσε

και πιστεύω προσβάλλει και τη νοηµοσύνη µας, αλλά πάνω απ’
όλα προσβάλλει τους χιλιάδες εργαζόµενους και συνταξιούχους
αυτής της χώρας που υποφέρουν µε τις επιλογές της Κυβέρνη-
σης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Προκάλεσε η Υπουργός, όταν ήρθε, ενάµιση χρόνο µετά από
την περίφηµη ασφαλιστική µεταρρύθµιση να ισχυριστεί ότι η
ασφαλιστική µεταρρύθµιση πέτυχε. Αντιθέτως, η κυρία Υπουρ-
γός θα έπρεπε να απολογείται και να κάνει αυτοκριτική για τα
ασφαλιστικά ταµεία που καθηµερινά βουλιάζουν, για την εισφο-
ροδιαφυγή και τα ελλείµµατα που εκτοξεύονται στα ύψη, για τον
κλάδο υγείας που έχει καταρρεύσει, για όλα αυτά τα ζητήµατα
που ζουν καθηµερινά ο Έλληνας και η Ελληνίδα ασφαλισµένοι.

Η Υπουργός προκαλεί όταν φέρνει, σε Θερινό Τµήµα της Βου-
λής αυτή την τροπολογία «ντροπής», για τα βαρέα και ανθυγι-
εινά. Και έρχεται εδώ και µας διαβάζει απόσπασµα από το
Σύνταγµα της Χώρας, για να µας πείσει ότι όλα γίνονται νόµιµα
και συνταγµατικά, λες και δεν ξέρει η αρµόδια Υπουργός ότι για
ασφαλιστικές ρυθµίσεις χρειάζεται ασφαλιστικό νοµοσχέδιο. Και
φυσικά ασφαλιστικό νοµοσχέδιο δεν έρχεται σε Θερινό Τµήµα
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της Βουλής και πολύ περισσότερο µε τροπολογία, η οποία έρ-
χεται προς συζήτηση χωρίς να έχει προηγηθεί καν η στοιχειώ-
δης επεξεργασία στην αρµόδια επιτροπή και ενώ δεν υπήρχε
κοινωνικός διάλογος µε τους εκπροσώπους των εργαζοµένων.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Η Κυβέρνηση όµως, συνολικά,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προσβάλλει και προκαλεί, όταν κα-
θηµερινά για επικοινωνιακούς και πολιτικούς µόνο λόγους κό-
πτεται για την τήρηση του Συντάγµατος, ενώ είναι η ίδια η
Κυβέρνηση που φέρνει µε τροπολογίες συνεχώς, µέσα στα Θε-
ρινά Τµήµατα, ρυθµίσεις που θίγουν τα ατοµικά και κοινωνικά δι-
καιώµατα.

Το ίδιο είδαµε και µε τις κάµερες πριν από λίγες ηµέρες και
βέβαια, αφού ακούσαµε τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης να απαξιώνει
την αρµόδια Αρχή ότι θα καθυστερούσε ως το Σεπτέµβρη να
απαντήσει, η ίδια η αρχή δηλαδή η αρµόδια αρχή όπως είχε ει-
δοποιήσει, έβγαλε την αρνητική γνωµοδότηση για τα προσωπικά
δεδοµένα µέσα στον Ιούλιο. Αλλά κανένας δεν την υπολόγισε.
Έτσι γίνεται τώρα, στη συγκεκριµένη περίπτωση.

Επί της ουσίας όµως εδώ υπάρχει πολύ µεγάλη υποκρισία. Το
πρώτο σηµείο είναι, ότι τάχα, αυτό το ζήτηµα είναι τεχνικό θέµα
και επειδή είναι τεχνικό, αρκεί να υπάρχει η γνώµη µίας επιτρο-
πής και υπουργική απόφαση. Από πότε τέτοια ζητήµατα που είναι
στην «καρδιά» των κοινωνικών δικαιωµάτων και του ασφαλιστι-
κού συστήµατος της χώρας είναι τεχνικά ζητήµατα, κυρία
Υπουργέ; Αυτά είναι θέµατα καθαρά πολιτικά και κοινωνικά. Είναι
θέµατα για τα οποία που πρέπει να υπάρχει εκσυγχρονισµός, να
υπάρχει προσαρµογή στις νέες συνθήκες, να υπάρχει γνωµοδό-
τηση επιστηµονικών επιτροπών. Την τελική όµως γνώµη και την
τελική απόφαση θα τη λαµβάνετε µε µία υπουργική απόφαση,
χωρίς καν Προεδρικό ∆ιάταγµα, ενώ βέβαια το σωστό θα είναι
µε νοµοθετική διαδικασία;

Ακούσαµε βέβαια και το άλλο υποκριτικό, ότι κόπτεστε που
δεν είναι οι εναερίτες της ∆ΕΗ ή οι εργαζόµενοι στην Ψυττάλεια.
Συµφωνούµε να διευρυνθεί η λίστα, να µπουν και αυτά τα επαγ-
γέλµατα, που είναι λάθος που δεν ήταν ενταγµένα. Αλλά εδώ
εσείς δεν πάτε απλώς να εντάξετε κάποια επαγγέλµατα και ειδι-
κότητες, που δεν ήταν ενταγµένα στη λίστα των βαρέων και αν-
θυγιεινών, αν και θα έπρεπε, στην πραγµατικότητα πάτε να
µειώσετε στο ήµισυ και ίσως παραπάνω τις ειδικότητες και τους
κλάδους που σήµερα καλύπτονται από τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Άλλη υποκρισία: Είπατε ότι αυτό αφορά µόνο τους νέους και
γιατί να γίνεται τόσος θόρυβος, αφού αφορά τους νέους; Εδώ
είναι διπλό το πρόβληµα. Πρώτα από όλα, είναι ουσιαστικό πρό-
βληµα ότι συνεχώς επιδεινώνονται οι κοινωνικές και ασφαλιστι-
κές ρυθµίσεις, όσον αφορά τη νέα γενιά της πατρίδας µας. Στην
Ελλάδα σήµερα, το 2009, τιµωρείσαι να είσαι νέος, τιµωρείσαι
στον εργασιακό σου χώρο, στον εκπαιδευτικό σου χώρο, στις
προοπτικές ζωής σου. Επίσης όµως κρύβεται και άλλη υποκρι-
σία, γιατί η ρύθµισή σας αφορά φυσικά και τους παλαιότερους
εργαζόµενους. Το ανέπτυξαν όλοι οι προηγούµενοι συνάδελφοι.
Τους αφορά στο βαθµό που δεν υπάρχει καµµία ασφαλιστική δι-
κλίδα ότι δεν θα επιδεινώσει τις δικές τους συνθήκες δουλειάς
και κυρίως τους αφορά επειδή ο κίνδυνος της απόλυσης και της
ανεργίας παραµονεύει εν µέσω βαθιάς οικονοµικής και κοινωνι-
κής κρίσης.

Τρίτη υποκρισία: Έρχεστε και µας λέτε ότι λειτούργησε θαυ-
µάσια µία ωραία επιτροπή µε επιστήµονες, αλλά -ειπώθηκε και
από προηγούµενους συναδέλφους- γιατί δεν έχετε καταλήξει σε
ένα ενιαίο κριτήριο στο πώς θα αντιµετωπίσετε την περίφηµη
λίστα των βαρέων και ανθυγιεινών; Γιατί υπάρχει κριτήριο µε την
Επιτροπή Μπεχράκη, η οποία έχει καταγγελθεί από όλους τους
κοινωνικούς εταίρους -η ΓΣΕΕ σας έχει κάνει διαβήµατα και έχει
πει ότι θα προσφύγει και δικαστικά γι’ αυτά τα θέµατα- και από
την άλλη έρχεστε µε µία άλλη επιτροπή, µε ένα άλλο κριτήριο,
υποβαθµίζοντας βέβαια το κριτήριο του επαγγελµατικού κινδύ-
νου και των ασθενειών; Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Συνεπώς, κυρία Υπουργέ, η πραγµατικότητα είναι σκληρή,
είναι η πραγµατικότητα που απλώς αναδεικνύει το δικό σας
απροκάλυπτο πρόσωπο, της Κυβέρνησής σας, όσον αφορά τις
επιλογές σας. Επιλογές οι οποίες είναι νεοφιλελεύθερες, σε πε-
ρίοδο κρίσης, αποσπασµατικές και µε πλήρη αδυναµία να αντι-

µετωπίσουν τα πραγµατικά ζητήµατα. Αφού έχετε διαλύσει την
αγορά εργασίας, αφού έχετε απαξιώσει το κοινωνικό κράτος,
αφού έχετε υπονοµεύσει εσείς τις συλλογικές διαπραγµατεύσεις
ως Κυβέρνηση και ως επιλογές, έρχεστε τώρα και µε αυτήν την
τροπολογία να φέρετε ένα ακόµη βαρύτατο κτύπηµα στο ασφα-
λιστικό και κοινωνικό σύστηµα.

Ποια είναι, λοιπόν, η δικαιολογία που έχετε; Η δικαιολογία σας
είναι ότι υπάρχει ζήτηµα βιωσιµότητας, ζήτηµα οικονοµικό. Το
θέµα είναι: Με αυτές τις ρυθµίσεις εσείς θα λύσετε τη βιωσιµό-
τητα των ταµείων; Όχι βέβαια, όπως αποδείχτηκε και µε τον
ασφαλιστικό νόµο που φέρατε πέρυσι, όπου είχε ξεσηκωθεί όλη
η Ελλάδα. Μέχρι και πρόταση µοµφής είχαµε κάνει στην Κυβέρ-
νηση τότε για αυτό το θέµα και αποδείχθηκε, ενάµιση χρόνο
µετά, ότι όχι µόνο δεν βελτιώθηκε η βιωσιµότητα των ταµείων,
αλλά όλα έχουν χειροτερεύσει, όλα τα µεγέθη που αφορούν τη
λειτουργία, τα αποθεµατικά, τα ελλείµµατα, την εισφοροδιαφυγή
και τις ευθύνες της ίδιας της πολιτείας απέναντι στα ταµεία.

Και θα προσθέσω και κάτι άλλο. Θεωρώ πραγµατικά ότι είναι
προκλητικό να εισάγεται αυτή η τροπολογία για τα βαρέα και αν-
θυγιεινά, πέραν των συνταγµατικών, νοµικών και πολιτικών θε-
µάτων. Όλοι το θέτουµε σήµερα που µιλάµε από αυτό το Βήµα
και για έναν ακόµη λόγο. Εισάγεται αυτή η τροπολογία σε ένα
νοµοσχέδιο όπου υπάρχουν σαφείς ρουσφετολογικές και πελα-
τειακές ρυθµίσεις. ∆ηλαδή, τι λέτε εσείς στον εργαζόµενο αυτή
τη στιγµή, στον εργαζόµενο που πραγµατικά κινδυνεύει η ζωή
του, η υγεία του, που περνά δύσκολα για να βγάλει το ψωµί του
µέσα σε συνθήκες δύσκολες στο χώρο δουλειάς; Του λέτε, «σου
αφαιρώ τα δικαιώµατά σου, σου αυξάνω το συντάξιµο χρόνο,
είσαι κάτω από απειλή κυριολεκτικά της απόλυσης, για τους πα-
λαιότερους, σου κάνω χειρότερες τις συνθήκες για σένα νέε ερ-
γαζόµενε».

Και όλα αυτά τάχα για εξορθολογισµό και εξοικονόµηση, την
ίδια στιγµή που στο ίδιο νοµοσχέδιο υπάρχουν οι άλλες ρυθµί-
σεις ντροπής, οι χορηγίες, που πλέον θα δίνει ανεξέλεγκτα και
χωρίς κριτήρια ο Υπουργός Οικονοµίας για κάθε σωµατείο ή
ίδρυµα οπουδήποτε, σε όλη την Ελλάδα. Στις περιπτώσεις αυτές
δεν έχει σηµασία για σας αν τα χρήµατα τα µαζεύετε από το αίµα
του ελληνικού λαού, από τον ιδρώτα του ή από την φοροεπι-
δροµή. Τα µοιράζετε κατά το «δοκούν», προεκλογικά. Επίσης και
η άλλη ρύθµιση που σας αφορά άµεσα ως Υπουργείο και ως
υπεύθυνη πολιτικά του Υπουργείου Απασχόλησης είναι αυτή που
αφορά τη ρουσφετολογική διάταξη που συζητήθηκε χθες, όσον
αφορά πλέον την αξιοποίηση και από το δηµόσιο ως εργοδότη
των ρυθµίσεων και των πιστώσεων του ΟΑΕ∆, πάλι φυσικά για
ρουσφετολογικούς και πελατειακούς λόγους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι ο κόσµος έχει
οργή, αγανάκτηση και αβεβαιότητα. Η Κυβέρνηση πιστεύει ότι
µε το να το φέρει καλοκαίρι δεν θα έχει αντιδράσεις. Η οργή
όµως εκφράζεται, εκφράζεται παντού και θα εκφραστεί µε τρόπο
καταλυτικό και ανατρεπτικό µε τη λαϊκή ετυµηγορία στις επόµε-
νες εκλογές. Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο κ. Χάϊδος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΙ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, όπως είπα και στη συζήτηση επί της

αρχής, η πολιτική της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας χα-
ρακτηρίζεται από οικονοµικό νεοφιλελευθερισµό, παλαιοδεξιά
λειτουργία και διαχειριστική ανικανότητα. Αν σ’ αυτό το εκρη-
κτικό µείγµα σ’ αυτήν την παγκόσµια πατέντα που εύκολα χαρα-
κτηρίζεται ως πελατειακός καπιταλισµός προστεθούν οι
παλινωδίες, η προχειρότητα, η αδιαφάνεια, η ρουσφετολογία, η
επικοινωνιακή σκοπιµότητα σε κάθε βήµα, τότε γίνεται αντιληπτό
γιατί την ώρα αυτή οι λίγοι και ισχυροί γίνονται πλουσιότεροι, οι
φτωχοί γίνονται φτωχότεροι και τα προβλήµατα της χώρας συσ-
σωρεύονται και οξύνονται. Και τα προβλήµατα αυτά δεν αντιµε-
τωπίζονται βέβαια µε τροπολογίες «θερινής νυκτός» που
κατατίθενται αιφνιδιαστικά, που δεν συζητήθηκαν στην επιτροπή
και αφορούν σηµαντικά ζητήµατα.

Κραυγαλέο παράδειγµα αποτελεί η τροπολογία που συζη-
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τούµε σήµερα για τα φάρµακα, για τις προµήθειες και την πα-
ροχή υπηρεσιών που αφορούν το κοινωνικοασφαλιστικό σύ-
στηµα αλλά, και για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Κάθε ένα από αυτά
τα θέµατα θα µπορούσε να αποτελεί από µόνο του ένα ολόκληρο
νοµοσχέδιο και όχι να γίνεται νόµος του κράτους µε συνοπτικές
διαδικασίες. Εγώ, όµως, θα µιλήσω για το καθένα από αυτά ξε-
χωριστά για να αποκαλύψω τις σκοπιµότητες και τα αδιέξοδα
που προκαλούν οι κυβερνητικές ενέργειες σ’ αυτούς τους το-
µείς.

Συγκεκριµένα στα φάρµακα µετά από αλλεπάλληλες ρυθµί-
σεις πολλών Υπουργείων που αύξησαν σηµαντικά την τιµή τους,
που κατήργησαν τη λίστα και αποδυνάµωσαν τους ελεγκτικούς
µηχανισµούς, η συνολική φαρµακευτική δαπάνη στην πατρίδα
µας έφθασε στα 10.000.000.000 ευρώ από τα 5.000.000.000
ευρώ που ήταν το 2004, ιλιγγιώδες ποσό, τρεις φορές όσο δί-
νουµε περίπου για την παιδεία. Από αυτά αποκόµισαν βέβαια τε-
ράστια κέρδη οι φαρµακευτικές εταιρείες, οι οποίες τρία χρόνια
τώρα δεν επιστρέφουν στα ταµεία, όπως εκ του νόµου υποχρε-
ούνται, το ποσό ανάκλησης το οποίο εισέπραξαν και σήµερα
έφθασε στα 500.000.000 ευρώ.

Ζηµιώνονται όµως από την πολυφαρµακία και την τεράστια δα-
πάνη οι συνάνθρωποί µας και ο προϋπολογισµός της χώρας. Οι
κλάδοι υγείας των ασφαλιστικών οργανισµών παρουσιάζουν για
πρώτη φορά ελλείµµατα και µάλιστα µεγάλα ελλείµµατα και πολ-
λοί απ’ αυτούς βρίσκονται στα πρόθυρα της χρεοκοπίας.

Αυτή η σηµερινή αποσπασµατική ρύθµιση χωρίς κανένα άλλο
συνοδό µέτρο και κυρίως χωρίς ελέγχους δεν πρόκειται να λει-
τουργήσει θετικά. Η φαρµακευτική δαπάνη δυστυχώς θα συνε-
χίσει να αυξάνεται µε πολύ υψηλούς ρυθµούς. Το ίδιο ακριβώς
συµβαίνει και µε τις προµήθειες, όπου οι ελλείψεις στα νοσοκο-
µεία είναι καθηµερινό φαινόµενο και τα νοσοκοµεία οφείλουν συ-
νολικά σε τρίτους πάνω από 6.000.000.000 ευρώ. Και αυτή η
ρύθµιση δεν θα λειτουργήσει, γιατί είναι συγκεντρωτική. Έως
τώρα πάντως, από την πολιτική της Κυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας, η αύξηση της δαπάνης στις προµήθειες συνήθους
εξοπλισµού, αναλώσιµων υλικών και αχρείαστες πανάκριβες ια-
τρικές εξετάσεις -που υπερτιµολογούνται όλα αυτά- ξεπέρασε
τα 2.000.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή 7.000.000.000 συνολικά η αύ-
ξηση για τις ανωτέρω δαπάνες για τα φάρµακα και για τις άλλες
συνηθισµένες προµήθειες.

Αυτό το τεράστιο ποσό λοιπόν της σπατάλης, που ξεπερνάει
ετησίως τα 5.000.000.000 ευρώ, γιατί µόνο τα 2.000.000.000 θα
µπορούσαν να δικαιολογηθούν ως λογική και αναγκαία αύξηση,
φτάνει για την εφαρµογή των µέτρων για τη στήριξη του κοινω-
νικού κράτους το οποίο εσείς αποδοµείτε και εµείς προσπαθούµε
να στηρίξουµε. Επισηµαίνω ότι το ετήσιο κόστος των δύο προ-
τάσεων νόµων που καταθέσαµε, για τις οποίες εσείς ισχυρίζεστε
ότι χρειάζονται τεράστια κονδύλια, είναι πολύ λιγότερο. Το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους σας διαψεύδει σε αυτά που λέτε.
Τεκµηριωµένα υπολογίζει το συνολικό ετήσιο ποσό στα
2.000.000.000 ευρώ. Καταθέτω για τα Πρακτικά τις δύο εκθέσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Χάιδος καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες εκθέσεις, οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Χρειάζονται 850.000.000 ευρώ ετησίως για την αύξηση της
απασχόλησης και την αντιµετώπιση της ανεργίας. Ήταν µία πρό-
ταση νόµου την οποία καταθέσαµε και την αρνηθήκατε. Ένα δι-
σεκατοµµύριο τριακόσια εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο για την
άλλη πρόταση νόµου, για τα έκτακτα µέτρα ενίσχυσης των εισο-
δηµατικά ασθενεστέρων στρωµάτων την οποία πάλι απορρίψατε.
Αυτά τα 2.000.000.000 ευρώ, δηλαδή το άθροισµα, ακούστε τι
περιλαµβάνουν: Το επίδοµα θέρµανσης από 300 έως 500 ευρώ.
Εσείς δίνετε 100 ευρώ. Το έκτακτο επίδοµα αλληλεγγύης από
500 έως 1300 ευρώ σε αυτούς που έχουν ετήσιο εισόδηµα κάτω
από 10.500 ευρώ. Την αύξηση της επιστροφής του ΦΠΑ στους
αγρότες από το 7% στο 11%. Την τετραετή επιδότηση των ασφα-
λιστικών εισφορών για πρόσληψη νέων ανέργων από µικρές και
µεσαίες επιχειρήσεις. Την αύξηση του επιδόµατος ανεργίας στο
70%. Για όλα αυτά, λοιπόν, χρειάζονται 2.000.000.000 ευρώ, αυτό
µας λέει τεκµηριωµένα το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, από

τα 5.000.000.000 ευρώ που εσείς σπαταλάτε ετησίως σε ένα
µόνο τοµέα µε τη δική σας πολιτική.

Όµως, απαράδεκτη πολιτική πρόκληση που δείχνει συγκε-
ντρωτισµό και αυταρχικότητα αποτελεί ο τρόπος και ο χρόνος
παρέµβασης στο ζήτηµα των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελ-
µάτων. Εν µέσω καλοκαιριού, χωρίς κανένα διάλογο, εκτός
ασφαλιστικού νοµοσχεδίου, µε πραξικοπηµατικό τρόπο, απα-
ξιώνοντας και υποτιµώντας επιστηµονικές επιτροπές και ειδι-
κούς, φέρνει «άρον-άρον» τροπολογία για να αποφασίζει ο
Υπουργός, χωρίς να δεσµεύεται από τη γνωµοδότηση των ειδι-
κών για την ένταξη ή την εξαίρεση από τη λίστα σε αυτά τα επαγ-
γέλµατα, τα βαρέα και ανθυγιεινά. ∆ηλαδή, όποιος ψηφίζει
µπαίνει, όποιος δεν ψηφίζει βγαίνει. Το ψαλίδι σε αυτά τα επαγ-
γέλµατα που θα βγουν από τη λίστα ή δεν θα συµπεριληφθούν
σηµαίνει µείωση µισθού 50 έως 250 ευρώ το µήνα, µείωση της
σύνταξης κατά 20%, ενώ προσθέτει πέντε χρόνια εργασίας επι-
πλέον για να βγει κάποιος στη σύνταξη. Μιλάτε για αναγκαιότητα
αύξησης του µέσου όρου ηλικίας συνταξιοδότησης, αλλά από τη
δική σας πολιτική των εθελούσιων εξόδων και της πρόκλησης
πανικού και µαζικής φυγής αυτός µειώθηκε κατά δύο έτη από τα
62,5 το 2004 στα 60,5 τώρα. Αποφασίζετε αυταρχικά, µε αδια-
φάνεια και ρουσφετολογικά για τις ζωές των άλλων, χωρίς να δε-
σµεύεστε από εισηγήσεις ειδικών ή επιτροπών ή αρµοδίων.

Η ελάχιστη και υποκριτική λεκτική τροποποίηση της Υπουργού
την τελευταία στιγµή δεν αλλάζει τίποτα και δεν πείθει κανέναν,
γιατί είναι οι ίδιοι άνθρωποι που εξαπατήθηκαν προεκλογικά από
τη Νέα ∆ηµοκρατία, όταν αυτή τους έταζε ή καλλιεργούσε προσ-
δοκίες για ένταξή τους στα βαρέα και ανθυγιεινά και τώρα, όχι
µόνο δεν τους ικανοποιείτε, αλλά θα εξαιρέσετε και άλλους κλά-
δους που ήταν δίκαια στη λίστα. Νοσηλευτές, αστυνοµικοί και
πολλοί άλλοι κατάλαβαν ότι έπεσαν θύµατα πολιτικού εµπαιγµού
σε αυτό το θέµα, έπεσαν θύµατα της επιχείρησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας να υφαρπάξει την ψήφο τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο τρόπος που νοµοθετεί η Κυ-
βέρνηση και αντιµετωπίζει το ζήτηµα των βαρέων και ανθυγιεινών
επαγγελµάτων αποκαλύπτει ότι η πολιτική της είναι «ανθυγιεινή»
για τους πολίτες και για τη χώρα γενικότερα. Γι’ αυτό στις επό-
µενες εκλογές ο λαός θα την καταψηφίσει όπως την καταψήφισε
και στις Ευρωεκλογές και θα αναθέσει στο ΠΑΣΟΚ την ευθύνη
της διακυβέρνησης της χώρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Τµήµα ότι οι
Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, Εξωτερικών, και ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών, κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της
∆ιεύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και του Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνησης
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής για την ανταλλαγή πλη-
ροφοριών σχετικά µε τροµοκρατικές πράξεις και της Συµφωνίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε την
ενίσχυση της συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέµηση
του σοβαρού εγκλήµατος».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Κατσιφάρας έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

Κυβέρνηση εν µέσω θέρους και µε τη διαδικασία των τροπολο-
γιών έρχεται και παρεµβαίνει σε τρεις κρίσιµους τοµείς της κοι-
νωνικής και οικονοµικής ζωής του τόπου. Αυτό κατ’ αρχάς δείχνει
την αδυναµία της να αντικρύσει κατάµατα την κοινωνία, να δια-
βουλευτεί µαζί της και ταυτόχρονα να πάρει αποφάσεις προς το
συµφέρον του Τόπου ευρύτερα.

Η µία έχει να κάνει µε τον κρίσιµο τοµέα της υγείας, της πρό-
νοιας και αφορά το φάρµακο και την πολιτική των τιµών σ’ αυτό.
Η δεύτερη αφορά τον τοµέα της αγροτικής οικονοµίας. Και εδώ
πελατειακά και µικροπολιτικά η Κυβέρνηση θέλει να εξυπηρετή-
σει µόνο ίδια συµφέροντα. Η τρίτη αφορά το µεγάλο θέµα για το
ασφαλιστικό µας σύστηµα για το οποίο τόσο µεγάλη ανησυχία
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σήµερα υπάρχει στην ελληνική κοινωνία.
Όσον αφορά το πρώτο, την πολιτική για τις τιµές στα φάρ-

µακα, µετά από µία πλήρως αποτυχηµένη τιµολογιακή πολιτική η
Κυβέρνηση οδήγησε σε εκτίναξη τις φαρµακευτικές δαπάνες και
τώρα έρχεται χωρίς να ζητήσει ένα ελάχιστο συγγνώµη, ως σε-
βασµό απέναντι στον πολίτη για την αποτυχία της πολιτικής της,
µας ξαναπάει στο νόµο που ίσχυε πριν το 2005. Η Κυβέρνηση
ψάχνει εναγωνίως να εξοικονοµήσει περί τα 2.000.000.000 ευρώ
ετησίως από τη φαρµακευτική δαπάνη, δηµόσια και ιδιωτική, η
οποία το 2009 υπολογίζεται ότι θα φτάσει τα 9,5 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, τα οικονοµικά στοιχεία «βγάζουν µάτια». Από
το 2004 µέχρι το 2008 η σπατάλη στις συνολικές πωλήσεις φαρ-
µάκων αυξήθηκε κατά 3.000.000.000 ευρώ, δηλαδή 60,44%. Από
2,08 δισεκατοµµύρια ευρώ έφτασαν τα 8,035 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Εάν υπολογίσουµε ότι η χρονιά θα κλείσει µε συνολικές
φαρµακευτικές πωλήσεις στα 9,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, τότε
στην πενταετία θα µιλάµε για µία αύξηση της τάξης του 90%.
Αυτή είναι η πολιτική σας. Επιβαρύνατε κατά 90% µε την πολι-
τική σας και µε τις πρωτοβουλίες σας και µε τις µεταρρυθµίσεις
σας τη χώρα, το οικογενειακό εισόδηµα και το δηµόσιο προϋπο-
λογισµό.

Αντίστοιχα η νοσοκοµειακή σπατάλη από το 2004 µέχρι το
2007 σχεδόν διπλασιάστηκε. Από 837,5 εκατοµµύρια ευρώ
έφτασε στο 1,5 δις ευρώ, ενώ στη λιανική η δαπάνη αυξήθηκε
κατά 2,1 δις ευρώ. Είχαµε περίπου 50% αύξηση σε αυτόν τον
τοµέα.

Πού πήγαν αυτά τα χρήµατα; Υπάρχει ένα ερώτηµα και η Κυ-
βέρνηση οφείλει να δώσει µία απάντηση. Πού πήγαν; Έφυγαν
από το εισόδηµα της µικρής και µέσης οικογένειας και πήγαν
κάπου. Έφυγαν και από το δηµόσιο προϋπολογισµό.

Πάµε να δούµε λίγο τα στοιχεία, γιατί η κοινωνία, ο ελληνικός
λαός πρέπει να γνωρίζει. Οι σαράντα µεγάλες ελληνικές εται-
ρείες φαρµάκων είχαν αύξηση των προ φόρων κερδών από το
2006 στο 2007 της τάξης του 21,73% και του τζίρου κατά 12,22%.
Οι σαράντα εννέα εταιρείες φαρµακοαποθηκών είχαν αύξηση
των προ φόρων κερδών από το 2006 στο 2007 της τάξης του
16,71% και του τζίρου κατά 15%.

Πραγµατικά σήµερα, αν πάµε να δούµε πού υπάρχει υψηλή
κερδοφορία στις παραγωγικές ή µεταποιητικές δυνάµεις, θα
δούµε ότι οι επιχειρήσεις που αναπτύσσονται στο φάρµακο είχαν
την υψηλότερη κερδοφορία. Αυτές οι επιχειρήσεις συν τις επι-
χειρήσεις των τραπεζών. Αυτοί οι δύο κλάδοι στη χώρα µας την
τελευταία πενταετία είχαν υψηλή κερδοφορία.

Κύριε Υπουργέ, αυτά είναι τα αποτελέσµατα της πολιτικής
σας. Σήµερα έρχεστε να πείτε, «κάναµε λάθος, κύριοι», µόνο που
δεν έχετε και την ετοιµότητα να ζητήσετε µία µεγάλη συγγνώµη,
γιατί σήµερα τα ασφαλιστικά ταµεία βρίσκονται στο «κόκκινο».
Οι εργαζόµενοι δεν γνωρίζουν αν θα πάρουν σύνταξη, χάνουν δι-
καιώµατα, χάνουν από τα ποσοστά της σύνταξής τους και η Κυ-
βέρνηση βεβαίως, εφόσον έκανε αυτή τη µεγάλη αναδιανοµή
υπέρ των ολίγων και µεγάλων, ολοκληρώνει µία συνειδητή της
πολιτική.

Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη τροπολογία που αφορά την
«ΑΓΡΟΓΗ», όλοι γνωρίζουµε –και η Κυβέρνηση το γνωρίζει- ότι αν
θέλουµε να κάνουµε αγροτικό κτηµατολόγιο, ο φορέας που το
κάνει είναι το ΥΠΕΧΩ∆Ε. Πόσοι θα κάνουν κτηµατολόγια στη
χώρα µας; Είναι σοβαρή η χώρα αυτή που το κάθε Υπουργείο θα
κάνει κτηµατολόγιο; Πιστεύει κανείς σήµερα, αγρότης ή Έλλη-
νας πολίτης, ότι µπορεί η «ΑΓΡΟΓΗ» να κάνει αγροτικό κτηµα-
τολόγιο; Κανείς δεν το πιστεύει. Γιατί το κάνει η Κυβέρνηση; Τι
εξυπηρετεί µέσα από αυτό;

Κατ’ αρχάς γνωρίζουµε ότι ελαιοκοµικό και αµπελουργικό µη-
τρώο έχουµε, όπως επίσης έχουµε και το ολοκληρωµένο σύ-
στηµα διαχείρισης του ΟΣ∆Ε και είναι στον ΟΠΕΚΕΠΕ. Τι
καινούργιο έρχεται να κάνει; Έχει άλλωστε η «ΑΓΡΟΓΗ» την τε-
χνογνωσία να το κάνει; Η Κυβέρνηση δεν θέλει να κάνει αυτό,
απλά µε έναν εύσχηµο τρόπο βρίσκει χρήµατα να κάνει ρουσφε-
τολογικές προσλήψεις και από ό,τι φαίνεται θα είναι πάνω από χί-
λιες αυτές οι προσλήψεις. Το τίµηµα όµως αυτών θα το πληρώσει
ο ελληνικός λαός.

Κύριε Υπουργέ, µε αυτήν την τροπολογία δεν έχετε να δώσετε
τίποτα στην αγροτική οικονοµία σήµερα. Αν θέλετε να κάνετε
κτηµατολόγιο στον αγροτικό τοµέα, ναι, να το κάνετε, αλλά θα το
κάνετε µέσα από το ΥΠΕΧΩ∆Ε που έχει την πολιτική ευθύνη για
την πολιτική στο κτηµατολόγιο στη χώρα µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ό,τι αφορά την υποτιθέµενη ασφαλιστική µεταρρύθµιση
στον τοµέα των βαρέων και ανθυγιεινών, νοµίζω ότι είναι µία ευ-
θεία προσβολή και στους νυν, στους σηµερινούς εργαζόµενους
που έχουν τα δικαιώµατα των βαρέων και ανθυγιεινών, αλλά και
προς τη νέα γενιά.

Αλήθεια, αντέχει αυτή η χώρα να µεταφέρει όλα τα βάρη µιας
αποτυχηµένης πολιτικής στους νέους µας ανθρώπους; Εµείς ζη-
τάµε αυτή την τροπολογία, που πραγµατικά υπονοµεύει και απα-
ξιώνει αγώνες, µεροκάµατα και θυσίες εργαζοµένων ετών, να την
πάρετε πίσω.

∆εν έχει δικαίωµα ο Υπουργός µόνος του, µε τη γνωµοδότηση
µιας επιτροπής και χωρίς διάλογο, χωρίς συνεννόηση µε τους
εργαζόµενους και τους φορείς να παίρνει αποφάσεις που αφο-
ρούν το µέλλον τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, πρέπει να ολοκληρώσετε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Πάρτε πίσω αυτή την τροπολογία, κύριε Υπουργέ, και ελάτε

µε σωστή µελέτη να κάνουµε ορθές µεταρρυθµίσεις και να δούµε
και ποιους θα εντάξουµε στα βαρέα και ανθυγιεινά.

Γνωρίζουµε ότι έχει αλλάξει η παραγωγική διαδικασία της
χώρας µας. Ναι, αλλά δεν έχουµε δικαίωµα ούτε να αδικήσουµε
εργαζόµενους, ούτε να αγνοήσουµε τις νέες ανάγκες, ούτε να
κλείνουµε τα µάτια µας µπροστά στις νέες ευθύνες που έχουµε
ως κράτος απέναντι στους Έλληνες εργαζόµενους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χατζή Οσµάν.
ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τωρινή Κυ-

βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας θα µείνει στη σύγχρονη πολι-
τική ιστορία του τόπου µας ως η κυβέρνηση της προχειρότητας,
η κυβέρνηση που έκλεισε τη Βουλή µέσα σε ένα βράδυ, η κυ-
βέρνηση που δεν εισηγήθηκε νοµοσχέδια και επιχειρεί µε προ-
χειροδουλειές να περάσει πολυνοµοσχέδια.

Ένα τέτοιο πολυνοµοσχέδιο είναι και το σηµερινό. Όποιος δια-
βάσει το σχέδιο νόµου, θα απορήσει µε το περιεχόµενό του. Είναι
ένα νοµοσχέδιο που περιλαµβάνει φορολογικές διατάξεις, θέ-
µατα του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, προγράµµατα απα-
σχόλησης ανέργων, ζητήµατα βαρέων και ανθυγιεινών
επαγγελµάτων, ζητήµατα που αφορούν το κοινωνικοασφαλιστικό
σύστηµα και ο κατάλογος δεν έχει τελειωµό.

Το νοµοσχέδιο δεν έχει καµµία συνοχή, τη στιγµή µάλιστα που
ασχολείται µε τόσο σηµαντικά ζητήµατα. Το καθένα από αυτά θα
έπρεπε να αποτελεί αντικείµενο ενασχόλησης διαφορετικών νο-
µοσχεδίων.

Να σηµειώσουµε επίσης ότι ενώ είχε προηγηθεί ενηµέρωση
του Υφυπουργού κ. Μπέζα ότι το παρόν σχέδιο νόµου θα συ-
µπεριλαµβάνει και διάταξη που θα αφορά και τα βαρέα και αν-
θυγιεινά, ωστόσο αυτό συνέβη µετά την κατάθεση και τη
συζήτησή του στην επιτροπή.

Η διάταξη αυτή αποτελεί τροπολογία και προστέθηκε εκ των
υστέρων. Η Κυβέρνηση αποφεύγει το διάλογο, αποφεύγει την
πιθανή αντιπαράθεση όχι µόνο µε το ΠΑΣΟΚ, αλλά και µε τους
φορείς που ενδεχοµένως θα ήθελαν να εκφράσουν τις απόψεις
και τις θέσεις τους για τη διάταξη αυτή.

Σε ό,τι αφορά τη φορολόγηση ιδιωτικών και επαγγελµατικών
πλοίων αναψυχής, η Κυβέρνηση δεν µπήκε καν στον κόπο να δια-
χωρίσει τα σκάφη αναψυχής σε ιδιωτικά και επαγγελµατικά. ∆εν
προσέγγισε µε τη σοβαρότητα που του αρµόζει το ζήτηµα του
θαλάσσιου τουρισµού και εκ των πραγµάτων κατέληξε σε µία
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σειρά άρθρων µε βλέψεις εισπρακτικές.
Σκοπός είναι η βολική λύση του να φορολογούνται οι πάντες

και τα πάντα, τη στιγµή µάλιστα που η Ένωση Πλοιοκτητών ζητά
την απόσυρση του νοµοσχεδίου.

Το ΠΑΣΟΚ έχει προτάσεις για τον τουρισµό. Τις ανακοίνωσε ο
Πρόεδρος του Κινήµατος το Φεβρουάριο του 2009, χωρίς να ει-
σακουστούν ουδέποτε από την Κυβέρνηση. Είναι χαρακτηριστική
η περιχαράκωση της Κυβέρνησης πίσω από τις πόρτες του Μα-
ξίµου.

Το νοµοσχέδιο ρυθµίζει θέµατα του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους, για τα οποία τα µέλη του Νοµικού Συµβουλίου δεν ρω-
τήθηκαν ποτέ. Είναι χαρακτηριστικό ότι τα µέλη του Νοµικού
Συµβουλίου θεωρούν αντισυνταγµατικές τις διατάξεις.

Το νοµοσχέδιο δίνει τη δυνατότητα επιχορήγησης νοµικών
προσώπων δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου, µε αποφάσεις του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών.

Εν όψει των εκλογών η Κυβέρνηση µηχανεύεται και υιοθετεί
κάθε δυνατό µέσο για να ενισχύσει την πολιτική του ρουσφετιού
και να δωρίσει χρήµατα φυσικά µε το ανάλογο αντίκρισµα.

Ειδικότερα όσον αφορά τη διάταξη που αφορά την επιχορή-
γηση από τον ΟΑΕ∆ νέων θέσεων εργασίας στο δηµόσιο τοµέα,
µη ρωτάτε εµένα και τους υπόλοιπους συναδέλφους, αλλά ρω-
τήστε τις χιλιάδες των ανέργων που η Κυβέρνηση κρατάει οµή-
ρους µε τα γνωστά σε όλους µας Προγράµµατα «STAGE».
Ρωτήστε αυτά τα παιδιά για το πόσο ασφαλείς αισθάνονται για
το επαγγελµατικό τους µέλλον, όπως επίσης, ρωτήστε τις άλλες
τόσες χιλιάδες ανέργων που αποκλείστηκαν ακόµα και απ’ αυτά
τα προγράµµατα λόγω κοµµατικών κριτηρίων. ∆εν πείθει κανέ-
ναν η Νέα ∆ηµοκρατία µε αυτές τις διατάξεις. ∆εν θα προσφέρει
καµµία ουσιαστική λύση στο πρόβληµα της ανεργίας.

Θα σταθώ λίγο στην τροπολογία βάσει της οποίας η χαρτο-
γράφηση των εποικιστικών εκτάσεων ανατίθεται στην εταιρεία
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.». Το Υπουργείο µε την τροπολογία αυτή ουσια-
στικά επιβεβαιώνει την αποτυχία της πολιτικής του, την αποτυχία
και την αστοχία του συστήµατος γεωγραφικής απεικόνισης
αγροτεµαχίων που αποτελεί βασικό συστατικό των δηλώσεων
καλλιέργειας. Να σηµειώσω ότι οι κοινοτικές ενισχύσεις δίνονται
στους αγρότες βάσει των δηλώσεων καλλιέργειας, άρα µιλάµε
για το εισόδηµα του αγρότη, για το πορτοφόλι του κάθε παρα-
γωγού. Η Κυβέρνηση έχει τεράστιες ευθύνες για την καθυστέ-
ρηση και την αδυναµία της να εφαρµόσει σωστά και έγκαιρα το
σύστηµα γεωγραφικής απεικόνισης αγροτεµαχίων. Οι συνέπειες
είναι πολλές και επιβαρύνουν τον κάθε αγρότη.

Για τον τοµέα της υγείας και τον καθορισµό της τιµής των φαρ-
µάκων θα αναφέρω µόνο ότι εδώ οι ευθύνες είναι τεράστιες. Και
είναι τεράστιες γιατί µιλάµε για τη δηµόσια υγεία. ∆εν είναι δυ-
νατόν µε µία τροπολογία να ρυθµίζουµε τόσο σοβαρά ζητήµατα
από τη στιγµή που η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει
άσχηµο παρελθόν µε παρόµοιες διατάξεις που δεν εφαρµόστη-
καν ποτέ.

Τελειώνω µε την τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Πριν
κάποιους µήνες µόλις ανακοινώθηκαν οι πρώτες αλλαγές στον
κατάλογο των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων, υπήρξαν
τόσο έντονες αντιδράσεις οι οποίες ανάγκασαν την Κυβέρνηση
να σιωπήσει και να µην κάνει καµµία κίνηση. Τελικά, τέλη Ιουλίου
καλούµαστε να ψηφίσουµε µία τροπολογία η οποία ουσιαστικά
καταργεί και ισοπεδώνει τα βασικά ασφαλιστικά δικαιώµατα των
εργαζοµένων και µάλιστα, των εργαζοµένων στις πλέον ανθυγι-
εινές και επικίνδυνες εργασίες.

Ούτε εγώ, αλλά ούτε και οι συνάδελφοί µου στο ΠΑΣΟΚ
έχουµε τη διάθεση να γίνουµε συνένοχοι σ’ αυτές τις κινήσεις
που αφήνουν εκτεθειµένους και απροστάτευτους τους εργαζο-
µένους στη χώρα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Κουσελάς.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση µε την τροπολο-

γία για τα βαρέα και ανθυγιεινά δείχνει πόσο λίγο σέβεται τον

κοινωνικό διάλογο που είναι σε εξέλιξη, δείχνει πόσο λίγο σέβε-
ται τους κοινωνικούς συνοµιλητές. ∆είχνει ταυτόχρονα και πόσο
λίγο υπολογίζει στη διαφάνεια του πολιτικού µας συστήµατος.

Θέλετε, κύριοι της Κυβέρνησης, να απεντάξετε εκατό και
πλέον επαγγέλµατα από τα βαρέα και ανθυγιεινά. Και αυτό δεν
το λέω εγώ, αλλά έχει σηµατοδοτηθεί ήδη από το πόρισµα της
Επιτροπής Μπεχράκη. Από την άλλη πλευρά, η ίδια η Υπουργός
εν τη ρύµη του λόγου της αποκάλυψε την αλήθεια. Αποκάλυψε
ότι η επιτροπή επισκέπτεται διάφορους χώρους τους οποίους
θέλετε να εντάξετε. Οι χώροι βέβαια δεν είναι δύο, τρεις ή τέσ-
σερις. Υπάρχουν πάνω από τριακόσιοι που έχουν κάνει σχετική
αίτηση. Ποιος είναι ο στόχος σας, λοιπόν; Να απεντάξετε τους
µεν και να εντάξετε κάποιους, προκειµένου να βάλετε «το λου-
κούµι στο στόµα των εργαζόµενων» και να τους έχετε σε «πολι-
τική οµηρία» για να διαπραγµατεύεστε ποιοι θα µπουν και ποιοι
θα µείνουν απ’ έξω.

Και βέβαια, όλη αυτή η διαδικασία θα έχει και ένα τεράστιο
ασφαλιστικό κόστος, αλλά και κόστος, ταυτόχρονα, που θα στοι-
χίσει, όπως πάρα πολύ σωστά είπε η συναδέλφισσα Μαριλίζα Ξε-
νογιαννακοπούλου και στην ίδια την απασχόληση των
εργαζοµένων.

∆ε θα είναι µόνο η µείωση κατά 14%-15% των συντάξεών τους.
Θα είναι και το ίδιο το εργασιακό τους καθεστώς. ∆ιότι κανένας
εργοδότης, από τη στιγµή που δεν υπάρχει ασφαλιστική δικλίδα,
δε θα δεχθεί να έχει στην επιχείρησή του εργαζόµενους δύο τα-
χυτήτων. Τους παλιούς, µε εύσχηµο τρόπο, θα τους βγάλει απ’
έξω!

Αυτή είναι η αλήθεια, αυτή είναι η πραγµατικότητα και αυτά
είναι τα ψέµατα της κυρίας Υπουργού, που έρχεται εδώ και λέει
ότι η διαδικασία αυτή δεν αφορά δήθεν τους παλιούς, αφορά
µόνο τους νέους.

Όµως, η κυρία Υπουργός αποδέχθηκε ότι το θέµα αυτό είναι
ένα ασφαλιστικό ζήτηµα. Με βάση, λοιπόν, το Σύνταγµα, όπως
πολύ χαρακτηριστικά τόνισε η Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου,
ζητήµατα που αφορούν στο Ασφαλιστικό ρυθµίζονται µε νόµο
και όχι µε υπουργική απόφαση.

Εποµένως, δε νοµιµοποιείστε µε βάση το σκεπτικό που οι ίδιοι
στηρίξατε εδώ, να ρυθµίσετε δηλαδή αυτό το ζήτηµα µε υπουρ-
γική απόφαση. Θέλετε να κάνετε κάτι τέτοιο; Αν έχετε «τα κό-
τσια», προχωρήστε µε υπουργική απόφαση, αλλά
–επαναλαµβάνω- µε τη σύµφωνη γνώµη εργοδοτών-εργαζοµέ-
νων. Βγάλτε υπουργικές αποφάσεις, αλλά –επαναλαµβάνω- µε
τη σύµφωνη γνώµη εργοδοτών-εργαζοµένων. Μπορείτε να το κά-
νετε; Θέλετε να το κάνετε; Προφανώς όχι, γιατί θέλετε να βγά-
λετε αυτούς που θέλετε να βγάλετε και να βάλετε αυτούς που
θέλετε να βάλετε στα βαρέα και ανθυγιεινά.

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία για την ασφαλιστική αγορά, η
τροπολογία αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι καθρέπτης
της κυβερνητικής ανευθυνότητας, αλλά θα έλεγα και της γενι-
κότερης φιλοσοφίας της και των επιλογών της για έναν ευαί-
σθητο και νευραλγικό χώρο.

Η Κυβέρνηση τέσσερα χρόνια τώρα γνωρίζει πολύ καλά τι συµ-
βαίνει στον ασφαλιστικό χώρο και είναι, θα έλεγα, κύριε
Υπουργέ, θεατής της κακοδιαχείρισης, αλλά και µιας σειράς µη
ορθολογικών επιλογών που έχουν γίνει. Γνωρίζετε την κατά-
σταση, αλλά αρκεστήκατε σε ηµίµετρα, σε ασπιρίνες, να πάρετε
αποφάσεις, θα έλεγα, «για τα µάτια του κόσµου». Κυβερνητικές
αποφάσεις υπάρχουν µόνον για κάποια µικρά πρόστιµα.

Κι έρχεστε σήµερα τις δικές σας ευθύνες αυτής της ανεπάρ-
κειας, αλλά και τις τεράστιες ευθύνες των διοικούντων στις
ασφαλιστικές επιχειρήσεις να τις µεταθέσετε στις πλάτες του
Έλληνα φορολογούµενου, στις πλάτες του κρατικού προϋπολο-
γισµού. Φταίει ο Έλληνας φορολογούµενος, φταίνε οι Έλληνες
πολίτες για τα προϊόντα και τις υπηρεσίες, για το bank insurance
που πουλούσαν µε τον τρόπο που πουλούσαν οι ασφαλιστικές
εταιρείες για να ανταγωνιστούν τις τράπεζες; Και φταίει για αυτά
που «ενθυλάκωσαν» οι ιδιοκτήτες τους και οι ασφαλιστές µέσα
από αυτή τη διαδικασία;

Εµείς αναγνωρίζουµε ότι υπάρχουν δύο προβλήµατα. Όντως,
υπάρχει κενό σε ό,τι αφορά την κάλυψη του κλάδου ζωής. Ο κλά-
δος αυτοκινήτων είναι καλυµµένος από το Επικουρικό. ∆εύτερον,
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υπάρχει ένα τα τεράστιο πρόβληµα, τι θα γίνει µε τις εταιρείες
που, από ό,τι φαίνεται, θα βουλιάξουν στο επόµενο χρονικό διά-
στηµα. Τι θα γίνει µε την απασχόληση των εργαζόµενων σ’ αυτές
τις εταιρείες; Ο τρόπος µε τον οποίο επιχειρείτε να αντιµετωπί-
σετε αυτό το ζήτηµα δηµιουργεί τεράστια ερωτηµατικά.

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, που τίθενται είναι τα εξής: Πώς το ∆η-
µόσιο θα έρθει να εγγυηθεί για τις υποχρεώσεις των ιδιωτικών
εταιρειών, όταν δεν καλύπτει τις δικές του υποχρεώσεις απένα-
ντι στα ασφαλιστικά ταµεία; Η κυρία Υπουργός που είναι εδώ,
γνωρίζει ότι το άνοιγµα στην κοινωνική ασφάλιση είναι της τάξης
των 11.000.000.000 ευρώ.

Όταν, λοιπόν, δεν εγγυάσθε αυτά τα ανοίγµατα, πώς θα εγ-
γυηθείτε τα ανοίγµατα των ιδιωτικών ασφαλιστικών; Σε ποιες
εταιρείες και σε ποια συµβόλαια απευθύνεται η τροπολογία που
κάνατε; Τι εννοείτε µε τον όρο «χαρτοφυλάκια ζωής»; Είναι µέσα
οι καλύψεις που έχουν χαρακτήρα εξασφάλισης; ∆ηλαδή, είναι
µέσα συνταξιοδοτικά, αποταµιευτικά προγράµµατα, προγράµ-
µατα θανάτου και αναπηρίας; Είναι µέσα οι νοσοκοµειακές κα-
λύψεις που έχουν ετήσια ισχύ, ανανεούµενη; Περιλαµβάνονται
και επενδυτικά προϊόντα, δηλαδή, οµόλογα και unit linked; Είναι
και αυτά τα προϊόντα µέσα;

Ποια θα είναι η ανάδοχος εταιρεία που θα πάρει µία επιχεί-
ρηση µε µηδενικό, κυριολεκτικά, ρίσκο; Θα πάρει, για παρά-
δειγµα, εκατό χιλιάδες πελάτες, εκατό χιλιάδες συµβόλαια και
θα τα εκµεταλλεύεται µε εγγύηση του δηµοσίου. ∆ηλαδή, τι θα
πάτε να κάνετε; Θα πάτε να δώσετε αυτές τις εταιρείες, των
οποίων το βάρος θα έχει επωµιστεί το δηµόσιο, σε φίλους σας,
σε κουµπάρους και πάλι, προκειµένου να κερδοσκοπήσουν; Ή
θα τις επιστρέψετε, αφού εξυγιανθούν, στους παλαιούς µετό-
χους; Και οµιλώ για την ακροτελεύτια διάταξη που αναφέρεται
στο δικαίωµα της ΕΠΕΙΕΑ για ανάκληση της ανάκλησης.

Πώς εννοείτε την προστασία των ασφαλισµένων πελατών; Επι-
λεκτικά; Και τι θα γίνει µε τους εργαζόµενους; Υπάρχει καµµία
εγγύηση στην τροπολογία για το τι θα γίνει µε τους εργαζόµε-
νους, για το αν και κατά πόσο θα προστατευθεί η απασχόλησή
τους ή όχι;

Αυτά είναι µία σειρά από σοβαρότατα ζητήµατα, που τα αφή-
νετε τελείως ανοικτά. Και είναι φυσικό και επόµενο, το πιο µε-
γάλο ζήτηµα να είναι ότι ουσιαστικά ανοίγετε το δρόµο σε
εργοδότες να φαλιρίσουν τις εταιρείες τους για να µπουν σ’ αυτό
το σύστηµα, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Και κλείνω µε την τροπολογία για την αλλαγή του τρόπου υπο-
λογισµού της τιµής των φαρµάκων και τον τρόπο προµηθειών.
Είναι µία οµολογία αποτυχίας της κυβερνητικής πολιτικής στο
συγκεκριµένο τοµέα. Καταργήσατε το σύστηµα υπολογισµού της
τιµής των φαρµάκων. Καταργήσατε τη λίστα των φαρµάκων. Κα-
ταργήσατε τον τρόπο προµηθειών για τα νοσοκοµεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Ο κ. Αβραµόπουλος δεσµεύτηκε για τρία πράγµατα. ∆εσµεύ-

τηκε για την προστασία του δηµόσιου χρήµατος και του δηµό-
σιου συµφέροντος. ∆εσµεύτηκε για µείωση των τιµών και για
µείωση των ελλειµµάτων στα νοσοκοµεία. Τι έγινε στα τέσσερα
χρόνια που πέρασαν; Ποια είναι τα αποτελέσµατα; Οι φαρµα-
κευτικές δαπάνες το 2003 ήταν 5.000.000.000 ευρώ, όπως σας
είπαν οι συνάδελφοί µας και διπλασιάζονται, δηλαδή φθάνουν τα
9.000.000.000 ευρώ το 2009. Φθάνουµε στο 2,7% του ΑΕΠ, όταν
σε µέσο ευρωπαϊκό επίπεδο, το ποσοστό της φαρµακευτικής δα-
πάνης δεν ξεπερνά το 1,8%.

Βελτιώθηκε µήπως η παροχή υπηρεσιών στα νοσοκοµεία; Τα
νοσοκοµεία χρωστάνε πάνω από 6.000.000.000 ευρώ. Έχουµε
δεκαεννιά χιλιάδες πεντακόσιες ελλείψεις σε ιατρικό και νοση-
λευτικό προσωπικό. Και τα ίδια τεράστια προβλήµατα υπάρχουν
και στα ασφαλιστικά ταµεία. ∆εν έχουµε ούτε προσωπικό, αλλά
ούτε γάντια, γάζες, σύριγγες και άλλα απαραίτητα είδη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.

Χρεοκοπήσατε και απαξιώσατε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Χρεοκοπήσατε και απαξιώσατε την κοινωνική ασφάλιση.

Εµείς έχουµε προτάσεις. Και αυτές οι προτάσεις µας αναπτύ-
χθηκαν και από τον εισηγητή µας και από τον Έκτορα Νασιώκα,
που µίλησε γι’ αυτό το ζήτηµα. Και έχουµε και την πολιτική βού-
ληση µε επικεφαλής τον Πρόεδρό µας, τον Γιώργο Παπανδρέου,
αυτές τις προτάσεις να τις κάνουµε πράξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τον κ.
Ιωάννη Σκουλά, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφού η

Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µεταρρύθµισε το ασφαλι-
στικό µειώνοντας συντάξεις και αυξάνοντας τα όρια ηλικίας,
αφού κατόρθωσε όλα τα µεγάλα ασφαλιστικά ταµεία να βρίσκο-
νται «στο κόκκινο», έρχεται σήµερα να µεταρρυθµίσει και τα
βαρέα και ανθυγιεινά. Και ακολουθούν απ’ ό,τι φαίνεται και άλλα,
όπως το ασφαλιστικό των γυναικών στο ∆ηµόσιο.

Και εχθές ακούσαµε στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων
τον Υπουργό Υγείας κ. Αβραµόπουλο να κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ
ότι τάχα υπονοµεύει το υγειονοµικό σύστηµα της χώρας µας.
Είναι δυνατόν ο Υπουργός της Κυβέρνησης που διέλυσε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε την ανεπάρκεια της πολιτικής του, να
καταγγέλλει το ΠΑΣΟΚ; Είναι δυνατόν να τολµάτε να ζητάτε και
τα «ρέστα», κατά τη λαϊκή ρήση;

Η αλήθεια είναι ότι η έλλειψη σταθερής και συγκεκριµένης πο-
λιτικής που χαρακτηρίζει αυτήν την Κυβέρνηση, την Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας από το Μάρτιο του 2004 και µέχρι σή-
µερα, είναι αυτή που υπονοµεύει και δυναµιτίζει καθηµερινά την
πολιτική ζωή της χώρας.

Είναι η Κυβέρνηση που υπονοµεύει το ίδιο το κοινοβουλευτικό
σύστηµα εισάγοντας συνέχεια τροπολογίες για κορυφαία ζητή-
µατα. ∆ιότι δεν είναι δυνατόν σηµαντικά ζητήµατα της κοινωνικής
και πολιτικής ζωής που απασχολούν την ελληνική κοινωνία και
που θα απαιτούσαν βασανιστική συζήτηση και επεξεργασία να
εισάγονται στη Βουλή για συζήτηση, υπό τη µορφή τροπολογιών.

Και είχαµε την προηγούµενη εβδοµάδα, το προηγούµενο δε-
καήµερο το παράδειγµα µε τις κάµερες και το DNA που υπερ-
ψηφίζατε, συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, εδώ και ήρθε η
Αρχή Προστασίας ∆εδοµένων και όλος ο νοµικός κόσµος χθες
και καταγγέλλει αυτήν την τροπολογία ως αντισυνταγµατική. Και
σήµερα συνεχίζετε να νοµοθετείτε µε τον ίδιο τρόπο. Με βια-
σύνη, «εν κρυπτώ», για τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Και µετά από πεντέµισι χρόνια αδράνειας και κενών εξαγγε-
λιών για τα βαρέα και ανθυγιεινά, επιχειρείτε σήµερα θεσµικές
ανατροπές χωρίς ουσιαστικό διάλογο, µε ύποπτη βιασύνη και
προχειρότητα.

Το ΠΑΣΟΚ καταγγέλλει αυτές τις µεθοδεύσεις και ζητά την
απόσυρση της τροπολογίας, γιατί ανατρέπεται η ενιαία λίστα των
βαρέων και ανθυγιεινών µε απλή υπουργική απόφαση, γιατί υιο-
θετείται αντιεπιστηµονικά και αυθαίρετα ένα πόρισµα της «Επι-
τροπής Μπεχράκη», το οποίο οδηγεί τους ασφαλισµένους των
βαρέων και ανθυγιεινών εκτός της ενιαίας λίστας.

Και επειδή εδώ θα πρέπει να µιλάµε χωρίς να φοβόµαστε την
πολιτική ορθότητα και τον κοινωνικό καθωσπρεπισµό, εγώ
ρωτάω το εξής: Ποιος είναι ο κ. Μπεχράκης; Είναι ένας καθηγη-
τής πανεπιστηµίου, γιατρός πνευµονολόγος, διευθυντής Εντατι-
κής Μονάδας. Ποια είναι αυτή η Επιτροπή; Ποιοι είναι οι ειδικοί,
εάν υπάρχουν ειδικοί της ιατρικής της εργασίας, εάν υπάρχουν
ειδικοί για τη δηµόσια υγιεινή και ασφάλεια, εάν υπάρχουν ειδι-
κοί για τη χηµεία, για τη φυσική; Τι είναι τελικά αυτή η Επιτροπή;
Η ελληνική κοινωνία δεν µπορεί να καταλάβει την «Επιτροπή Μπε-
χράκη» και έρχεστε εδώ και συζητάτε ότι θα αλλάξετε τα βαρέα
και ανθυγιεινά µε µία Επιτροπή που στην ουσία δεν πρέπει καν να
υφίσταται.

Η τροπολογία για τα φάρµακα είναι επίσης απόδειξη της αδυ-
ναµίας και της ανικανότητας του Υπουργείου Υγείας να χαράξει
µια σοβαρή και αξιόπιστη πολιτική, διότι όλοι γνωρίζουµε χωρίς
καµµία αµφισβήτηση ότι το προτεινόµενο µέτρο του Υπουργείου
για τον υπολογισµό της λιανικής τιµής του φαρµάκου είναι στην
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ουσία η επαναφορά της δικής µας νοµοθετικής ρύθµισης του
2004, όπως είχαµε προτείνει εµείς τότε.

Σε όλα αυτά τα χρόνια που µεσολάβησαν από τότε µέχρι να
αντιληφθείτε σήµερα την καταστρεπτική πολιτική για το φάρ-
µακο, δηµιουργήσατε στα ασφαλιστικά ταµεία ένα τεράστιο πρό-
βληµα.

Και στο σηµείο αυτό, θέλω να θυµίσω ότι έχω καταθέσει σειρά
ερωτήσεων για τη λίστα φαρµάκων και η στερεότυπη απάντηση
είναι ότι η λίστα φαρµάκων δεν διασφαλίζει τις χαµηλές τιµές
των φαρµάκων. Είναι να αναρωτιέται κάποιος από πού προκύ-
πτει αυτό το αυθαίρετο συµπέρασµα, όταν όλοι γνωρίζουµε ότι
η λίστα φαρµάκων και στην Ευρώπη έχει και άµεσα και έµµεσα
αποτελέσµατα.

Μ’ αυτό εννοώ ότι µε τη λίστα φαρµάκων ουσιαστικά µπο-
ρούµε να ελέγξουµε και το φαινόµενο της πολυφαρµακίας -
αυτήν τη στιγµή στη χώρα ο µέσος Έλληνας καταναλώνει 500
ευρώ το χρόνο για φάρµακα- όσο και το φαινόµενο της άσκοπης
χρήσης φαρµάκων, δύο τοµείς στους οποίους χάριν της δική σας
πολιτικής διαπρέπουµε σήµερα σε όλη την Ευρώπη.

Σε έρευνα του Πανεπιστηµίου Αθηνών διαπιστώθηκε ότι σε
δείγµα πέντε χιλιάδων πολιτών στην Αθήνα το 70% των ερωτη-
θέντων είχε κάνει χρήση αντιβιοτικών τους τελευταίους έξι µήνες.
Πρόκειται για νούµερα τα οποία είναι πολύ µεγάλα σε σχέση µε
το µέσο ευρωπαϊκό χώρο, ενώ αυτήν τη στιγµή υπολογίζεται ότι
πάνω από 10.000.000.000 ευρώ είναι η συνολική φαρµακευτική
δαπάνη στη χώρα, ποσοστό 3% του ΑΕΠ, όταν σε άλλες ευρω-
παϊκές χώρες αυτό το ποσοστό κυµαίνεται µεταξύ του 1,5% και
1,8% του ΑΕΠ.

Όλα αυτά τα οικονοµικά µεγέθη συνηγορούν σε ένα και µόνο
συµπέρασµα. Συνηγορούν στο ότι η πολιτική σας τα τελευταία
πεντέµισι χρόνια στο φάρµακο δεν ήταν µόνο αποτυχηµένη, αλλά
και καταδικαστική για τη συνολικότερη πολιτική πορεία της οι-
κονοµίας.

Όµως, ένα σηµείο που χρειάζεται προσοχή στην τροπολογία
είναι αυτό της σύστασης της διυπουργικής επιτροπής για τα
φάρµακα, µιας επιτροπής στην οποία θα προΐσταται ο εκάστοτε
Υπουργός Οικονοµίας και για άλλη µια φορά συγκεντρώνει µε-
γάλο αριθµό εξουσιών στα χέρια του.

Κλείνω λέγοντας ότι η αλήθεια τελικά και για το σύστηµα
υγείας και για το ασφαλιστικό είναι ότι η δική σας πολιτική κάθε
µέρα φέρνει την κατάσταση στο απροχώρητο, γιατί οι ανεξό-
φλητες υποχρεώσεις των νοσοκοµείων ανήλθαν στις 31.12.2008
στα 5,22 δισεκατοµµύρια ευρώ, γιατί η πολιτική η δικιά σας είναι
αυτή που έχει φέρει την κατάσταση στο απροχώρητο και δεν
υπάρχουν αυτήν τη στιγµή κρεβάτια Εντατικής Θεραπείας –και
αν θα έλθει το πρόβληµα της νέας γρίπης το Σεπτέµβρη θα τρέ-
χουµε και δεν θα προλαβαίνουµε- γιατί είναι η πολιτική η δικιά
σας, η ανερµάτιστη και χωρίς καµµία σκέψη τι θα κάνουµε για τα
εµβόλια –δεν απάντησε χθες ο κ. Αβραµόπουλος- γιατί είναι η
πολιτική η δικιά σας που δεν καταφέρνει να εισπράξει το 4% που
οφείλουν οι φαρµακοβιοµηχανίες στα ταµεία, είναι η πολιτική η
δικιά σας η οποία, χωρίς συζήτηση, χωρίς διάλογο, φέρνει τρο-
πολογίες σε Θερινά Τµήµατα. Και περιµένετε να σας πιστέψει ο
ελληνικός λαός. Ο ελληνικός λαός έχει αποφασίσει στις εκλογές,
οι οποίες θα έρθουν, να σας καταψηφίσει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία έχει µια αδυ-

ναµία: Μεσούντος του θέρους, κατακαλόκαιρο, φαίνεται ανά-
βουν τα αίµατά της και λάβρα επιπίπτει κατά των δικαιωµάτων
των εργαζοµένων -αυτό έχει γίνει επανειληµµένα- κι έρχονται νο-
µοσχέδια και στο τέλος προστίθενται τροπολογίες, οι οποίες θα
έπρεπε να αποτελούν ξεχωριστά νοµοσχέδια και να τύχουν
άλλης επεξεργασίας, τα οποία θίγουν καίρια αυτά τα δικαιώµατα.
Πρέπει εδώ να πούµε ότι ανάµεσα στα άλλα, στο νοµοσχέδιο που
συζητάµε υπάρχουν και αντισυνταγµατικές διατάξεις -και ανα-

φέρθηκαν χθες- όσον αφορά το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.
Κυρία Υπουργέ, πριν από λίγο είχαµε ένα άλλο νοµοσχέδιο µε

τις κάµερες. Και έρχεται η Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆ε-
δοµένων και λέει ότι είναι αντισυνταγµατικό και ότι δεν έχετε το
δικαίωµα και ότι δεν περίµενε, αλλά βιάστηκε ο κύριος Υπουρ-
γός πάλι κατακαλόκαιρο να προωθήσει αυτήν τη διάταξη, για να
µπορεί έτσι να ελέγχει όλους τους πολίτες και µε τις κάµερες και
µε το DNA και πάει λέγοντας.

Στις συγκεκριµένες τώρα τροπολογίες: Συζητάµε εδώ µία από
τις βασικές τροπολογίες που θίγουν καθοριστικά τα δικαιώµατα
των εργαζοµένων, όσον αφορά τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Κυρία Υπουργέ, τι σηµαίνει «ανθυγιεινά»; «Ανθυγιεινά» σηµαί-
νει πράγµατα, τα οποία θίγουν την υγεία. Ποιος θα πρέπει να
ασχοληθεί µε αυτά; ∆εν θα έπρεπε κατ’ αρχήν και κατ’ εξοχήν να
ασχοληθεί το Υπουργείο Υγείας; ∆εν θα έπρεπε να ασχοληθούν
ειδικοί γιατροί; ∆εν θα έπρεπε να ασχοληθούν ειδικές επιτροπές
ειδικών γιατρών; Τι κάνετε εσείς; Φτιάχνετε, λέει, µια επιτροπή
που ορίζεται από τον Υπουργό Απασχόλησης, όχι από τον
Υπουργό Υγείας. Και ποιοι θα είναι; ∆εν προσδιορίζετε ποια θα
είναι η φύση αυτής της επιτροπής. Ξέρουµε, όµως, από το πα-
ρελθόν και από το ΠΑΣΟΚ, αλλά προπαντός από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, ότι σε αυτές τις επιτροπές συµµετέχουν άνθρωποι που
υποστηρίζουν, που υπερασπίζονται, όχι τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων, αλλά τα συµφέροντα των εργοδοτών. Και φοβόµα-
στε ότι στο τέλος η σύνθεση της επιτροπής προς αυτήν την
κατεύθυνση θα κατατείνει. Και βεβαίως, ο νόµος που ζητάτε να
ψηφίσετε θα τους βοηθήσει προς αυτήν την κατεύθυνση.

Βαρέα και ανθυγιεινά είναι πάρα πολλά επαγγέλµατα. ∆υστυ-
χώς, πάρα πολλά από αυτά δεν έχουν καταταγεί. Το νοσηλευ-
τικό προσωπικό, το ιατρικό προσωπικό, το υγειονοµικό
προσωπικό δεν κατατάσσεται στα ανθυγιεινά επαγγέλµατα.
Βαρέα επαγγέλµατα είναι πάρα πολλά. Ανθυγιεινό είναι, αν θέ-
λετε, και αυτό που κάνουν οι αστυνοµικοί όταν ρίχνουν τα δα-
κρυγόνα, µε τα οποία ραντίζουν όλους τους Έλληνες πολίτες,
αλλά και οι ίδιοι τα εισπνέουν. Υπάρχουν άνθρωποι που έχουν
χαθεί. Το αναφέρουν οι ίδιοι οι αστυνοµικοί. Αυτά, λοιπόν, κά-
ποιοι πρέπει να τα εξετάσουν. Και αυτοί οι κάποιοι πρέπει να είναι
ειδικοί. ∆εν µπορεί να είναι άνθρωποι άσχετοι. ∆υστυχώς όµως
η ασχετοσύνη σε αυτόν τον τόπο βασιλεύει.

Με αυτόν τον τρόπο η ρύθµιση αυτή έρχεται σαν συνέχεια της
περσινής επίθεσης στο ασφαλιστικό σύστηµα µε το ν. 3655 του
2008 να περικόψει σε εκατοντάδες χιλιάδες ασφαλισµένους το
δικαίωµα ένταξης στα βαρέα, πράγµα το οποίο σηµαίνει περισ-
σότερα χρόνια στη δουλειά, λιγότερες εισφορές για το ασφαλι-
στικό σύστηµα και δώρο για την εργοδοσία, τη µείωση των
ασφαλιστικών εισφορών. Και τώρα λέµε ότι δεν θα θίγονται τώρα
αυτοί που ήδη είναι ενταγµένοι –προφανώς οι άλλοι θα θίγονται-
αλλά αυτοί που υποτίθεται ότι δεν θα θίγονται κάλλιστα µπορούν
να απολυθούν από τους εργοδότες.

Γιατί όταν έχει ο εργοδότης να πληρώνει περισσότερες ει-
σφορές και του δίνετε εσείς τη δυνατότητα να πάρει κάποιον
άλλο µε λιγότερες εισφορές, θα τον απολύσει τον παλιότερο και
θα πάρει το νεώτερο. Κι αυτό γίνεται σε πάρα πολλούς τοµείς.

Η τροπολογία αυτή δίνει εν λευκώ επιταγή για ρύθµιση και στο
µέλλον αυτών των θεµάτων µε υπουργικές αποφάσεις. Γι’ αυτά
και άλλα τα οποία ειπώθηκαν εδώ και από άλλους συναδέλφους
και από την εισηγήτρια του κόµµατός µας, την κ. Φιλίνη, εµείς
καταψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία όπως καταψηφίζουµε και
όλο το νοµοσχέδιο. Το νοµοσχέδιο όπως είπα, θα έχει σοβαρές
επιπτώσεις στην υγεία.

Πρέπει να πούµε εδώ, κυρία Υπουργέ, ότι είχατε υποσχεθεί και
κάτι άλλο, στο προηγούµενο νοµοσχέδιο που συζητούσαµε πέ-
ρυσι για τις επαγγελµατικές ασθένειες. ∆εν βλέπω να το προω-
θείτε. Και δεν ξέρουµε και τι θα λέει. Γιατί είπαµε ότι υπάρχουν
τέσσερις χιλιάδες επαγγελµατικές ασθένειες στην Αυστρία. Εδώ
ούτε εκατό, να µην πω και λιγότερες. Συνολικά είναι πάνω από
δέκα χιλιάδες οι επαγγελµατικές ασθένειες που έχουν αναγνω-
ριστεί παγκοσµίως. Για να δούµε τι θα γίνει τελικά.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Έχουµε συνυπογραφή από τους αρµό-
διους Υπουργούς.

2006 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Θα το δούµε, κυρία Υπουργέ. Μα-
κάρι εγώ να διαψευστώ.

Έχουµε το ζήτηµα για την τιµολόγηση των φαρµάκων και τι
ακριβώς θα γίνει µε την τιµολόγηση των φαρµάκων. Βεβαία κα-
νείς δεν µπορεί να διαφωνήσει µε µια τροπολογία που υπόσχεται
ότι θα βοηθήσει στο να µειωθούν οι τιµές των φαρµάκων. Ο υπο-
λογισµός έχει αναπτυχθεί. ∆εν έχω χρόνο να αναπτύξω πώς υπο-
τίθεται θα γίνεται.

Εµείς έχουµε επιφυλάξεις. Είχαµε και παλιότερα όταν είχαν
έρθει οι σχετικές διατάξεις. Είχαµε επιφυλάξεις για την αποτε-
λεσµατικότητα της ρύθµισης που είχε γίνει τότε, η οποία δεν απέ-
δωσε.

Ανέφερε ο κ. Σκουλάς προηγουµένως ότι στη χώρα µας υπάρ-
χει και η υπερκατανάλωση φαρµάκων, που δεν χρειάζεται. Γίνε-
ται κατανάλωση από τους ασθενείς ή και µη ασθενείς ή
φοβούµενοι ότι είναι ασθενείς. Φταίνε και οι γιατροί, φταίει και το
υγειονοµικό µας σύστηµα όπως λειτουργεί. αλλά αυτό είναι δια-
φορετικό κεφάλαιο. Αυτήν τη στιγµή όχι µόνο δεν θα επιτευχθεί
η µείωση της τιµής των φαρµάκων, αλλά υπάρχει και ένας άλλος
κίνδυνος. Αν τυχόν υπάρξει κάπου µείωση οι φαρµακοβιοµήχανοι
έχουν βρει τη φάµπρικα, καταφέρνουν και τα εξάγουν στο εξω-
τερικό και τα επανεισάγουν πολύ ακριβότερα. ∆εν ξέρω αν φεύ-
γουν και από τις αποθήκες τους προφανώς είναι και εικονική
αυτή η µετάβαση στο εξωτερικό και η επάνοδός τους.

Εµείς φοβόµαστε ότι κι από αυτήν την άποψη αν κάτι πάει να
διορθωθεί, όπως έχει και στο παρελθόν, υπάρχει κίνδυνος από
την πίσω πόρτα πάλι να έρθουν οι αυξήσεις.

Εδώ πάντως πρέπει να πούµε ότι υπάρχει πλήρης αποτυχία
της κυβερνητικής πολιτικής. Ο κ. Αβραµόπουλος, ο οποίος πριν
από δύο χρόνια έφερε αυτόν το νόµο περί προµηθειών των νο-
σοκοµείων, τι πέτυχε; Να µη µπορούν να κάνουν προµήθειες τα
νοσοκοµεία. Υποτίθεται ότι θα εξασφάλιζε 500.000.000 ευρώ το
χρόνο. Έχουν αυξηθεί κατακόρυφα οι δαπάνες και δεν νοµίζω
ότι αυτά τα εκατοµµύρια που διαλαλούσε, ότι πρόκειται να έρ-
θουν.

Επειδή έχουµε και την υπόθεση της γρίπης, συζητούσαµε χθες
στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων να έρθει το εµβόλιο. Με
το καλό όταν έρθει και να είναι ασφαλές κ.λπ.. Πρέπει, όµως, να
εξασφαλίσουµε µερικά στοιχειώδη: γάζες, µάσκες κ.λπ.. Και απα-
ντά σε ερώτηση και προσωπική µου ο κ. Αβραµόπουλος «έχουµε
µάσκες». Μα, δεν υπάρχουν στα φαρµακεία. Και µας απαντά «τις
έχουµε αποθηκευµένες για την ανάγκη, όταν έρθει η µεγάλη ανά-
γκη και έχουµε ένα εκατοµµύριο µάσκες». Ένα εκατοµµύριο µά-
σκες τι να κάνουν σε δώδεκα εκατοµµύρια ανθρώπους; Γελάει η
κ. Περλεπέ που είναι γιατρός. Τη µάσκα τη φοράς µια φορά, άντε
δύο. Θα την έχεις δηλαδή ένα χρόνο; χρειάζονται λοιπόν, δεκά-
δες εκατοµµύρια µάσκες. Τουλάχιστον ας χρησιµοποιήσουµε τη
µάσκα µια που είναι καθιερωµένη να τη χρησιµοποιούµε και σε
τόσες άλλες περιπτώσεις. Ας αποβάλλουµε τις άλλες µάσκες και
ας χρησιµοποιήσουµε αυτές που µας χρειάζονται.

Είχατε και µια άλλη τροπολογία που ευτυχώς την αποσύρατε,
αυτή που αφορούσε τα υπόγεια και το συντελεστή δόµησης.
Άλλο ένα αίσχος που πάει να δηµιουργηθεί στην ανατολική Ατ-
τική.

∆ίνουµε τη δυνατότητα, δηλαδή, να µην υπολογίζεται στο συ-
ντελεστή δόµησης και τότε να φτάσουν στα ύψη οι βιοµηχανικές
εγκαταστάσεις, που είναι µέσα στα όνειρα, βέβαια, και του κ.
Σουφλιά να γίνει άλλο ένα υδροκέφαλο τέρας δύο εκατοµµυρίων
κατοίκων στον πολύπαθο χώρο των Μεσογείων.

Υπάρχει και µία άλλη τροπολογία για την «ΑΓΡΟΓΗ». Εµείς κα-
ταψηφίζουµε και αυτήν την τροπολογία, διότι δεν βλέπουµε ότι
µε την τροπολογία αυτή µπορούν να λυθούν προβλήµατα. Ενερ-
γοποιείται αυτή τη στιγµή µία «νεκρή» εταιρεία, χωρίς κανένα ου-
σιαστικό έργο ως σήµερα. Πιστεύουµε ότι έτσι προσπαθούµε να
παραπλανήσουµε την Ευρωπαϊκή Ένωση, για να πάρουµε µία πί-
στωση χρόνου. Κάθε χρόνο, όµως, χάνονται επιδοτήσεις για τους
Έλληνες αγρότες ύψους πάνω από 1.000.000.000 ευρώ ή επι-
βάλλονται πρόστιµα από την Ευρωπαϊκή Ένωση, τα οποία πλη-
ρώνει ο ελληνικός λαός. ∆ιότι, δυστυχώς, δεν τηρούνται οι
διατάξεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που είµαστε υποχρεωµένοι
να εφαρµόζουµε.

Θα έπρεπε η Κυβέρνηση να έχει κάνει ένα διαγωνισµό για τη
χαρτογράφηση και να φτιαχνόταν επιτέλους ένα αγροκτηµατο-
λόγιο είτε από έναν είτε από περισσότερους αναδόχους. ∆εν πι-
στεύουµε ότι µε τον τρόπο που πάει και αυτή η διάταξη να
ψηφιστεί και να εφαρµοστεί, θα αποδώσει.

Περιττό να πω –ελέχθη άλλωστε και από την κ. Φιλίνη- ότι εµείς
καταψηφίζουµε όλες αυτές τις τροπολογίες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστά-

σιος Καραµάριος.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά

τις τροπολογίες που έφερε η Κυβέρνηση, θα ήθελα να πω ότι
βρίσκονται προς τη σωστή κατεύθυνση και πρέπει να ψηφιστούν.

Ειδικότερα για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 666 και ειδικό
174 θα ήθελα να προσθέσω το εξής, µε τη σοβαρότητα που πρέ-
πει να προσέχουµε τα κείµενα: Γίνεται προσπάθεια ρύθµισης των
βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων, τα οποία επαγγέλµατα
όλοι σεβόµεθα διότι είναι επαγγέλµατα που συνολικά αυξάνουν
ή προσπαθούν να αυξήσουν το εθνικό µας εισόδηµα επ’ ωφελεία
όλων των πολιτών. Όπως, όµως, βλέπετε, αυτός ο κατάλογος
είναι από το 1951. ∆εν έχει αναθεωρηθεί έκτοτε. Έρχεται, λοι-
πόν, σήµερα πολύ σωστά η κυρία Υπουργός και λέει ότι συστή-
νει µία Επιτροπή, για να εξετάσει αυτό το πρόβληµα. Πού το
βλέπετε το περίεργο κι ερχόµαστε και λέµε σήµερα εδώ, ποιος
είναι ο Μπεχράκης; Αν ένας είναι αρµόδιος να πει –όντας πνευ-
µονολόγος- αν ορισµένα επαγγέλµατα είναι πράγµατι ανθυγιεινά,
αυτός είναι ο πνευµονολόγος. Ξέρει κάτι παραπάνω από εµάς.

Εκείνο όµως το οποίο ήθελα να τονίσω είναι ότι αυτή η Επι-
τροπή, η οποία θα γίνει µε νόµο, κατ’ εξουσιοδότηση, θα επιτε-
λέσει ένα έργο. Στην Επιτροπή θα συµµετέχουν επιστηµονικοί
φορείς, φορείς από ινστιτούτα κ.λπ.. Και όπως προσετέθη από
την κυρία Υπουργό, µε βάση την πραγµατικότητα θα καταλήξουν
κάπου. ∆εν είναι θέσφατο αυτό. Αν το πόρισµα, στο οποίο θα κα-
ταλήξουν, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι σωστό, εδώ είµαστε να το
διορθώσουµε. Πολύ περισσότερο εσείς που κόπτεστε ότι θα γί-
νετε κυβέρνηση. Ο νόµος αλλάζει µε νόµο. Εποµένως, ποιο είναι
το πρόβληµα;

Αντίθετα, πρέπει να επαινέσουµε το θάρρος του Υπουργείου
και της Κυβέρνησης, η οποία ένα καθεστώς, που υπάρχει πενή-
ντα οκτώ χρόνια, έρχεται σήµερα, µε την εξέλιξη της επιστήµης,
να το αναµορφώσει. ∆ιότι ενδέχεται να υπάρχουν πράγµατι –που
υπάρχουν- επαγγέλµατα τα οποία δεν είναι µέσα και τα οποία
αδικούνται. Κάποιος ας το πει επιτέλους.

Γι’ αυτό θα σας παρακαλέσω, µην αναµειγνύετε και τις κάµε-
ρες και την αντισυνταγµατικότητα, που η Αρχή Προσωπικών ∆ε-
δοµένων είπε αυτά που είπε. Είναι συνταγµατική πέρα για πέρα
η διάταξη. Και µη στεναχωρείστε, οι νοµιµόφρονες πολίτες δεν
έχουν να φοβηθούν τίποτα. Το είπαµε και τότε και το επαναλαµ-
βάνουµε. Και η Αρχή λέει: Ναι µεν επιτρέπεται, εφόσον, όµως,
υπάρχουν εγγυήσεις. Ε, αυτές τις εγγυήσεις έχει δώσει ο νόµος.

∆εν θα πω περισσότερο σχετικά µε όσα ισχυρίστηκαν οι αγα-
πητοί κύριοι συνάδελφοι. Βέβαια, αντιπολίτευση κάνουν. ∆ικαί-
ωµά του καθενός να λέει ό,τι θέλει. Τα πάντα, όµως, κρίνονται
από τους πολίτες.

Εις ό,τι αφορά την άλλη τροπολογία, την οποία προσυπέ-
γραψα, θα ήθελα να προσθέσω προς τον αξιότιµο κύριο
Υπουργό Οικονοµικών, που παρίσταται εδώ, ότι παρ’ όλο που µε
τη διάταξη 4 του άρθρου 39 του ν.3259 η Κυβέρνηση τότε ξεκα-
θάρισε ότι στις περιπτώσεις αυτές των πανωτοκίων –το γνωστό
θέµα των πανωτοκίων- υπάγονται όσες δεν ξεπερνούν είτε το κα-
τώτατο όριο, δηλαδή τις 400.000, είτε το ανώτατο, δηλαδή τα
2.201.000, όλες οι τράπεζες συµµορφώθηκαν πλην µιας.

Με πρωτοβουλία του Υπουργείου, λοιπόν, ήρθε εδώ µία άλλη
τροπολογία και έγινε τελικά το άρθρο 8 του ν. 3723/2008, µε το
οποίο ξεκαθάρισε η διάταξη αυτή ότι η αληθής έννοια του πα-
ραπάνω εδαφίου είναι ότι, σε περίπτωση περισσοτέρων συµβά-
σεων, δανείων ή πιστώσεων, λαµβάνονται υπ’ όψιν το ληφθέν
κεφάλαιο του κάθε δανείου ή πίστωσης χωριστά και ότι τα τιθέ-
µενα ως άνω όρια του αρχικού κεφαλαίου των 400.000 ευρώ και
της οφειλής των 2.201.000 ευρώ, όπως αυτή είχε διαµορφωθεί
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την 31-12-1999, λαµβάνονται υπ’ όψιν διαζευκτικά και όχι σω-
ρευτικά. Παρ’ όλο που έγινε αυτή η αληθής ερµηνεία του νόµου,
εξακολουθεί η Τράπεζα να θεωρεί ότι αυτά δεν είναι διαζευκτικά,
αλλά είναι σωρευτικά. Λέµε ότι: «αρνείστε να συµµορφωθείτε
προς το νόµο», απάντηση: «πηγαίνετε στα δικαστήρια». Και ανα-
γκάστηκα πλέον ξανά εδώ να φέρω σήµερα αυτήν την τροπολο-
γία, ζητώντας από τον κύριο Υπουργό να αντιληφθεί ότι για αυτό
το απαράδεκτο φαινόµενο πλέον της εµµονής µιας τράπεζας να
µην συµµορφωθεί προς το νόµο, να αγνοεί το νόµο και τη βού-
ληση του νοµοθέτη κάτι πρέπει να γίνει. Και ζητώ να απαλειφθεί
πλέον το κατώτερο όριο των 400.000, το οποίο προσετέθη, όπως
ξέρετε πολύ καλά, µε διάταξη του 2004, ενώ στο προηγούµενο
υπήρχε πάντοτε το εξής γεγονός, το οποίο δεν αφιστάµεθα ποτέ,
ότι πέραν των 2.201.000 ευρώ οφειλές δεν υπάγονται στη ρύθ-
µιση. Γι’ αυτό παρακάλεσα και παρακαλώ, αν είναι δυνατόν, να
γίνει δεκτή η τροπολογία αυτή, για να ξεκαθαρίσει αυτό το θέµα
µια και έξω, χωρίς να έχουµε καµία άλλη πλέον ασάφεια ή πα-
ρερµηνεία την οποία θέλει η συγκεκριµένη Τράπεζα να δώσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε την πα-

ρέµβαση του Υφυπουργού Ανάπτυξης κ. Γ Βλάχου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, θα µιλήσω για τα δύο άρθρα της τροπολο-
γίας που αφορούν το διαφορετικό τρόπο τιµολόγησης των φαρ-
µάκων καθώς και τη σύσταση διυπουργικής επιτροπής, γιατί µε
αυτήν την τροπολογία και µε αυτές τις νέες ρυθµίσεις πραγµα-
τικά η Κυβέρνηση ανοίγει γενικότερα το θέµα των φαρµάκων στο
σύνολό του, θα έλεγα. Και ανεξάρτητα από το πόσο είναι η δα-
πάνη, στην οποία µπορεί να συµφωνήσουµε, µπορεί να διαφω-
νήσουµε, αφού κάποιοι θέλουν να παίζουν µε τα στοιχεία και
σίγουρα τα στοιχεία δεν είναι αυτά που ακούστηκαν από τους
συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ εντός και εκτός της Αίθουσας, αφού
ξεχνούν να αφαιρέσουν τις παράλληλες εξαγωγές. Ανεξάρτητα,
λοιπόν, από το ύψος της φαρµακευτικής δαπάνης, πρέπει να
συµφωνήσουµε ότι είναι ένα µεγάλο πρόβληµα, το οποίο πρέπει
να αντιµετωπιστεί, η δαπάνη να µειωθεί, η διακίνηση του φαρ-
µάκου να εξυγιανθεί σε όλο του το φάσµα, βοηθώντας έτσι το
σύνολο των πολιτών, αλλά και τα ταµεία.

Επειδή, επίσης, ακούστηκε ότι «το σύστηµα που ίσχυε µέχρι
τώρα απέτυχε», «επανέρχεται στο παλιό», «ανατρέπετε τη δική
σας πολιτική», τίποτα απ’ όλα αυτά δεν έγινε, απολύτως τίποτα.
Το σύστηµα που ερχόµαστε να αντικαταστήσουµε, δηλαδή τον
τρόπο τιµολόγησης δύο συν ένα, που ίσχυσε και ισχύει µέχρι σή-
µερα για περίπου τέσσερα χρόνια, είχε θετικά αποτελέσµατα.
Ήρθε σε µία κρίσιµη στιγµή, έδωσε τα θετικά του, τα δεδοµένα
έχουν αλλάξει, προχωράµε µπροστά πιο ολοκληρωµένα, πιο απο-
τελεσµατικά. Το θέµα της τιµής των φαρµάκων είναι ασφαλώς
σηµαντικό, δεν είναι, όµως, το µοναδικό. Για να είµαστε ειλικρι-
νείς όλοι µας, δεν είναι το µοναδικό, ίσως δεν είναι και το πιο ση-
µαντικό για τη διαµόρφωση της φαρµακευτικής δαπάνης. Γι’
αυτό, εκτός από το νέο τρόπο τιµολόγησης των νέων φαρµάκων,
καθώς και της ανατιµολόγησης των παλαιών, που θα συµβάλει
αναµφίβολα στη µείωση της τιµής, προχωράµε σε γενικότερες
ρυθµίσεις για τη διακίνηση των φαρµάκων στο σύνολό τους. ∆η-
µιουργείται µια διυπουργική επιτροπή γι’ αυτό ακριβώς το λόγο,
να δώσει λύσεις σε όλα τα µικρά ή µεγάλα προβλήµατα που σχε-
τίζονται µε την υγεία, άρα και µε το φάρµακο.

Επιλέγουµε σήµερα, λοιπόν, αυτόν τον τρόπο τιµολόγησης,
αντικαθιστώντας το 2+1. Θυµίζω ότι το «2» ήταν οι δύο χαµηλό-
τερες τιµές των δεκατεσσάρων χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης
συν την Ελβετία, συν τη µία χαµηλότερη τιµή των δέκα χωρών
της διεύρυνσης και ο µέσος όρος ήταν η τιµή στην Ελλάδα. Ερ-
χόµαστε, λοιπόν, σήµερα και λέµε ότι η τιµή του κάθε καινούρ-
γιου φαρµάκου θα είναι ο µέσος όρος των τριών χαµηλότερων
τιµών που υπάρχουν στα είκοσι έξι κράτη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης συν την Ελλάδα, δηλαδή είκοσι επτά.

Αυτό προϋποθέτει –το λέω από τώρα και είναι και µια αλλαγή
σε σχέση µε το παλαιό σύστηµα- ότι το φάρµακο κυκλοφορεί σε
τουλάχιστον τρεις χώρες για να υπάρχει ο µέσος όρος, κάτι που
δεν ίσχυε µε την παλαιά ρύθµιση. Εάν δεν ίσχυε, στο παρελθόν,
χρειαζόταν να προσκοµιστούν κοστολογικά στοιχεία. Εδώ, λοι-

πόν, βάζουµε ως προϋπόθεση την κυκλοφορία στις τρεις χώρες.
Θα έλεγα, επίσης, ότι µέσα από αυτήν τη ρύθµιση προσπα-

θούµε να κάνουµε πιο ορθολογικό το σύστηµα της τιµολόγησης,
να υπάρχει διαφάνεια, να υπάρχουν ξεκάθαροι κανόνες προς
κάθε κατεύθυνση για να µην υπάρχει καµµία παρεξήγηση από
καµµία πλευρά.

Είδαµε ότι η αντιπολίτευση και κυρίως η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση βρέθηκε σε πλήρη αµηχανία, µόλις ανακοίνωσε η Κυβέρ-
νηση αυτήν την πρωτοβουλία. Γιατί είναι µία σηµαντική
πρωτοβουλία, όπως είπαµε, δεν είναι µια αποσπασµατική αλλαγή
στην τιµολόγηση των φαρµάκων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά δεν κατάλαβα. Στη
χθεσινή συνέντευξη των εκπροσώπων του ΠΑΣΟΚ ο κ. Χρυσο-
χοϊδης κατήγγειλε ορισµένους γιατρούς για επιθετική συνταγο-
γράφηση. Εάν πραγµατικά εννοεί κάτι περισσότερο από αυτό
που εµείς καταλάβαµε, πρέπει να το πει και να πάρει θέση. Πρέ-
πει ευθέως να το καταγγείλει. ∆ηλαδή καταγγέλλετε τους για-
τρούς, ότι το πρόβληµα της φαρµακευτικής δαπάνης είναι
ευθύνη των γιατρών από τη συνταγογράφηση;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τα 5.000.000.000 εσείς τα φά-
γατε µαζί µε τους φαρµακοβιοµηχάνους.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ(Υφυπουργός Ανάπτυξης): Αν είναι έτσι,
να το πείτε καθαρά. ∆εν µπορεί να είσθε και µε τους γιατρούς και
εναντίον των γιατρών. Ξεκαθαρίστε τη θέση σας. Εµείς µιλάµε
ξεκάθαρα. ∆εν έχουµε λόγο να κρύψουµε την ευθύνη κανενός,
αλλά δεν µασάµε τα λόγια µας, όπως κάνετε εσείς.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πείτε µας πού πήγαν τα
5.000.000.000 ευρώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ µη διακό-
πτετε. Αφήστε τον κύριο Υπουργό να ολοκληρώσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ(Υφυπουργός Ανάπτυξης): Καταγγέλ-
λετε σαράντα ελληνικές φαρµακοβιοµηχανίες ότι αύξησαν υπέ-
ρογκα τα κέρδη τους και µαζί άλλες σαράντα εννέα
φαρµακαποθήκες, σύνολο ογδόντα εννέα ελληνικές επιχειρήσεις
που κινούνται γύρω από το φάρµακο. Τους καταγγέλλετε και σή-
µερα απ’ αυτό το Βήµα.

Λίγο παρακάτω, εάν διάβαζε κανείς τη συνέντευξη χθες του κ.
Χρυσοχοϊδη, λέει: «Στην ουσία έχουµε έναν αφελληνισµό της
αγοράς παραγωγής, µε αποτέλεσµα όλο και περισσότερο να
υπάρχουν ακριβότερα υποκατάστατα». Επιλέξτε. ∆εν γίνεται να
έχουν κέρδη οι ελληνικές επιχειρήσεις στο φάρµακο και από την
άλλη να µας καταγγέλετε ότι πετύχαµε αφελληνισµό της αγο-
ράς. Και τα δύο δεν πάνε µαζί. Ένα από τα δύο συµβαίνει. Απο-
φασίστε τι από τα δύο συµβαίνει και ξεκαθαρίστε τη θέση σας
και σε αυτό.

Κάνατε επίσης µια αναφορά προβληµάτων. Καταγγείλατε την
Κυβέρνηση. Νοµίζω ότι δεν µπορείτε να πείσετε κανέναν για όλα
αυτά, γιατί εκείνο που φαίνεται πραγµατικά είναι ότι δεν υπάρχει
πρόγραµµα από τη µεριά κυρίως της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης για τη διακίνηση των φαρµάκων. Αντιµετωπίζετε πολύ σο-
βαρά θέµατα µε επιπολαιότητα, όπως και το θέµα της γρίπης που
έχουµε αυτές τις µέρες, όπου εκεί βέβαια απλά κινδυνολογείτε,
ενώ στο συγκεκριµένο θέµα των φαρµάκων απλά καταγγέλλετε
και τίποτε περισσότερο, λες και δεν σας κρίνει ο κόσµος.

Επειδή, λοιπόν, και χθες στη συνέντευξη, αλλά και σήµερα στη
Βουλή λέτε τη µισή αλήθεια, πρέπει να σας θυµίσω και κάποια
πράγµατα εδώ, για να ενηµερώνονται και όλοι οι συνάδελφοι.

Εµείς λέµε τα γεγονότα ακριβώς όπως έγιναν. Το διάστηµα
1997-1998 είναι αλήθεια ότι η τότε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πήρε
πρωτοβουλία και το µεν Υπουργείο Υγείας έφερε τη λίστα φαρ-
µάκων, το δε Υπουργείο Ανάπτυξης επέλεξε ως τρόπο τιµολό-
γησης τη χαµηλότερη τιµή. Τα νούµερα, βεβαίως, λένε το εξής,
ότι η φαρµακευτική δαπάνη το 1998 σε σχέση µε το 1997 µειώ-
θηκε κατά 100.000.000 ευρώ, για να ανέβει το 1999 στα
200.000.000 ευρώ σε σχέση µε το 1998. Αυτό πετύχατε µε τη
λίστα φαρµάκων, για την οποία καµαρώνετε, και τη χαµηλότερη
τιµή. Σας δίνω τα στοιχεία, γιατί είπατε ότι λέτε όλη την αλήθεια.

∆εύτερον, µόνο κατόρθωµα του ΠΑΣΟΚ θα µπορούσε να είναι
το ότι καταφέρατε µε τη λίστα φαρµάκων να εκτινάξετε τη φαρ-
µακευτική δαπάνη στα ύψη. Αυτό είναι για το βιβλίο Γκίνες. Πρέ-
πει να µας εξηγήσετε πώς το πετύχατε. Γιατί, πράγµατι, από το
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1995 µέχρι το 2002 διπλασιάσατε τη φαρµακευτική δαπάνη. Και
έγινε, κυρίως, τα χρόνια που είχατε αυτόν τον τρόπο τιµολόγη-
σης.

Μα, εµείς λέτε, είχαµε τη χαµηλότερη τιµή. ∆εν είπατε, όµως,
ότι η χαµηλότερη τιµή έπεσε µε απόφαση του Συµβουλίου της
Επικρατείας. ∆εν είπατε ότι εσείς, ως Κυβέρνηση τότε, δεν στη-
ρίξατε αυτήν τη θέση, αλλά την αφήσατε στο έλεός της και έπεσε
από το Συµβούλιο της Επικρατείας το 2004, γιατί δεν πιστεύατε
ούτε στην πολιτική σας. Κατέρρευσε και σήµερα έρχεστε και µας
λέτε να γυρίσουµε πίσω. Πού; Σ’ αυτό που έπεσε στο Συµβούλιο
της Επικρατείας; ∆εν το είπε κανείς. Αφήνετε να εννοηθεί ότι
εσείς τολµήσατε να πάτε στη χαµηλότερη τιµή. Πήγατε, τα οικο-
νοµικά αποτελέσµατα σας τα είπα, όπως και το αποτέλεσµα στο
Συµβούλιο της Επικρατείας.

Άρα, βλέπετε ότι αυτή η πολιτική σας ήταν πλήρως αδιέξοδη.
Εµείς κατορθώσαµε µε συνέπεια όλο αυτό το διάστηµα να κά-
νουµε θετικά βήµατα. Είναι σηµαντικό ότι σήµερα ο ρυθµός αύ-
ξησης της δαπάνης των φαρµάκων συνεχώς µειώνεται. Από
διψήφιο έγινε µονοψήφιο το νούµερο. Και αυτό οφείλεται στο
σύστηµα τιµολόγησης, κάτι το οποίο δεν λέτε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Γιατί το καταργείτε, λοιπόν; Πείτε
µας, για να καταλάβουµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Πολύ καλά
κάνετε και λέτε. Θα σας απαντήσω αµέσως. Θα σας πω ότι την
εποχή που εσείς µιλούσατε για λίστα –και σήµερα κάτι ψελλί-
σατε, γιατί δεν έχετε ως ΠΑΣΟΚ θέση και ο κάθε συνάδελφος
λέει τη δική του άποψη- τι κάνατε; Ενώ πριν από τη λίστα η αγορά
καλυπτόταν κατά 60% από παραγόµενα ή συσκευαζόµενα φάρ-
µακα στην Ελλάδα από ελληνική παραγωγή, κατορθώσατε µε
αυτά που κάνατε να αντικαταστήσετε το 60% της ελληνικής πα-
ραγωγής µε πόσο λέτε; Να εξαρτάται κατά 80% η αγορά φαρ-
µάκων από εισαγόµενα φάρµακα. Αυτό πετύχατε. Καλώς
διαπιστώσατε ότι υπάρχει αφελληνισµός. Όµως, ο αφελληνισµός
είναι από άλλους λόγους και αιτίες και όχι από αυτά τα οποία
εσείς λέτε, διότι συγκρίνετε ανόµοια πράγµατα.

Σήµερα, λοιπόν, εµείς προχωρούµε. Ανοίξαµε την κουβέντα,
προχωρούµε στην τιµολόγηση. Έχουµε θετικά δείγµατα τα δύο
τελευταία χρόνια, αρκεί να σας πω ότι δεν έχουµε καµµία ανατί-
µηση φαρµάκου τους τελευταίους δεκατέσσερις µήνες, αρκεί να
σας πω ότι έχουµε µειώσεις φαρµάκων µε τις ανακοστολογήσεις
για το διάστηµα 2008-2009. Και θυµίζω ότι τον πρώτο µήνα του
2008 είχαµε τετρακόσιες έξι µειώσεις τιµών, το δεύτερο µήνα
του 2008 σε διακόσια φάρµακα µειώθηκαν οι τιµές τους και στο
πρώτο δελτίο του 2009, δηλαδή το Φεβρουάριο, είχαµε τετρα-
κόσιες πενήντα µειώσεις.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Υπάρχει σταθερότητα στις τιµές
και αφού καταρτίσαµε αυτό, σήµερα πάµε πιο πέρα και η τρο-
πολογία αυτή είναι το ξεκίνηµα για ένα σύνολο, για µια δέσµη
πρωτοβουλιών που θα πάρουν η Κυβέρνηση και τα αρµόδια
Υπουργεία, προκειµένου να πετύχουµε πλήρη εξυγίανση στο σύ-
στηµα διακίνησης φαρµάκων. Εµείς τολµούµε να τα βάλουµε και
µε αυτά που λέγονται «συµφέροντα», αλλά και µε οποιονδήποτε
δεν κάνει καλά τη δουλειά του.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Το σύστηµα διακίνησης φαρµάκου θα εξυγιανθεί πλήρως. Συ-
νεχίζουµε την προσπάθεια.

Ψηφίζουµε την τροπολογία και καλώ όλες και όλους τους συ-
ναδέλφους να ψηφίσουν αυτήν την τροπολογία γιατί είναι το
πρώτο θετικό βήµα για την αντιµετώπιση ενός µεγάλου προβλή-
µατος. Και το ΠΑΣΟΚ, που σήµερα στη συζήτηση αυτής της τρο-
πολογίας ήρθε χωρίς να πει απολύτως τίποτα, σε µία επόµενη
συζήτηση επιτέλους να βρει θέσεις, επιτέλους να πει τι πιστεύει
και πώς στηρίζει αυτήν τη διακίνηση του φαρµάκου για να κρίνει
ο ελληνικός λαός ποιος παίρνει µέτρα χρήσιµα για τα ταµεία και
για τους ασφαλισµένους και ποιος είναι απλώς παρατηρητής
µιας δύσκολης κατάστασης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ τον κ.

Βλάχο.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι οι Υπουργοί ∆ι-
καιοσύνης και Οικονοµίας και Οικονοµικών, κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Για την αποζηµίωση των θυµάτων εγκληµάτων βίας από
πρόθεση» (Εναρµόνιση της Ελληνικής νοµοθεσίας µε την Οδηγία
2004/80/ΕΚ του Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης της 29ης

Απριλίου 2004).
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και

Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπανδρέου.
Κύριε Πρόεδρε, επειδή και εσείς εµπίπτετε στους περιορι-

σµούς του Κανονισµού, στο οκτάλεπτο, πείτε µας πόσο χρόνο
θέλετε για να µιλήσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος του Πανελληνίου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος): Θα χρειαστώ δεκαπέντε λεπτά οπωσ-
δήποτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Ορίστε, έχετε το λόγο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος του Πανελληνίου Σο-

σιαλιστικού Κινήµατος): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νο-
µοσχέδιο αυτό, επιβεβαιώνεται και πάλι η παταγώδης αποτυχία
της Κυβέρνησης στον κρίσιµο τοµέα της οικονοµίας. Επιβεβαιώ-
νεται η ανάγκη να αλλάξουµε πορεία το ταχύτερο, µε µία κυ-
βέρνηση που έχει νέα εντολή από τον ελληνικό λαό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Εντολή για ριζικές τοµές, σε ένα σύστηµα διακυβέρνησης,

που σήµερα, επί Νέας ∆ηµοκρατίας, αναπαράγει την πελατειακή
σπατάλη, τη διαφθορά, την κακοδιαχείριση των χρηµάτων του
ελληνικού λαού. Με µία κοινοβουλευτική πλειοψηφία που υπάρ-
χει χάρη στα καλοκαιρινά τµήµατα, αλλά που δεν έχει καµµία συ-
νοχή. Και δεν την έχει, όχι λόγω της µίας ψήφου πλειοψηφίας,
δεν έχει τη συνοχή λόγω της µεγάλης απόστασης λόγων και
έργων της Κυβέρνησης, λόγω της έλλειψης εµπιστοσύνης από
τον Έλληνα ψηφοφόρο προς την Κυβέρνηση, λόγω του ότι στη-
ρίζεται σε σαθρό έδαφος πολιτικού ήθους. ∆ιότι είναι µία πλειο-
ψηφία που µε εντολή του Πρωθυπουργού, συγκάλυψε
ανοµήµατα, διδάσκει την ατιµωρησία, χλευάζει την έννοια του δι-
καίου και προβάλει ως πρότυπο ότι δίκαιο έχει ο ισχυρός.

Αποχωρεί από τη Βουλή όταν φοβάται ότι δεν θα µπορέσει να
συγκαλύψει κατηγορούµενους Υπουργούς. Την κλείνει για να πα-
ραγράψει αδικήµατα. Νοθεύει ακόµη και τη διαδικασία της συ-
νταγµατικής αναθεώρησης. Και αυτή η Κυβέρνηση, αυτή η
πλειοψηφία προχωρά σε νοµοθεσία που κρίνεται ακόµη και αντι-
συνταγµατική, όπως απεφάνθη η ανεξάρτητη Αρχή Προσωπικών
∆εδοµένων, για την ανεξέλεγκτη χρήση και παρακολούθηση της
ιδιωτικής ζωής των πολιτών µέσα από τις κάµερες, ενώ δεχθή-
κατε και νέο ράπισµα αντισυνταγµατικότητας από την ολοµέλεια
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, για την χθεσινή σας ρύθ-
µιση να απαξιώσετε τις συνταγµατικά κατοχυρωµένες αρµοδιό-
τητες του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.

Και είναι απολύτως δικαιολογηµένη η αγανάκτηση, η οργή του
πολίτη, να βλέπει την κυβερνητική παράταξη, από τη µία να συ-
γκαλύπτει την ιδιοποίηση του δηµόσιου πλούτου, ενώ από την
άλλη να επιβάλει νέα χαράτσια στα µεσαία και χαµηλά εισοδή-
µατα, σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά.

Ζητάτε από το µικροµεσαίο επιχειρηµατία, το µισθωτό, τον
αγρότη, το συνταξιούχο, να πληρώσουν τις µαύρες τρύπες που
εσείς δηµιουργήσατε, µε την κακή διαχείριση του Προϋπολογι-
σµού του κράτους. Προϋπολογισµοί που, θυµίζω, ήταν, κατά τη
Νέα ∆ηµοκρατία, οι πιο υπεύθυνοι, οι πιο σοβαροί της Μεταπο-
λίτευσης. Προϋπολογισµοί για τους οποίους προκαλέσατε εσείς
πρόωρες εκλογές. Ναι, εσείς ζητήσατε πρόωρες εκλογές το
2007, µε µοναδικό στόχο να πάρετε εντολή για να κάνετε αξιό-
πιστο, όπως τότε είχατε υποσχεθεί στον ελληνικό λαό, προϋπο-
λογισµό.

Τώρα, του λέτε κατάµουτρα του Έλληνα ψηφοφόρου ότι όχι
µόνο δεν ήταν αξιόπιστος ο προϋπολογισµός, αλλά ότι «πέσαµε
έξω» ή, κατά την οµολογία του πρώην Υπουργού Οικονοµίας και
πολύ πριν τη διεθνή κρίση, ότι «πιάσαµε πάτο». Έκανε βέβαια
λάθος ο τότε Υπουργός Οικονοµίας. Τον πάτο, κατά τα φαινό-
µενα, δεν τον πιάσαµε ακόµα, γιατί σήµερα οι οιωνοί προβλέπουν
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να πηγαίνει η χώρα, επί κυβερνήσεώς σας, όλο και χειρότερα.
Και γι’ αυτό, ζητάτε να πληρώσει ο Έλληνας πολίτης το ταµει-

ακό έλλειµµα του κρατικού προϋπολογισµού, που κοντεύει τα
18.000.000.000 ευρώ στο πρώτο εξάµηνο. Είναι σχεδόν διπλά-
σιο από το αντίστοιχο περσινό. Ζητάτε να πληρώσει ο Έλληνας
πολίτης το έλλειµµα από την κακή διαχείριση του κρατικού προ-
ϋπολογισµού. Ενώ εσείς µας λέγατε ότι το έλλειµµα θα κυµαίνε-
ται το 2009 στο 3,7% του ΑΕΠ, ξέρετε καλά ότι θα είναι της τάξης
του 7% µε 8% του ΑΕΠ. Και δεν είναι δική µας αυτή η πρόβλεψη.
Το λένε τέως δικοί σας Υπουργοί. Και δεν είναι έλλειµµα που
οφείλεται στη διεθνή κρίση, όπως ισχύει για άλλες χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, αλλά στη δική σας κακή πολιτική, όπως επι-
σηµαίνει, όχι το ΠΑΣΟΚ, αλλά η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Ζητάει, λοιπόν, σήµερα η Κυβέρνηση να πληρώσει ο Έλληνας
πολίτης την αλόγιστη πολιτική σας, αφού καταστήσατε την Ελ-
λάδα πρωταθλήτρια υπερβολικού δανεισµού. Ακούστε: ∆ανει-
στήκατε το 2009 ποσό που φτάνει στο 20% του ΑΕΠ. Σε κάθε
χώρα υπάρχει ένας ετήσιος στόχος, πόσο θα είναι ο δανεισµός.
Ήδη τώρα έχετε καλύψει το 136% του ετήσιου προβλεπόµενου
δανεισµού, ενώ στις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
έχει καλυφθεί περίπου το 70%. Στο επτάµηνο, λογικό είναι να έχει
καλυφθεί για το δανεισµό το 70%. Ενώ εσείς έχετε καλύψει το
136%! Έχετε υπερβεί, δηλαδή, κατά πολύ στο επτάµηνο το δα-
νεισµό τον οποίο είχατε προγραµµατίσει.

Ζητάτε να πληρώσει η ελληνική οικογένεια τα 28.000.000.000
που δίνετε στις τράπεζες, αλλά που δεν τα βλέπει η ελληνική οι-
κονοµία, η ελληνική αγορά, η µικρή και µεσαία επιχείρηση, που
δεν τα βλέπουν τα ελληνική νοικοκυριά. Ζητάτε αυτά να τα πλη-
ρώσει ο Έλληνας φορολογούµενος, αλλά δεν έχετε το πολιτικό
θάρρος, το ελάχιστο αίσθηµα ευθύνης, να παρουσιάσετε µε από-
λυτη διαφάνεια το πού δώσατε, πού διοχετεύθηκαν αυτά τα
28.000.000.000 ευρώ.

Εµείς ζητάµε, εκ µέρους του Έλληνα πολίτη, το αυτονόητο:
την απλή και τόσο απαραίτητη δηµοσιοποίηση των στοιχείων για
το πού πήγαν τα χρήµατα αυτά, τα χρήµατα του ελληνικού λαού.
Αναµένουµε. Και σήµερα ακόµα, και άµεσα, τις απαντήσεις, να
γνωρίζει επιτέλους ο κάθε Έλληνας, η κάθε Ελληνίδα, πού πη-
γαίνουν τα χρήµατά τους και, τελικά, για ποιο σκοπό πηγαίνουν.

Και το ζητάµε αυτό, το αυτονόητο, γιατί αυτή τη στιγµή που
µιλάµε, το 90% των µικροµεσαίων επιχειρήσεων έχουν χτυπηθεί
από την οικονοµική κρίση. Αδυνατούν το 45% να καλύψουν τις
ταµειακές τους ανάγκες. Κινδυνεύει µεγάλο ποσοστό επιχειρή-
σεων µε άµεσο κλείσιµο. Και αυτό, όχι γιατί δεν είναι υγιείς επι-
χειρήσεις, αλλά γιατί συσσωρεύονται πια οι ακάλυπτες επιταγές,
που επιβαρύνουν ακόµα και τις ανταγωνιστικές, τις σοβαρές και
υγιείς επιχειρήσεις. Έφθασαν αυτές οι ακάλυπτες επιταγές να
είναι στην τάξη µεγέθους του 1.600.000.000 ευρώ.

Ζητάτε, λοιπόν, από τον Έλληνα πολίτη να καλύψει τις τρύπες
και τις αδυναµίες των τραπεζών, χωρίς να περνά το χρήµα στην
πραγµατική οικονοµία, σε µια εποχή ύφεσης, όπου θα χρειαζόταν
να στηριχθεί η αγορά, οι παραδοσιακοί κλάδοι, όπως των κατα-
σκευών, του τουρισµού, της αγροτικής οικονοµίας, από αυτά τα
28.000.000.000 που διαθέτει η Κυβέρνηση στις τράπεζες. Ανύ-
παρκτη, όµως, η Κυβέρνηση και η πολιτική της για τους κλάδους
αυτούς.

Το πολύ-πολύ, παίρνετε ηµίµετρα, κακέκτυπα δικών µας προ-
τάσεων, όπως για παράδειγµα στις οικοδοµές, για την εξυγίανση
και την εξοικονόµηση ενέργειας στα κτήρια. Το συµπέρασµα
είναι απλό και ισχυρό. ∆εν υπάρχει σοβαρή πολιτική, δεν υπάρ-
χει σχέδιο τόνωσης της οικονοµίας από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Και
πάλι, όµως, η Κυβέρνηση ζητά να πληρώσουν οι Έλληνες πολί-
τες. Τι να πληρώσουν; Να πληρώσουν τις χαριστικές πράξεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας προς τις τράπεζες, που τους χαρίσατε
8.000.000.000 ευρώ σε ασφαλιστικές εισφορές, χρεωστούµενα
στα ασφαλιστικά ταµεία. Η Νέα ∆ηµοκρατία ζητά να πληρώσει ο
Έλληνας πολίτης τα δωράκια που έδωσε η Κυβέρνηση στους µε-
γαλοµετόχους, αφαιρώντας κάθε φορολογία από τα διανεµό-
µενα κέρδη, από τις χαριστικές πράξεις απαλλαγής
φορολόγησης της µεγάλης περιουσίας και των µεγάλων κληρο-
νοµιών ή της εθελοτυφλούσας πολιτικής απέναντι στις off-shore
εταιρείες, που κρύβουν τη φοροδιαφυγή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Αυτά πληρώνει ο λαός, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πλη-
ρώνει και την τεράστια διαφθορά και αδιαφάνεια στην διαχείριση
της δηµόσιας περιουσίας. Το Βατοπέδι, τα ασφαλιστικά ταµεία
που επένδυσαν σε τοξικά οµόλογα, τα µαύρα χρήµατα από τις
διαδροµές των µεσαζόντων αυτών των οµολόγων, που πήγαν σε
πολιτικό κόµµα κατά τον κ. Ζορµπά, τις υπερβολικές τιµές από τις
προµήθειες της «SIEMENS», τα δωράκια κάτω από το τραπέζι
στις ακτοπλοϊκές συγκοινωνίες. Αυτή την εκτεταµένη διαφθορά,
που ξεκινά από την ίδια την Κυβέρνηση, αυτά πληρώνει σήµερα
ο Έλληνας φορολογούµενος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Η σηµερινή Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ζητά να πλη-

ρώσει ο Έλληνας πολίτης, η ελληνική οικογένεια, την τεράστια
σπατάλη της πελατειακής σας πολιτικής, που φτάνει στο από-
γειό της, µε τις σηµερινές διατάξεις και τροπολογίες σας. ∆εν
έφταναν οι χιλιάδες προσλήψεις «STAGE» των τελευταίων ετών
για να εκµαυλίζετε µε χρήµατα του ελληνικού λαού τους νέους
ανθρώπους, τις συνειδήσεις των νέων –οι άνεργοι νέοι έχουν
φτάσει σήµερα στις ογδόντα έξι χιλιάδες- αλλά τώρα, σε εποχή
που ζητούνται περιστολές στις δαπάνες του δηµοσίου, έχετε
προσθέσει άλλες εξήντα χιλιάδες προσλήψεις στο δηµόσιο από
την τροπολογία του Φλεβάρη, που θα µοιραστείτε προφανώς µε-
ταξύ σας για προεκλογικούς λόγους, για να εξαγοράσετε την
ψήφο των άνεργων νέων. Αυτή είναι η σοβαρή πολιτική σας.

Τώρα, επεκτείνετε την κοµµατική σας ιδιοποίηση…
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

Σας πονάει αυτό. Το ξέρω ότι σας πονάει. Τις αλήθειες θα τις
λέµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Τώρα, λοιπόν, επεκτείνετε την κοµµατική σας ιδιοποίηση των

χρηµάτων του ελληνικού λαού, για να προσλαµβάνετε παντού,
χωρίς κριτήρια, χωρίς αξιοκρατία, χωρίς προϋποθέσεις, που επι-
βάλλει το Σύνταγµα, το οποίο εσείς λέτε ότι θέλετε να σέβεστε.
Έτσι κάνετε την συναλλαγή και την εξαγορά συνειδήσεων, κα-
θηµερινή πολιτική πρακτική. Αυτό είναι το πρότυπο που εσείς
προβάλλετε ως πολιτικοί στους νέους ανθρώπους. Επεκτείνετε
την κοµµατική σας φαυλότητα και στον χώρο των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων. Θα µοιράσετε επιταγές, συνολικά 250.000.000
ευρώ, χρήµατα του ελληνικού λαού, σε επαγγελµατίες χωρίς
αναπτυξιακούς στόχους, µε απολύτως κοµµατικά κριτήρια. Είσαι
αρεστός, σου δίνω χρήµατα από τον κρατικό κορβανά. ∆εν υπο-
κύπτεις στις κοµµατικές µας σκοπιµότητες, είσαι αποκλεισµένος.
Αυτή είναι η αντίληψη που προωθεί η παράταξη της ∆εξιάς στη
χώρα µας και είναι ντροπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Επίσης, είναι ντροπή η πολιτική της πρόσληψης αγροφυλά-

κων, αντί νοσηλευτών και γιατρών. Σήµερα, µπροστά στην παν-
δηµία της γρίπης, βρισκόµαστε χωρίς το απαραίτητο προσωπικό,
χωρίς υποδοµές και Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. Είναι έτοι-
µες, αλλά όχι στελεχωµένες, γιατί δεν προσφέρονταν στην πε-
λατειακή σας λογική.

∆εν πρόκειται να σταµατήσουµε να κάνουµε τις απαραίτητες
επισηµάνσεις για τις ελλείψεις σας, την έλλειψη συντονισµού
σας, την έλλειψη προετοιµασίας σας, την απαξίωση του συστή-
µατος υγείας τα τελευταία χρόνια, διότι είναι χρέος µας να προ-
στατεύσουµε τη δηµόσια υγεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Χαιρόµαστε που η κριτική µας έκανε την Κυβέρνηση, και επι-

τέλους τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, να ασχοληθεί µε το ζήτηµα
της νέας γρίπης. Ελπίζουµε ότι η αντίδρασή σας δεν περιορίζε-
ται σε επικοινωνιακές κινήσεις. Γι’ αυτό, θα συνεχίσουµε να επι-
µένουµε για απόλυτη διαφάνεια, υπεύθυνη ενηµέρωση, σοβαρό
συντονισµό.

Αυτό, όµως, που δεν ανεχόµαστε είναι να αποποιείστε των ευ-
θυνών σας. Ευθύνες για έλλειψη προετοιµασίας και συντονισµού
για τις ανάγκες του συστήµατος υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ)

Λίγα λεπτά ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
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Καταλαβαίνω ότι σας βολεύει να σηκώνετε τους τόνους απέ-
ναντι στο ΠΑΣΟΚ, είτε για τη γρίπη, είτε για την «προεδρολογία»,
διότι κάνετε την απέλπιδα προσπάθεια να µας χρεώνετε το δικό
σας έλλειµµα σε σχέδιο και στόχους, αλλά και σε έργο τα τε-
λευταία πέντε χρόνια.

Από τη µία, χαρακτηρίζεται το ελληνικό σύστηµα υγείας από
τον ΟΟΣΑ ως κέντρο διαφθοράς µε µία τρύπα 11.000.000.000
ευρώ. Από την άλλη, έχουµε απαράδεκτες ελλείψεις σε βασικά
υλικά, όπως γάντια, εµβόλια για την κοινή γρίπη και άλλα.

Γι’ αυτά δεν φταίει το ΠΑΣΟΚ Έχετε ακέραια την ευθύνη και
δεν πρόκειται να σωπάσουµε. Οι απόψεις που εκφράζονται από
το ΠΑΣΟΚ, εκφράζονται µετά από υπεύθυνη και συστηµατική
ενηµέρωσή µας από τους αρµόδιους επιστήµονες και επιστηµο-
νικούς φορείς, που όµως εσείς δεν ακούτε. Όπως δεν ακούγατε
προ ενός έτους, όταν προσωπικά είχα ρωτήσει τον Πρωθυ-
πουργό για τις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας και σήµερα, προ-
βάλλονται οι ελλείψεις τους σε πρωτοσέλιδα εφηµερίδας.

Ακούστε τι είχα πει προ ενός έτους. Τα λόγια µου: «Το σχέδιό
σας ήταν σαφές, να παραδώσετε τον Έλληνα πολίτη στην ασύ-
δοτη αγορά, υπονοµεύοντας συστηµατικά τη δηµόσια υγεία,
όπως το κάνατε µε τη δηµόσια παιδεία, τον ΟΤΕ, µ’ αυτή τη «σύµ-
βαση ντροπής», που τότε είχατε παρουσιάσει. «Νέες υπερσύγ-
χρονες Μονάδες Εντατικής Θεραπείας, κύριε Πρωθυπουργέ
–ακούστε- µένουν κλειστές. Είναι εκατόν πενήντα κλίνες. Τέσ-
σερα χρόνια µένουν κλειστές αυτές οι µονάδες, λόγω έλλειψης
προσωπικού. Ούτε ένας γιατρός».

Ξέρετε τι λένε οι γιατροί δηµοσίως; Τα έχουν πει στις τηλεο-
ράσεις. Λένε ότι είναι σε πάρα πολύ δύσκολη θέση, σε ένα τε-
ράστιο δίληµµα, όταν έρχονται δέκα άτοµα που πρέπει να µπουν
σε Μονάδες Εντατικής Θεραπείας, διότι δεν έχουν κρεβάτια και
πρέπει να αποφασίσουν –µε τα λόγια των γιατρών αυτό- ποιος θα
πεθάνει.

«Είναι τραγική η κατάσταση», έλεγα πέρυσι, «κύριε Πρωθυ-
πουργέ, και έχετε τεράστιες ευθύνες. Τέσσερα χρόνια κανένας
γιατρός γι’ αυτές τις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας». Είναι
πλέον πέντε χρόνια, πάµε για έξι χρόνια, αλλά κανένας γιατρός
γι’ αυτές τις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. Πού είναι η πολιτική
σας;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Θα υπερασπιζόµαστε καθηµερινά το δικαίωµα του Έλληνα πο-

λίτη για ένα σωστό σύστηµα υγείας και θα συνεχίσουµε τον
αγώνα µας για την εξασφάλιση της δηµόσιας υγείας. Είναι χρέος
µας, είναι ευθύνη µας, όπως ευθύνη µας είναι να υπερασπιζό-
µαστε το ασφαλιστικό σύστηµα και όχι τις πρόχειρες και απαρά-
δεκτες τροπολογίες σας, όπως αυτή για τα βαρέα και ανθυγιεινά
που φέρνετε σήµερα.

Παρά τις πελατειακές σας πολιτικές, της δικής σας Κυβέρνη-
σης, που προσπαθούν να εξαγοράσουν ειδικές οµάδες, νέους,
ακόµα και µικροµεσαίους επιχειρηµατίες, εκµεταλλευόµενοι την
ανάγκη τους, την αδυναµία τους σήµερα, ξέρω πολύ καλά, ξέ-
ρουν, όπως και ξέρετε, ότι αυτή η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας είναι άκρως λαϊκιστική, αδιέξοδη, υπονοµευτική της
σοβαρής ανάπτυξης, υπονοµευτική ενός κράτους σοβαρού, που
σχεδιάζει, προνοεί και επιβραβεύει την αξία, αντί να επιβραβεύει
τους κουµπάρους.

Ξέρουµε και ξέρουν ότι, για να προχωρήσει η χώρα, χρειάζε-
ται µία άλλη, υπεύθυνη αναπτυξιακή πολιτική. Μία πολιτική, που
εξασφαλίζει ότι τα χρήµατα του ελληνικού λαού δεν χάνονται σε
µία µόνιµη µαύρη τρύπα πελατειακών σκοπιµοτήτων, διαφθοράς
και εξυπηρέτησης µεγάλων και ισχυρών παραγόντων. Μία πολι-
τική, που θα αξιοποιεί σωστά τα χρήµατα του ελληνικού λαού,
για την υγεία, την παιδεία, την πρόνοια, την ανεργία, το µικρο-
µεσαίο επιχειρηµατία, την περιφερειακή ανάπτυξη, ένα νέο πρά-
σινο αναπτυξιακό πρότυπο.

Τέρµα στις πελατειακές σπατάλες! Τέρµα στην αδιαφάνεια
στη χρήση των χρηµάτων του ελληνικού λαού! Τέρµα στη δια-
φθορά, που αποµυζά τεράστια ποσά από τον πολίτη! Προτεί-
νουµε σχέδιο και πρόγραµµα, που αξιοποιεί και δεν υποθηκεύει
τις δυνατότητες της χώρας µας και του ελληνικού λαού.

(Ζωηρά χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο τόπος δεν κυβερνιέται. Η οι-

κονοµία βουλιάζει. Οι πολίτες ασφυκτιούν. Αυτή την πραγµατι-
κότητα δεν µπορεί, όσο και αν προσπαθεί, να την κρύψει η Κυ-
βέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ)

Έχω επανειληµµένως πει ότι η σηµερινή κρίση δεν είναι µόνο
οικονοµική. Είναι κρίση θεσµών, αξιών και προτύπων και χρειά-
ζεται πάνω απ’ όλα µια ισχυρή κυβέρνηση, µε ισχυρή πολιτική
βούληση για αλλαγές, για αναβάθµιση των θεσµών, πολιτικής και
οικονοµικής διακυβέρνησης, για ανάκτηση της αξιοπιστίας της
χώρας. ∆ιαφορετικά, ό,τι µέτρα και να παίρνουµε, θα ακυρώνο-
νται στην πράξη. Θα σκοντάφτουν στο δικαιολογηµένο κυνισµό
του πολίτη, που σήµερα πιστεύει ότι όλα είναι µάταια.

∆εν εξωραΐζουµε και δεν εξωραΐζω τις δυσκολίες που θα υπάρ-
ξουν, όταν γίνουµε κυβέρνηση. Γνωρίζουµε την κρισιµότητα της
κατάστασης. Γι’ αυτό, για εµάς, η θεσµική ανασυγκρότηση της
χώρας, η παραγωγική αναδιάρθρωση της οικονοµίας, η αναδια-
νοµή των βαρών που σήµερα πλήττουν τους πιο αδύναµους, και
η δηµοσιονοµική εξυγίανση, αποτελούν θεµελιώδεις στρατηγι-
κούς στόχους. Γι’ αυτό έχουµε θέσει πέντε µεγάλες προτεραιό-
τητες.

Πρώτον, ένα σχέδιο άµεσης ανάταξης, αναθέρµανσης της οι-
κονοµίας, µε παροχή ρευστότητας στην αγορά και αύξηση των
δηµοσίων επενδύσεων, µε βασικό κριτήριο την ενίσχυση της εξω-
στρέφειας της οικονοµίας, την παραγωγική αναδιάρθρωση της
χώρας, που θα συνδυαστούν µε πολιτικές που κάνουν την οικο-
νοµία µας ανταγωνιστική, βιώσιµη, πράσινη.

Η µεγάλη αυτή στροφή στην παραγωγική µας ταυτότητα θα
βοηθηθεί από όλα τα διαθέσιµα εργαλεία: ΕΣΠΑ, Συµπράξεις ∆η-
µοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα, τον επενδυτικό νόµο και τις εγγυή-
σεις του δηµοσίου.

∆εύτερον, θα στηρίξουµε την απασχόληση. Γι’ αυτό, προέχει
σε καιρούς κρίσης να προστατεύσουµε τους ανθρώπους, µε συ-
γκεκριµένα µέτρα για την επιδότηση της εργασίας, µε την προ-
στασία των εργασιακών δικαιωµάτων, µε την στήριξη των
ανέργων, µε µέτρα που δεν προστατεύουν απλά τον άνεργο και
τον εργαζόµενο, αλλά τον προετοιµάζουν, µε κατάρτιση, µε εκ-
παίδευση, µε µετεκπαίδευση –όχι µε αυτά τα άθλια «STAGE», τα
οποία δεν βοηθούν- για τις τεχνολογικές και οικονοµικές εξελί-
ξεις, διασφαλίζοντας διάρκεια και ποιότητα στην εργασία του.

Τρίτη προτεραιότητα είναι η δίκαιη αναδιανοµή, που θα ωφε-
λήσει ιδιαίτερα τα χαµηλά και µεσαία στρώµατα, µε αλλαγή της
φορολογικής πολιτικής, στοχευµένες εισοδηµατικές ενισχύσεις
σε ευάλωτες οµάδες του πληθυσµού, µε την καθιέρωση ενιαίας
τιµαριθµοποιηµένης προοδευτικής φορολογικής κλίµακας για
όλα τα εισοδήµατα ανεξαιρέτως, µε αντικατάσταση του ΕΤΑΚ –
ένα µόνιµο χαράτσι για όλους- από την προοδευτική φορολό-
γηση της µεγάλης περιουσίας, µε κατάργηση των χαριστικών
φοροαπαλλαγών και ρυθµίσεων που ευνοούν τη φοροδιαφυγή,
το οικονοµικό έγκληµα, και µε την αποτελεσµατική φορολόγηση
των συναλλαγών µε εξωχώριες εταιρείες.

Τέταρτη προτεραιότητα είναι η σωστή διαχείριση του δηµό-
σιου πλούτου, της δηµόσιας περιουσίας, µε διαφάνεια, µε λογο-
δοσία, µε σχεδιασµό, µε σοβαρή διαβούλευση, µε ένα
µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής εξυγίανσης, που θα
περιορίσει δραστικά τη σπατάλη και τις καταναλωτικές δαπάνες
στο δηµόσιο. Με θέσπιση διάφανων και ξεκάθαρων διαδικασιών
για τις προµήθειες στο δηµόσιο ώστε να σταµατήσει το σηµε-
ρινό όργιο υπερτιµολογήσεων, που εκτινάσσουν το κόστος των
προµηθειών στα ύψη, µε αυστηρό έλεγχο των δαπανών, ώστε να
ελέγχεται η νοµιµότητα, η σκοπιµότητα, η αποτελεσµατικότητά
τους, µε την καθιέρωση προϋπολογισµών προγραµµάτων και την
προώθηση συνολικά ενός σύγχρονου ελεγκτικού συστήµατος
δηµοσιονοµικής διαχείρισης.

Να βλέπει και ο πολίτης στο διαδίκτυο πού πάνε τα χρήµατά
του! Θέλουµε να αισθάνεται τελικά ο Έλληνας πολίτης, ότι οι
φόροι που πληρώνει πιάνουν τόπο και του επιστρέφονται µε υπη-
ρεσίες, αντάξιες ενός σύγχρονου ευρωπαϊκού κοινωνικού κρά-
τους.

Τέλος, πέµπτη προτεραιότητα είναι η αγορά να λειτουργεί
στην υπηρεσία του πολίτη, µε ένα νέο πλαίσιο εποπτείας, ώστε
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να σπάσουν τα καρτέλ, να καταπολεµηθεί η ακρίβεια, να µπει
τέλος στην καταστρατήγηση εργασιακών δικαιωµάτων και στις
αθέµιτες πρακτικές των τραπεζών, µε αναβάθµιση της Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού, µε ανεξάρτητη υπηρεσία καταπολέµησης
των καρτέλ, µε την ανασυγκρότηση του Σώµατος Επιθεωρητών
Εργασίας, µε ουσιαστική ενίσχυση και συντονισµό της εποπτείας
σε όλο το χρηµατοοικονοµικό σύστηµα.

Ναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς, σχέδιο έχουµε και εί-
µαστε αποφασισµένοι, αυτό το σχέδιο να το εφαρµόσουµε, όταν,
λαού θέλοντος, πάρουµε την εντολή ως κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και αυτές είναι οι προτεραιότητες που µας δεσµεύουν και θα

µας επιτρέψουν, στην επόµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να µην
διαψεύσουµε τις ελπίδες και τις προσδοκίες των πολιτών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, όπως γνωρίζετε, από τις 11.00’ η ώρα σήµερα το πρωί
στην Αίθουσα της Γερουσίας συνεδριάζουν οι συνάδελφοι Βου-
λευτές και Γερουσιαστές από τα Εθνικά και Πολιτειακά Κοινο-
βούλια από ολόκληρο τον κόσµο, πραγµατοποιώντας την έβδοµη
τακτική γενική τους συνέλευση.

Μεταφέραµε ήδη όλοι οι συνάδελφοι Βουλευτές σε εκείνους
το καλώς ήλθαν στην Ελλάδα, τους ευχαριστήσαµε για τη συ-
νεργασία την οποία έχουµε µαζί τους, καθώς και για τη στήριξη
την οποία δίνουν στα Πολιτειακά και Εθνικά Κοινοβούλια στηρί-
ζοντας τις ελληνικές θέσεις, κρατώντας τις παραδόσεις του ελ-
ληνισµού, τις αρχές και αξίες του πολιτισµού µας.

Αυτή την ώρα βρίσκονται στην Αίθουσα σύζυγοι, τέκνα των συ-
ναδέλφων Βουλευτών και συνοδοί τους που τους καλωσορίζουµε
στη Βουλή των Ελλήνων, παρακολουθώντας και αυτοί τη συνε-
δρίαση η οποία γίνεται αυτήν την ώρα στην Ολοµέλεια του Τµή-
µατος.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες µετά από συνεννόηση την

οποία είχα µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ.
Παπουτσή ορίσαµε ότι ο χρόνος στον οποίο θα γινόταν η ονο-
µαστική ψηφοφορία θα ήταν µεταξύ 13.00’ και 13.15’ και αντι-
λαµβάνοµαι ότι όλοι έχετε κάτι προγραµµατίσει, γιατί σήµερα
είναι η ηµέρα που θα διακόψουµε τις εργασίες και θα επανέλ-
θουµε στις 25 Αυγούστου. Τώρα οι χρόνοι οι οποίοι µένουν για να
ολοκληρωθεί αυτή η συνεδρίαση είναι κοντά στις δύο ώρες.

Κατόπιν αυτού, προτείνω οι έξι συνάδελφοι Βουλευτές οι
οποίοι δεν έχουν µιλήσει και δικαιούνται οκτώ λεπτά να µιλήσουν
το µισό χρόνο, το ίδιο και η κυρία Υπουργός, εκτός των τριών
Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων που δεν έχουν µιλήσει –δηλαδή,
του κ. Παναγιωτόπουλου, του κ. Παπουτσή και του κ. Βορίδη- να
έχουν ένα χρόνο µεταξύ έξι και οκτώ λεπτών.

Συµφωνούµε µε αυτή τη διαδικασία, για να µπορέσουν να
ανταποκριθούν και οι συνάδελφοι σε υποχρεώσεις τις οποίες τις
προγραµµάτισαν µε την προοπτική ότι η ψηφοφορία θα γίνει στις
13.15’;

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συµφωνούµε.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Λοιπόν, έχετε το λόγο,

κύριε Παναγιωτόπουλε, για επτά λεπτά.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Πάλι δίνετε χρόνο στους Υπουργούς και

υποβαθµίζετε τους Βουλευτές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Γνωρίζετε, κυρία Ζήση,

αγαπηµένη µου Ροδούλα, όλο αυτό το χρονικό διάστηµα που έχω
την ευθύνη και την αποστολή του Προέδρου της Βουλής ότι έχω
δώσει όλους τους χρόνους στους Βουλευτές και όχι στους αξιω-
µατούχους, αλλά η παρεµβολή και η οµιλία του Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ανατρέπει αυτό το χρόνο ο οποίος
δεν ήταν προγραµµατισµένος. Και αυτό οφείλουµε να το σεβα-
στούµε και να το σεβαστείτε περισσότερο εσείς, οι του κόµµατος
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που πιστεύω σε πολύ µεγάλο
βαθµό ότι έχει καλύψει ο Αρχηγός σας αυτά τα οποία θα θέλατε
ενδεχοµένως να πείτε και εσείς.

Ευχαριστώ.
Ορίστε, κύριε Παναγιωτόπουλε, έχετε το λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια και σήµερα µε την ολοκλή-

ρωση αυτής της συνεδρίασης της Ολοµέλειας του ∆εύτερου
Τµήµατος ∆ιακοπής των Εργασιών της Βουλής θα περάσουµε
σε ένα µικρό χρονικό διάστηµα διακοπών, για να επανέλθουµε
σε ένα κρίσιµο πολιτικά φθινόπωρο, οµολογουµένως ακούγοντας
τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης περίµενα πιθανόν
µε τους περισσότερους και τις περισσότερες από εσάς ότι θα
έδινε ένα στίγµα σοβαρότητας και υπευθυνότητας εν όψει, όπως
είπα, ενός κρίσιµα πολιτικά φθινοπώρου.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα, αν είναι δυνατόν, να έχουµε

µία ησυχία στην Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριε Φωτιάδη! Κύριε Να-

σιώκα! Παρακαλώ!
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε, κάνω αριστερά για να

φύγουν οι συνάδελφοι!
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Έχει δίκιο, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Παρακαλώ, κύριε Φωτιάδη

και εσάς, κύριε Γιακουµάτο! Σας παρακαλώ πολύ!
Ορίστε, κύριε Παναγιωτόπουλε, συνεχίστε, παρακαλώ.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αντί, λοιπόν, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, του στίγµατος σοβαρότητας και υπευθυνότητας,
όπως είπα, εν όψει ενός πολιτικά κρίσιµου φθινοπώρου, ακού-
σαµε και είδαµε τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να
διατυπώνει ιδέες και απόψεις ατάκτως ερριµµένες που µεταξύ
τους είχαν ορισµένα κοινά χαρακτηριστικά. Ποια; Οι ιδέες και οι
απόψεις που διατύπωσε πριν από λίγο ο Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ κ.
Γεώργιος Παπανδρέου χαρακτηρίζονται όλες, από την αρχή
µέχρι το τέλος τους, από σύγχυση, προχειρότητα, ανευθυνότητα
και άµετρη κινδυνολογία και καταστροφολογία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Ο κ. Παπανδρέου εξακολουθεί να υποτάσσει όλες τις εθνικές
και κοινωνικές προτεραιότητες που θα έπρεπε να χαρακτηρίζουν
το λόγο και τις γενικότερες και ειδικότερες τοποθετήσεις ενός
παράγοντα του πολιτεύµατος, όπως είναι ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, στα µικροκοµµατικά παιχνίδια του
ΠΑΣΟΚ.

Ειδικότερα, άσκησε κριτική στην Κυβέρνηση για τον τρόπο µε
τον οποίο εφαρµόζει το Σύνταγµα και για τον τρόπο µε τον οποίο
συµπεριφέρεται στους θεσµούς.

Μα, είναι δυνατόν, κύριε Παπανδρέου; ∆εν έχετε αντιληφθεί
το ισχυρότατο ράπισµα το οποίο εισπράξατε εσείς ο ίδιος και η
ηγετική οµάδα του κόµµατός σας από τους διαπρεπείς συνταγ-
µατολόγους καθηγητές, οι οποίοι, µάλιστα, είναι πολιτικά σάρκα
εκ της σαρκός του ΠΑΣΟΚ; Τι σας είπαν; Χαρακτήρισαν όλες τις
παρεµβάσεις της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ για το θέµα της εµπλοκής
των πρόωρων εκλογών µε την εκ νέου εκλογή Προέδρου ∆ηµο-
κρατίας στα τέλη του χειµώνα, στις αρχές της άνοιξης του 2010,
χαρακτήρισαν το όλο εγχείρηµα του ΠΑΣΟΚ ερµηνευτικό περί-
γελο του Συντάγµατος.

Ποιος, λοιπόν, κύριε Παπανδρέου, εισέπραξε ράπισµα σε
σχέση µε τον τρόπο που αντιλαµβάνεται και συµπεριφέρεται
προς τους θεσµούς;

Ο κ. Παπανδρέου µε αυτές τις ακραίες και έξαλλες θέσεις προ-
σπάθησε να καλύψει το πελώριο πολιτικό τραύµα, το µεγάλο πο-
λιτικό πλήγµα που υπέστη ο ίδιος και η ηγετική οµάδα του
ΠΑΣΟΚ από τη συνταγµατική αταξία και εκτροπή η οποία σηµει-
ώθηκε και χαρακτηρίζει τις θέσεις και την πρωτοβουλία του
ΠΑΣΟΚ για την εµπλοκή των πρόωρων εκλογών µε την εκ νέου
εκλογή Προέδρου ∆ηµοκρατίας το Φεβρουάριο-Μάρτιο του
2010.

Όµως, ο λαός έχει µνήµη και η µνήµη είναι ενεργή και σ’ αυτή
την Αίθουσα και εκτός της Αιθούσης.

Όλοι, λοιπόν, µπορούµε να θυµηθούµε κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι, όταν συζητούσαµε για την Αναθεώρηση του Συ-
ντάγµατος, ήλθε το ΠΑΣΟΚ επισήµως -δείτε το στα Πρακτικά-
δια των εισηγητών του και κατέθεσε πρόταση για να αποσυνδε-
θεί, µε αλλαγή στο Σύνταγµα, η διαδικασία της πρόωρης προ-
σφυγής στην κάλπη από την εκλογή Προέδρου ∆ηµοκρατίας.

2012 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Πριν από λίγο καιρό.
Ιδού, λοιπόν, κύριε Παπανδρέου, η ασυνέπειά σας, ιδού το έλ-

λειµµα αξιοπιστίας το οποίο χαρακτηρίζει και εσάς και συνολικά
την ηγετική οµάδα του ΠΑΣΟΚ.

Εάν θέλαµε δε να αποτιµήσουµε τη δεδοµένη ασέβεια του
ΠΑΣΟΚ προς τους θεσµούς και προς το Σύνταγµα, θα πρέπει να
θυµηθούµε κάτι ακόµα και να το συνεκτιµήσουµε, τον τρόπο µε
τον οποίο αντιµετώπισαν τη διαδικασία Αναθεώρησης του Συ-
ντάγµατος, το γεγονός ότι η Αναθεώρηση ξεκίνησε και µε τις
υπογραφές των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι συνυπέγρα-
ψαν µε τους Βουλευτές της Συµπολίτευσης και άφησαν την Ανα-
θεώρηση στη µέση, όταν διαπίστωσαν ότι η διακηρυγµένη θέση
του Αρχηγού του ΠΑΣΟΚ -είχαµε πει προς τιµήν του τότε- υπέρ
της ανάγκης αναθεώρησης του άρθρου 16 στο δρόµο δεν εξυ-
πηρετούσε τα µικροκοµµατικά παίγνια για την ανάκτηση της
εξουσίας.

«Ανεµούριον», λέει ο ελληνικός λαός! Σηµαία ευκαιρίας! Κατά
τον ίδιο τρόπο ο Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ συµπεριφέρθηκε στην οι-
κονοµία και στην κοινωνία!

Καλό είναι, κύριε Παπανδρέου, να µην κάνει λόγο το κόµµα
σας για χρέη και για ελλείµµατα. Είστε αυτοί που καταλείπατε
σε κάθε Έλληνα και σε κάθε Ελληνίδα ένα δυσθεώρητο σε ύψος
δηµόσιο χρέος, πάνω από 210.000.000.000 ευρώ! Είστε αυτοί
που αφήσατε ένα τεράστιο άνοιγµα στο εµπορικό ισοζύγιο. Είστε
εκείνοι που οδηγήσατε στο κλείσιµο πάνω από τριακόσιες εβδο-
µήντα πέντε χιλιάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Η πολιτική του ΠΑΣΟΚ στην οικονοµία ήταν συνώνυµη της
αποβιοµηχάνισης του τόπου. Ήταν συνώνυµη της καταβύθισης
της χώρας και της ελληνικής κοινωνίας στο τέλµα και στο βυθό
της ανεργίας, της κοινωνικής ανέχειας και της έλλειψης υποδο-
µών.

Και ας πάψει επιτέλους το γνωστό κοµµατικό και επικοινωνιακό
παραµύθι του ΠΑΣΟΚ για διορισµούς της Νέας ∆ηµοκρατίας!
Πού είναι οι διορισµοί της Νέας ∆ηµοκρατίας; Όπου γίνονται
εκλογές στο στενότερο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, όλη την τε-
λευταία πενταετία, ο κάθε καλόπιστος παρατηρητής διαπιστώ-
νει ότι οι ψήφοι της ΠΑΣΚΕ είναι αυτές που πλειοψηφούν, γιατί
το ΠΑΣΟΚ χρησιµοποίησε το στενό και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα
σαν θεραπαινίδα της δικής του κοµµατικής πελατείας. Και η Νέα
∆ηµοκρατία, µε προβλήµατα, µε αδυναµίες, µε ανεπάρκειες, επι-
χείρησε και προχώρησε τη διαδικασία επανασυγκρότησης του
κράτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε. Θα είχε πολλά κανείς να πει και να
σηµειώσει για τις πελώριες αντιφάσεις που έχει ο πολιτικός
λόγος, η πολιτική παρέµβαση της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ και για
τον απαράδεκτο τρόπο µε τον οποίο, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αντιµετωπίζει το ΠΑΣΟΚ το πρόβληµα της νέας γρίπης στην
Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η επιστολή που έστειλε ο κ. Γιώργος Παπανδρέου στον Πρω-
θυπουργό Κώστα Καραµανλή είναι απαράδεκτη και σε ύφος και
σε περιεχόµενο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε συνάδελφε, ολοκληρώστε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΙΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είκοσι πέντε λεπτά
µίλησε ο κ. Παπανδρέου. Αφήστε τον κ. Παναγιωτόπουλο να µι-
λήσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το Τµήµα αποφάσισε
τη διαδικασία, κύριε συνάδελφε. Αυτός είναι ο χρόνος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Έχει
σηµασία να ακουστεί µία φράση, µε την οποία θα βάλω τελεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απέναντι σ’ ένα θέµα τόσο µε-
γάλης εθνικής προτεραιότητας όπως είναι το θέµα της αντιµε-
τώπισης της νέας γρίπης, ο ελληνικός λαός απαιτεί το ελάχιστο
από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και την ηγεσία της, δηλαδή
ωριµότητα, νηφαλιότητα, συναίνεση, σύµπραξη µε την Κυβέρ-
νηση και τις αρµόδιες υπηρεσίες για να πετύχουµε το καλύτερο.
Αντ’ αυτού, υπάρχει ανευθυνότητα, κινδυνολογία, σύγχυση, αµε-

τροέπεια.
Ο ελληνικός λαός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,

έχει την ωριµότητα και µας κρίνει όλους. Και όσο ακούσει σή-
µερα τα όσα είπε ο Αρχηγός σας, θα βγάλει τα χείριστα συµπε-
ράσµατα για την ηγεσία σας και για τον τρόπο µε τον οποίο η
ηγεσία σας αντιµετωπίζει τις µεγάλες εθνικές προτεραιότητες
του σήµερα και του αύριο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η κυρία Υπουργός

έχει ζητήσει το λόγο.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά, αν έχετε

την καλοσύνη.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όποιος παρακολούθησε την οµιλία του Αρχηγού της Αξιωµα-

τικής Αντιπολίτευσης πριν από λίγα λεπτά ένα πράγµα κατάλαβε.
Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ούτε τον Αρχηγό σας ούτε εσάς
ενδιαφέρουν οι πολίτες και ο τόπος! ∆ίψα για την εξουσία έχετε
µόνο!

Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ µίλησε για λαϊκίστικη πολιτική όσον
αφορά τη στήριξη της απασχόλησης, τη στήριξη της ανεργίας.
Λαϊκίστικη πολιτική είναι η πολιτική την οποία εσείς ασκείτε,
καθώς δεν δέχεστε ούτε τους θεσµούς, ξεκινώντας από το µε-
γάλο θεσµό, από τον ύψιστο θεσµό του Προέδρου της ∆ηµο-
κρατίας, τον οποίο χρησιµοποιείτε µόνο για ίδιον όφελος και
µικροκοµµατικό συµφέρον.

Όσον αφορά στην περίπτωση στην οποία αναφέρθηκε ο Αρ-
χηγός του ΠΑΣΟΚ πριν από λίγο, δηλαδή στα θέµατα της απα-
σχόλησης και στα θέµατα της ανεργίας και ειδικότερα στην
αναφορά του για κοµµατικές προσλήψεις για τη στήριξη της απα-
σχόλησης και στις αναφορές -όπως τα αποκάλεσε- στα «άθλια
STAGE», θα ήθελα να πω ότι µιλάτε γι’ αυτά λέτε και δεν ξέρετε
πολύ καλά και δεν ξέρουµε όλοι µας ότι τα «STAGE» ξεκίνησαν
επί των ηµερών σας, ενώ σήµερα έχουµε και «STAGE» µε ασφά-
λιση. Βεβαίως, η δική µας στήριξη σ’ αυτά τα παιδιά και η προσ-
δοκία είναι να βρεθεί ο τρόπος ώστε να µπορέσουµε να
στηρίξουµε τις ασφαλιστικές εισφορές αυτών των παιδιών που
είναι σήµερα ανασφάλιστα µε τα «STAGE». Αυτά από τη µία
πλευρά.

Από την άλλη πλευρά, θα ήθελα να πω –και είµαι απόλυτη και
κατηγορηµατική σ’ αυτό- ότι η πολιτική την οποία έχουµε σχε-
διάσει, οι δράσεις τις οποίες ήδη υλοποιούµε από την αρχή του
2009 και που αφορούν τη στήριξη της απασχόλησης είναι στο-
χευµένες. Ένα εκατοµµύριο τριακόσιοι τριάντα χιλιάδες εργα-
ζόµενοι και άνεργοι θα στηριχθούν µε 3.200.000.000 ευρώ από
κοινοτικούς και ευρωπαϊκούς πόρους.

Και είµαι απόλυτη και κατηγορηµατική εκφράζοντας την κυ-
βερνητική πολιτική ότι παρ’ όλες τις αντιδράσεις, θα πρέπει να
ξέρετε ένα πράγµα, κύριοι και κυρίες της Αντιπολίτευσης: Και το
τελευταίο ευρώ θα πάει στον Έλληνα πολίτη. Θα εξαντλήσουµε
κάθε δυνατότητα, θα εξαντλήσουµε όλες µας τις δυνάµεις για
να στηρίξουµε την απασχόληση, να διατηρήσουµε τις θέσεις ερ-
γασίας και να δηµιουργήσουµε νέες θέσεις για τα νέα παιδιά τα
οποία πλήττονται κυρίως, αυτή τη στιγµή, από τη µεγάλη διεθνή
οικονοµική κρίση.

∆εν θα µας σταµατήσετε. Θα προχωρήσουµε µε απόλυτη δια-
φάνεια, µε απόλυτα στοχευµένη πολιτική και µε σεβασµό σε
όλους τους Έλληνες πολίτες, γιατί η ανεργία δεν έχει χρώµα,
δεν είναι ούτε «µπλε» ούτε «πράσινη» ούτε «κόκκινη» ούτε «ροζ».
Η ανεργία µας αγγίζει όλους, η ανεργία αγγίζει νέους, αλλά και
άτοµα µεγαλύτερης ηλικίας και η πολιτική µας στοχεύει προς
αυτήν την κατεύθυνση, σ’ αυτές τις πιο ευπαθείς και ευάλωτες
οµάδες.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, διότι ο Πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ ήρθε σήµερα εδώ για να πει πάλι τα ίδια. Να καταστρο-
φολογήσει περί της δήθεν αδιαφάνειας, έχοντας ξεχάσει, όµως,
ότι το ΠΑΣΟΚ κυβερνούσε επί είκοσι χρόνια, µε αποτέλεσµα να
παραλάβουµε τα ταµεία στην κατάσταση που τα παραλάβαµε.
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Σήµερα ένα χρόνο µετά τη µεταρρύθµιση έχει βελτιωθεί η κατά-
σταση. Έχει ξεχάσει ότι το µεγάλο άγος αυτή τη στιγµή για τον
τόπο είναι τα 12.000.000.000 ευρώ που πληρώνουµε για τους τό-
κους του δηµόσιου χρέους το οποίο εκείνοι άφησαν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής για τέσ-
σερα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι η Κυβέρ-

νηση είναι σε απόγνωση. Και αν δεν είναι σε απόγνωση είναι αµε-
τανόητη και προκλητική, γιατί τόσο η Υπουργός η οποία µόλις
αποχώρησε όσο και ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παναγιωτόπουλος, ο οποίος επωµίσθη
το βάρος της απάντησης στην οµιλία του κ. Παπανδρέου, στά-
θηκαν σε ορισµένα θέµατα τα οποία είναι καταδικασµένα στη συ-
νείδηση της κοινής γνώµης. Και είναι καταδικασµένα από την
εξής άποψη. ∆ιότι εκφράζονται από µία Κυβέρνηση η οποία δεν
σταµατά πουθενά, δεν αλλάζει σχεδιασµό, επιµένει, είναι κολλη-
µένη στο παρελθόν και νοµοθετεί χωρίς κανέναν απολύτως σε-
βασµό ούτε στο Σύνταγµα, ούτε στους νόµους ούτε στα θεσµικά
όργανα της πολιτείας στην πράξη, ενώ την ίδια στιγµή εγκαλεί
την Αντιπολίτευση ακριβώς για τους λόγους στους οποίους η ίδια
ορίζει την πολιτική της.

Και γίνοµαι συγκεκριµένος. Σε ποιο νοµοσχέδιο αναφερθή-
κατε, κύριε Παναγιωτόπουλε; Στο νοµοσχέδιο των διευθετήσεων,
σε πολλά µέτωπα της Κυβέρνησης προς φίλια συµφέροντα,
όπως αποδείχθηκε καθ’ όλη τη διάρκεια της συζήτησης σήµερα
εδώ. Νοµοσχέδιο το οποίο έρχεται σε κατάφωρη αντίθεση προς
το δηµόσιο συµφέρον. Νοµοσχέδιο το οποίο ιδιωτικοποιεί το Νο-
µικό Συµβούλιο του Κράτους, διότι αυτό κάνει -και βεβαίως αγνο-
είτε την οµόφωνη απόφαση της ολοµέλειας του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους. Νοµοσχέδιο το οποίο στην πραγµατι-
κότητα εµπορεύεται την ελπίδα των νέων ανθρώπων, για τους
οποίους κατά τα άλλα η Υπουργός κ. Πετραλιά προηγουµένως
µας είπε ότι η Κυβέρνηση έχει αγκαλιάσει και ενδιαφέρεται µε
την πολιτική της;

Παρακολούθησα το πάθος, κύριε Παναγιωτόπουλε, µε το
οποίο εκφραστήκατε και την ανησυχία σας για τη στάση του
ΠΑΣΟΚ όσον αφορά στα συνταγµατικά θέµατα της χώρας, τη
συνταγµατική τάξη της χώρας και βεβαίως τη στάση του κ. Πα-
πανδρέου όσον αφορά την υπόθεση της γρίπης και της πανδη-
µίας.

Θέλω να είµαι απολύτως σαφής. Πρώτα απ’ όλα οι συνταγµα-
τολόγοι όπως και οι οικονοµολόγοι, όπως και οι νοµικοί, όπως
και οι πολιτικοί µηχανικοί, όπως και οι τεχνικοί είναι επιστήµονες
οι οποίοι προσφέρουν στην ελληνική κοινωνία, προσφέρουν στη
λειτουργία µας, στη λειτουργία της οικονοµίας, της κοινωνίας,
της επιστήµης.

Από την άποψη αυτή είναι πρόσωπα καθ’ όλα σεβαστά και οι
απόψεις τους είναι απόψεις τις οποίες ακούµε πάντοτε µε από-
λυτο σεβασµό, αλλά τουλάχιστον σε ό,τι µας αφορά, ό,τι αφορά
το ΠΑΣΟΚ, σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να επιτρέψουµε
καθαρά πολιτικές παρεµβάσεις οιωνδήποτε επιστηµονικών τίτ-
λων να θίγουν τη δική µας πολιτική αξιοπιστία και κυρίως να αµ-
φισβητούν τη δική µας εγκυρότητα όσον αφορά στη διαχείριση
των πολιτικών πραγµάτων της χώρας. Ιδιαίτερα µάλιστα όταν
αυτές οι πολιτικές παρεµβάσεις στην πραγµατικότητα προσφέ-
ρουν «βούτυρο στο ψωµί» της ∆εξιάς και όχηµα αποπροσανατο-
λισµού της κοινής γνώµης από τα πραγµατικά προβλήµατα του
τόπου, που είναι η ανέχεια, η ανασφάλεια, η οικονοµική κατα-
στροφή στην οποία οδηγείτε τη χώρα.

Και ένα γενικότερο σχόλιο όσον αφορά την επιστολή την οποία
έστειλε ο κ. Παπανδρέου προς τον κ. Καραµανλή -την οποία τόσο
πολύ αµφισβητήσατε- για την υπόθεση της γρίπης. Ο κ. Παπαν-
δρέου δεν έκανε τίποτε άλλο από το να υπενθυµίσει στον κ. Κα-
ραµανλή ότι είναι Πρωθυπουργός, ότι έχει ευθύνη απέναντι στη
χώρα, απέναντι στην κοινωνία η οποία καθηµερινά βλέπει, µα-
θαίνει, ακούει από τις τηλεοράσεις και βλέπει τους Υπουργούς
σας και κυρίως τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
να ενηµερώνει την πολιτεία. Το µόνο που λέει ο κάθε Έλληνας

πολίτης είναι: «Ο Θεός να βάλει το χέρι του»! Γι’ αυτό το λόγο
απαιτούµε εθνικό σχέδιο.

Αυτή ακριβώς ήταν η πρόταση του κ. Παπανδρέου προς τον κ.
Καραµανλή. Γιατί είναι ανεύθυνη; Τι περισσότερο και τι λιγότερο
περιµένετε από έναν Αρχηγό Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο
οποίος µε υπευθυνότητα στέκεται απέναντι στην αγωνία του ελ-
ληνικού λαού και προστρέχει στον Πρωθυπουργό της χώρας, ο
οποίος απ’ ό,τι γνωρίζουµε είναι ακόµη Πρωθυπουργός, και του
ζητά ένα εθνικό σχέδιο για την αντιµετώπιση της πανδηµίας;

Πάντως, ό,τι και να κάνετε, µε όσο πάθος και αν υποστηρίξετε
το κόµµα σας –και καλά κάνετε, γιατί και εγώ και πολλοί άλλοι
συνάδελφοι έχουµε βρεθεί σε δύσκολες θέσεις να υποστηρί-
ζουµε τις αξίες της παράταξής µας- κύριε Παναγιωτόπουλε,
παρά τη φιλότιµη προσπάθεια την οποία κάνατε, η ουσία είναι
µία: Η Κυβέρνηση –το βλέπετε εξάλλου, οι εικόνες των προσώ-
πων των αξιότιµων συναδέλφων σας που βρίσκονται στα Υπουρ-
γικά έδρανα, προδίδουν την κατάσταση- βρίσκεται σε
υπερκόπωση και βαθιά µελαγχολία και γαντζωµένη στην εξου-
σία, οδηγεί την Ελλάδα στη χρεοκοπία.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και αυτή την πραγµατικότητα
οφείλουµε να την επισηµάνουµε. Οφείλουµε να ελέγξουµε τις
παραβατικές συµπεριφορές οι οποίες αναπτύσσονται σε πολλές
περιπτώσεις και κυρίως εκείνες οι οποίες λειτουργούν εις βάρος
του δηµοσίου συµφέροντος.

Αυτή την πραγµατικότητα κανείς δεν πρόκειται να µας σταµα-
τήσει να την αποκαλύπτουµε. Και εάν και η κ. Πετραλιά προη-
γουµένως ανέφερε ότι κανείς δεν πρόκειται να σταµατήσει την
Κυβέρνηση, σας διαβεβαιώ ότι υπάρχει κάποιος. Και αυτός ο κά-
ποιος είναι ο ελληνικός λαός, ο οποίος µε την ψήφο του, µε την
αποφασιστικότητά του και µε τις µαχητικές του κινητοποιήσεις
όπως αυτές οι οποίες θα πραγµατοποιηθούν σήµερα το από-
γευµα, θα δώσει ένα τέλος σε αυτό τον κατήφορο στον οποίο
οδηγείτε την Ελλάδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Το λόγο έχει ο κ. Μπεριάτος για τέσσερα λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΜΠΕΡΙΑΤΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ευτυχώς που αποσύρατε την τροπολογία που

αφορά τη βιοµηχανία στα Μεσόγεια γιατί σε ένα επιβαρυµένο
περιβάλλον, όπως αυτό της Αττικής, µια φωτογραφική διάταξη
και µάλιστα αντιπεριβαλλοντική δεν θα µπορούσε να έχει καµµία
υπόσταση. Και ελπίζουµε το ΥΠΕΧΩ∆Ε να µην κάνει το λάθος να
επαναφέρει αυτή την τροπολογία στη Βουλή.

Σχετικά µε την τροπολογία 666 που αφορά τα φάρµακα, δεν
θα επεκταθώ περισσότερο, καθώς µίλησαν οι συνάδελφοι για το
πόσο λάθος έχει κάνει η Κυβέρνηση µε την επιλογή του αυθαί-
ρετου αυτού τρόπου προσδιορισµού των τιµών το 2005 ο οποίος
έχει ως αποτέλεσµα, αντί να φθηνύνουν, να ακριβύνουν τα φάρ-
µακα και µάλιστα παρά τις αντίθετες αποφάσεις του Συµβουλίου
της Επικρατείας. Εκείνο όµως που έχει µεγαλύτερη σηµασία και
που αποτελεί τη µεγαλύτερη αστοχία της Κυβέρνησης είναι το
γεγονός ότι τα τελευταία χρόνια ολόκληρο το σύστηµα φαρµά-
κων, όπως και το σύστηµα υγείας στο οποίο προανµαφέρθηκε ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, έχει χειροτερέψει λόγω της τεράστιας
αύξησης των δαπανών για τα φάρµακα. ∆έκα δισεκατοµµύρια –
όπως αναφέρθηκε νωρίτερα- δαπανώνται, µε την ασυγκράτητη
«πολυφαρµακία», τα οποία τελικά δεν χάνουν µόνο οι Έλληνες
πολίτες, τα ασφαλιστικά ταµεία και η εθνική οικονοµία –αφού κά-
ποιοι άλλοι τα καρπώνονται, όπως οι εισαγωγείς και οι φαρµα-
κοβιοµήχανοι- αλλά χάνει και ένα πολυτιµότερο αγαθό: η υγεία
των Ελλήνων πολιτών. Και αυτό γιατί δεν υπάρχει πολιτική αγω-
γής υγείας των πολιτών, κυρίως σε επίπεδο ενηµέρωσης, πλη-
ροφόρησης και πρόληψης, ώστε να αποτρέπεται η εξάρτηση από
τα φάρµακα.

«ΑΓΡΟΓΗ»: Η τροπολογία εδώ είναι πολύ σηµαντική. Είναι κάτι
στο οποίο εκφράζουµε την πλήρη αντίθεσή µας γιατί ξέρουµε
πόσο σηµαντικό είναι να απεικονιστούν οι αγροτικές εκτάσεις της
χώρας, να δηµιουργηθεί δηλαδή το χαρτογραφικό υπόβαθρο
που θα δείχνει τις χρήσεις γης, τις καλλιέργειες, κ.λπ.. Αυτό είναι
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απαραίτητο για την ανάπτυξη της υπαίθρου και για την προστα-
σία του αγροτικού περιβάλλοντος, καθώς αποτελεί και προτε-
ραιότητα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ειδικότερα, το υπόβαθρο
αυτό είναι ιδιαίτερα απαραίτητο για την οµαλή και αποδοτική λει-
τουργία του Ολοκληρωµένου Συστήµατος ∆ιαχείρισης και Ελέγ-
χου των κοινοτικών επιδοτήσεων (ΟΣ∆Ε), σύστηµα το οποίο δεν
µπορεί να λειτουργήσει χωρίς τη χαρτογράφηση µε τη χρήση
νέων τεχνολογιών, όπως του Γεωγραφικού Συστήµατος Πληρο-
φοριών.

Προκύπτουν όµως κάποια αµείλικτα και σοβαρά ερωτήµατα: Τι
έκανε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων τόσα
χρόνια µε τις υπηρεσίες του, ώστε να αποκτήσουµε αυτό το σύ-
στηµα, για την έλλειψη του οποίου υφιστάµεθα και κυρώσεις από
την Ευρωπαϊκή Ένωση; Τώρα αντιλήφθηκε το Υπουργείο ότι δεν
µπορούν να αναλάβουν οι υπηρεσίες του τη χαρτογράφηση και
προστρέχει στη βοήθεια της εταιρείας «ΑΓΡΟΓΗΣ»; Άκουσα έκ-
πληκτος τον κύριο Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης, ο οποίος
ήρθε εδώ και είπε ότι «τώρα, τον Ιανουάριο του 2009, αρχίσαµε
την αεροφωτογράφηση», «την κάναµε γρήγορα-γρήγορα, εύ-
κολα». «Τώρα περάσαµε στη δεύτερη φάση για να ταυτίσουµε
τους δικαιούχους µε τα τεµάχια που βρίσκουµε στις αεροφωτο-
γραφίες». «Αυτό είναι λίγο πιο δύσκολη δουλειά, αλλά κάνουµε
Κτηµατολόγιο».

Έλεος, κύριε Υπουργέ Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.
Είναι δυνατόν να λέτε ότι κάνετε Κτηµατολόγιο έτσι, τόσο απλά,
τόσο επιπόλαια, χωρίς καµµία συσχέτιση µε το Εθνικό Κτηµατο-
λόγιο; Πώς είναι δυνατόν να γίνει αυτό; Θα γυρίσουµε δηλαδή εί-
κοσι χρόνια πίσω; Αυτή η Κυβέρνηση τελικά έχει µια ειδικότητα:
να αποσυντονίζει και να απορρυθµίζει τα πάντα. Αυτό αποτελεί
καθαρά θέµα έλλειψης συντονισµού µεταξύ των Υπουργείων,
όπως συνέβη και µε το άρθρο 14 που συζητήθηκε χθες και σύµ-
φωνα µε το οποίο, ο Υπουργός Πολιτισµού δίνει τις αρµοδιότη-
τές του Υπουργείου του στον Υπουργό Οικονοµικών.

Να γιατί αναβαθµίζεται η «ΑΓΡΟΓΗ»: Γιατί πρέπει να τρέξουµε
για να προλάβουµε. ∆εν υπάρχει τίποτα το πονηρό, είπε ο Υπουρ-
γός,. Τόσο απλά τα είπε, τόσο ωραία. Η απόλυτη ωραιοποίηση ή
µάλλον, το απόλυτο καµουφλάζ.

Θα ήθελα να τελειώσω λέγοντας ότι, στο µεταξύ, όλες οι
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχουν αρχίσει να εφαρµόζουν
το σύστηµα αυτό από το 2005. Στην Ελλάδα µόνο δεν το εφαρ-
µόσαµε. Και όχι µόνο αυτό, αλλά η Ελληνική Κυβέρνηση αθέτησε
και τις ίδιες τις υποσχέσεις της, τις ίδιες τις δεσµεύσεις της για
να λειτουργήσει αυτό το σύστηµα µέχρι τις 31 ∆εκεµβρίου 2008.
Βλέπετε, λοιπόν, τη µεγάλη της αστοχία. Και δεν έχουµε µόνο
αστοχία, έχουµε και µεγάλες ευθύνες, διότι πολύ απλά η Κυβέρ-
νηση τα κάνει αυτά για µία και µόνο αιτία: δεν έχει αντίληψη σχε-
διασµού, δεν έχει κουλτούρα σχεδιασµού. Είναι Κυβέρνηση του
laissez faire και της απορρύθµισης και βλάπτει σοβαρά την υγεία
των Ελλήνων πολιτών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Κόλλιας έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το νοµοσχέδιο, επί του

οποίου η συζήτηση ολοκληρώνεται σήµερα, εντάσσεται στη µε-
γάλη προσπάθεια που κάνει αυτή η Κυβέρνηση να φανεί συνεπής
στις δεσµεύσεις της, να προχωρήσει το πρόγραµµα των αλλα-
γών και των µεταρρυθµίσεων.

Μια προσπάθεια που κάνει για να εξυπηρετήσει το τεράστιο
δηµόσιο χρέος και τα ελλείµµατα που µας άφησαν οι κυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ. Οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ µας παρέδωσαν
µια χώρα ουραγό σε όλους τους οικονοµικούς δείκτες αλλά από
την άλλη «πρωταθλήτρια» στα σκάνδαλα, στη διαφθορά, στον
κοµµατισµό και την αδιαφάνεια.

Προσπάθεια για την πάταξη της φοροδιαφυγής, την ενίσχυση
του κοινωνικού κράτους για την αποκατάσταση των αδικιών, για
τον ορθολογισµό των δαπανών υγείας, για την αναβάθµιση των
παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας και κοινωνικής ασφάλισης, ει-
σάγονται κριτήρια κοστολόγησης του φαρµάκου ώστε να προσ-

διορίζεται η τιµή του που δεν θα µπορεί να υπερβαίνει τον µέσο
όρο των τριών χαµηλότερων τιµών, που καταγράφονται σε τρεις
ευρωπαϊκές χώρες.

Ως προς το επίµαχο θέµα της τροπολογίας για τα βαρέα και
ανθυγιεινά επαγγέλµατα ας αρχίσουµε µε ένα απλό αναµφισβή-
τητο δεδοµένο. Ο χαρακτηρισµός των βαρέων και ανθυγιεινών
θεσµοθετήθηκε το 1951. Από τότε ο κατάλογος πάει όλο προς το
χειρότερο. Και τούτο γιατί για λόγους µικροπολιτικούς εντάξατε
επαγγέλµατα χαριστικά χωρίς να το δικαιούνται. ∆εν είχατε ποτέ
την τόλµη να αλλάξετε οτιδήποτε, γιατί αυτή ήταν η πολιτική σας,
ενώ γνωρίζατε ότι υπάρχουν επαγγέλµατα που έχουν εκλείψει.
∆εν σας προβληµάτισε ποτέ ότι στον κατάλογο συµπεριλαµβά-
νονται τρίφτες χαµάµ, αρβιλεργάτες, ραδιοτηλεγραφητές και κα-
ραγωγείς. Σήµερα βεβαίως τα βλέπετε όλα. Σήµερα
προσπαθείτε, όπως κάνετε πάντα, να φανείτε αρεστοί. ∆εν εί-
δατε τόσα χρόνια τους εναερήτες της ∆ΕΗ που µετράνε εκατο-
ντάδες θύµατα. Μόνο στην Κορινθία έχουµε έξι νεκρούς και
πέντε αναπήρους. ∆εν είδατε τους εργαζόµενους στα νοσοκο-
µεία. ∆εν είδατε τους εργάτες καθαριότητας. Γι’ αυτό και δεν
µπορεί κανείς να σας εµπιστευτεί, φίλες και φίλοι του ΠΑΣΟΚ
Γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι σε όλη τη διαδροµή σας στα είκοσι
χρόνια, που είχατε τη διακυβέρνηση της χώρας, φανήκατε ανα-
ξιόπιστοι και οδηγήσατε τη χώρα στον κατήφορο.

Και αντί να προβληµατιστείτε, ζητάτε εκλογές, σε αντίθεση µε
το πνεύµα και τις επιταγές του Συντάγµατος. Ζητάτε εκλογές θέ-
λοντας να χρησιµοποιήσετε τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας για
να ικανοποιήσετε τους µικροπολιτικούς σας στόχους. Θέλετε να
καταστήσετε το Σύνταγµα ερµηνευτικό περίγελο.

Και βέβαια αυτά δεν τα λένε οι δύο κορυφαίοι συνταγµατολό-
γοι, σας τα είπε πρόσφατα και ο κ. Βενιζέλος, ο οποίος διαφο-
ροποιήθηκε για τα ζητήµατα της προεκλογικής σας τακτικής, τα
δηµοσιονοµικά και για την υπόθεση της γρίπης. Για την αναξιο-
πιστία σας, για την αντιπολιτευτική σας τακτική σας είπε εντός ει-
σαγωγικών: «Το ΠΑΣΟΚ δεν πρέπει να αντιπολιτεύεται αλλά να
προτείνει και να στηρίζει». Για την αναξιοπιστία σας, για την ανεύ-
θυνη στάση σας, µερίδα της κοινής γνώµης δεν συµφωνεί µε την
επιλογή των κοµµάτων να αλλάζουν στάση ανάλογα µε το τι θα
συµφέρει πολιτικά για το κλίµα που δηµιουργείτε. Έχουµε εµπλα-
κεί σε λάθος συζήτηση. Για την πολιτική σας συµπεριφορά απέ-
ναντι στους δύο κορυφαίους συνταγµατολόγους ανέφερε ο κ.
Βενιζέλος: «∆εν µπορεί ένα κόµµα να αντιπαρατίθεται µε συ-
νταγµατολόγους που εκφράζουν επιστηµονικές απόψεις». Γιατί
οι δύο συνταγµατολόγοι δεν σας κούνησαν το χέρι, δεν ήθελαν
το κακό του ΠΑΣΟΚ, δεν έβαλαν «βούτυρο στο ψωµί» της ∆εξιάς,
όπως είπε ο εκπρόσωπος. Θέλουν να σας συνετίσουν, να σας
νουθετήσουν. Θέλουν να σας βγάλουν από τον ολισθηρό δρόµο
που ακολουθείτε, το δρόµο της αδιαφάνειας και της πολιτικής
ανευθυνότητας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Υπουργοί Εσωτερικών, Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Ανάπτυξης, Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, ∆ικαιοσύνης, Μεταφορών και
Επικοινωνιών, Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πο-
λιτικής και Πολιτισµού, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Συµ-
φωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας σχετικά µε τη συ-
νεργασία σε θέµατα εσωτερικής ασφάλειας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ο κ. Βαρβαρίγος για τέσσερα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Είναι συνήθης κοινοβουλευτική

πρακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας να νοµοθετεί µε τροπολογίες
και µάλιστα στα Θερινά Τµήµατα για σηµαντικά ζητήµατα, τα
οποία θα απαιτούσαν διάλογο, διαφάνεια, χρόνο και υπευθυνό-
τητα.

Έρχεται η Νέα ∆ηµοκρατία κάθε τόσο µε δηµόσιες τοποθετή-
σεις της, εντελώς υποκριτικές, να υπεραµύνεται και να κόπτεται
υπέρ της λειτουργίας των θεσµών. Και τον κορυφαίο θεσµό, το
Κοινοβούλιο, το µεταχειρίζεται µε αυτόν τον εντελώς αντικοινο-
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βουλευτικό, «ανθυγιεινό», κύριε Υπουργέ, τρόπο.
Αυτές είναι οι θέσεις σας, οι πολιτικές σας, οι σκοπιµότητές

σας, που βέβαια τους θεσµούς τους θέλετε για να εξυπηρετείτε
το στενό, µικροπολιτικό, µικροκοµµατικό σας συµφέρον.

Φέρνετε ένα νοµοσχέδιο, µε το οποίο συνεχίζετε τις διευθετή-
σεις, τα ρουσφέτια. Εξουσιοδοτείται ο Υπουργός Οικονοµίας και
Οικονοµικών να δίνει χρήµατα σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου και
ιδιωτικού δικαίου. Εκλογές έρχονται. Πρέπει να κάνει τα ρου-
σφέτια του!

Πρόσφατα αποκαλύφθηκε το τεράστιο σκάνδαλο στον ΟΑΕ∆
µε την κοµµατοκρατία και τα ρουσφέτια τα οποία κάνει ο διοικη-
τής του. Έρχεστε τώρα µε µία καινούργια διάταξη να δώσετε τη
δυνατότητα για ακόµα περισσότερα ρουσφέτια.

Με τις τροπολογίες, που καταθέτετε, τι κάνετε;
Κατ’ αρχάς σε ό,τι αφορά την «ΑΓΡΟΓΗ»: Πρόκειται για ένα

ακόµη ρουσφέτι του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων στα κοµµατικά στελέχη, στα «παιδιά» της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. ∆εν του φτάνουν αυτοί που πήρε στον ΟΠΕΚΕΠΕ,
εννιακόσια είκοσι επτά άτοµα µε συµβάσεις έργου, µε αδιαφά-
νεια. Ξέρουµε ότι οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας πήραν
έναν αριθµό, διόρισαν έναν αριθµό. Παρόµοιους αριθµούς πήραν
και τα κοµµατικά στελέχη. ∆εν έφτασαν, φαίνεται οι απαιτήσεις
είναι µεγάλες. Τώρα συνεχίζουµε µε την «ΑΓΡΟΓΗ». Πρέπει να
πάρουµε άλλα χίλια άτοµα, για να κάνουµε δήθεν το ΟΣ∆Ε, για
να έχουµε µία βάση δεδοµένων για την καλύτερη διανοµή των
επιδοτήσεων, για να µην υφιστάµεθα τα πρόστιµα από τους ελέγ-
χους της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, θέλω να επισηµάνω το εξής σε ό,τι
αφορά το κόστος για τη δηµιουργία αυτής της βάσης δεδοµέ-
νων, ελαιοκοµικό µητρώο, αµπελουργικό µητρώο, ΟΣ∆Ε: Ήδη οι
αγρότες, µε τη συνενοχή και τη συνεργασία των «ληστών» της
ΠΑΣΕΓΕΣ –έτσι τους χαρακτηρίζω εγώ- και τον «αρχιληστή»
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, πετσοκόβουν και
εξαφανίζουν τον αγροτικό κόσµο, αποµυζώντας από αυτούς ένα
τεράστιο ποσό για την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων τους.
Φέτος διπλασίασαν αυτό το ποσό µε το πρόσχηµα ότι δήθεν θα
απαιτηθεί ένα κόστος για τη διόρθωση του ΟΣ∆Ε, του αµπε-
λουργικού µητρώου, του ελαιοκοµικού µητρώου.

Πήρε, λοιπόν, και εννιακόσια είκοσι επτά άτοµα ο ΟΠΕΚΕΠΕ
για την ίδια δουλειά. Έρχεται τώρα και µε την «ΑΓΡΟΓΗ» να
πάρει άλλα χίλια άτοµα για την ίδια δουλειά.

Ποιους κοροϊδεύετε και ποιους εξαπατάτε; Ληστεύετε τον κο-
σµάκη. Εξαφανίζετε τον αγροτικό κόσµο. Αυτή είναι η πολιτική
σας. Κοντά, όµως, είναι οι εκλογές και νοµίζουµε ότι ο αγροτι-
κός κόσµος θα σας δώσει την απάντηση.

Τώρα, όσον αφορά το φάρµακο και την πολιτική σας; Ήδη πα-
ρουσιάστηκαν τα στοιχεία από τους συναδέλφους. Γνωρίζουµε
όλοι µας ότι διπλασιάστηκε το κόστος φαρµάκου από το 2004
µέχρι σήµερα. Τα 5.000.000.000 έγιναν 10.000.000.000. Έχουµε
κάποιους δείκτες που είναι πραγµατικά αξιοπερίεργοι σε επίπεδο
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Έχουµε τους περισσότερους γιατρούς
ανά χίλια άτοµα, τα περισσότερα φαρµακεία και φαρµακοποιούς
ανά χίλια άτοµα, επίπεδο δαπανών υγείας παρόµοιο –ως ποσο-
στό του ΑΕΠ- µε τις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης -πε-
ρίπου 9% του ΑΕΠ- κι, όµως, έχουµε υπηρεσίες υγείας
αθλιότατες, τις χειρότερες. Τι συµβαίνει; Πού πηγαίνουν τα
λεφτά; Πού είναι το «τρύπιο» καλάθι; Που είναι τα κυκλώµατα;
∆ιότι τα κυκλώµατα είναι εκείνα που αποµυζούν ακριβώς αυτούς
τους τεράστιους πόρους και δεν έχουµε σύστηµα υγείας, το
οποίο αποδοµίσατε και διαλύσατε.

Κύριοι συνάδελφοι, µας είπε ο κ. Βλάχος προηγουµένως ότι
προχωρείτε µπροστά µε αυτή την τροπολογία για τα φάρµακα.
Εµείς δεν βλέπουµε να πηγαίνετε µπροστά. Πίσω πήγατε. Φέ-
ρατε ξανά τη ρύθµιση που καταργήσατε το 2005 για τον τρόπο
κοστολόγησης των φαρµάκων και δεν ζητήσατε ούτε ένα «συγ-
γνώµη». ∆εν απολογηθήκατε γι’ αυτή την τεράστια απώλεια που
υπήρξε µε αυτή τη ρύθµιση που επιβάλατε το 2005, για να ευ-
νοήσετε κάποια συγκεκριµένα συµφέροντα. Και τώρα, βέβαια, τι
να κάνετε; Έρχεστε ξανά να πείτε ότι τα φάρµακα θα κοστολο-
γούνται µε τον τρόπο που υπήρχε στη ρύθµιση του 2005.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ξέρω την ανάγκη του χρόνου. Η ση-

µερινή ηµέρα επέβαλε µία διαδικασία πολύ συνοπτική.
Καταψηφίζουµε, βεβαίως, το νοµοσχέδιο και τις τροπολογίες.

Πιστεύουµε ότι θα ανοίξει ξανά το Τµήµα τούτο, θα συνεχίσει τις
εργασίες του στις 25 Αυγούστου.

Πιστεύουµε ότι ο κύριος Πρωθυπουργός δεν θα µας την
«κάνει», όπως το 2007, που µετά από τη γιορτή της Παναγίας
εξήγγειλε πρόωρες εκλογές µε κλειστή Βουλή.

Εµείς, βεβαίως, ζητάµε εκλογές µε ανοιχτή Βουλή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: …µε έναν τρόπο, ο οποίος θα

είναι γνωστοποιηµένος, για να γίνουν οι εκλογές στον κατάλληλο
χρόνο, µε ενηµέρωση και συµµετοχή όλου του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Ρο-
δούλα Ζήση.

ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν µε τιµω-
ρήσατε µετά από τη φιλοφρόνηση που µου έκανε ο Πρόεδρος
της Βουλής και µου αλλάξατε τη σειρά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Όχι, έγινε λάθος.
Σας ζητούµε συγγνώµη. Έχετε το λόγο, µε άνεση χρόνου, στα
τέσσερα λεπτά όµως.

ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση έπαθε µια ταραχή µετά την οµιλία του Προέδρου

του ΠΑΣΟΚ και αποχώρησε. Πάλι σας άφησε στη µοναξιά σας,
κύριε Υπουργέ. Ακούσαµε εδώ την Υπουργό Απασχόλησης να
µας λέει ότι το ΠΑΣΟΚ –αυτό κατάλαβε σήµερα από όλες αυτές
τις τεκµηριωµένες προτάσεις και την έκφραση του ελληνικού
λαού, δια του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ Γεώργιου Παπανδρέου- ότι
«διψά» για εξουσία.

Εµείς βλέπουµε ότι τώρα κάπου πηγαίνουν να συζητήσουν οι
Υπουργοί της Κυβέρνησης για το πώς θα συγκρατηθούν στην
εξουσία. Ο λαός ζητά αλλαγή. Και το λαό πρέπει να τον σέβεστε.
Ζητά αλλαγή ύστερα από αυτήν την πολιτική που ακολουθήσατε.

Πρώτα, καλλιεργήσατε τη φήµη ότι είστε µια Κυβέρνηση της
λαϊκής ∆εξιάς και µεγάλης ικανότητας να λύσετε προβλήµατα.

∆εύτερον, τα βάλατε µε το ΠΑΣΟΚ, την Αντιπολίτευση γενικό-
τερα και τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.

Τρίτον, είπατε ότι θα επανιδρύσετε το κράτος, κύριε Υπουργέ,
και ότι θα βοηθήσετε την ανάπτυξη και την απασχόληση.

Τέλος, αποφασίσατε -και µε αυτό το νοµοσχέδιο σήµερα εδώ
και τις τροπολογίες- το γαία πυρί µειχθήτω και αφήσατε τους πο-
λίτες να τα βγάλουν πέρα µόνοι τους. Είτε η κρίση οφείλεται στην
κυβερνητική πολιτική είτε στη διεθνή κρίση, εν πάση περιπτώσει,
οι πολίτες πρέπει να βγάλουν «τα κάστανα από την φωτιά» µόνοι
τους.

Η πολιτική σας είναι δαρβινισµός. Για εσάς, µόνο οι ισχυροί
και οι δικοί σας επιβιώνουν. Η πρακτική σας, βεβαίως, είναι νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες κατά το δοκούν. Μέσα στο καλοκαίρι,
στην καρδιά του καλοκαιριού φέρνετε χωρίς διαβούλευση, χωρίς
κουλτούρα, εάν θέλετε, και πολιτική συνεννόησης και διαβού-
λευσης µε τους κοινωνικούς εταίρους νοµοσχέδια, διατάξεις και
τροπολογίες, για να επιβαρύνετε ακόµη περισσότερο την ασθενή
µας οικονοµία, το εισόδηµα των πολιτών, αλλά βεβαίως και το
κλίµα απαισιοδοξίας που υπάρχει σε όλους µας.

Και αναφέροµαι, βεβαίως, στον αγροτικό τοµέα και την αγρο-
τική οικονοµία. Από το 2005 έπρεπε να έχετε καταγράψει τη φέ-
ρουσα ικανότητα των αγροτικών δικαιωµάτων –ας το πω έτσι- και
δεν το κάνατε. Επειδή βεβαίως επιβλήθηκαν πρόστιµα και έχετε
τις παρατηρήσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, έρχεστε σήµερα
εδώ να δώσετε από τον κρατικό προϋπολογισµό στην «ΑΓΡΟΓΗ»
4.000.000 ευρώ, για να γίνει αυτό το πρόγραµµα που οφείλατε
εδώ και τέσσερα χρόνια να κάνετε, όπως το έχουν κάνει όλοι.
∆εν βοηθάτε την αγροτική οικονοµία, απλώς προσπαθείτε να
διορθώσετε λάθη σας. Τα διορθώνετε, όµως, πάλι µε έναν τρόπο
λαθεµένο. Οι ευθύνες σας σε αυτόν τον τοµέα είναι πάρα πολύ
µεγάλες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας της κυρίας Βουλευτού)
∆εν µου το επιτρέπει ο χρόνος να µιλήσω αναλυτικά για τα

φάρµακα. Η αλήθεια είναι ότι δεν παραδέχεστε ότι η ασφαλιστική
σας µεταρρύθµιση, όπως ακούστηκε και σήµερα από την
Υπουργό και όλους τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας
που µίλησαν, απέτυχε και η ίδια αυτή η ασφαλιστική µεταρρύθ-
µιση «απασφάλισε» την υγεία των πολιτών, δηµιούργησε προ-
βλήµατα σε όλους µας και βεβαίως οικονοµικά αδιέξοδα
-ακούσαµε για τις δαπάνες- εκτός βεβαίως και από τις εµµονές
της φαρµακολατρείας, που εξυπηρετούν άλλου είδους εισαγω-
γές και σκοπιµότητες.

Θα ήθελα τώρα να µιλήσω για το θέµα των βαρέων και ανθυ-
γιεινών. Γελώ, γιατί µου κάνει εντύπωση ότι δεν έχετε βιωµατική
σχέση µε την εργασία. ∆εν είναι δυνατόν µε υπουργικές αποφά-
σεις, µε κριτήρια που δεν έχουν συζητηθεί, να αποφασίζετε,
χωρίς ασφαλιστικό νοµοσχέδιο, χωρίς υπεύθυνη πολιτική µέσα
από το νόµο.

Ο Έλµπερτ Χάµπαρντ, κύριε Υπουργέ, Αµερικανός επιχειρη-
µατίας και συγγραφέας, έλεγε ότι: «Μια µηχανή µπορεί να κάνει
τη δουλειά πενήντα συνηθισµένων ανθρώπων, εργαζοµένων,
καµµία µηχανή δεν µπορεί να κάνει τη δουλειά ενός ασυνήθιστου
ανθρώπου».

Αυτό το παραφράζω σε σχέση µε τους ασυνήθιστους ανθρώ-
πους, εργαζόµενους ιδιαίτερης ειδικότητας και εργασίας αν-
θρώπους, που ουσιαστικά αντιµετωπίζουν την πραγµατικότητα
των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων, σε όποια τεχνολο-
γική και εργασιακή εξέλιξη.

Έρχεστε, λοιπόν, σήµερα εσείς εδώ, µε αυτήν την τροπολο-
γία, αντισυνταγµατικώ τω τρόπω, και χωρίς καµµία δεοντολογία
να αποφασίσετε εσείς ποιοι, µε ποια κριτήρια, µε ποια αξιοπιστία,
µε ποια γνώση και µε ποια βιωµατική σχέση µε την εργασία, για
το ποιοι πρέπει να κόβονται ή πρέπει να κατηγοριοποιούνται στα
βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλµατα.

Κύριε Υπουργέ, θεωρούµε ότι έστω και τώρα, αν έχετε την
υπευθυνότητα, να κάνετε το χρέος να αποσύρετε αυτές τις τρο-
πολογίες και αυτές τις διατάξεις, το χρέος που οφείλετε ως Κυ-
βέρνηση που σας έχει ψηφίσει ο ελληνικός λαός, να δώσετε
προωθητική κίνηση στα προβλήµατα που υπάρχουν σήµερα. Και
είναι µεγάλο το πρόβληµα της ανεργίας, είναι µεγάλα τα προ-
βλήµατα της εργασίας και της απασχόλησης, είναι µεγάλα τα
προβλήµατα της ανάπτυξης. ∆είξτε έστω και σήµερα αυτή την
ευαισθησία και αποσύρετε αυτές τις διατάξεις.

Η χώρα, κύριε Πρόεδρε, χρειάζεται ένα άλλο όραµα, ένα άλλο
σχέδιο, ένα άλλο πρόγραµµα και άλλους πρεσβευτές αυτών των
προγραµµάτων που θα σέβονται τον Έλληνα πολίτη, τον εργα-
ζόµενο πολίτη, που θα προσπαθήσουν να καταπολεµήσουν την
ανεργία και να δώσουν πραγµατικά προστιθέµενη αξία στη δου-
λειά των συµµέτοχων παραγωγών πολιτών αυτής της χώρας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Η κ. Αράπογλου έχει το λόγο για τρία λεπτά και ολοκληρώθηκε
ο κατάλογος των οµιλητών.

∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι όσο το δυνατόν συντοµότερη γιατί δεν έχουµε πολύ

χρόνο. Θα αναφερθώ µόνο στη δική µου τροπολογία, σε αυτήν
που καταθέσαµε εµείς. Θα ήθελα βέβαια να είναι εδώ και η
Υπουργός Απασχόλησης γιατί αφορά όλους τους εργαζοµένους
και τα ασφαλιστικά ταµεία.

Καταθέσαµε µία τροπολογία -και θα ήθελα ο Υπουργός που
παρίσταται να µε ακούσει µε προσοχή- σχετικά µε την ένταξη του
κλάδου επικουρικής ασφάλισης του Ταµείου Αλληλοβοηθείας
Προσωπικού Γενικής Τραπέζης Ελλάδος, στο Ενιαίο Ταµείο Τρα-
πεζοϋπαλλήλων.

Το πρόβληµα είναι ότι το Ταµείο Αλληλοβοηθείας Προσωπι-
κού Γενικής Τραπέζης Ελλάδος έχει αδικαιολόγητα καθυστερή-
σει να ενταχθεί στο Ενιαίο Ταµείο Τραπεζοϋπαλλήλων. Λόγω
αυτής της καθυστέρησης χίλιοι εκατό συνταξιούχοι της Γενικής
Τράπεζας δεν λαµβάνουν την επικουρική ασφάλιση από τον Μάρ-
τιο του 2009 και περισσότεροι από χίλιοι τετρακόσιοι πενήντα ερ-

γαζόµενοι κινδυνεύουν να χάσουν την εφάπαξ παροχή. Φοβού-
νται πως όταν θα έρθει η στιγµή συνταξιοδότησής τους, δεν θα
τους καταβληθεί η εφάπαξ παροχή.

Ο Σύλλογος των Υπαλλήλων της Γενικής Τράπεζας έχει επα-
νειληµµένως ενηµερώσει το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και τον ίδιο τον Υπουργό προσωπικά και έχει υποβάλλει
σχετική αίτηση νόµιµα και έγκαιρα, σύµφωνα µε το ν. 3371/2005
για την ένταξή τους στο Ενιαίο Ταµείο Τραπεζοϋπαλλήλων.
Ωστόσο η Κυβέρνηση δεν έχει ανταποκριθεί σε αυτό το αίτηµα,
όταν σε αντίστοιχες αιτήσεις που υπέβαλλαν άλλες τραπεζικές
επιχειρήσεις ανταποκρίθηκε και τις ενέταξε σε αυτό το Ενιαίο
Ταµείο.

Εµείς, λοιπόν, µε αυτή την τροπολογία, ζητάµε από τον
Υπουργό Οικονοµίας να προβεί στις ενδεδειγµένες ενέργειες
που προβλέπει ο ν. 3371/2005 και να αντιµετωπίσει τους εργα-
ζοµένους στη Γενική Τράπεζα όπως έκανε και στις άλλες περι-
πτώσεις µε τα ταµεία επικουρικής ασφάλισης υπαλλήλων άλλων
τραπεζών, όπως για παράδειγµα η Εµπορική Τράπεζα, η «ALPHA
BANK», η Τράπεζα Αττικής.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Περιµένω µία τοποθέτηση, κυρία Υπουργέ, µία ξεκάθαρη απά-
ντηση. Αυτήν τη στιγµή έχω ενηµερωθεί ότι παρακολουθούν ερ-
γαζόµενοι του Συλλόγου Υπαλλήλων της Γενικής Τράπεζας και
περιµένουν και εκείνοι µία ξεκάθαρη απάντηση, γιατί µε την υφι-
στάµενη κατάσταση η Κυβέρνηση κάνει αυτές τις διακρίσεις και
δεν αντιµετωπίζει µε τον ίδιο τρόπο όλους τους υπαλλήλους των
τραπεζών. Περιµένουµε τη δική σας τοποθέτηση, ξεκάθαρα
όµως.

Νοµίζω ότι είναι απαράδεκτο να µην ικανοποιήσετε ένα δίκαιο
αίτηµα που συνάδει µε το νόµο που προανέφερα. ∆υόµισι χιλιά-
δες οικογένειες, κυρία Υπουργέ, τις κρατάτε σε οµηρία αυτήν τη
στιγµή και περιµένουν από τον Οκτώβρη του 2008 µια ξεκάθαρη
απάντηση από σας και µια τοποθέτηση.

Ελπίζω, λοιπόν, ότι θα την κάνετε δεκτή και ότι θα δώσετε λύ-
σεις στο σοβαρό αυτό θέµα των υπαλλήλων της τραπέζης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Όχι, κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει για δύο λεπτά ο Υφυπουργός κ. Αντώνιος Μπέζας

και ολοκληρώθηκε η συζήτηση και θα προχωρήσουµε στην ονο-
µαστική ψηφοφορία.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µία διευκρίνιση σε
σχέση µε την τροπολογία που κατέθεσε ο συνάδελφος κ. Καρα-
µάριος.

Το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών εξέφρασε µία συ-
γκεκριµένη άποψη κατά τη συζήτηση του άρθρου 8 του ν.
3723/2008 και σ’ αυτήν την άποψη εµµένει. Με το άρθρο 8 εξει-
δικεύεται ότι η αληθής έννοια του άρθρου 9 του ν. 3259/2004
είναι ότι στην περίπτωση που υπάρχουν περισσότερες συµβά-
σεις ή πιστώσεις λαµβάνεται υπ’ όψιν το κεφάλαιο του κάθε δα-
νείου, της κάθε πίστωσης χωριστά και ότι τα όρια του αρχικού
κεφαλαίου, 400.000 ευρώ στο αρχικό κεφάλαιο και 2.201.000
ευρώ στη συνολική οφειλή, όπως αυτή είχε διαµορφωθεί στις 31
∆εκεµβρίου 1999 λαµβάνονται υπ’ όψιν διαζευκτικά και όχι σω-
ρευτικά. Αυτό πρακτικά σηµαίνει ότι σε κάθε περίπτωση οι οφει-
λές οι οποίες δεν υπερβαίνουν είτε το ποσό των 400.000 ευρώ
είτε το ποσό των 2.201.000 ευρώ υπάγονται στο νόµο. Γι’ αυτό
και οποιαδήποτε άλλη ερµηνεία υπάρχει, θεωρούµε ότι αυτή η
ερµηνεία είναι αντίθετη µε τη βούληση του νοµοθέτη.

Και τελειώνω µε µία σύντοµη αναφορά σχετικά και µε τα µα-
θήµατα συνταγµατικότητας που προσπάθησε προηγουµένως να
µας κάνει εδώ το ΠΑΣΟΚ. Ανέφερε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής ότι το ΠΑΣΟΚ µπορεί να ακούει
τις γνώµες των συνταγµατολόγων, δεν δέχεται όµως τις πολιτι-
κές παρεµβάσεις των συνταγµατολόγων.

Και εγώ, λοιπόν, ερωτώ. Το ΠΑΣΟΚ δεν δέχεται τις πολιτικές
παρεµβάσεις των συνταγµατολόγων. Τις πολιτικές παρεµβάσεις,
όµως, καθηγητών του Φορολογικού ∆ικαίου που παροτρύνουν
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τους εύπορους συµπολίτες µας –γιατί σε αυτούς απευθύνεται η
έκτακτη εισφορά- να µην καταβάλουν την έκτακτη εισφορά, διότι
είναι αντίθετη µε το Σύνταγµα, σε αυτήν τη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία που αυτοί που έχουν µεγάλη φοροδοτική ικανότητα
πρέπει να συνεισφέρουν περισσότερο για την αντιµετώπιση των
επιπτώσεων της κρίσης, αυτές τις πολιτικές παρεµβάσεις γιατί
το ΠΑΣΟΚ τις δέχεται; Αυτό δεν είναι, κύριοι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, πολιτικός καιροσκοπισµός;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση του συζητουµένου νοµοσχε-
δίου.

Έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας από τους
συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ για την τροπολογία µε γενικό αριθµό
666 και ειδικό 174, της οποίας το κείµενο έχει ως εξής:

«Αθήνα, 30 Ιουλίου 2009
Προς
Τον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων

ΑΙΤΗΣΗ
ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ

Οι υπογράφοντες Βουλευτές υποβάλλουµε αίτηση ονοµαστι-
κής ψηφοφορίας επί της προσθήκης τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 666 και ειδικό αριθµό 174 στο νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και Οικονοµικών «Αναµόρφωση νοµικού πλαι-
σίου ιδιωτικών και επαγγελµατικών σκαφών αναψυχής και
επιβολή ειδικού φόρου και έκτακτης εισφοράς, ρύθµιση φορο-
λογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους και λοιπές διατάξεις».

Οι Βουλευτές
Χρήστος. Παπουτσής
Ανδρέας Μακρυπίδης
Άννα Φιλίνη
Χρήστος Χάιδος
∆ηµήτριος Κουσελάς
Ιωάννης Σκουλάς
Ηλίας Μπεριάτος
Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου
Έκτορας Νασιώκας
Απόστολος Κατσιφάρας
Βασίλειος Κεγκέρογλου
Ελπίδα Τσουρή
Αναστάσιος Σιδηρόπουλος
Γιάννης Κουτσούκος»
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αί-

τηση της ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν υπάρ-
χει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την υποβολή
της.

Ο κ. Παπουτσής. Παρών.
Ο κ. Μακρυπίδης. Παρών.
Η κ. Φιλίνη. Παρούσα.
Ο κ. Χάιδος. Παρών.
Ο κ. Κουσελάς. Παρών.
Ο κ. Σκουλάς. Παρών.
Ο κ. Μπεριάτος. Παρών.
Η κ. Ξενογιαννακοπούλου. Παρούσα.
Ο κ. Νασιώκας. Παρών.
Ο κ. Κατσιφάρας. Παρών.
Ο κ. Κεγκέρογλου. Παρών.
Η κ. Τσουρή. Απούσα.
Ο κ. Σιδηρόπουλος. Παρών.
Ο κ. Κουτσούκος. Παρών.
Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονι-

σµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας Βουλευτών.

Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα (10) λεπτά,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(∆ Ι Α Κ Ο Π Η)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί των τροπολογιών του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Εταιρεία ιδιωτικών πλοίων αναψυχής, επιβολή ειδικού φόρου
και έκτακτης εισφοράς στα πλοία αναψυχής, ρύθµιση φορολο-
γικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
και λοιπές διατάξεις» και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 665 και ειδικό 173, που αφορά ρυθµίσεις για την εταιρεία
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» (αρ. 47 του ν. 2637/1998) και συµπλήρωση των
διατάξεων του αρ. 10 του ν.δ. 400/1970 που ρυθµίζουν θέµατα
εκκαθάρισης ασφαλιστικών επιχειρήσεων, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς, η τροπολογία µε

γενικό αριθµό 665 και ειδικό 173, που αφορά ρυθµίσεις για την
εταιρεία «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» (αρ. 47 του ν. 2637/1998) και συµπλή-
ρωση των διατάξεων του αρ. 10 του ν.δ. 400/1970 που ρυθµίζουν
θέµατα εκκαθάρισης ασφαλιστικών επιχειρήσεων, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως άρθρα 16 και 17.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό
666 και ειδικό αριθµό 174, που αφορά τον επανακαθορισµό της
τιµής των φαρµακευτικών προϊόντων (περ. δ της παρ. 5 του αρ.
17 του ν.δ. 96/1973), τη σύσταση διϋπουργικής επιτροπής αρ-
µόδιας για θέµατα του εθνικού συστήµατος υγείας και του κοι-
νωνικοασφαλιστικού συστήµατος και τη σύσταση στο Υπουργείο
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας ενδεκαµελούς Επι-
τροπής Κρίσεως Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελµάτων, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό.

Ανεγνώσθησαν τα ονόµατα των υπογραφόντων Βουλευτών
από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για αίτηση ονο-
µαστικής ψηφοφορίας.

Θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία επί της τροπολογίας αυτής.
Οι αποδεχόµενοι την τροπολογία λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι την τροπολογία λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο, οι µεν άρρενες λένε «ΠΑΡΩΝ», οι δε γυ-

ναίκες λένε «ΠΑΡΟΥΣΑ». Το λέω αυτό παρ’ ότι δεν προβλέπεται
από τον Κανονισµό, γιατί ετέθη το θέµα από πολλές συναδέλ-
φους Βουλευτές. Μπορούµε να το κάνουµε στην ονοµαστική ψη-
φοφορία. Έχετε µία ευκαιρία σήµερα, γιατί βλέπω τις
συναδέλφους Βουλευτές να έχουν τη δυνατότητα –και στo πλαί-
σιo της ισότητας των δύο φύλων- να µιλήσουν κατά την ψηφο-
φορία, αν κάνουν χρήση αυτής της επιλογής ψηφοφορίας µε τις
λέξεις «ΠΑΡΩΝ» και «ΠΑΡΟΥΣΑ».

Καλούνται επί του καταλόγου οι συνάδελφοι κ. Ελευθέριος Αυ-
γενάκης από τη Νέα ∆ηµοκρατία και ο κ. Κεγκέρογλου από το
ΠΑΣΟΚ.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπάρχει συνάδελφος, ο

οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυ-

ρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων
και την εξαγωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ονο-
µαστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 99 Βουλευτές.
Υπέρ της τροπολογίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 50 Βουλευτές.
Κατά της τροπολογίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 49 Βουλευτές,

σύµφωνα µε το παρακάτω πρωτόκολλο ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας:

«Ονοµαστική ψηφοφορία επί της µε αριθµό 666/174 τροπολο-
γίας

2018 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Από τη Νέα ∆ηµοκρατία

ΝΑΙ ΟΧΙ
Αυγενάκης Ελευθέριος +
Βαγιωνάς Γεώργιος +
Γεροντόπουλος Κυριάκος +
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
∆αϊλάκης Σταύρος +
Ζαγορίτης Ελευθέριος (Λευτέρης) +
Θαλασσινός Θαλασσινός +
Καλλιώρας Ηλίας +
Καντερές Νικόλαος +
Καραµάριος Αναστάσιος +
Καράογλου Θεόδωρος +
Καρασµάνης Γεώργιος +
Καριπίδης Αναστάσιος +
Καρπούζας Αντώνιος +
Κασαπίδης Γεώργιος +
Κελέτσης Σταύρος +
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Κόλλια – Τσαρουχά Μαρία +
Κόλλιας Κωνσταντίνος +
Κοντός Αλέξανδρος +
Κοσµίδης Ιωάννης +
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +
Κωνσταντόπουλος Γεώργιος +
Λεονταρίδης Θεόφιλος +
Μαγγίνας Βασίλειος +
Μανούσου - Μπινοπούλου Αριάδνη +
Μελάς Παναγιώτης +
Μιχαλολιάκος Βασίλειος +
Μπασιάκος Ευάγγελος +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παπαδηµάτος Νικόλαος +
Πατριανάκου Φεβρωνία +
Πολύδωρας Βύρων +
Σαλαγκούδης Γεώργιος +
Σαµπαζιώτης ∆ηµήτριος +
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Σκανδαλάκης Παναγιώτης +
Σταϊκούρας Χρήστος +
Σταµάτης ∆ηµήτριος +
Τζαµτζής Ιορδάνης (∆άνης) +
Τζιτζικώστας Απόστολος - Ιωάννης +
Τραγάκης Ιωάννης +
Τσαβδαρίδης Λάζαρος +
Τσιτουρίδης Σάββας +
Φουντουκίδου – Θεοδωρίδου Παρθένα +
Φωτιάδης Ηλίας +
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Χριστοφιλογιάννης ∆ηµήτριος +

Από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα
Αράπογλου Χρυσή +
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος +
Βέρρας Μιλτιάδης +
Βλατής Ιωάννης +
Γιαννακά Σοφία +
∆αµανάκη Μαρία +
‘Εξαρχος Βασίλειος +
Ζήση Ροδούλα +
Καϊλή Ευδοξία +
Καρχιµάκης Μιχαήλ +
Κατρίνης Μιχαήλ +
Κατσιφάρας Απόστολος +
Κεγκέρογλου Βασίλειος +
Κουσελάς ∆ηµήτριος +
Κουτσούκος Ιωάννης +
Μακρυπίδης Ανδρέας +

Μάντατζη Τσετίν +
Μπεριάτος Ηλίας +
Μπόλαρης Μάρκος +
Νασιώκας ‘Εκτορας +
Νιώτης Γρηγόρης +
Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα +
Παπαχρήστος Ευάγγελος +
Παπουτσής Χρήστος +
Περλεπέ – Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Ραγκούσης Ιωάννης +
Ρήγας Παναγιώτης +
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +
Σκουλάς Ιωάννης +
Τιµοσίδης Μιχαήλ +
Τόγιας Βασίλειος +
Τσουρή Ελπίδα +
Χάιδος Χρήστος +
Χατζή Οσµάν Αχµέτ

Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
Γκατζής Νικόλαος +
Καζάκος Κωνσταντίνος +
Αλυσανδράκης Κωνσταντίνος +
Μωραΐτης Νικόλαος +
Σκυλλάκος Αντώνιος +
Σκοπελίτης Σταύρος +
Καταθανασόπουλος Νικόλαος +
Χαραλάµπους Χαράλαµπος +

Από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς
Λεβέντης Αθανάσιος +
Τσούκαλης Νικόλαος +
Φιλίνη ‘Αννα +
Ψαριανός Γρηγόριος +

Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
Αράπογλου ∆ήµητρα +
Βορίδης Μαυρουδής +
Ροντούλης Αστέριος +

ΨΗΦΙΣΑΝ: 99
«ΝΑΙ»: 50
«ΟΧΙ»: 49

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς η µε αριθµό
666/174 τροπολογία που αφορά τον επανακαθορισµό της τιµής
των φαρµακευτικών προϊόντων (περ. δ της παρ. 5 του αρ. 17 του
ν.δ. 96/1973), τη σύσταση διϋπουργικής επιτροπής αρµόδιας για
θέµατα του εθνικού συστήµατος υγείας και του κοινωνικοασφα-
λιστικού συστήµατος και τη σύσταση στο Υπουργείο Απασχόλη-
σης και Κοινωνικής Προστασίας ενδεκαµελούς Επιτροπής
Κρίσεως Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελµάτων έγινε δεκτή,
όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως άρθρα 18, 19 και 20.

Εισερχόµαστε στη ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του νο-
µοσχεδίου.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το ακροτελεύτιο άρθρο

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων κατά πλει-
οψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό

και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-
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νοµικών: «Εταιρεία ιδιωτικών πλοίων αναψυχής, επιβολή ειδικού
φόρου και έκτακτης εισφοράς στα πλοία αναψυχής, ρύθµιση φο-
ρολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους και λοιπές διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Εταιρεία ιδιωτικών πλοίων αναψυχής, επιβολή ειδικού
φόρου και έκτακτης εισφοράς στα πλοία αναψυχής, ρύθµιση
φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους και λοιπές διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΘΕΣΠΙΣΗ ΕΙ∆ΙΚΟΥ ΕΤΑΙΡΙΚΟΥ ΤΥΠΟΥ ΜΕ ΣΚΟΠΟ
ΤΗΝ ΚΥΡΙΟΤΗΤΑ Ι∆ΙΩΤΙΚΩΝ ΠΛΟΙΩΝ ΑΝΑΨΥΧΗΣ

ΚΑΙ ΕΠΙΒΟΛΗ ΕΙ∆ΙΚΟΥ ΦΟΡΟΥ ΚΑΙ ΕΚΤΑΚΤΗΣ
ΕΙΣΦΟΡΑΣ ΣΤΑ Ι∆ΙΩΤΙΚΑ ΚΑΙ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΑ

ΣΚΑΦΗ ΑΝΑΨΥΧΗΣ

Άρθρο 1
Εταιρείες Ιδιωτικών Πλοίων Αναψυχής

1. Εταιρεία Ιδιωτικών Πλοίων Αναψυχής (Ε.Ι.Π.Α.) είναι η µη
κερδοσκοπική εταιρεία, η οποία συνιστάται σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του παρόντος άρθρου και διέπεται από αυτές και από τα
άρθρα 741 έως 784 του Αστικού Κώδικα, στο µέτρο που δεν ορί-
ζεται ειδικότερα στις διατάξεις του παρόντος, έχει δε ως απο-
κλειστικό σκοπό την κτήση κυριότητας πλοίων αναψυχής µε
ελληνική σηµαία που χαρακτηρίζονται ως ιδιωτικά σύµφωνα µε
τις διατάξεις του ν. 2743/1999 (ΦΕΚ 211 Α’). Η Ε.Ι.Π.Α. δεν µπο-
ρεί να συµµετέχει σε άλλες Ε.Ι.Π.Α. ή σε άλλα ελληνικά ή αλλο-
δαπά νοµικά πρόσωπα.

2. Το καταστατικό, µε το οποίο συνιστάται η Ε.Ι.Π.Α., καταρτί-
ζεται µε ιδιωτικό έγγραφο από έναν τουλάχιστον ιδρυτή και πρέ-
πει να περιέχει διατάξεις για την επωνυµία, την έδρα, το σκοπό,
τη διάρκεια της Ε.Ι.Π.Α., το εταιρικό κεφάλαιο και τα εταιρικά µε-
ρίδια, τη διαχείριση και τη λύση και εκκαθάριση της εταιρείας.
Το καταστατικό καταχωρίζεται στο Μητρώο Εταιρειών Ιδιωτικών
Πλοίων Αναψυχής, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στις παραγράφους
8 επ. του παρόντος άρθρου.

3. Η Ε.Ι.Π.Α. αποκτά νοµική προσωπικότητα από την καταχώ-
ριση του καταστατικού της στο Μητρώο Εταιρειών Ιδιωτικών
Πλοίων Αναψυχής.

4. Η επωνυµία της Ε.Ι.Π.Α. πρέπει να περιλαµβάνει τις λέξεις
«Εταιρεία Ιδιωτικών Πλοίων Αναψυχής» ή τα αρχικά γράµµατα
των λέξεων αυτών «Ε.Ι.Π.Α.», καθώς και διακριτικό µε το οποίο θα
αποκλείεται η πρόκληση σύγχυσης µε άλλη εταιρεία. Για τις διε-
θνείς συναλλαγές της εταιρείας η επωνυµία µπορεί να αποδίδε-
ται και σε ξένη γλώσσα σε πιστή µετάφραση.

Το κεφάλαιο της Ε.Ι.Π.Α. καλύπτεται από τους ιδρυτές και κα-
ταβάλλεται κατά τη σύσταση της εταιρείας στο σύνολό του σε
µετρητά ή σε είδος.

5. Τα πρόσωπα που ασκούν τη διαχείριση της Ε.Ι.Π.Α. εκπρο-
σωπούν την εταιρεία και ενεργούν στο όνοµά της κάθε πράξη
που καλύπτεται από το σκοπό της εταιρείας. Οι διαχειριστές της
Ε.Ι.Π.Α. δεν υπάγονται σε κοινωνική ασφάλιση από µόνη τη δια-
χειριστική τους ιδιότητα. Η διαχείριση που έχει ανατεθεί σε έναν
ή περισσότερους εταίρους ή µη µπορεί να ανακληθεί οποτεδή-
ποτε, µε απόφαση των εταίρων που λαµβάνεται κατά πλειοψη-
φία.

6. Η εταιρική χρήση είναι διάρκειας δώδεκα (12) µηνών και
λήγει στις 31 ∆εκεµβρίου κάθε έτους. Η πρώτη εταιρική χρήση
µπορεί να οριστεί για χρονικό διάστηµα που δεν θα υπερβαίνει
τους είκοσι τέσσερις (24) µήνες. Οι Ε.Ι.Π.Α. τηρούν βιβλία Β’ κα-
τηγορίας.

7. Οι εταίροι δεν δικαιούνται µέρισµα και δεν ευθύνονται µε
την προσωπική τους περιουσία για τις δηµιουργούµενες υπο-
χρεώσεις και τα χρέη της εταιρείας. Πόρο της εταιρείας δύναται
να αποτελούν οι κατά έτος εισφορές σε µετρητά των εταίρων. Η
πτώχευση της εταιρείας δεν συνεπάγεται και την πτώχευση των
εταίρων της εταιρείας.

8. Στο Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτι-
κής Πολιτικής (Υ.Ε.Ν.Α.Ν.Π.) τηρείται ειδικό µητρώο στο οποίο
καταχωρίζονται όλες οι Ε.Ι.Π.Α. (Ειδικό Μητρώο Εταιρειών Ιδιω-
τικών Πλοίων Αναψυχής) και το οποίο αποτελείται από:

α) το βιβλίο µητρώου Ε.Ι.Π.Α.,
β) το φάκελο κάθε Ε.Ι.Π.Α.,
γ) τη µερίδα κάθε Ε.Ι.Π.Α. και
δ) το ευρετήριο των Ε.Ι.Π.Α..
9. Για οποιαδήποτε καταχώριση στο Μητρώο υποβάλλεται αί-

τηση και λαµβάνει αριθµό πρωτοκόλλου. Για την καταχώριση του
καταστατικού που αναφέρεται στην παράγραφο 1 προκαταβάλ-
λεται πάγιο τέλος υπέρ του ∆ηµοσίου διακοσίων πενήντα (250)
ευρώ και εκατό (100) ευρώ υπέρ ΕΚΟΕΜΝ. Για τις καταχωρίσεις
αποφάσεων των οργάνων της Ε.Ι.Π.Α. προκαταβάλλεται τέλος
υπέρ ∆ηµοσίου εβδοµήντα (70) ευρώ και τριάντα (30) ευρώ υπέρ
ΕΚΟΕΜΝ για κάθε καταχώριση.

10. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής καθορίζονται οι λεπτοµέρειες σχετικά µε την οργάνωση και
λειτουργία του Μητρώου Ε.Ι.Π.Α.. Στην ίδια απόφαση καθορίζε-
ται ο ακριβής τύπος του βιβλίου µητρώου, των φακέλων, των µε-
ρίδων, του ευρετηρίου, η διαδικασία, καθώς και κάθε άλλο θέµα
σχετικό µε την τήρηση του Μητρώου των Ε.Ι.Π.Α..

11. Μετατροπή Ε.Ι.Π.Α. σε εταιρεία άλλης νοµικής µορφής δεν
επιτρέπεται.

12. Η εισαγωγή και η αγορά ιδιωτικού σκάφους αναψυχής από
Ε.Ι.Π.Α. δεν απαλλάσσεται από την υποχρέωση καταβολής του
φόρου προστιθέµενης αξίας ή εισαγωγικού τέλους που τυχόν
του αναλογεί, ο οποίος δεν επιτρέπεται να συµψηφισθεί ή να επι-
στραφεί.

Άρθρο 2
Ειδικός φόρος ιδιωτικών και επαγγελµατικών

πλοίων αναψυχής

1. Επιβάλλεται ειδικός φόρος υπέρ του ∆ηµοσίου µε την ονο-
µασία «ειδικός φόρος ιδιωτικών και επαγγελµατικών πλοίων ανα-
ψυχής», ο οποίος βαρύνει όλα τα ιδιωτικά και επαγγελµατικά
πλοία αναψυχής, όπως αυτά ορίζονται µε το άρθρο 1 του ν.
2743/1999, τα οποία ευρίσκονται στην Ελληνική Επικράτεια, είναι
νηολογηµένα σε ελληνικό ή αλλοδαπό νηολόγιο και είναι εφο-
διασµένα µε δελτίο Κίνησης Πλοίου Αναψυχής (∆Ε.Κ.ΠΑ.) ή δελ-
τίο Κίνησης θαλαµηγού (TRANSIT LOG BOOK) ή άλλο ανάλογο
έγγραφο ή µε άδεια επαγγελµατικού πλοίου αναψυχής. Ο ειδικός
φόρος επιβάλλεται επί των ιδιωτικών πλοίων ή επαγγελµατικών
πλοίων αναψυχής µόνον εφόσον παραµένουν στην Ελληνική Επι-
κράτεια για συνολικό χρονικό διάστηµα άνω των σαράντα (40)
ηµερών στη διάρκεια του ηµερολογιακού έτους. Ειδικά για το
πρώτο έτος εφαρµογής του νόµου, το ως άνω διάστηµα των σα-
ράντα (40) ηµερών θα πρέπει να συµπληρωθεί από 1.1.2009 έως
30.9.2009.

2. Ο ειδικός φόρος είναι ετήσιος και αδιαίρετος. Για τον υπο-
λογισµό του λαµβάνεται υπόψη το ολικό µήκος του πλοίου το
οποίο αναγράφεται στο έγγραφο εθνικότητας αυτού στρογγγυ-
λοποιούµενο στην πλησιέστερη ακέραιη µονάδα.

3. Ειδικός φόρος επιβάλλεται σε µηχανοκίνητα σκάφη που
υπερβαίνουν τα 10 µέτρα και υπολογίζεται ανάλογα µε το µήκος
του πλοίου ως εξής:

α) για τα πρώτα 13 µέτρα, τριακόσια (300) ευρώ ανά µέτρο,
β) για τα επόµενα τέσσερα µέτρα (ήτοι 14 έως 17 µέτρα), πε-

ντακόσια πενήντα (550) ευρώ ανά µέτρο,
γ) για τα επόµενα τέσσερα µέτρα (ήτοι από 18 έως 21 µέτρα),

οκτακόσια (800) ευρώ ανά µέτρο,
δ) για τα επόµενα τέσσερα µέτρα (ήτοι από 22 έως 25 µέτρα),

χίλια πενήντα (1.050) ευρώ ανά µέτρο,
ε) για τα µέτρα από το 26ο και πάνω, χίλια τριακόσια (1.300)

ευρώ ανά µέτρο.
Για τα µηχανοκίνητα σκάφη κάτω των 10 µέτρων καταβάλλεται

ειδικό τέλος καταγραφής ύψους ενός (1) ευρώ, σύµφωνα µε τις
διαδικασίες που ορίζονται στο παρόν άρθρο.

Οι υπόχρεοι κύριοι επαγγελµατικών σκαφών υποχρεούνται
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στην καταβολή του ηµίσεως του ειδικού φόρου που προσδιορί-
ζεται στο πρώτο εδάφιο της παρούσας.

Ειδικώς κατά την πρώτη εφαρµογή του παρόντος τα παρα-
πάνω πρόσωπα καταβάλλουν το σύνολο του ειδικού φόρου και
στη συνέχεια επιστρέφεται σε αυτά το πενήντα τοις εκατό (50%)
του ποσού αυτού, εφόσον πληρούν τα κριτήρια της υπουργικής
απόφασης της παραγράφου 9 του παρόντος άρθρου.

Ειδικά τα επαγγελµατικά σκάφη τα οποία από τις προδιαγρα-
φές του κατασκευαστή ή της άδειας που τους έχει χορηγηθεί
έχουν τη δυνατότητα µεταφοράς 21 προσώπων και άνω, επι-
πλέον του πληρώµατος, υποχρεούνται να καταβάλλουν το πενή-
ντα τοις εκατό (50% ) του ειδικού φόρου.

4. Ειδικός φόρος επιβάλλεται σε ιστιοφόρα σκάφη αναψυχής
που υπερβαίνουν τα 15 µέτρα και υπολογίζεται ανάλογα µε το
µήκος του πλοίου ως εξής:

α) για τα πρώτα 20 µέτρα, διακόσια (200) ευρώ ανά µέτρο,
(β) για τα επόµενα πέντε µέτρα (ήτοι 21 έως 25 µέτρα), τε-

τρακόσια (400) ευρώ ανά µέτρο,
(γ) για τα µέτρα από το 26ο και πάνω, εξακόσια (600) ευρώ

ανά µέτρο.
Για τα ιστιοφόρα σκάφη κάτω των 15 µέτρων καταβάλλεται ει-

δικό τέλος καταγραφής ύψους ενός (1) ευρώ, σύµφωνα µε τις
διαδικασίες που ορίζονται στο παρόν άρθρο.

Για τους κυρίους επαγγελµατικών σκαφών εφαρµόζεται ανα-
λόγως το τρίτο και το τέταρτο εδάφιο της προηγούµενης παρα-
γράφου.

5. Υπόχρεος σε καταβολή του ειδικού φόρου είναι ο κύριος
του πλοίου αναψυχής, φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, στο όνοµα του
οποίου βεβαιώνεται. Προκειµένου για ιδιωτικά πλοία αναψυχής
ευθύνονται αλληλεγγύως και εις ολόκληρον για την καταβολή
του φόρου ο κάτοχος ή χρήστης σύµφωνα µε το ∆Ε.Κ.Π.Α. ή το
δελτίο κίνησης θαλαµηγού και σε περίπτωση που το πλοίο ανή-
κει σε νοµικό πρόσωπο και ο νόµιµος εκπρόσωπός του ή διαχει-
ριστής. Προκειµένου για επαγγελµατικό πλοίο αναψυχής που
ανήκει σε νοµικό πρόσωπο, ευθύνεται αλληλεγγύως και εις ολό-
κληρον για την καταβολή του φόρου και ο νόµιµος εκπρόσωπός
του ή διαχειριστής.

6. Ο ειδικός φόρος καταβάλλεται εφάπαξ, µέχρι την 15η Οκτω-
βρίου κάθε έτους και αφορά το επόµενο ηµερολογιακό έτος. Ει-
δικά για το πρώτο έτος εφαρµογής, ο χρόνος καταβολής θα
προσδιοριστεί µε την υπουργική απόφαση της παραγράφου 10.

Η βεβαίωση και καταβολή του ειδικού φόρου γίνεται µε ειδική
δήλωση η οποία υποβάλλεται από τον υπόχρεο σε καταβολή του
ειδικού φόρου στον Προϊστάµενο της αρµόδιας για τη φορολο-
γία του εισοδήµατος του υπόχρεου ∆ηµόσιας Οικονοµικής Υπη-
ρεσίας, µέσα στην ανωτέρω προθεσµία. Όταν ο υπόχρεος
φυσικό ή νοµικό πρόσωπο είναι κάτοικος αλλοδαπής, η δήλωση
υποβάλλεται στη ∆.Ο.Υ., στην κατά τόπο αρµοδιότητα της οποίας
ανήκει το λιµάνι ελλιµενισµού του πλοίου.

Σε περίπτωση εκπρόθεσµης δήλωσης ή παράλειψης καταβο-
λής του ειδικού φόρου επιβάλλεται από την αρµόδια κατά τα
προηγούµενα εδάφια ∆.Ο.Υ. πρόσθετος φόρος που ορίζεται σε
ποσοστό δέκα τοις εκατό (10%) επί του οφειλόµενου ειδικού
φόρου για κάθε µήνα καθυστέρησης.

Επί ανακριβούς δήλωσης των στοιχείων του ιδιωτικού ή επαγ-
γελµατικού πλοίου αναψυχής, όπως µήκος, κατηγορία (ιδιωτικό
- επαγγελµατικό), είδος (µηχανοκίνητο- ιστιοφόρο - παραδο-
σιακό), σηµαία (ελληνική - ξένη), ταυτότητα κυρίου ή κατόχου
φυσικού ή νοµικού προσώπου και ΑΦΜ, επιβάλλεται από την αρ-
µόδια, κατά τα εδάφια τρίτο και τέταρτο της παρούσας παρα-
γράφου, ∆.Ο.Υ. πρόσθετος φόρος που ορίζεται σε ποσοστό
δεκαπέντε τοις εκατό (15%) επί του ειδικού φόρου την πληρωµή
του οποίου θα απέφευγε λόγω της ανακρίβειας, για κάθε µήνα
καθυστέρησης. Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται αναλόγως οι δια-
τάξεις των άρθρων 1 και 2 του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α’).

Σε περίπτωση που κατά τη διαδικασία ελέγχου στα υπόχρεα
πλοία από τις Λιµενικές Αρχές διαπιστωθεί η µη καταβολή του
ειδικού φόρου, τα ναυτιλιακά έγγραφα του πλοίου παρακρατού-
νται µέχρι την προσκόµιση αποδεικτικού καταβολής του.

∆εν επιτρέπεται η διενέργεια πλου από πλοίο αναψυχής που
υπόκειται στην καταβολή του ειδικού φόρου αν αυτός δεν έχει

καταβληθεί για το τρέχον έτος. Οι λιµενικές αρχές χορηγούν
άδεια απόπλου σε πλοίο αναψυχής που υπόκειται στην καταβολή
του ειδικού φόρου µόνο εφόσον προσκοµίζεται αποδεικτικό κα-
ταβολής του. Σε περίπτωση µη καταβολής του ειδικού φόρου,
δεν χορηγείται άδεια απόπλου µέχρι να προσκοµισθεί στη λιµε-
νική αρχή του λιµένα κατάπλου το αποδεικτικό καταβολής.

7. Τα θέµατα που αφορούν τη βεβαίωση, τον έλεγχο, την πα-
ραγραφή του δικαιώµατος του ∆ηµοσίου και την έκδοση κατα-
λογιστικών πράξεων διέπονται από τις διατάξεις που ισχύουν
κάθε φορά στη φορολογία εισοδήµατος.

Ο πρόσθετος φόρος που επιβάλλεται σύµφωνα µε τις διατά-
ξεις της παραγράφου 6 του παρόντος δεν υπόκειται σε περιορι-
σµό κατά τη διοικητική επίλυση της διαφοράς ή το δικαστικό
συµβιβασµό.

8. Η προθεσµία για την άσκηση προσφυγής ή την υποβολή αί-
τησης για διοικητική επίλυση της διαφοράς ενώπιον του αρµό-
διου διοικητικού πρωτοδικείου δεν αναστέλλει τη βεβαίωση και
την είσπραξη της οφειλής που βεβαιώνεται κατά τα ανωτέρω.

9. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής θα προσδιορισθούν οι ειδικότερες προϋποθέσεις και
λεπτοµέρειες υπαγωγής στις διατάξεις του παρόντος άρθρου
και θα προβλεφθούν οι όροι υπαγωγής και η διαδικασία επι-
στροφής του πενήντα τοις εκατό (50%) του ειδικού φόρου. Με
κοινή απόφαση των ως άνω Υπουργών δύναται να συσταθεί επι-
τροπή προς µελέτη, επεξεργασία και υποβολή προτάσεων για τη
θέσπιση των ανωτέρω προϋποθέσεων.

10. Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών και Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολι-
τικής, δύναται να καθορίζεται ο τύπος και το περιεχόµενο της
δήλωσης της παραγράφου 6 του παρόντος άρθρου, ο τρόπος
απόδειξης της καταβολής του φόρου, ο χρόνος καταβολής κατά
το πρώτο έτος εφαρµογής, καθώς και κάθε άλλη λεπτοµέρεια
εφαρµογής των διατάξεων του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 3
Επιβολή έκτακτης εισφοράς στα πλοία αναψυχής

1. Στα ιδιωτικά και επαγγελµατικά πλοία αναψυχής υπό ελλη-
νική ή ξένη σηµαία, όπως αυτά ορίζονται µε το άρθρο 1 του ν.
2743/1999, τα οποία είναι νηολογηµένα στην Ελλάδα ή ελλιµενι-
σµένα σε ελληνικά λιµάνια ή βρίσκονταν εντός της ελληνικής επι-
κράτειας την 31η Μαρτίου 2009 και είναι εφοδιασµένα µε ∆ελτίο
Κίνησης Πλοίου Αναψυχής (∆Ε.Κ.Π.Α.) ή ∆ελτίο Κίνησης Θαλα-
µηγού (TRANSIT LOG BOOK) αόριστης ισχύος ή άλλο ανάλογο
έγγραφο ή άδεια επαγγελµατικού πλοίου αναψυχής, ανεξάρτητα
αν ανήκουν σε φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, ηµεδαπά ή αλλοδαπά,
επιβάλλεται έκτακτη εφάπαξ εισφορά σύµφωνα µε τις διατάξεις
του παρόντος άρθρου.

2. Η εισφορά του παρόντος άρθρου δεν επιβάλλεται:
α) σε επαγγελµατικά πλοία αναψυχής τα οποία τριάντα (30)

ηµέρες πριν την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου είναι νηο-
λογηµένα στους λιµένες των νοµών Έβρου, Λέσβου, Χίου, Λή-
µνου, Σάµου και ∆ωδεκανήσου,

β) σε µηχανοκίνητα ιδιωτικά και επαγγελµατικά πλοία αναψυ-
χής που έχουν µήκος έως και 10 µέτρα και σε ιστιοφόρα ιδιωτικά
και επαγγελµατικά πλοία αναψυχής που έχουν µήκος έως και 15
µέτρα, όπως αυτά ορίζονται µε τις διατάξεις του άρθρου 1 του
ν. 2743/1999,

γ) σε πλοία αναψυχής µε ξένη σηµαία, όταν είναι ελλιµενισµένα
σε ελληνικά λιµάνια ή βρίσκονται εντός της ελληνικής επικρά-
τειας για συνολικό διάστηµα που δεν θα υπερβαίνει τις σαράντα
(40) ηµέρες στο διάστηµα από 1.1.2009 έως 15.11.2009,

δ) σε επαγγελµατικά σκάφη τα οποία από τις προδιαγραφές
του κατασκευαστή ή της άδειας που τους έχει χορηγηθεί έχουν
τη δυνατότητα µεταφοράς 21 προσώπων και άνω, επιπλέον του
πληρώµατος.

3. Η εισφορά για µηχανοκίνητα σκάφη αναψυχής υπολογίζεται
ανάλογα µε το µήκος του πλοίου ως εξής:

α) για τα πρώτα 13 µέτρα τριακόσια (300) ευρώ ανά µέτρο,
β) για τα επόµενα τέσσερα µέτρα (ήτοι 14 έως 17 µέτρα), πε-
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ντακόσια πενήντα (550) ευρώ ανά µέτρο,
γ) για τα επόµενα τέσσερα µέτρα (ήτοι από 18 έως 21 µέτρα),

οκτακόσια (800) ευρώ ανά µέτρο.
δ) για τα επόµενα τέσσερα µέτρα (ήτοι από 22 έως 25 µέτρα),

χίλια πενήντα (1.050) ευρώ ανά µέτρο.
ε) για τα µέτρα από το 26ο και πάνω, χίλια τριακόσια (1.300)

ευρώ ανά µέτρο.
Το εκατό τοις εκατό (100%) της εισφοράς του παρόντος άρ-

θρου θα επιστρέφεται στους υπόχρεους κυρίους επαγγελµατι-
κών σκαφών, οι οποίοι θα πληρούν τα κριτήρια της υπουργικής
απόφασης της παραγράφου 11 του παρόντος άρθρου.

4. Η εισφορά για ιστιοφόρα σκάφη αναψυχής υπολογίζεται
ανάλογα µε το µήκος του πλοίου ως εξής:

α) για τα πρώτα 20 µέτρα, διακόσια (200) ευρώ ανά µέτρο,
β) για τα επόµενα πέντε µέτρα (ήτοι 21 έως 25 µέτρα), τετρα-

κόσια (400) ευρώ ανά µέτρο,
γ) για τα µέτρα από το 26ο µέτρο και πάνω, εξακόσια (600)

ευρώ ανά µέτρο.
Το εκατό τοις εκατό (100%) της εισφοράς του παρόντος άρ-

θρου επιστρέφεται στους υπόχρεους οι οποίοι πληρούν τα κρι-
τήρια της υπουργικής απόφασης της παραγράφου 11 του
παρόντος άρθρου.

5. Για την εφαρµογή των παραγράφων 2, 3 και 4, το µήκος του
πλοίου προκύπτει από το έγγραφο εθνικότητας και στρογγυλο-
ποιείται στην πλησιέστερη ακέραιη µονάδα.

6. Η εισφορά βαρύνει τον κύριο του πλοίου αναψυχής, φυσικό
ή νοµικό πρόσωπο. Αλληλεγγύως και εις ολόκληρον υπόχρεος
για την καταβολή της εισφοράς είναι ο κάτοχος ή χρήστης σύµ-
φωνα µε το ∆Ε.Κ.Π.Α. ή το δελτίο κίνησης θαλαµηγού και σε πε-
ρίπτωση που το πλοίο ανήκει σε νοµικό πρόσωπο και ο νόµιµος
εκπρόσωπος αυτού. Προκειµένου για επαγγελµατικά σκάφη,
υπόχρεος αλληλεγγύως και εις ολόκληρον είναι ο εκµεταλλευ-
τής αυτού.

7. Η έκτακτη εισφορά θα καταβληθεί µέχρι τη 15η Νοεµβρίου
2009. Η βεβαίωση και καταβολή του ποσού της έκτακτης εισφο-
ράς γίνεται µε ειδική δήλωση η οποία υποβάλλεται από τον υπό-
χρεο σε καταβολή του ειδικού φόρου στον Προϊστάµενο της
αρµόδιας για τη φορολογία εισοδήµατος του υπόχρεου ∆ηµό-
σιας Οικονοµικής Υπηρεσίας, µέσα στην ανωτέρω προθεσµία.

Όταν ο υπόχρεος φυσικό ή νοµικό πρόσωπο είναι κάτοικος αλ-
λοδαπής, η δήλωση υποβάλλεται στη ∆.Ο.Υ., στην κατά τόπο αρ-
µοδιότητα της οποίας ανήκει το λιµάνι ελλιµενισµού του πλοίου.
∆ήλωση που υποβάλλεται χωρίς την καταβολή του οφειλόµενου
ποσού θεωρείται απαράδεκτη και δεν παράγει κανένα έννοµο
αποτέλεσµα.

Σε περίπτωση εκπρόθεσµης ή παράλειψης καταβολής της ει-
δικής εισφοράς επιβάλλεται από την αρµόδια, κατά τα εδάφια
δεύτερο και τρίτο της παρούσας, ∆.Ο.Υ. πρόσθετος φόρος που
ορίζεται σε ποσοστό δέκα τοις εκατό (10%) επί της οφειλόµενης
εισφοράς για κάθε µήνα καθυστέρησης.

Επί ανακριβούς δήλωσης των στοιχείων του ιδιωτικού ή επαγ-
γελµατικού πλοίου αναψυχής, όπως µήκος, κατηγορία (ιδιωτικό
- επαγγελµατικό), είδος (µηχανοκίνητο- ιστιοφόρο - παραδο-
σιακό), σηµαία (ελληνική - ξένη), ταυτότητα κυρίου ή κατόχου
φυσικού ή νοµικού προσώπου και ΑΦΜ, επιβάλλεται από την αρ-
µόδια, κατά τα εδάφια δεύτερο και τρίτο της παρούσας, ∆.Ο.Υ.
πρόσθετος φόρος που ορίζεται σε ποσοστό πέντε τοις εκατό
(5%) επί της εισφοράς, την πληρωµή της οποίας θα απέφευγε
λόγω της ανακρίβειας των στοιχείων, για κάθε µήνα καθυστέρη-
σης.

Σε περίπτωση που κατά τη διαδικασία ελέγχου στα υπόχρεα
πλοία από τις Λιµενικές Αρχές διαπιστωθεί η µη συµµόρφωση µε
τα αναφερόµενα στο προηγούµενο εδάφιο, τα ναυτιλιακά έγ-
γραφα του πλοίου παρακρατούνται µέχρι την προσκόµιση νοµί-
µως επικυρωµένου αντιγράφου της δήλωσης ή νοµίµως
επικυρωµένου αντιγράφου της βεβαίωσης αποπληρωµής.

Η προθεσµία άσκησης προσφυγής ή υποβολής αίτησης για δι-
οικητική επίλυση της διαφοράς, καθώς και η άσκηση προσφυ-
γής δεν αναστέλλει τη βεβαίωση και είσπραξη ολοκλήρου του
ποσού της οφειλής.

Το καταβαλλόµενο σύµφωνα µε τα πιο πάνω ποσό δεν εκπί-

πτει από τα ακαθάριστα έσοδα των επιχειρήσεων προκειµένου
για τον προσδιορισµό των φορολογητέων κερδών τους.

8. Αν δεν έχει υποβληθεί η δήλωση που προβλέπεται από την
προηγούµενη παράγραφο, δεν επιτρέπεται ο απόπλους και η διε-
νέργεια πλου από πλοίο αναψυχής που υπόκειται στην εισφορά.
Οι λιµενικές αρχές χορηγούν άδεια απόπλου σε πλοίο αναψυχής
µόνο εφόσον προσκοµίζεται νοµίµως επικυρωµένο αντίγραφο
της πιο πάνω δήλωσης ή νοµίµως επικυρωµένο αντίγραφο της
βεβαίωσης καταβολής της εισφοράς.

9. Για την εισφορά που οφείλεται µε βάση τις διατάξεις του
νόµου αυτού εφαρµόζονται οι διατάξεις των άρθρων 66 µέχρι
και 71, 74, 75, 84, 86, 87 και 113 του Κώδικα Φορολογίας Εισο-
δήµατος (Κ.Φ.Ε.) που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν.
2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’), µε την επιφύλαξη όσων ειδικότερα ορί-
ζονται µε τις διατάξεις του παρόντος άρθρου, καθώς και του ν.
2523/1997.

10. Η διενέργεια πλου χωρίς να έχει υποβληθεί η προβλεπό-
µενη δήλωση τιµωρείται µε το πρόστιµο της παρ. 2 του άρθρου
12 του ν. 2743/1999, όπως ισχύει, και αρµόδιος για την επιβολή
του είναι ο προϊστάµενος της λιµενικής αρχής που διαπιστώνει
την παράβαση. Για την επιβολή του προστίµου εφαρµόζονται οι
διατάξεις των παραγράφων 5, 6, 8 και 9 του άρθρου 12 του ν.
2743/1999, όπως ισχύει, και σε περίπτωση υποτροπής, οι διατά-
ξεις της παραγράφου 4 του ίδιου άρθρου.

11. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής θα προσδιορισθούν οι ειδικότερες προϋποθέσεις και
λεπτοµέρειες υπαγωγής στις διατάξεις του παρόντος άρθρου
και θα προβλεφθούν οι όροι υπαγωγής και η διαδικασία επι-
στροφής του εκατό τοις εκατό (100%) της εισφοράς. Με κοινή
απόφαση των ως άνω Υπουργών δύναται να συσταθεί επιτροπή
προς µελέτη, επεξεργασία και υποβολή προτάσεων για τη θέ-
σπιση των ανωτέρω προϋποθέσεων.

12. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής καθορίζεται ο τύπος και το περιεχόµενο της δήλωσης
απόδοσης της εισφοράς, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτο-
µέρεια για την εφαρµογή του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 4
Προσδιορισµός αξίας σκάφους για τον υπολογισµό

του ΦΠΑ για την αυτοπαράδοσή του

Για τα σκάφη αναψυχής τα οποία είχαν υπαχθεί στις διατάξεις
του ν. 2743/1999 ή του ν. 3182/2003 (ΦΕΚ 220 Α’) περί της σύ-
στασης Ναυτιλιακών Εταιρειών Πλοίων Αναψυχής (Ν.Ε.Π.Α.) και
για τα οποία αίρεται ο επαγγελµατικός προορισµός µε οποιον-
δήποτε τρόπο, η διαµόρφωση της φορολογητέας αξίας, κατά πε-
ρίπτωση, προκειµένου να υπολογιστεί ο οφειλόµενος ΦΠΑ για
την αυτοπαράδοση του σκάφους µετά τον αποχαρακτηρισµό
τους, προσδιορίζεται επί της αρχικής τιµής του σκάφους κατά
την κατασκευή του µε βάση την παλαιότητα του σκάφους και ει-
δικότερα κατά το πρώτο έτος µειώνεται σε ποσοστό είκοσι τοις
εκατό (20%), το δεύτερο έτος ποσοστό δέκα τοις εκατό (10%), τα
επόµενα έτη µέχρι και το όγδοο έτος ποσοστό πέντε τοις εκατό
(5%) και µε ανώτατο όριο ποσοστό εξήντα τοις εκατό (60%). Η ει-
δική αυτή ρύθµιση ισχύει µέχρι τις 31.12.2009.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’

ΣΥΣΤΑΣΗ ΤΜΗΜΑΤΟΣ ΣΤΗ ∆ΙΕΥΘΥΝΣΗ
ΕΛΕΓΧΟΥ ΤΕΛΩΝΕΙΩΝ ΚΑΙ

ΡΥΘΜΙΣΗ ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΩΝ ΘΕΜΑΤΩΝ

Άρθρο 5
Σύσταση Τµήµατος στη ∆ιεύθυνση Ελέγχου Τελωνείων

1. Στη ∆ιεύθυνση Ελέγχου Τελωνείων της Γενικής ∆ιεύθυνσης
Τελωνείων και Ε.Φ.Κ. του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών (παράγραφος 1 του άρθρου 6 του π.δ. 511/1989 – ΦΕΚ 218
Α’, όπως ισχύει), συνιστάται ΣΤ Τµήµα µε τίτλο «Τµήµα Ελέγχου
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των Ρευστών ∆ιαθεσίµων για την Καταπολέµηση της Νοµιµοποί-
ησης Εσόδων από Παράνοµες ∆ραστηριότητες», το οποίο έχει
τις εξής αρµοδιότητες:

α) Παρακολούθηση της εθνικής, κοινοτικής και διεθνούς νο-
µοθεσίας που αφορά στην πρόληψη και καταστολή της νοµιµο-
ποίησης εσόδων που προέρχονται από παράνοµες
δραστηριότητες και της χρηµατοδότησης της τροµοκρατίας,
στον τοµέα αρµοδιότητας της τελωνειακής υπηρεσίας.

β) Μελέτη και εισήγηση για τη λήψη νοµοθετικών και διοικητι-
κών µέτρων για την εφαρµογή της ανωτέρω νοµοθεσίας.

γ) Κοινοποίηση στις Τελωνειακές Αρχές εθνικών και κοινοτι-
κών διατάξεων, διεθνών συµβάσεων, συστάσεων και αποφάσεων
διεθνών οργανισµών και οργάνων αυτών, καθώς και διεθνών φο-
ρέων, σχετικών µε τις αρµοδιότητες του Τµήµατος, παρακολού-
θηση της εφαρµογής της νοµοθεσίας αυτής από τις ανωτέρω
Αρχές και παροχή σχετικών οδηγιών και διευκρινήσεων, καθώς
και λήψη κάθε αναγκαίου µέτρου.

δ) Παρακολούθηση και ανάλυση των επικρατουσών κάθε φορά
εµπορικών ροών και τάσεων, καθώς και µελέτη των µέσων και
των τρόπων που χρησιµοποιούνται για τη νοµιµοποίηση εσόδων
από παράνοµες δραστηριότητες, αρµοδιότητας της τελωνεια-
κής υπηρεσίας.

ε) Μελέτη των κινδύνων διάπραξης εγκλήµατος νοµιµοποίη-
σης εσόδων από παράνοµες δραστηριότητες ή χρηµατοδότησης
της τροµοκρατίας µέσω εµπορικών συναλλαγών που αφορούν
σε εισαγωγές-εξαγωγές (trade- based money laundering and ter-
rorist financing), µε διαδικασίες εκτίµησης του βαθµού κινδύνου,
λαµβανοµένων υπόψη κυρίως: i) του είδους και της ποσότητας
των µεταφερόµενων εµπορευµάτων ή αγαθών, ii) της αξιοπιστίας
των εισαγωγικών, εξαγωγικών ή µεταφορικών εταιριών, καθώς
και των πιστωτικών ιδρυµάτων ή χρηµατοπιστωτικών οργανισµών
που µετέχουν ως ενδιάµεσοι ή ως εγγυητές στις συναλλαγές
αυτές και iii) των χωρών προέλευσης ή προορισµού.

στ) Συγκέντρωση, επεξεργασία και αξιολόγηση των καταλογι-
στικών πράξεων, που αφορούν σε όλα τα είδη λαθρεµπορίας,
καθώς και όλων των µηνυτήριων αναφορών, που αφορούν σε κα-
τασχέσεις ναρκωτικών, ψυχοτρόπων και προδρόµων ουσιών,
όπλων, πυροµαχικών και εκρηκτικών υλών, προκειµένου να ανα-
ζητηθούν στοιχεία συσχέτισης παρανόµως αποκτηθέντων περι-
ουσιακών στοιχείων µε νοµιµοποίηση εσόδων από παράνοµες
δραστηριότητες και χρηµατοδότησης της τροµοκρατίας.

ζ) Παρακολούθηση και εποπτεία του έργου των Τελωνειακών
Αρχών, οι οποίες είναι αρµόδιες για τη διενέργεια ελέγχων ρευ-
στών διαθεσίµων του άρθρου 2 του Κανονισµού ΕΚ 1889/2005 (L
309), που κοµίζονται από πρόσωπα τα οποία εισέρχονται ή εξέρχο-
νται από την Κοινότητα.

η) ∆ηµιουργία κεντρικής βάσης δεδοµένων για τη συγκέ-
ντρωση και επεξεργασία πληροφοριών για νοµιµοποίηση εσό-
δων από παράνοµες δραστηριότητες και τη χρηµατοδότηση της
τροµοκρατίας, οι οποίες λαµβάνονται από τις Τελωνειακές Αρχές
στα πλαίσια συντασσόµενων δηλώσεων περί των ρευστών δια-
θεσίµων ή των σχετικών ελέγχων που πραγµατοποιούνται από
τις ανωτέρω Αρχές (άρθρο 5 του Κανονισµού ΕΚ 1889/2005).

θ) Ανταλλαγή πληροφοριών µε άλλες Τελωνειακές ∆ιοικήσεις
για υποθέσεις διακίνησης ρευστών διαθεσίµων κεφαλαίων, στα
πλαίσια της αµοιβαίας διοικητικής συνδροµής και ενηµέρωση της
Ευρώπαϊκής Επιτροπής για τα θέµατα αυτά (άρθρα 6 και 7 του
Κανονισµού ΕΚ 1889/ 2005).

ι) Εκπόνηση επιχειρησιακών σχεδίων για την καταπολέµηση
της νοµιµοποίησης εσόδων από παράνοµες δραστηριότητες και
της χρηµατοδότησης της τροµοκρατίας και εισήγηση στις Ελε-
γκτικές Υπηρεσίες Τελωνείων (ΕΛ.Υ.Τ.) για την ένταξή τους στον
ετήσιο προγραµµατισµό δράσης τους. Παρακολούθηση και έλεγ-
χος της υλοποίησης των σχεδίων αυτών και µέριµνα για την προ-
σαρµογή τους.

ια) Συµµετοχή στα όργανα της Κοινότητας και προώθηση των
εθνικών θέσεων στα πλαίσια της οργάνωσης των ελέγχων ρευ-
στών διαθεσίµων κεφαλαίων, που εισέρχονται ή εξέρχονται από
την Κοινότητα.

ιβ) Συµµετοχή και εκπροσώπηση σε εθνικά, κοινοτικά και διε-
θνή όργανα, επιτροπές και οµάδες εργασίας, για θέµατα αρµο-

διότητας του Τµήµατος και ενηµέρωση της Κεντρικής Συντονι-
στικής Αρχής του άρθρου 8 του ν. 3691/ 2008 (ΦΕΚ 166 Α’).

ιγ) Συνεργασία µε την Κεντρική Συντονιστική Αρχή, µε άλλες
Υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών, µε Υπη-
ρεσίες άλλων Υπουργείων και Φορέων (όπως Ν.Π.∆.∆., Ν.Π.Ι.∆.,
Οργανισµούς και επιχειρήσεις του ∆ηµόσιου και Ιδιωτικού τοµέα,
Επιτροπές, Πιστωτικά Ιδρύµατα, Ο.Τ.Α., Επιµελητήρια) της Ελ-
λάδας, άλλων κρατών-µελών της Ευρώπαϊκής Ένωσης και τρί-
των χωρών, καθώς και µε διεθνείς ενώσεις ή οργανισµούς για
συλλογή και διασταύρωση στοιχείων, στα πλαίσια αρµοδιότητας
του Τµήµατος.

ιδ) Συνεργασία και ανταλλαγή πληροφοριών µε την Επιτροπή
του άρθρου 7 του ν. 3691/2008 και υποβολή αναφορών σε αυτήν
σχετικά µε υποθέσεις, για τις οποίες υπάρχουν υπόνοιες ή προ-
κύπτουν στοιχεία για νοµιµοποίηση εσόδων από παράνοµες δρα-
στηριότητες.

ιε) Εισήγηση, σε συνεργασία µε τη ∆ιεύθυνση Προσωπικού Τε-
λωνείων, προς τη Σχολή Επιµόρφωσης Υπαλλήλων Υπουργείου
Οικονοµικών (Σ.Ε.Υ.Υ.Ο.) για την εκπαίδευση των τελωνειακών
υπαλλήλων και συνεργασία µε αυτή για τη διοργάνωση επιµορ-
φωτικών προγραµµάτων και σεµιναρίων, σχετικά µε τα αντικεί-
µενα αρµοδιότητας του Τµήµατος.

ιστ) Κάθε άλλη αρµοδιότητα σχετική µε τα αντικείµενα του
Τµήµατος που δεν κατονοµάζεται ειδικά.

2. Του Τµήµατος της προηγούµενης παραγράφου του παρό-
ντος άρθρου προΐσταται υπάλληλος του κλάδου ΠΕ Τελωνεια-
κών, ο οποίος επιλέγεται σύµφωνα µε τις εκάστοτε ισχύουσες
διατάξεις.

3. Η λειτουργία του ανωτέρω Τµήµατος αρχίζει έναν (1) µήνα
µετά από τη δηµοσίευση στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως του
παρόντος νόµου.

Άρθρο 6
Έκπτωση δωρεών από το εισόδηµα

1. Στο τέλος της περίπτωσης δ’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 8 του Κ.Φ.Ε. προστίθενται δύο εδάφια ως ακολούθως:

«Οι διατάξεις της περίπτωσης αυτής εφαρµόζονται και για δω-
ρεές υπέρ αντίστοιχων κρατικών φορέων και νοµικών προσώπων,
εγκατεστηµένων σε άλλα κράτη - µέλη της Ευρώπαϊκής Ένωσης
και σε χώρες ΕΟΧ/ΕΖΕΣ. Το ποσό των δωρεών που αναφέρονται
στο προηγούµενο εδάφιο µπορεί να κατατίθεται και σε τράπεζα
της χώρας στην οποία έχει την κατοικία του ο δωρεοδόχος.»

2. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης η’ της παραγράφου 1
του άρθρου 8 του Κ.Φ.Ε. αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κα-
θορίζονται οι λεπτοµέρειες και η διαδικασία εφαρµογής των δια-
τάξεων της περίπτωσης αυτής.»

3. Οι διατάξεις της παραγράφου 1 έχουν εφαρµογή για δαπά-
νες που πραγµατοποιούνται από την ηµεροµηνία δηµοσίευσης
του παρόντος και µετά.

Άρθρο 7
Έκπτωση αµοιβών ιατρών και δικηγόρων

από το εισόδηµα

1. Στο τέλος της παραγράφου 1 του άρθρου 8 του Κ.Φ.Ε. προ-
στίθενται περιπτώσεις θ’ και ι’ ως ακολούθως:

«θ) Το συνολικό ετήσιο ποσό των εξόδων ιατρικής περίθαλψης
του φορολογουµένου και των λοιπών προσώπων που τον βαρύ-
νουν. Ως έξοδα ιατρικής περίθαλψης θεωρούνται οι αµοιβές που
καταβάλλονται σε ιατρούς, όλων των ειδικοτήτων για ιατρικές
επισκέψεις και εξετάσεις, καθώς και οι αµοιβές που καταβάλλο-
νται σε οδοντιάτρους, για οδοντοθεραπεία, οδοντοπροσθετική
και γναθοχειρουργική. Στις δαπάνες αυτές περιλαµβάνονται και
οι δαπάνες για έξοδα ιατρικής περίθαλψης των προσώπων που
αναφέρονται στο άρθρο 7, τα οποία συνοικούν µε τον φορολο-
γούµενο και παρουσιάζουν αναπηρία εξήντα επτά τοις εκατό
(67%) και πάνω από νοητική καθυστέρηση, φυσική αναπηρία ή
ψυχική πάθηση µε βάση τη γνωµάτευση της οικείας πρωτοβάθ-
µιας υγειονοµικής επιτροπής, που εδρεύει σε κάθε νοµό ή είναι
τυφλοί που είναι γραµµένοι στο γενικό µητρώο τυφλών, που τη-
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ρείται στην οικεία νοµαρχία και έχουν αποκτήσει ετήσιο εισόδηµα
πάνω από έξι χιλιάδες (6.000) ευρώ. Στην περίπτωση αυτή εκπί-
πτει το ποσό των εξόδων ιατρικής περίθαλψης που υπερβαίνει
το συνολικό ετήσιο καθαρό πραγµατικό, φορολογούµενο µε τις
γενικές διατάξεις ή µε ειδικό τρόπο ή απαλλασσόµενο ή τεκ-
µαρτό εισόδηµα των προσώπων αυτών. Επίσης, περιλαµβάνο-
νται οι δαπάνες για έξοδα ιατρικής περίθαλψης των τέκνων που
ορίζονται στο άρθρο 7, στην περίπτωση που καταβάλλονται από
γονέα που δεν συνοικεί µαζί τους, λόγω διάζευξης µε τον άλλο
γονέα.

ι) Το ποσό της ετήσιας δαπάνης που καταβάλλει ο φορολο-
γούµενος σε δικηγόρους λόγω παροχής νοµικών υπηρεσιών
στον ίδιο ή στα πρόσωπα που τον βαρύνουν, µε εξαίρεση τις
αµοιβές για την παράστασή τους κατά τη σύνταξη συµβολαιο-
γραφικών πράξεων και των περιπτώσεων που αναφέρονται στο
δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης α’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 23 του Κ.Φ.Ε..»

2. Η παράγραφος 3 του άρθρου 8 του Κ.Φ.Ε. αντικαθίσταται
ως εξής:

«3. Για τη σύζυγο η οποία έχει εισόδηµα, οι δαπάνες των πε-
ριπτώσεων β’, γ’, δ’, ε’, στ’, ζ’, θ’ και ι’ της παραγράφου 1 και της
παραγράφου 2 που αφορούν στην ίδια, καθώς και οι δαπάνες
της περίπτωσης θ’ της παραγράφου 1 και της παραγράφου 2,
που αφορούν στα τέκνα της από προηγούµενο γάµο, στα χωρίς
γάµο τέκνα της, στους γονείς της και στους ανήλικους ορφα-
νούς από πατέρα και µητέρα συγγενείς της µέχρι το δεύτερο
βαθµό, αφαιρούνται από το δικό της εισόδηµα.»

3. Στο τέλος της παραγράφου 4 του άρθρου 8 του Κ.Φ.Ε. προ-
στίθεται εδάφιο ως ακολούθως:

«Κατ’ εξαίρεση, στις περιπτώσεις αυτές προστίθενται στις δα-
πάνες του άλλου συζύγου τα ποσά που αφορούν τα έξοδα ια-
τρικής περίθαλψης του ενός συζύγου και των λοιπών προσώπων
που συνοικούν µαζί του και τον βαρύνουν.»

4. Η παράγραφος 5 του άρθρου 8 του Κ.Φ.Ε. αντικαθίσταται
ως εξής:

«5. Όταν ο ένας από τους συζύγους δεν έχει εισόδηµα φορο-
λογούµενο ή αυτό που έχει είναι κατώτερο από τα ποσά των δα-
πανών της περίπτωσης θ’ της παραγράφου 1 και της
παραγράφου 2 που αφορούν αυτόν προσωπικά και τα πρόσωπα
που τον βαρύνουν, ολόκληρο το ποσό των δαπανών ή η διαφορά
προστίθεται στις δαπάνες του άλλου συζύγου. Όταν το σύνολο
των δαπανών του ενός συζύγου είναι ανώτερο από το φορολο-
γούµενο εισόδηµά του, τότε η διαφορά που προκύπτει και µέχρι
το άθροισµα των δαπανών της περίπτωσης θ’ της παραγράφου
1 και της παραγράφου 2 προστίθεται στις δαπάνες του άλλου
συζύγου.»

5. Η περίπτωση α’ της παραγράφου 3 του άρθρου 9 του Κ.Φ.Ε.
αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«α) Κατά ποσοστό είκοσι τοις εκατό (20%) του συνολικού ετή-
σιου ποσού των εξόδων νοσοκοµειακής περίθαλψης του φορο-
λογουµένου και των λοιπών προσώπων που τον βαρύνουν. Το
ποσό της µείωσης δεν µπορεί να υπερβεί τις έξι χιλιάδες (6.000)
ευρώ. Ως έξοδα νοσοκοµειακής περίθαλψης θεωρούνται:

αα) τα έξοδα νοσηλείας που καταβάλλονται σε νοσηλευτικά
ιδρύµατα ή ιδιωτικές κλινικές, στα οποία περιλαµβάνονται και τα
έξοδα για φαρµακευτική περίθαλψη µέσα σε αυτά, καθώς και οι
δαπάνες που καταβάλλονται για διαρκή κάλυψη ιατρικών ανα-
γκών,

ββ) οι αµοιβές που καταβάλλονται σε νοσοκόµο για την πα-
ροχή υπηρεσιών σε ασθενή κατά τη νοσηλεία του σε νοσοκοµείο
ή κλινική ή στο σπίτι,

γγ) η δαπάνη για την αντικατάσταση µελών του σώµατος µε
τεχνητά µέλη, καθώς και η δαπάνη για την αγορά ή τοποθέτηση
στο σώµα του ασθενούς οργάνων, τα οποία είναι αναγκαία για τη
φυσιολογική λειτουργία του ανθρώπινου οργανισµού,

δδ) τα έξοδα νοσοκοµειακής περίθαλψης των τέκνων που είναι
άγαµα ή διαζευγµένα ή τελούν σε κατάσταση χηρείας, εφόσον το
ετήσιο φορολογούµενο και απαλλασσόµενο εισόδηµά τους δεν
υπερβαίνει το ποσό των έξι χιλιάδων (6.000) ευρώ και πάσχουν
από ανίατο νόσηµα, καθώς επίσης και µε τις ίδιες προϋποθέσεις
η δαπάνη για την περίθαλψη µε οποιονδήποτε τρόπο των τυ-

φλών, κωφαλάλων ή διανοητικά καθυστερηµένων τέκνων του φο-
ρολογουµένου, όπως και η δαπάνη τους για δίδακτρα ή τροφεία
που καταβάλλονται γι’ αυτά τα τέκνα σε ειδικές για την πάθησή
τους σχολές ή θεραπευτήρια,

εε) ποσό ίσο µε το πενήντα τοις εκατό (50%) της δαπάνης που
καταβάλλεται σε επιχειρήσεις περίθαλψης ηλικιωµένων, οι
οποίες λειτουργούν νόµιµα.

Στις δαπάνες αυτές περιλαµβάνονται και οι δαπάνες για έξοδα
νοσοκοµειακής περίθαλψης των προσώπων που αναφέρονται
στο άρθρο 7, τα οποία συνοικούν µε τον φορολογούµενο και πα-
ρουσιάζουν αναπηρία εξήντα επτά τοις εκατό (67%) και πάνω
από νοητική καθυστέρηση, φυσική αναπηρία ή ψυχική πάθηση
µε βάση τη γνωµάτευση της οικείας πρωτοβάθµιας υγειονοµικής
επιτροπής, που εδρεύει σε κάθε νοµό ή είναι τυφλοί που είναι
γραµµένοι στο γενικό µητρώο τυφλών, που τηρείται στην οικεία
νοµαρχία και έχουν αποκτήσει ετήσιο εισόδηµα πάνω από έξι χι-
λιάδες (6.000) ευρώ. Στην περίπτωση αυτή, εκπίπτει το ποσό των
εξόδων νοσοκοµειακής περίθαλψης που υπερβαίνει το συνολικό
ετήσιο καθαρό πραγµατικό, φορολογούµενο µε τις γενικές δια-
τάξεις ή µε ειδικό τρόπο ή απαλλασσόµενο ή τεκµαρτό εισόδηµα
των προσώπων αυτών.

Επίσης, περιλαµβάνονται οι δαπάνες για έξοδα νοσοκοµεια-
κής περίθαλψης των τέκνων που ορίζονται στο άρθρο 7, στην πε-
ρίπτωση που καταβάλλονται από γονέα που δεν συνοικεί µαζί
τους, λόγω διάζευξης µε τον άλλο γονέα.»

6. Το τρίτο εδάφιο της παραγράφου 4 του άρθρου 9 του Κ.Φ.Ε.
αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Κατ’ εξαίρεση, στην περίπτωση αυτή, µειώνουν το φόρο του
άλλου συζύγου τα ποσά των µειώσεων που αφορούν έξοδα νο-
σοκοµειακής περίθαλψης του ενός συζύγου και των λοιπών προ-
σώπων που συνοικούν µαζί του και τον βαρύνουν.»

7. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού έχουν εφαρµογή για δαπά-
νες που πραγµατοποιούνται από την 1η Ιανουαρίου 2009 και
µετά.

Άρθρο 8
Αποδοχές υπαλλήλων που υπηρετούν στο εξωτερικό

1. Τα ποσά της παραγράφου 4 του άρθρου 14 του Κ.Φ.Ε. που
καταβάλλονται στους υπαλλήλους του Υπουργείου Εξωτερικών
που υπηρετούν στην αλλοδαπή απαλλάσσονται από το φόρο ει-
σοδήµατος.

2. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου έχουν εφαρ-
µογή για αποδοχές που καταβάλλονται από 1η Ιανουαρίου 2010
και µετά.

Άρθρο 9
Συµπλήρωση του άρθρου 132

του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα

Στο άρθρο 132 του ν. 2960/2001 «Εθνικός Τελωνειακός Κώδι-
κας» (ΦΕΚ 265 Α’), προστίθεται παράγραφος 10, ως ακολούθως:

«10. Το προσωπικό των αναγνωρισµένων από την Ελλάδα ∆ιε-
θνών Οργανισµών ή των µελών τους, καθώς επίσης και των Ευ-
ρωπαϊκών Οργανισµών που έχουν ίδια διεθνή νοµική
προσωπικότητα, µπορούν να τύχουν διευρυµένου καθεστώτος
απαλλαγών για τα αυτοκίνητα που παραλαµβάνουν, εφόσον συµ-
φωνηθεί µεταξύ της Ελληνικής Κυβέρνησης και του εκάστοτε
Οργανισµού πέραν των προβλεποµένων από τις Συµφωνίες
Έδρας τους. Τα πρόσωπα αυτά, µε εξαίρεση το προσωπικό που
προσλαµβάνεται τοπικά, µπορούν να παραλαµβάνουν ατελώς τα
ιδιωτικά τους αυτοκίνητα ή να τα αντικαθιστούν ατελώς, µε τους
όρους και τη διαδικασία που καθορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών για κάθε ένα εκ των Ορ-
γανισµών αυτών.

Άρθρο 10
Παράταση παραγραφής

Η προθεσµία παραγραφής που λήγει στις 31.12.2009, ηµερο-
µηνία µετά την οποία παραγράφεται το δικαίωµα του ∆ηµοσίου
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για κοινοποίηση φύλλων ελέγχου ή πράξεων επιβολής φόρων,
τελών και εισφορών, παρατείνεται µέχρι 30.6.2010.

Άρθρο 11
Παράταση προθεσµίας για µέλη Σ.Ε.Π.

Η προθεσµία των πέντε (5) µηνών που προβλέπεται από τις
διατάξεις της παραγράφου 1 του άρθρου 21 του ν. 3756/2009
(ΦΕΚ 53 Α’/31.3.2009) παρατείνεται µέχρι 31.12.2009.

Άρθρο 12
Τρόπος απόδοσης της εισφοράς στα εισιτήρια

των δηµοσίων θεαµάτων

1. Η εισφορά η οποία επιβάλλεται στα εισιτήρια δηµοσίων θε-
αµάτων, σύµφωνα µε τις διατάξεις της Πράξης Υπουργικού Συµ-
βουλίου 1108 της 21.12.1948 (ΦΕΚ 322 Α’), η οποία κυρώθηκε µε
τις διατάξεις του άρθρου 16 του ν. 1620/1951 (ΦΕΚ 2 Α’), όπως
ισχύουν, αποδίδεται, µε µηνιαίες δηλώσεις, από τους εκµεταλ-
λευτές θεαµάτων, οι οποίες υποβάλλονται στην αρµόδια για τη
φορολογία εισοδήµατος αυτών ∆ηµόσια Οικονοµική Υπηρεσία
(∆.Ο.Υ.), µέχρι το τέλος κάθε µήνα και στις οποίες περιλαµβάνο-
νται τα εισιτήρια που εκδόθηκαν τον προηγούµενο µήνα.

2. Σε περίπτωση εκπρόθεσµης, ανακριβούς ή παράλειψης υπο-
βολής δήλωσης της εισφοράς επιβάλλονται οι κυρώσεις που
προβλέπονται από τις διατάξεις του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179
Α’), όπως εκάστοτε ισχύουν.

Όλα τα θέµατα που αναφέρονται στην υποβολή και επαλή-
θευση της δήλωσης, τη βεβαίωση και την είσπραξη της εισφοράς
και της τυχόν πρόσθετης εισφοράς, την παραγραφή του δικαιώ-
µατος του ∆ηµοσίου, την έκδοση καταλογιστικών πράξεων και
γενικά τη διαδικασία βεβαίωσης της εισφοράς, διέπονται από τις
διατάξεις που ισχύουν κάθε φορά στη φορολογία εισοδήµατος.

3. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κα-
θορίζονται ο τύπος και το περιεχόµενο της δήλωσης, ο τύπος
της πράξης επιβολής της εισφοράς και της πρόσθετης εισφο-
ράς, καθώς και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
του άρθρου αυτού.

4. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν από την 1η του
επόµενου µήνα από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΡΥΘΜΙΣΗ ΘΕΜΑΤΩΝ ΤΟΥ ΝΟΜΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

ΤΟΥ ΚΡΑΤΟΥΣ

Άρθρο 13
Θέµατα Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους

1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 5 του ν. 3086/2002 «Οργανι-
σµός Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους και κατάσταση των Λει-
τουργών και των Υπαλλήλων του» (ΦΕΚ 324 Α’) αντικαθίσταται
ως εξής:

«2. Η Ολοµέλεια συγκροτείται ως πλήρης από τον Πρόεδρο
και από το ήµισυ τουλάχιστον των Αντιπροέδρων και Νοµικών
Συµβούλων και ως τακτική από τον Πρόεδρο και, εναλλάξ κατά
συνεδρίαση, από τους Αντιπροέδρους και τους Νοµικούς Συµ-
βούλους που κατέχουν εκάστοτε περιττό ή άρτιο, κατά τη σειρά
αρχαιότητας, αριθµό (Α’ και Β’ Σύνθεση) και συνεδριάζει νοµί-
µως µε παρουσία είκοσι ενός (21) τουλάχιστον µελών.

Κατ’ εξαίρεση συµµετέχουν στη συνεδρίαση ο Αντιπρόεδρος
και όλοι οι Νοµικοί Σύµβουλοι που υπηρετούν στο Γραφείο του
οποίου συζητείται υπόθεση και µόνο για τη συζήτηση της υπό-
θεσης αυτής. Στην Ολοµέλεια (πλήρη ή τακτική) προεδρεύει ο
Πρόεδρος του Ν.Σ.Κ. και σε περίπτωση που δεν υπάρχει, είναι
απών ή κωλύεται, ο αρχαιότερος από τους Αντιπροέδρους που
παρίσταται.»

2. Η παράγραφος 3 του άρθρου 6 του ν. 3086/2002 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«3. Η Ολοµέλεια γνωµοδοτεί:
α) Πλήρης Ολοµέλεια
αα) Για την υποβολή διαφορών του ∆ηµοσίου σε διαιτησία και

τον ορισµό διαιτητών αυτού.
ββ) Για υποθέσεις, οι οποίες παραπέµπονται σε αυτήν από τον

Πρόεδρο ή την Τακτική Ολοµέλεια.
γγ) Για κάθε νοµικό ζήτηµα µείζονος σηµασίας ή για ζήτηµα

σχετικό µε τη λειτουργία του Ν.Σ.Κ. και των υπηρεσιακών µονά-
δων του, που εισάγεται σε αυτήν από τον Πρόεδρο του Ν.Σ.Κ..

β) Τακτική Ολοµέλεια: (Α’ και Β’ Σύνθεση)
αα) Για υποθέσεις, οι οποίες παραπέµπονται σε αυτήν από τον

Πρόεδρο ή κάποιο Τµήµα.
ββ) Σε ερωτήµατα για τα οποία ζητείται από τον Πρόεδρο της

Βουλής ή τον Υπουργό απευθείας η γνώµη της ή για τα οποία
προηγήθηκε γνωµοδότηση Τµήµατος, η οποία δεν έγινε αποδε-
κτή και ζητείται αρµοδίως η παραποµπή στην Ολοµέλεια.

γγ) Για κάθε υπόθεση, για την οποία στην κείµενη νοµοθεσία
προβλέπεται αρµοδιότητα της Ολοµέλειας του Ν.Σ.Κ..

3. Η περίπτωση ζ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 8 του ν.
3086/2002 αντικαθίσταται ως εξής:

«ζ) υπογράφει τα έγγραφα µε τα οποία αποστέλλονται για
εκτέλεση αποφάσεις σε βάρος του ∆ηµοσίου στα Γραφεία, τα
οποία χειρίσθηκαν τις υποθέσεις σε συνεργασία µε τις αρµόδιες
υπηρεσίες και παρέχει τις απαιτούµενες προς υπογραφή συµ-
βολαίων και πράξεων πληρεξουσιότητες.»

4. Στη περίπτωση η’ της παραγράφου 2 του άρθρου 44 του ν.
3086/2002 προστίθεται το ακόλουθο εδάφιο:

«Απαραίτητη προϋπόθεση για την προαγωγή στο βαθµό αυτό
αποτελεί η διετής υπηρεσία, στο βαθµό του ∆ικαστικού Αντιπρο-
σώπου, και αν αυτή δεν έχει πραγµατοποιηθεί ή δεν πραγµατο-
ποιηθεί για οποιονδήποτε λόγο, στο βαθµό του Παρέδρου, σε
υπηρεσιακή µονάδα του Ν.Σ.Κ. εκτός της Αθήνας ή του Πειραιά.»

Οι ρυθµίσεις της παρούσας παραγράφου ισχύουν για τις προ-
αγωγές, οι οποίες θα ενεργηθούν µετά διετία από την έναρξη
ισχύος του νόµου αυτού, και δεν καταλαµβάνουν τα µέλη του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους που έχουν υπηρετήσει για
τουλάχιστον ένα (1) έτος στο ∆ικαστικό Γραφείο Κοµοτηνής.

5.α) Η περίπτωση γ’ της ενότητας Α’ της παραγράφου 4 του
άρθρου 49 του ν. 3086/2002 αντικαθίσταται ως εξής:

«γ) Κατηγορία ∆Ε. Θέσεις οργανικές εκατό (100), από τις
οποίες µία (1) προσωποπαγής.

αα) Κλάδος ∆Ε-1 ∆ιοικητικών Γραµµατέων, θέσεις οργανικές
ογδόντα εννέα (89).

ββ) Κλάδος ∆Ε-2 Χειριστών Η/Υ, θέσεις οργανικές επτά (7).
γγ) Κλάδος ∆Ε-3 Τηλεφωνητών, θέση οργανική µία (1).
δδ) Κλάδος ∆Ε-4 Τεχνικός – Οδηγών, θέσεις οργανικές δύο

(2).
εε) Κλάδος ∆Ε-5 Τεχνικός, θέση οργανική µία (1).
στστ) Κλάδος ∆Ε Τεχνικός θέση µία προσωποπαγής.»
β) Οι υπηρετούντες υπάλληλοι στους συγχωνευόµενους Κλά-

δους ∆Ε-1 ∆ιοικητικός-Λογιστικός και ∆Ε2 ∆ακτυλογράφων-Στε-
νογράφων κατατάσσονται στο νέο Κλάδο ∆Ε-1 ∆ιοικητικών
Γραµµατέων µε διαπιστωτική πράξη του Προέδρου του Ν.Σ.Κ.,
αυτοδικαίως, χωρίς να απαιτείται αίτησή τους ή απόφαση του
αρµόδιου υπηρεσιακού συµβουλίου, µε τον ήδη κατεχόµενο
βαθµό και σύµφωνα µε το συνολικό χρόνο υπηρεσίας τους.

6. Με αποφάσεις του Προέδρου του Ν.Σ.Κ., οι οποίες δεν δη-
µοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, κατανέµονται οι
θέσεις του κύριου και διοικητικού προσωπικού στις υπηρεσιακές
µονάδες του Ν.Σ.Κ., ανάλογα µε τις εκάστοτε υπηρεσιακές ανά-
γκες.

7. Υπάλληλοι του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών,
µπορεί να αποσπώνται στο Γραφείο του Προέδρου του Ν.Σ.Κ., µε
απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κατόπιν
πρότασης του Προέδρου Ν.Σ.Κ., κατά παρέκκλιση των διατάξεων
περί αποσπάσεων.

8. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών δύ-
ναται να ανατίθενται παράλληλα καθήκοντα σε υπηρεσιακές µο-
νάδες του Ν.Σ.Κ. στους Αντιπροέδρους Ν.Σ.Κ..

9. Το άρθρο 12 του ν. 2298/1995 (ΦΕΚ 62 Α’), όπως αντικατα-
στάθηκε µε τα άρθρα 28 παρ. 3 του ν. 2579/1998 (ΦΕΚ 31 Α’) και
42 του ν. 2721/1999 (ΦΕΚ 112 Α’), καθώς και η περίπτωση Ι’ του
άρθρου 2 και η περίπτωση Β’ της παραγράφου 2 του άρθρου 6
του ν. 3086/2002 καταργούνται.
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10. Το άρθρο 18 του π.δ. 238/2003 (ΦΕΚ 214 Α’) αντικαθίστα-
ται ως εξής:

«Άρθρο 18
Υποψήφιοι

Στο διαγωνισµό έχουν δικαίωµα συµµετοχής όσοι: α) έχουν
συµπληρώσει το εικοστό έκτο έτος της ηλικίας τους, β) είναι δι-
καστικοί ή εισαγγελικοί λειτουργοί ή δικηγόροι και γ) δεν έχουν
υπερβεί το τεσσαρακοστό έτος της ηλικίας τους.

Ο υποψήφιος µε την αίτηση δηλώνει υποχρεωτικώς µία από
τις γλώσσες αγγλική, γαλλική, γερµανική, ιταλική και ισπανική,
στην οποία επιθυµεί να εξετασθεί. Η εξέταση στην ξένη γλώσσα
είναι γραπτή, διενεργείται από δύο (2) µέλη της επιτροπής ή από
τρίτους, κατά προτίµηση από µέλη του Ν.Σ.Κ., τα οποία ορίζο-
νται από την επιτροπή, συνίσταται δε σε µετάφραση νοµικού κει-
µένου από την ξένη γλώσσα στην ελληνική και αντιστρόφως.»

11. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 15 του άρθρου 28 του
ν. 2579/1998 (ΦΕΚ 31 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«Με κοινή απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού, επιτρέπεται η
µετάταξη, αποσπασµένων ή µη στο Ν.Σ.Κ., υπαλλήλων Υπουρ-
γείων, Ν.Π.∆.∆., Ο.Τ.Α., επιχειρήσεων κοινής ωφελείας µη ει-
σηγµένων στο Χρηµατιστήριο, εποπτευόµενων από το κράτος
νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου ή επιχειρήσεων των οργα-
νισµών τοπικής αυτοδιοίκησης, στο Νοµικό Συµβούλιο του Κρά-
τους, κατά παρέκκλιση κάθε άλλης, γενικής ή ειδικής διάταξης.»

12. Οι εκάστοτε διέπουσες την αστική ευθύνη των δηµοσίων
υπαλλήλων διατάξεις εφαρµόζονται και επί του κύριου προσω-
πικού του Ν.Σ.Κ..

13. Η περίπτωση θ’ της παραγράφου 5 του άρθρου 85 του Κώ-
δικα Φορολογίας Εισοδήµατος, που κυρώθηκε µε το άρθρο
πρώτο του ν. 2238/1994, όπως αυτή προστέθηκε µε την παρά-
γραφο 3 του άρθρου 3 του ν. 3763/2009 (ΦΕΚ 80 Α’), αντικαθί-
σταται, αφότου ίσχυσε, ως εξής:

«Η χορήγηση στοιχείων στα Γραφεία και τα µέλη του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους, καθώς και στους δικηγόρους του ∆η-
µοσίου για την υποστήριξη των δικαιωµάτων του ∆ηµοσίου ή
απόκρουση των κατ’ αυτού αξιώσεων τρίτων ενώπιον των δικα-
στηρίων.»

14. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 7 του άρθρου 24 του ν.
3200/2003 (ΦΕΚ 281 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«Στους υπαλλήλους Υπουργείων, Περιφερειών, Ν.Π.∆.∆. και
Ανεξάρτητων Αρχών, των οποίων η νοµική υπηρεσία διεξάγεται
από το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους, κατά των οποίων ασκεί-
ται ποινική δίωξη για αδικήµατα που τους αποδίδονται στο πλαί-
σιο της εκτέλεσης των καθηκόντων τους, παρέχεται η
δυνατότητα νοµικής στήριξης από µέλη του Νοµικού Συµβουλίου
του Κράτους, µε απόφαση του Προέδρου του Ν.Σ.Κ., ύστερα
από προηγούµενη έγκριση του αρµόδιου Υπουργού. Κάθε άλλη
γενική ή ειδική διάταξη, που αφορά τη νοµική στήριξη υπαλλή-
λων από µέλη του Ν.Σ.Κ., καταργείται.»

15. Σε εντελώς εξαιρετικές περιπτώσεις άκρως δυσχερών και
περίπλοκων υποθέσεων που απαιτούν εξειδικευµένες γνώσεις
και εµπειρία λόγω της φύσεως του αντικειµένου τους, δύναται
να ανατίθεται η δικαστική υποστήριξη του Ελληνικού ∆ηµοσίου
και σε δικηγόρους, µε τη µορφή της παροχής συνδροµής στο
µέλος ή στα µέλη του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους που χει-
ρίζονται την οικεία υπόθεση. Η ανάθεση της υπόθεσης κατά το
προηγούµενο εδάφιο γίνεται µε απόφαση του Υπουργού Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, ύστερα από γνώµη του Προέδρου του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.

16. Η νοµική υποστήριξη του Ελληνικού ∆ηµοσίου κατά τη συ-
νοµολόγηση συµβάσεων, συµπεριλαµβανοµένης και της νοµικής
συνδροµής κατά το στάδιο των διαπραγµατεύσεων, δύναται να
ανατίθεται σε δικηγόρους µε κοινή απόφαση του Υπουργού Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών και του κατά περίπτωση αρµόδιου
Υπουργού.

17. Στις διεθνείς διαιτησίες ο διορισµός των διαιτητών από το
Ελληνικό ∆ηµόσιο γίνεται µε κοινή απόφαση του Υπουργού Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών και του κατά περίπτωση αρµόδιου

Υπουργού και οµοίως µπορεί να ανατίθεται η εκπροσώπησή του
σε δικηγόρους.

18. Από 1ης Ιανουαρίου 2010, οι θέσεις του κυρίου προσωπι-
κού του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους αυξάνονται ως εξής:
των Νοµικών Συµβούλων κατά δύο (2), των Παρέδρων κατά δέκα
(10) και των ∆ικαστικών Αντιπροσώπων κατά είκοσι (20).

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆’
ΛΟΙΠΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 14

Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
µπορούν να επιχορηγούνται, από τον κωδικό 2449 (επιχορηγή-
σεις σε λοιπά πολιτιστικά ιδρύµατα) του Ειδικού Φορέα 110 [Υπη-
ρεσίες διοικητικής υποστήριξης (Κεντρική Υπηρεσία)] του
Προϋπολογισµού του Κράτους και µέχρι ποσό τριακοσίων χιλιά-
δων (300.000) ευρώ συνολικώς, Νοµικά Πρόσωπα ∆ηµοσίου ή
Ιδιωτικού ∆ικαίου µε κοινωφελείς ή πολιτιστικούς σκοπούς και
ιδίως πολιτιστικοί σύλλογοι οπουδήποτε και αν έχουν την έδρα
τους, ιδίως στην περίπτωση που αναπτύσσουν σηµαντική πολιτι-
στική δραστηριότητα, ανάπτυξη του αθλητισµού, µελέτη οικο-
λογική και προστασία περιβάλλοντος, καθώς και εκκλησιαστικά
νοµικά πρόσωπα για τα αναγκαία έργα συντήρησης και αποκα-
τάστασης ιερών ναών. Η επιχορήγηση δεν µπορεί να υπερβαίνει
το ποσό των πέντε χιλιάδων (5.000) ευρώ ανά νοµικό πρόσωπο.
Η επιλογή των επιχορηγούµενων νοµικών προσώπων στηρίζεται
στην εκτίµηση της σηµασίας του έργου τους και της οικονοµι-
κής τους κατάστασης.

Άρθρο 15
Υπαγωγή του δηµόσιου τοµέα σε προγράµµατα

απασχόλησης ανέργων του Ο.Α.Ε.∆.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, στα προ-
γράµµατα του άρθρου 29 παρ. 1 του ν. 1262/1982 (ΦΕΚ 70 Α’),
όπως ισχύει, δύνανται να υπάγονται στην έννοια «εργοδότες» της
ανωτέρω διάταξης και φορείς του δηµόσιου τοµέα, σύµφωνα µε
την οριοθέτηση αυτού από το άρθρο 51 παρ. 1 του ν. 1892/1990
(ΦΕΚ 101 Α’), όπως ισχύει.

Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις του άρ-
θρου 29 του ν. 1262/1982, πλην της παραγράφου 3 του ως άνω
άρθρου.

Άρθρο 16

1. Μετά την περίπτωση η’ της παραγράφου 3 του άρθρου 47
του ν. 2637/1998 (ΦΕΚ 200 Α’), όπως έχει τροποποιηθεί και
ισχύει, προστίθεται νέα περίπτωση θ’, το κείµενο της οποίας έχει
ως εξής:

«θ) Η χαρτογράφηση των εποικιστικών εκτάσεων αρµοδιότη-
τας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, η δη-
µιουργία του χαρτογραφικού υποβάθρου της χώρας, η
παρακολούθηση και η συνεχής επικαιροποίησή του.»

Η περίπτωση θ’ µετονοµάζεται σε ι’.
2. Μετά το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 47

του ν. 2637/1998, προστίθεται εδάφιο ως εξής:
«Ειδικά για την άσκηση των δραστηριοτήτων της περίπτωσης

θ’ της παραγράφου 3 του παρόντος άρθρου, η προκαλούµενη
δαπάνη και µέχρι του ποσού των τεσσάρων εκατοµµυρίων
(4.000.000) ευρώ, καλύπτεται µε επιχορήγηση από τον Κρατικό
Προϋπολογισµό, µε ισόποση µείωση των πιστώσεων των αντί-
στοιχων προγραµµάτων του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, το δε ακριβές ύψος της επιχορήγησης καθορίζε-
ται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.»

Άρθρο 17

1. Στο άρθρο 10 του ν.δ. 400/1970 (ΦΕΚ 10 Α’) προστίθεται νέα
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παράγραφος 4.α) ως εξής:
«4.α) Μετά την ανάκληση της άδειας λειτουργίας ασφαλιστι-

κής επιχείρησης, ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κατό-
πιν πρότασης της ΕΠΕΙΑ δύναται, αφού λάβει υπόψη του και τη
συστηµική σπουδαιότητα των τυχόν χαρτοφυλακίων ζωής, που
διαχειριζόταν η υπό εκκαθάριση επιχείρηση, να ορίζει επόπτη
χαρτοφυλακίων ζωής, ο οποίος είναι πρόσωπο άλλο από τον επό-
πτη εκκαθάρισης, διαθέτει υποχρεωτικά ειδική πείρα και γνώσεις
στο χρηµατοοικονοµικό τοµέα και καθίσταται αποκλειστικά υπεύ-
θυνος για την αναδιοργάνωση των χαρτοφυλακίων αυτών, που
δεν τίθενται σε εκκαθάριση. Μερική ή ολική µεταβίβαση των ως
άνω χαρτοφυλακίων ζωής επιτρέπεται µε επιµέλεια του ως άνω
επόπτη, διενεργείται δε, µετά από απόφαση του Υπουργού Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως, κατόπιν πρότασης της ΕΠΕΙΑ, κατά παρέκ-
κλιση των οριζοµένων στα άρθρα 3 παράγραφος 6 και 59 του πα-
ρόντος διατάγµατος. Με απόφαση του ανωτέρω Υπουργού,
κατόπιν πρότασης της ΕΠΕΙΑ, η οποία καθορίζει το συνολικό
άνοιγµα των ως άνω χαρτοφυλακίων, δύναται να παρέχεται, υπό
προϋποθέσεις, υπέρ της αναδόχου ασφαλιστικής επιχείρησης
εγγύηση του Ελληνικού ∆ηµοσίου ή σε περίπτωση µη ανεύρε-
σης αναδόχου, εγγύηση υπέρ των ασφαλισµένων, η οποία δεν
υπερβαίνει το ως άνω άνοιγµα. Η ως άνω εγγύηση αποτελεί, κατά
παρέκκλιση των οριζοµένων στα άρθρα 8 και 17 α) του παρόντος
διατάγµατος, στοιχείο επιλέξιµο, τόσο για την ασφαλιστική το-
ποθέτηση, όσο και για το περιθώριο φερεγγυότητας και χρησι-
µοποιείται από την ανάδοχο εταιρεία µετά τη χρήση των
στοιχείων ενεργητικού του αποκτηθέντος χαρτοφυλακίου. Η
αµοιβή του επόπτη της παρούσας παραγράφου ορίζεται µε από-
φαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, κατόπιν πρό-
τασης της ΕΠΕΙΑ και βαρύνει για µεν το διάστηµα πριν τη
µεταβίβαση του χαρτοφυλακίου την υπό εκκαθάριση επιχείρηση,
κατ’ εφαρµογήν της παραγράφου 9 του άρθρου 12α) του παρό-
ντος διατάγµατος, για δε το διάστηµα µετά την τυχόν µεταβί-
βαση του χαρτοφυλακίου την ανάδοχο επιχείρηση. Η ευθύνη του
επόπτη ρυθµίζεται σύµφωνα µε την παράγραφο 14 του άρθρου
12α) του παρόντος διατάγµατος.

Κάθε ειδικότερο θέµα και αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρ-
µογή της παρούσας παραγράφου ρυθµίζεται µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κατόπιν πρότασης της
ΕΠΕΙΑ.

Στο πλαίσιο εφαρµογής της παρούσας διάταξης, η ΕΠΕΙΑ δύ-
ναται να ανακαλέσει αιτιολογηµένα την απόφασή της, περί ανα-
κλήσεως της άδειας λειτουργίας της ασφαλιστικής επιχείρησης,
εντός προθεσµίας δύο (2) µηνών από την ηµεροµηνία δηµοσίευ-
σης στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως της εν λόγω απόφασης.»

2. Η διάταξη της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου ισχύει
από την κατάθεσή της προς ψήφιση στη Βουλή των Ελλήνων.

Άρθρο 18

Η περίπτωση δ’ της παραγράφου 5 του άρθρου 17 του ν.δ.
96/1973 (ΦΕΚ 172 Α’), όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«δ) Για την επαλήθευση της τιµής κάθε φαρµακευτικού προϊ-
όντος, που παρασκευάζεται ή συσκευάζεται ή εισάγεται στη
χώρα, ερευνώνται οι τιµές πώλησής του στα άλλα κράτη - µέλη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης (Ε.Ε.), όπου κυκλοφορεί το συγκεκρι-
µένο φαρµακευτικό προϊόν. Ειδικότερα, για την ανωτέρω επα-
λήθευση λαµβάνεται υπόψη η τιµή πώλησης του φαρµακευτικού
προϊόντος στους χονδρεµπόρους, η οποία προκύπτει από το
µέσο όρο των τριών χαµηλότερων τιµών του φαρµακευτικού
προϊόντος στα κράτη - µέλη της Ε.Ε.. Στην τιµή που προκύπτει
κατά το προηγούµενο εδάφιο, προστίθενται τα έξοδα εισαγωγής
και οι υποχρεωτικές εκπτώσεις.»

Άρθρο 19

1. Για τη διενέργεια των προµηθειών και την παροχή υπηρε-
σιών σηµαντικής οικονοµικής ή τεχνολογικής αξίας του ∆ηµο-
σίου και των Ν.Π.∆.∆. που αφορούν στο κοινωνικοασφαλιστικό
σύστηµα ως σύνολο, σε σχέση ιδίως µε φάρµακα, ιατροτεχνο-

λογικό εξοπλισµό, υγειονοµικό υλικό και ιατρικές πράξεις, αρ-
µόδια είναι η Επιτροπή που αποτελείται από τους Υπουργούς Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας.
Πρόεδρος της Επιτροπής ορίζεται ο Υπουργός Οικονοµίας και
Οικονοµικών.

2. Η επιλογή των προµηθειών και υπηρεσιών που υπάγονται
στην αρµοδιότητα της Επιτροπής γίνεται µε κοινή απόφαση των
ανωτέρω Υπουργών. Με όµοια απόφαση ρυθµίζονται οι λεπτο-
µέρειες εφαρµογής του παρόντος άρθρου.

3. Η Επιτροπή αποφασίζει για το είδος της διαγωνιστικής δια-
δικασίας που θα τηρηθεί, για τον φορέα διενέργειάς της, την κα-
τακύρωση, την ανάθεση ή τη µαταίωση του διαγωνισµού. Ο
φορέας διενέργειας της διαγωνιστικής διαδικασίας αναφέρεται
µόνο στην Επιτροπή για το διαγωνισµό και για οποιοδήποτε θέµα
σχετίζεται µε αυτόν. Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι γενικές δια-
τάξεις για τα συλλογικά κυβερνητικά όργανα που προβλέπονται
στο άρθρο 16 του π.δ. 63/2005 (ΦΕΚ 98 Α’).

Η Γενική Γραµµατεία ∆ηµοσιονοµικής Πολιτικής του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και Οικονοµικών αναλαµβάνει τη γραµµατειακή
υποστήριξη και την επικουρία του έργου της Επιτροπής.

4. Οι αρµοδιότητες της Επιτροπής Προµηθειών Υγείας του ν.
3580/2007 (ΦΕΚ 134 Α’), καθώς και άλλων Επιτροπών Προµη-
θειών και Υπηρεσιών που προβλέπονται από τις κείµενες διατά-
ξεις, δεν θίγονται από την παρούσα διάταξη.

Άρθρο 20

1. Στο Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας
συνιστάται διαρκής Επιτροπή Κρίσεως Βαρέων και Ανθυγιεινών
Επαγγελµάτων µε αρµοδιότητα τη γνωµοδότηση για την υπα-
γωγή εργασιών, ειδικοτήτων ή χώρων εργασίας στα βαρέα και
ανθυγιεινά επαγγέλµατα του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ ή άλλων Φορέων Κοι-
νωνικής Ασφάλισης. Η Επιτροπή γνωµοδοτεί µε βάση τα επιστη-
µονικά και τεχνικά δεδοµένα, τις κρατούσες διεθνώς αντιλήψεις
και τις πραγµατικές συνθήκες εργασίας, όπως εκάστοτε δια-
µορφώνονται. Η Επιτροπή είναι ενδεκαµελής και προεδρεύεται
από εγνωσµένου κύρους επιστήµονα µε γνώσεις του εργασια-
κού και ιατρικού χώρου. Σε αυτή συµµετέχουν εκπρόσωποι του
Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, του ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ, εκπρόσωποι των κοινωνικών εταίρων και επιστηµονικών
φορέων και ινστιτούτων συναφών προς την εργασία, το περι-
βάλλον και την ιατρική.

Η σύνθεση, η συγκρότηση και ο τρόπος λειτουργίας της Επι-
τροπής καθορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης
και Κοινωνικής Προστασίας.

2. Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, ύστερα
από γνώµη της Επιτροπής της προηγούµενης παραγράφου, υπά-
γονται στον κατάλογο Βαρέων και Ανθυγιεινών, χώροι, ειδικότη-
τες και επαγγέλµατα.

3. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας καθορίζο-
νται, µε βάση το πόρισµα της Ειδικής Επιστηµονικής Επιτροπής
που συστάθηκε µε τις 2/31774/ 0022/19.7.2007 (ΦΕΚ 326/2007),
2/319/0022/3.3.2008 (ΦΕΚ 107/2008), οικ.11111/728/23.4.2008
(ΦΕΚ 203/ 2008) κοινές υπουργικές αποφάσεις, τα επαγγέλµατα,
οι ειδικότητες ή οι χώροι εργασίας, που υπάγονται στον Κανονι-
σµό Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελµάτων του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ ή
άλλων Φορέων Κοινωνικής Ασφάλισης για όσους ασφαλίζονται
για πρώτη φορά. Ο χρόνος έναρξης ισχύος της ρύθµισης αυτής
θα καθορίζεται στην απόφαση.

Με την ίδια κοινή υπουργική απόφαση εντάσσονται από την
ίδια ηµεροµηνία στο καθεστώς των Βαρέων και Ανθυγιεινών
Επαγγελµάτων νέα επαγγέλµατα, ειδικότητες ή χώροι εργασίας,
που θα προταθούν από την Επιτροπή, που συστάθηκε µε την
Φ80000/7558/410/6.7.2009 υπουργική απόφαση (ΦΕΚ ΥΟ∆
291/7.7.2009), βάσει των επιστηµονικών και τεχνικών δεδοµένων,
των κρατουσών διεθνών αντιλήψεων και των πραγµατικών συν-
θηκών εργασίας. Η Επιτροπή γνωµοδοτεί µέχρι την έναρξη λει-
τουργίας της Επιτροπής της παραγράφου 1.
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Άρθρο 21
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορί-
ζεται ειδικότερα στις επί µέρους διατάξεις του.”

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ορίστε, κύριε Καραµάριε,

τι συµβαίνει;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά

την τροπολογία την οποία υπέγραψα µε γενικό αριθµό 671 και
ειδικό αριθµό 175, µετά τη δήλωση του αξιοτίµου κυρίου Υπουρ-
γού, ελπίζω αυτή τη φορά πλέον η τράπεζα η οποία αρνείται να
συµµορφωθεί µε το νόµο, ότι θα συµµορφωθεί επιτέλους µε τη
βούληση του νοµοθέτη.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Καραµάριε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της συνεδρίασης της Πέµπτης 16 Ιουλίου 2009 και ερωτάται το
Τµήµα εάν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς τα Πρακτικά της

Πέµπτης 16 Ιουλίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το

Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της
σηµερινής συνεδρίασης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του
παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Η εξουσιοδότηση παρε-

σχέθη οµοφώνως.
Θέλω να ευχηθώ σε όλους και σε εσάς και στις οικογένειές

σας καλές διακοπές και επιστροφή µε καλή δύναµη και νέες δυ-
νάµεις στις 25 Αυγούστου.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 14:50’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Τρίτη 25 Αυγούστου 2009 και ώρα 18.00’ µε αντι-
κείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.

2028 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


